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Dames en Heren,

Uw commissie heeft sectie 18 – FOD Financiën van 
het ontwerp van algemene uitgavenbegroting van het 
begrotingsjaar 2023, alsook de algemene beleidsnota van 
vice-eersteminister en minister van Financiën, belast met 
de Coördinatie van de fraudebestrijding en de Nationale 
Loterij, besproken tijdens haar vergaderingen van dins-
dag 22 november en woensdag 30 november 2022.

I. — INLEIDENDE UITEENZETTING VAN DE 
VICE-EERSTEMINISTER EN MINISTER VAN 

FINANCIËN, BELAST DE COÖRDINATIE VAN DE 
FRAUDEBESTRIJDING

De heer Vincent Van Peteghem, vice-eersteminister 
en minister van Financiën, belast met de Coördinatie van 
de fraudebestrijding en de Nationale Loterij, stipt aan 
dat hij tijdens zijn uiteenzetting vorig jaar nog opende 
met de positieve vooruitzichten van een snel opverende 
economie vlak na de coronacrisis. Dankzij de onder-
steuningsmaatregelen die deze regering bood tijdens de 
coronacrisis kon een totale instorting van de economie 
voorkomen worden en werd de basis voor een krachtige 
heropleving gelegd. Vandaag wordt de regering echter 
geconfronteerd met een andere realiteit. Eén waar 
de wereld ingrijpend veranderd is met een oorlog op 
Europees grondgebied, een energiecrisis en oplopende 
inflatie. Veranderingen die onmiskenbaar een duidelijke 
impact hebben op de domeinen Financiën, Fiscaliteit en 
Fraudebestrijding.

Het is aan de politici om de gezinnen en onderne-
mingen ook door deze onzekere periode te leiden, net 
zoals de regering dat deed tijdens de coronacrisis. De 
koopkracht van de gezinnen beschermen zonder de con-
currentiekracht van de ondernemingen te ondermijnen. 
Dat zal veel inspanningen vragen en niemand weet hoe 
lang deze crisissen zullen duren, maar elke crisis biedt 
ook een momentum om de toekomst voor te bereiden. 
Naast het werken aan de ondersteuningsmaatregelen, 
grijpt de regering dan ook het momentum aan om enkele 
grote werven aan te pakken.

Verschillende hervormingen werden de afgelopen jaren 
al op de sporen gezet, maar de regering blijft toewer-
ken naar een fiscaliteit ten dienste van ieder wie werkt 
of jarenlang gewerkt heeft. Want vandaag draagt één 
groep, de werkende middenklasse, de grootste belas-
tingdruk. En dat moet anders. De vice-eersteminister 
is dan ook blij dat er binnen de regering is afgesproken 

mesDames, messieurs,

Votre commission a examiné la section 18 – 
SPF Finances du projet de loi contenant le budget général 
des dépenses de l’année budgétaire 2023, ainsi que la 
note de politique générale du vice-premier ministre et 
ministre des Finances, chargé de la Coordination de 
la lutte contre la fraude, au cours de ses réunions du 
mardi 22 et du mercredi 30 novembre 2022.

I. — EXPOSE INTRODUCTIF DU VICE-PREMIER 
MINISTRE ET MINISTRE DES FINANCES, 

CHARGÉ DE LA COORDINATION DE LA LUTTE 
CONTRE LA FRAUDE ET DE LA LOTERIE 

NATIONALE

M. Vincent Van Peteghem, vice-premier ministre et 
ministre des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie nationale, indique 
qu’il a entamé l’exposé de sa précédente note de politique 
générale, l’année dernière, en évoquant les perspectives 
positives d’un rebond rapide de l’économie juste après 
la crise du coronavirus. Grâce aux mesures de soutien 
prises par le gouvernement au cours de cette crise, un 
effondrement total de l’économie a pu être évité, et ces 
mesures ont également permis de mettre en place un 
rebond vigoureux de l’économie. Aujourd’hui, le gou-
vernement est cependant confronté à une autre réalité. 
Le monde a profondément changé. Nous faisons face 
à une guerre sur le sol européen, à une crise énergé-
tique et à une inflation galopante. Et ces mutations se 
répercutent clairement sur les finances, la fiscalité et la 
lutte contre la fraude.

Il incombe aux responsables politiques de guider 
également les ménages et les entreprises durant cette 
période d’incertitude, comme le gouvernement l’a fait 
pendant la crise du coronavirus. Il convient de protéger 
le pouvoir d’achat de nos ménages sans nuire à la 
compétitivité de nos entreprises. Tout cela demandera 
beaucoup d’efforts, et personne ne sait pendant combien 
de temps ces crises vont durer. Mais toute crise donne 
également l’occasion de préparer l’avenir. En plus de 
travailler sur les mesures de soutien, le gouvernement 
saisira donc l’occasion de cette crise pour entamer 
certains grands chantiers.

Plusieurs réformes ont déjà été initiées ces der-
nières années, mais le gouvernement continue d’œuvrer 
en faveur d’un système fiscal qui soit au service des 
personnes qui travaillent ou qui ont travaillé durant de 
nombreuses années. En effet, aujourd’hui, une seule 
catégorie de personnes, la classe moyenne active, sup-
porte la plus grande charge fiscale. Et cela doit changer. 
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om aan de slag te gaan met de fiscale hervorming en 
dat de regering de moed toont om in een crisiscontext 
doordachte beslissingen te nemen voor de toekomst.

Enkel zo zal de regering ervoor kunnen zorgen dat 
de kinderen en kleinkinderen het beter hebben dan wij. 
Dat is zijn oprechte overtuiging en daar zal de vice-
eersteminister blijven aan werken.

De rol van zijn administratie en haar medewerkers 
daarin, valt niet te onderschatten, en daar wenst de 
vice-eersteminister hen dan ook nadrukkelijk voor te 
bedanken. En zoals de leden van deze commissie van 
de vice-eersteminister gewoon zijn, reikt hij ook de hand 
aan dit parlement en deze commissie voor Financiën en 
Begroting om in alle transparantie en goede verstand-
houding ook het komende jaar efficiënt samen te werken.

1. Toegankelijkheid en dienstverlening fod financiën

Burgers verwachten toegankelijke, correcte en be-
grijpbare diensten wanneer ze contact opnemen met 
zijn administratie. De FOD Financiën zal er steeds voor 
zorgen dat de dienstverlening voor iedereen toegankelijk 
blijft, ook voor burgers met minder digitale vaardighe-
den, een laag inkomen of een handicap. Wanneer er 
fiscale plichten opgelegd worden aan de burger, mag 
de burger van de administratie een correcte en tijdige 
dienstverlening verwachten.

a. Een toegankelijke, gedigitaliseerde en heldere 
overheidsdienst

Als minister van Financiën zal hij erop toezien dat de 
administratie zich zoals steeds toegankelijk, flexibel en 
klantgericht opstelt ten opzichte van alle belastingplich-
tigen, zowel particulieren als ondernemers. En dat met 
oog voor klantvriendelijkheid, tijdigheid en correctheid.

Het is eveneens een prioriteit om de beschikbare 
middelen zo optimaal mogelijk in te zetten met de focus 
op doelmatigheid en doeltreffendheid. Zo blijft de vice-
eersteminister inzetten op het gebruik van moderne 
CRM-technieken.

De FOD Financiën zal in haar evoluerende com-
municatiestrategie de open dialoog met haar externe 
stakeholders blijven onderhouden om bij de behartiging 
van de gemeenschappelijke belangen een vlotte en 
vruchtbare samenwerking na te streven. In de enga-
gementsverklaring die de vice-eersteminister met het 
ITAA recent heeft gesloten, wordt daar eveneens de 

Le vice-premier ministre se réjouit par conséquent qu’il 
ait été convenu d’entamer la réforme fiscale, au sein du 
gouvernement, et que le gouvernement fasse preuve de 
courage et prenne des décisions réfléchies pour l’avenir 
dans ce contexte de crise.

C’est la seule façon pour le gouvernement de veiller 
à ce que nos enfants et nos petits-enfants vivent mieux 
que nous. Le vice-premier ministre en est convaincu et 
c’est ce à quoi il continuera de travailler.

Le rôle de son administration et de ses collabora-
teurs ne doit pas être sous-estimé à cet égard, et le 
vice-premier ministre tient tout particulièrement à les 
en remercier. Comme à son habitude, il s’adresse éga-
lement au Parlement et à la commission des Finances 
et du Budget pour garantir, au cours de l’année à venir, 
une collaboration efficace en toute transparence et en 
bonne entente.

1. Accessibilité et prestation de services du spf 
finances

Les citoyens attendent des services accessibles, 
corrects et compréhensibles lorsqu’ils contactent l’admi-
nistration. Le SPF Finances veillera toujours à garantir 
une prestation de services accessible à tous, y compris 
aux citoyens à faibles compétences numériques, à 
revenus modestes ou porteurs d’un handicap. Dans la 
mesure où les citoyens sont soumis à des obligations 
fiscales, ils doivent pouvoir compter sur une prestation 
de services correcte et ponctuelle de l’administration.

a. Un service public accessible, numérisé et clair

En sa qualité, le ministre des Finances veillera à ce 
que son administration se montre, comme toujours, 
accessible, flexible et orientée client à l’égard de tous les 
contribuables, qu’il s’agisse de particuliers ou de chefs 
d’entreprise, et ce, en vue de garantir une prestation de 
services conviviale, ponctuelle et correcte pour tous.

L’une des priorités est également d’exploiter au mieux 
les ressources disponibles en mettant l’accent sur l’effi-
cience et l’efficacité. Ainsi, le vice-premier ministre reste 
attaché à l’utilisation de techniques CRM modernes.

Dans le cadre de sa stratégie de communication 
en constante évolution, le SPF Finances continuera à 
entretenir un dialogue ouvert avec ses parties prenantes 
externes afin de poursuivre une collaboration harmonieuse 
et fructueuse dans la défense des intérêts communs. La 
déclaration d’engagement que le vice-premier ministre a 
récemment conclue avec l’ITAA met également l’accent 
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nadruk op gelegd. De ondersteuning van beroepsgroe-
pen uit zich ook nog op andere manieren. Zo zullen de 
aangiftedeadlines in de wet worden vastgelegd om de 
beroepsaangevers zekerheid en duidelijkheid te geven 
met het oog op een vlotte kantoororganisatie.

Gezien het fiscaal landschap snel wijzigt, onder meer 
onder internationale impuls, zal de administratie ook 
inzetten op structurele informatieverstrekkingen betref-
fende de recente wijzigingen op het vlak van wetgeving 
en van haar operationele werkzaamheden.

b. Tijdige en correcte heffing, inning en invordering 
op maat

Op het vlak van inning en invordering evolueert de 
FOD Financiën naar een shared service center waarbij 
de regering verder werkt op de doelgroepen.

c. Sancties tegen Rusland

Met betrekking tot de sancties tegen Rusland heeft 
de administratie van de Thesaurie, onder meer door 
gebruik te maken van het UBO-register en alle andere 
informatie waarover zij beschikt, ondertussen al voor 
een bedrag van 50 miljard euro aan tegoeden bevroren 
en 200 miljard euro aan geldtransferten geblokkeerd 
die niet uitgevoerd mochten worden. Ook de douane 
speelt een belangrijke rol in de controle op de correcte 
toepassing van de sancties tegen Rusland.

2. Fiscaliteit

Collega’s, het fiscaal stelsel moet hervormd worden 
om het moderner, eenvoudiger, rechtvaardiger en neu-
traler te maken. Fiscaliteit mag niet te pas en te onpas 
worden gebruikt als ad-hocbeleidsinstrument  maar 
moet focussen op de essentie: inkomsten genereren om 
de welvaart van de gezinnen en de concurrentiekracht 
van de ondernemingen te beschermen. Een fiscaliteit 
die inkomsten genereert volgens het principe dat de 
sterkste schouders de zwaarste lasten dragen. De af-
gelopen jaren was dat de essentie van zijn beleid. Ook 
het komende jaar bewandelt de vice-eersteminister die 
weg verder.

a. De bredere fiscale hervorming

Allereerst werkt de vice-eersteminister verder aan de 
bredere fiscale hervorming. Net voor het zomerreces 
werd deze ambitie concreet gemaakt met eerst de pu-
blicatie van de Algemene Visienota van professor Mark 
Delanote. Op basis daarvan en op grond van rapporten 
van de Hoge Raad voor Financiën (HRF) en Transport & 

sur ce point. Le soutien aux groupes professionnels 
se manifeste également d’autres manières. Ainsi, les 
délais de déclaration seront consignés dans la loi afin de 
fournir aux déclarants professionnels toute la sécurité et 
la clarté nécessaires en vue d’une bonne organisation 
professionnelle.

Comme le paysage fiscal évolue rapidement, notam-
ment sous l’impulsion internationale, l’administration 
s’engagera également à fournir des informations struc-
turelles sur les récents changements législatifs et sur 
ses activités opérationnelles.

b. Prélèvement, perception et recouvrement sur 
mesure et de manière correcte et ponctuelle

En matière de perception et de recouvrement, le 
SPF Finances évolue vers un centre de services par-
tagés où le gouvernement continue à travailler sur les 
groupes cibles.

c. Sanctions contre la Russie

Dans le cadre des sanctions contre la Russie, l’admi-
nistration de la Trésorerie a entre-temps déjà gelé des 
actifs à hauteur de 50 milliards d’euros et bloqué 200 mil-
liards d’euros de transferts de fonds qui n’ont pas pu 
être exécutés, notamment en utilisant le registre UBO 
et toutes les autres informations dont elle dispose. Les 
douanes jouent également un rôle important dans le 
contrôle de la bonne application des sanctions contre 
la Russie.

2. Fiscalité

notre système fiscal doit être réformé pour le rendre 
plus moderne, plus simple, plus juste et plus neutre. La 
fiscalité ne peut être utilisée à tort et à travers comme 
instrument politique ad hoc. Elle doit se concentrer sur 
l’essentiel, à savoir générer des recettes pour protéger 
la prospérité de nos ménages et la compétitivité de nos 
entreprises. Un système fiscal qui génère des recettes 
selon le principe qui veut que les épaules les plus larges 
contribuent le plus. Ces dernières années, cela a été 
l’essence de la politique du vice-premier ministre, qui 
poursuivra également dans cette voie l’année prochaine.

a. La réforme fiscale plus large

En premier lieu, le vice-premier ministre continue à 
œuvrer à une réforme fiscale plus large. Juste avant les 
vacances parlementaires, cette ambition a été concréti-
sée tout d’abord par la publication de la Note de vision 
générale du professeur Mark Delanote. Sur cette base 
et sur la base des rapports du Conseil supérieur des 
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Mobility Leuven heeft de vice-eersteminister vervolgens 
zijn blauwdruk voor een bredere fiscale hervorming met 
de regering, het Parlement en de burger gedeeld.

De blauwdruk verlaagt de lasten op arbeid stevig. 
De verhoging van de belastingvrije som, de hervorming 
van de tariefstructuur, de uitdoving van de BBSZ en de 
uitbreiding van de werkbonus, maken werken een pak 
aantrekkelijker. België zal zo niet langer belastingkam-
pioen zijn op het vlak van lasten op arbeid. En door de 
belastingwet neutraler te maken, zal het belastingstelsel 
beter aansluiten met de huidige samenlevingsvormen. 
Door komaf te maken met tal van fiscale voordelen, 
zullen ook minstens 1 op 4 codes op de belastingbrief 
verdwijnen.

In de blauwdruk kiest de vice-eersteminister voor 
een fiscaal model dat aansluit bij een dual income tax. 
Activiteits- en vervangingsinkomsten worden nog steeds 
onderworpen aan een progressieve belasting. Maar de 
regering kiest er ook voor om álle vermogensinkomsten 
te onderwerpen aan evenredige tarieven. Niet roekeloos, 
maar met oog voor eventuele kosten en minwaarden en 
met respect voor verworven rechten. Op die manier zorgt 
de regering voor een evenwichtige en rechtvaardige 
behandeling van alle vermogensinkomsten, en komt 
de regering tot een eerlijk evenwicht in de behandeling 
van arbeids- en vermogensinkomsten.

Daar de blauwdruk een meerjarenplan is, wil de vice-
eersteminister toch niet stilzitten en de koe bij de horens 
vatten. De regering heeft hem dan ook het mandaat 
gegeven om tegen december van dit jaar een eerste 
concrete stap richting een bredere fiscale hervorming 
uit te werken en voor te leggen. Deze eerste stap moet 
zorgen voor méér koopkracht, méér economische groei 
en werkgelegenheid en voor méér rechtvaardigheid. 
Er zal ook de nodige aandacht besteed worden aan de 
vele milieu- en klimaatuitdagingen. Enkel met structurele 
hervormingen en voldoende durf kan de regering de 
verschillende uitdagingen aangaan waar zij vandaag 
voor staat.

b. Steun voor de gezinnen en ondernemingen in 
de energiecrisis

Wanneer de energieprijzen historisch hoog stonden, 
heeft de regering drastisch ingegrepen in de federale 
belastingen op de energiefactuur door de btw op elek-
triciteit en aardgas te verlagen van 21 % naar 6 %. De 
btw-verlaging was een goede maatregel omdat de regering 

Finances (CSF) et de Transport & Mobility Leuven, le 
vice-premier ministre a ensuite partagé son épure de 
réforme fiscale plus large avec le gouvernement, le 
Parlement et les citoyens.

Ce projet réduit considérablement les charges sur le 
travail. L’augmentation de la quotité exemptée d’impôt, 
la réforme de la structure des taux, la suppression pro-
gressive de la CSSS et l’extension du bonus à l’emploi 
rendront le travail nettement plus attrayant. La Belgique 
ne sera ainsi plus la championne de l’impôt en matière 
de charges sur le travail. Et en rendant la loi fiscale plus 
neutre, notre régime fiscal sera plus en phase avec les 
formes actuelles de cohabitation. La suppression de 
nombreux avantages fiscaux entraînera également la 
disparition d’au moins un code sur quatre de la décla-
ration fiscale.

Dans cette épure, le vice-premier ministre opte pour 
un modèle fiscal correspondant à un système de dual 
income tax. Les revenus d’activité et de remplacement 
seront toujours soumis à un impôt progressif. Mais le 
gouvernement choisit également de soumettre tous les 
revenus patrimoniaux à des taux proportionnels. Cette 
décision n’est pas irréfléchie, mais tient compte des 
moins-values et coûts éventuels et respecte les droits 
acquis. De cette façon, le gouvernement assurera un 
traitement équilibré et équitable de tous les revenus 
patrimoniaux, et parviendra à un juste équilibre dans 
le traitement des revenus du travail et des revenus 
patrimoniaux.

Comme il s’agit d’un plan pluriannuel, le vice-premier 
ministre ne veut pas rester les bras croisés et entend 
prendre le taureau par les cornes. Le gouvernement l’a 
dès lors chargé d’élaborer et de présenter la première 
étape concrète vers une réforme fiscale plus large d’ici 
décembre de cette année. Cette première étape doit 
garantir plus de pouvoir d’achat, plus de croissance 
économique et d’emploi et plus d’équité. Une attention 
particulière sera également accordée aux nombreux 
défis environnementaux et climatiques. Ce n’est qu’avec 
des réformes structurelles et suffisamment d’audace 
que le gouvernement pourra relever les différents défis 
auxquels il est confronté aujourd’hui.

b. Soutien aux ménages et aux entreprises dans 
la crise énergétique

Lorsque les prix de l’énergie atteignaient des sommets 
historiques, le gouvernement est intervenu de manière 
drastique au niveau des taxes fédérales sur les factures 
d’énergie en réduisant la TVA sur l’électricité et le gaz 
naturel de 21 % à 6 %. La réduction de la TVA a été une 
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zo snel kon ingrijpen op het moment dat de nood hoog 
was. Maar het is ook een generieke maatregel.

c. Accijnshervorming

Nu hervormt de regering de fiscaliteit op de energiefac-
tuur op een structurele manier, om ook in de toekomst 
op een gerichte manier mensen te beschermen op 
momenten van hoge prijzen. Dit doet de regering door 
de btw permanent te verlagen naar 6 %, gekoppeld aan 
een hervorming van de accijnzen, waarbij een bescher-
mingsmechanisme zou gelden dat ervoor zorgt dat de 
accijnzen dalen wanneer de prijzen boven een bepaald 
niveau stijgen.

Zo garandeert de regering een stabiel accijns bij nor-
male prijzen, maar verlaagt zij de accijnzen automatisch 
wanneer de prijzen stijgen. Door deze extra bescherming 
enkel te bieden voor een basisverbruik elektriciteit en 
aardgas, helpt de regering mensen op een gerichte 
manier, op de momenten dat het nodig is.

d. Stappen richting een groenere fiscaliteit en 
duurzame mobiliteit

Deze regering heeft als een van haar eerste beleids-
daden een volledige vergroening van het bedrijfswa-
genpark voor ogen gehad. De beslissingen die daaruit 
zijn voortgevloeid, werpen hun vruchten af. Dat laat 
een recente studie van het Federaal Planbureau (FPB) 
duidelijk zien. Het toont aan dat:

— De hervorming zorgt voor een noodzakelijke ver-
snelling in de verkoop van elektrische voertuigen. Dat 
signaal hoort de vice-eersteminister vandaag al van veel 
ondernemers en autoproducenten;

— en dat de hervorming ook een positief effect heeft 
op het milieu en de luchtkwaliteit. Dankzij de hervorming 
zal er reeds tussen 2026 en 2035 een duidelijk versnelde 
daling van de CO2-uitstoot plaatsvinden.

Maar de regering kan natuurlijk niet blijven stilzetten 
bij deze ene grote hervorming. De vragen uit de praktijk 
en de vele technologische ontwikkelingen laten duidelijk 
verstaan dat de regering op de hoogte moet blijven van 
wat er leeft en dat de regering daar ten gepaste tijde 
duidelijkheid moet kunnen brengen hoe de fiscaliteit 
daar een rol in kan of zal spelen.

Bovendien wordt er eveneens gekeken naar de fiets 
als vervoersmiddel voor woon-werkverplaatsingen.

mesure adéquate, car elle a permis au gouvernement 
d’intervenir rapidement lorsqu’il y avait urgence. Mais 
il s’agit également d’une mesure générique.

c. Réforme des accises

Le gouvernement réforme maintenant la fiscalité sur 
les factures d’énergie de manière structurelle. Ainsi, à 
l’avenir, la population sera protégée de manière ciblée à 
des moments où les prix seront élevés. Le gouvernement 
y parviendra en réduisant de manière permanente la TVA 
à 6 %, en combinaison avec une réforme des accises 
qui prévoira un mécanisme de protection garantissant 
une baisse des accises lorsque les prix augmentent 
au-delà d’un certain niveau.

Ainsi, le gouvernement garantira des accises stables 
à des prix normaux, mais réduira automatiquement les 
accises lorsque les prix augmentent. En fournissant 
cette protection supplémentaire uniquement pour une 
consommation de base d’électricité et de gaz naturel, le 
gouvernement aidera la population de manière ciblée, 
au moment où elle en a besoin.

d. Actions en faveur d’une fiscalité plus verte et 
une mobilité durable

L’un des premiers actes politiques de ce gouverne-
ment a été d’envisager un verdissement complet du parc 
de voitures de société. Les décisions qui en découlent 
portent leurs fruits. Une étude récente du Bureau du 
Plan le montre clairement. L’étude montre en effet que:

— La réforme contribue à l’accélération nécessaire 
des ventes de véhicules électriques. Le vice-premier 
ministre entend déjà ce signal aujourd’hui de la part de 
nombreux chefs d’entreprise et constructeurs automobiles;

— La réforme a également un impact positif sur 
l’environnement et la qualité de l’air. Grâce à la réforme, 
la baisse des émissions de CO2 s’accélérera nettement 
entre 2026 et 2035.

Mais le gouvernement ne peut évidemment pas se 
reposer sur cette seule grande réforme. Les questions 
qui se posent sur le terrain et les nombreuses évolutions 
technologiques montrent clairement que le gouvernement 
doit se tenir au courant de ce que les gens pensent 
et ressentent et être capable de clarifier au moment 
opportun comment la fiscalité peut ou va jouer un rôle 
à cet égard.

En outre, le gouvernement considère également le 
vélo comme un mode de transport pour les déplacements 
domicile-travail.
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De bestaande fiscale wetgeving zal worden gemoder-
niseerd en zal rekening houden met woon-werktrajecten 
waarbij gebruik wordt gemaakt van verschillende ver-
voersmiddelen in combinatie met de fiets.

De vrijstelling van de fietsvergoeding wordt verhoogd 
en om deze toegankelijk te maken voor iedereen zal 
een compensatiemechanisme worden voorgesteld om 
werkgevers te helpen om de kosten van deze fietsver-
goeding te helpen dragen.

Werkgevers worden terug aangemoedigd om te in-
vesteren in fietsinfrastructuur door de invoer van de 
verhoogde investeringsaftrek en de behandeling tussen 
bedrijfsfietsen en bedrijfswagen met betrekking tot de 
btw-recuperatie zal worden gelijkgetrokken.

e. Investeringsaftrek aanpassen aan maat-
schappelijke verwachtingen

De investeringsaftrek vormt een bijkomende stimulans 
voor ondernemingen om bedrijfseconomisch verant-
woorde investeringen aan te moedigen naarmate deze 
meer tegemoetkomen aan maatschappelijk gewenste 
gedragingen.

Mede in het licht van de Green Deal en de ambitieuze 
klimaatambities is een update van de criteria die de 
hoogte van de investeringsaftrek bepalen in voorbereiding.

Er wordt een stroomlijning uitgewerkt waarbij be-
paalde investeringen geen aanleiding geven tot een 
investeringsaftrek, andere investeringen van een ge-
wone investeringsaftrek kunnen blijven genieten en voor 
maatschappelijk gewenste investeringen een forsere 
stimulans wordt toegekend in de vorm van een sterk 
verhoogde investeringsaftrek.

Het spreekt voor zich dat binnen een steeds evolue-
rende maatschappij een periodieke evaluatie noodzakelijk 
is. Er komt dan ook een periodieke herziening.

f. Een moderner kader voor buitenlandse kaderleden

De administratieve regeling die sedert het jaar 1983 be-
stond om buitenlandse kaderleden aan te trekken in 
België, botste op zijn limieten.

Om ondernemingen meer rechtszekerheid te bieden 
bij hun zoektocht naar het aantrekken van hooggekwa-
lificeerde kaderleden, heeft de regering een duidelijke, 
wettelijke basis gecreëerd voor de toekenning van het 
statuut van een buitenlands kaderlid.

La législation fiscale existante sera modernisée et 
tiendra compte des trajets domicile-travail effectués en 
vélo en combinaison avec d’autres modes de transport.

L’exonération de l’indemnité vélo sera augmentée 
et pour la rendre accessible à tous, un mécanisme de 
compensation sera proposé pour aider les employeurs 
à supporter le coût de cette indemnité vélo.

Les employeurs seront à nouveau encouragés à investir 
dans les infrastructures cyclables grâce à l’introduction 
d’une déduction accrue pour investissement et le trai-
tement entre les vélos et les voitures de société en ce 
qui concerne la récupération de la TVA sera égalisé.

e. Adaptation de la déduction pour investissement 
aux attentes de la société

La déduction pour investissement constitue un inci-
tant supplémentaire pour les entreprises afin de les 
encourager à faire des investissements économique-
ment responsables, d’autant plus qu’ils répondent à un 
comportement socialement souhaité.

À la lumière notamment du Pacte vert et des grandes 
ambitions climatiques, une mise à jour des critères déter-
minant le montant de la déduction pour investissement 
est en préparation.

Une harmonisation sera mise en place, selon laquelle 
certains investissements ne donneront pas lieu à une 
déduction pour investissement, d’autres investissements 
pourront continuer à bénéficier d’une déduction pour 
investissement ordinaire, tandis qu’un plus fort incitant 
sera accordé aux investissements socialement souhai-
tables sous la forme d’une déduction pour investissement 
fortement majorée.

Il va de soi que, dans une société en constante évo-
lution, une évaluation périodique sera nécessaire. Une 
révision périodique sera donc prévue.

f. Un régime plus moderne pour les cadres Étrangers

Le régime administratif mis en place depuis 1983 pour 
attirer les cadres étrangers en Belgique a atteint ses 
limites.

Afin d’offrir aux entreprises une plus grande sécu-
rité juridique dans leurs efforts pour attirer des cadres 
hautement qualifiés, le gouvernement a créé une base 
juridique claire pour l’octroi du statut de cadre étranger.
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Deze werd uitgewerkt in lijn met wat geldt in de buur-
landen opdat de ondernemingen geen competitief nadeel 
zouden ondervinden ten opzichte van de buurlanden.

g. Duidelijkheid voor nieuwe sociale huisvestings- 
maatschappijen

De beslissing van de Vlaamse regering om tegen 1 ja-
nuari 2023 de sociale huisvestingsmaatschappijen en 
sociale verhuurkantoren om te vormen tot één woon-
actor per gemeente geeft aanleiding tot een aantal 
noodzakelijke fiscale ingrepen om ongewenste fiscale 
neveneffecten te voorkomen. De regering is overtuigd 
van de noodzaak om binnen dit kwetsbare landschap 
van sociale verhuurwoningen een zo stabiel mogelijk 
wettelijk kader te kunnen aanbieden. Daarom zal de 
vice-eersteminister tijdig zorgen voor de nodige wette-
lijke aanpassingen, zowel inzake inkomstenbelastingen 
als inzake btw.

h. Effectentaks

Begin 2021 werd een jaarlijkse taks op effectenreke-
ningen ingevoerd. De taks van 0,15 % is verschuldigd 
door de titularis van een effectenrekening waarvan de 
gemiddelde waarde meer bedraagt dan 1000.000 euro. 
Het beoogde rendement zal worden behaald.

De vorige effectentaks in 2019 was vernietigd door 
het Grondwettelijk Hof.

Dankzij de nieuwe effectentaks stroomt nu jaar-
lijks 428 miljoen euro naar de gezondheidszorg en inge-
volge het recente, positieve arrest van het Grondwettelijk 
Hof blijft die geldstroom verzekerd.

i. Auteursrechten

Het fiscaal stelsel van de auteursrechten zal grondig 
worden hervormd. Het stelsel werd in 2008 in het leven 
geroepen voor artiesten en kunstenaars die meer-
dere jaren doen over het creëren van een werk om hen 
rechtszekerheid te geven over de fiscale kwalificatie en 
daarnaast om de financiële risico’s verbonden aan de 
creatie van zo’n werk te milderen.

Als gevolg van een onduidelijke definiëring van het 
toepassingsgebied wordt het fiscaal stelsel van de 
auteursrechten vandaag bijzonder ruim toegepast, 
ook in beroepsgroepen die niet tot het oorspronkelijke 
doelpubliek van de regeling behoren.

Cette base a été élaborée en fonction de ce qui s’ap-
plique dans nos pays voisins afin que nos entreprises 
ne subissent pas de désavantage concurrentiel par 
rapport à ces derniers.

g. De la clarté pour les nouvelles sociétés de 
logement social

La décision du gouvernement flamand de transfor-
mer les sociétés de logement social et les agences 
immobilières sociales en un seul acteur du logement 
par commune d’ici au 1er janvier 2023 donne lieu à un 
certain nombre d’interventions fiscales nécessaires pour 
éviter des effets secondaires fiscaux indésirables. Le 
gouvernement est convaincu de la nécessité de fournir 
un cadre juridique aussi stable que possible dans le 
paysage vulnérable du logement locatif social. C’est 
pourquoi le vice-premier ministre prévoit d’apporter en 
temps opportun les adaptations légales nécessaires, 
tant en matière d’impôts sur les revenus que de TVA.

h. Taxe sur les comptes-titres

Une taxe annuelle sur les comptes-titres a été intro-
duite au début de 2021. La taxe de 0,15 % est due par 
le titulaire d’un compte-titres dont la valeur moyenne 
dépasse 1000.000 euros. Le rendement visé sera atteint.

La précédente taxe sur les comptes-titres a été annulée 
par la Cour constitutionnelle en 2019.

Grâce à la nouvelle taxe, 428 millions d’euros sont 
à présent injectés chaque année dans le secteur des 
soins de santé et, à la suite du récent arrêt positif de 
la Cour constitutionnelle, ce flux d’argent reste assuré.

i. Droits d’auteur

Le régime fiscal des droits d’auteur fera l’objet d’une 
réforme majeure. Ce système a été créé en 2008 pour 
les artistes qui mettent plusieurs années à créer une 
œuvre, afin de leur donner une sécurité juridique en 
matière de qualification fiscale et, en outre, d’atténuer 
les risques financiers liés à la création d’une telle œuvre.

En raison d’une définition peu claire du champ d’appli-
cation, le régime fiscal des droits d’auteur est aujourd’hui 
appliqué de manière extrêmement large, y compris dans 
les groupes professionnels qui ne font pas partie du 
public cible initial du régime.
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Daarom zal de hervorming ertoe moeten leiden dat 
de regeling terug aansluit bij die oorspronkelijke doel-
stelling. Dit impliceert dan ook dat zowel het materiële 
als het personele toepassingsgebied strikter afgelijnd 
zullen worden.

Bovendien heeft deze hervorming ook tot doel om 
elementen uit de bestaande rulingpraktijk te veranke-
ren in de wetgeving, zodat dit voor iedereen de nodige 
duidelijkheid en transparantie kan bieden.

j. Hervorming TOB en JTCB

In overleg met de stakeholders wordt aan een her-
vorming van de TOB en de JTCB gewerkt. Het doel van 
deze hervorming is de modernisering en vereenvoudiging 
van beide belastingen, middels enkele gerichte ingrepen, 
binnen een budgetneutraal kader.

k. Belastingvermindering voor giften

In het kader van de belastingvermindering voor giften 
zal in overleg met de Gemeenschappen gewerkt worden 
aan een hervorming van de erkenningsprocedure voor 
socioculturele instellingen.

l. Duidelijkheid en strenge controles voor sport- 
makelaars

Recent werd de Circulaire 2022/C/98 over de vergoe-
dingen toegekend aan voetballers en voetbalmakelaars 
werd gepubliceerd op fisconetplus.

In het regeerakkoord staat dat de controles op ma-
kelaars en voetbalclubs opgevoerd moeten worden.

De FOD Financiën zal hierop dan ook prioritair 
controleren.

m. Hervorming bedrijfsvoorheffing voorkomt 
negatieve effecten

Vorig jaar is er een hervorming afgesproken om in 
een driejarig traject de bedrijfsvoorheffing opnieuw af 
te stemmen op de eindbelasting. Dit doet de regering 
om het maandelijks inkomen te verhogen en de terug-
betalingen inzake personenbelasting te verminderen.

Daarop voortbouwend heeft de vice-eersteminister 
zijn administratie gevraagd om alle voorbereidingen te 
treffen om vanaf 1 januari 2023 de bedrijfsvoorheffing 
niet langer in trappen, maar glijdend te laten berekenen, 
waardoor een hoger brutobedrag niet langer kan leiden 
tot een lager nettobedrag.

La réforme devra donc ramener le régime à cet objectif 
initial. Le champ d’application matériel et personnel sera 
par conséquent plus strictement délimité.

En outre, cette réforme vise également à ancrer dans 
la législation des éléments de la pratique du ruling exis-
tante, afin de fournir à tous la clarté et la transparence 
nécessaires.

j. Réforme de la TOB et de la TOPC

Une réforme de la TOB et de la TOPC est en cours 
d’élaboration, en concertation avec les parties pre-
nantes. L’objectif de cette réforme est de moderniser et 
de simplifier les deux taxes par quelques interventions 
ciblées, dans un cadre neutre sur le plan budgétaire.

k. Réduction d’impôt pour dons

Dans le cadre de la réduction d’impôt pour dons, une 
réforme de la procédure d’agrément des institutions 
socioculturelles sera élaborée, en concertation avec 
les Communautés.

l. Clarté et contrôles stricts pour les agents sportifs

Récemment, la circulaire 2022/C/98 relative aux 
indemnités attribuées aux footballeurs et aux agents 
de football a été publiée sur fisconetplus.

L’accord de gouvernement annonce un renforcement 
des contrôles des agents et des clubs de football.

Le SPF Finances effectuera donc ces contrôles en 
priorité.

m. Réforme du précompte professionnel pour 
éviter les effets négatifs

L’année dernière, le gouvernement a convenu d’une 
réforme visant à réaligner le précompte professionnel sur 
l’impôt final des personnes physiques sur une période de 
trois ans. L’objectif est d’augmenter le revenu mensuel 
et de réduire les remboursements en matière d’impôt 
des personnes physiques.

Sur cette base, le vice-premier ministre a demandé 
à son administration de tout mettre en œuvre pour qu’à 
partir du 1er janvier 2023, le précompte professionnel ne 
soit plus calculé par tranche, mais de manière glissante, 
de sorte qu’un montant brut plus élevé ne puisse plus 
entraîner un montant net plus faible.
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n. Internationaal samenwerken voor zekerheid 
telewerkers

Met betrekking tot telewerk is het raadzaam om tot 
een breed gedragen oplossing te komen voor de fiscale 
bezorgdheden die rond dit thema bestaan. Bij de OESO 
staat dit punt ter behandeling op de agenda voor 2023. De 
vice-eersteminister bepleit een constructieve medewerking 
aan dat internationaal initiatief. Ook op Benelux-niveau 
wordt dit momenteel besproken en is het de bedoeling 
om zo snel mogelijk tot een kwalitatieve oplossing te 
komen die nuttig is voor de wisselwerking met al de 
buurlanden. Een eenvormige aanpak moet de gelijke 
behandeling van alle telewerkers waarborgen, ongeacht 
in welk buurland zij professioneel actief zijn.

o. Het verkleinen van de VAT-gap

Het verkleinen van de btw-kloof, namelijk het verschil 
tussen datgene wat de overheid zou moeten ontvangen 
en datgene wat de overheid werkelijk int, tot het niveau 
van de buurlanden is een belangrijke doelstelling van 
het regeerakkoord.

De FOD Financiën heeft een project uitgewerkt om 
de btw-ketting te verbeteren en te digitaliseren. De ver-
nieuwde btw-ketting zal flexibeler zijn, incentives geven 
voor compliant gedrag en niet-ingediende btw-aangiftes 
zullen sneller worden behandeld.

Afgelopen voorjaar werd, in het kader van de Benelux-
samenwerking, een colloquium Reducing the VAT Gap 
te Brussel georganiseerd waarbij gerenommeerde in-
ternationale instellingen zoals de Europese Commissie, 
de OESO en het IMF hun kennis en expertise deelden. 
In 2024 zal de vice-eersteminister een opvolgcolloquium 
organiseren.

Daarnaast werd afgelopen jaar een missie onder 
leiding van het IMF opgestart om de Belgische VAT-gap 
te analyseren en de oorzaken hiervan bloot te leggen.

Bij de begrotingsopmaak 2022 heeft de regering beslist 
om B2B e-invoicing gespreid in de tijd te verplichten.

De Europese Commissie heeft recent formeel be-
vestigd dat zij een dergelijk project, zonder e-reporting-
onderdeel, niet zal goedkeuren.

Het project B2B-invoicing kan dus enkel worden gere-
aliseerd door het uit te breiden met een e-reportingonder-
deel. E-invoicing en e-reporting worden reeds in verschil-
lende landen toegepast. Die combinatie heeft meerdere 

n. Coopération internationale pour la sécurité des 
télétravailleurs

En ce qui concerne le télétravail, il convient de trouver 
une solution générale aux préoccupations fiscales qui 
entourent cette question. Cette question est à l’ordre du 
jour des discussions en 2023 à l’OCDE. Le vice-premier 
ministre préconise une coopération constructive dans 
le cadre de cette initiative internationale. Cette question 
est également en cours de discussion au niveau du 
Benelux et l’objectif est de parvenir le plus rapidement 
possible à une solution qualitative utile à l’interaction 
avec tous nos pays voisins. Une approche uniforme 
devrait garantir l’égalité de traitement de tous les télé-
travailleurs, quel que soit le pays voisin dans lequel ils 
sont professionnellement actifs.

o. Réduction de l’écart de TVA

La réduction de l’écart entre ce que l’État devrait per-
cevoir en matière de TVA et ce qu’il perçoit réellement 
pour le faire passer au niveau de nos pays voisins consti-
tue un objectif important de l’accord de gouvernement.

Le SPF Finances a développé un projet visant à 
améliorer et à numériser la chaîne TVA. La chaîne TVA 
remaniée sera plus flexible, elle incitera à un comporte-
ment conforme et les déclarations à la TVA non déposées 
seront traitées plus rapidement.

Au printemps dernier, dans le cadre de la coopération 
Benelux, un colloque intitulé “Reducing the VAT Gap” a 
été organisé à Bruxelles, au cours duquel des institutions 
internationales de renom telles que la Commission euro-
péenne, l’OCDE et le FMI ont partagé leurs connaissances 
et leur expertise. Le vice-premier ministre organisera un 
colloque de suivi en 2024.

Cette année, un projet a par ailleurs été lancé avec 
le FMI pour analyser l’écart TVA belge et en découvrir 
les causes.

Lors de l’élaboration du budget 2022, le gouverne-
ment a décidé de rendre la facturation électronique 
B2B obligatoire à terme dans le cadre de la réduction 
de l’écart de TVA.

La Commission européenne a récemment confirmé 
formellement qu’elle n’approuverait pas un tel projet 
sans un volet ‘e-reporting’.

Le projet de facturation B2B ne peut donc être réalisé 
qu’en le complétant par un volet ‘e-reporting’. L’e-invoicing 
et l’e-reporting sont déjà appliqués dans plusieurs 
pays. Cette combinaison présente également plusieurs 
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voordelen, zowel voor de btw-belastingplichtigen, als de 
btw-administratie en daarom zet de vice-eersteminister 
graag zijn schouders onder dit uitgebreide project.

3. Financiën

Het hoeft niet benadrukt dat de financiële sector een 
belangrijke bijdrage levert aan de groei en tewerkstelling. 
Men doet dit niet enkel via de toegevoegde waarde van 
de eigen bedrijfseconomische activiteit, maar ook en 
vooral door de reële economie, via de ondernemingen 
en burgers, te ondersteunen met adequate kredietver-
lening, efficiënt betalingsverkeer en een performante 
financiële dienstverlening. De vice-eersteminister wil 
dit in de toekomst ook zo bewaren.

Hierbij zijn de pijlers van zijn beleid als volgt samen 
te vatten:

(1) de tijdige omzetting van Europese regelgeving;

(2) het verzekeren van de toegankelijkheid van het 
bank- en financiewezen voor iedereen;

(3) de bescherming van de consument;

(4) het bewaren van de concurrentiekracht van de 
financiële sector en

(5) het garanderen van de financiële stabiliteit.

a. De regering blijft Europese regels tijdig omzetten

Wat de omzetting van Europese regelgeving betreft, 
heeft de vice-eersteminister het voorbije jaar opnieuw 
een inhaalbeweging gerealiseerd. Bij elke omzetting 
van een richtlijn was het bewaren van de bestaande 
waarborgen voor de burger én – waar mogelijk – de 
(administratieve) vereenvoudiging voor de betrokken 
ondernemingen prioritair.

Vooreerst werd de Covered Bonds-richtlijn, die de 
uitgifte van en het overheidstoezicht op gedekte obligaties 
organiseert, omgezet naar Belgisch recht.

Daarnaast werd ook werk gemaakt van de imple-
mentatie in het Belgisch recht van de Crowdfunding 
Verordening.

Ook de Investment Firms directive werd gerealiseerd, 
waardoor de regering voor beleggingsondernemingen 
een specifieke prudentiële regeling heeft vastgesteld, 
afgestemd op de bijzondere aard van de risico’s die zij 
lopen.

avantages, tant pour les assujettis à la TVA que pour 
l’administration de la TVA, et c’est pourquoi le vice-
premier ministre se bat volontiers pour ce projet élargi.

3. Finances

Il est inutile de souligner que le secteur financier 
apporte une contribution importante à la croissance et 
à l’emploi. Il le fait non seulement par la valeur ajoutée 
que génère sa propre activité économique, mais aussi et 
surtout par le soutien qu’il apporte à l’économie réelle, 
via les entreprises et les citoyens, par l’octroi adéquat 
de crédits, des transactions financières efficaces et des 
services financiers performants. Le vice-premier ministre 
souhaite qu’il en soit toujours ainsi à l’avenir.

Les piliers de sa politique se résument comme suit:

(1) la transposition en temps utile de la réglementation 
européenne;

(2) la garantie d’un accès aux services bancaires et 
financiers pour tous;

(3) la protection des consommateurs;

(4) la sauvegarde de la compétitivité du secteur finan-
cier et

(5) la garantie de la stabilité financière.

a. Le gouvernement continuera à transposer les 
règles européennes en temps utile

En ce qui concerne la transposition de la réglementa-
tion européenne, le vice-premier ministre a de nouveau 
rattrapé un certain retard l’année dernière. Lors de 
chaque transposition d’une directive, la priorité était de 
préserver les garanties existantes pour les citoyens et 
– dans la mesure du possible – de simplifier les procé-
dures (administratives) pour les entreprises concernées.

Tout d’abord, la directive Covered Bonds, qui organise 
l’émission et la surveillance publique des obligations 
garanties, a été transposée en droit belge.

En outre, on a également travaillé à la transposition 
en droit belge du règlement Crowdfunding.

La directive Investment Firms a également été trans-
posée, par laquelle le gouvernement a établi un régime 
prudentiel spécifique pour les entreprises d’investissement 
en raison de la nature spécifique des risques auxquels 
elles sont exposées.
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Op korte termijn plant de vice-eersteminister ook 
wetgevende initiatieven voor de omzetting van verorde-
ningen voor securitisatie, DLT Pilootregime, PEPP (pan-
Europees persoonlijk pensioenproduct, Mica (Verordening 
Markets in Crypto-assets) en Dora (Digital Operational 
Resilience Act).

b. Toegang verzekeren tot bank- en financiewezen 
voor iedereen

Met betrekking tot de toegankelijkheid van bankdien-
sten, verwijst de vice-eersteminister naar de invoering 
op 1 januari van dit jaar van de universele bankdienst, 
die een aantal bancaire diensten op maat van de niet-
digitale klant garandeert.

Volgens de eerste beschikbare cijfers is deze vrij 
succesvol gebleken. Dit neemt echter niet weg, dat 
de vice-eersteminister, samen met zijn collega’s van 
Economie en Consumentenbescherming, tegen eind 
dit jaar een evaluatierapport zal opstellen. Het is immers 
de bedoeling om, in overleg met de financiële sector, 
de toegang van de burgers tot financiële diensten te 
blijven verbeteren, in het bijzonder met een focus op 
de meest kwetsbare groepen. Het spreekt voor zich dat 
de toepassing van de universele bankdienst daar één 
element in is, net als voldoende toegankelijkheid voor 
alle burgers tot een dicht netwerk van ATM’s.

c. De bescherming van de consument komt op de 
eerste plaats

Wat de consumentenbescherming betreft, werd samen 
met de collega’s bevoegd voor Economie en consumen-
tenbescherming een regeling in het leven geroepen 
voor de reissector om de coronavouchers te kunnen 
terugbetalen.

Recent werd ook de wet van 2 augustus 2002 gewijzigd 
om de Autoriteit voor Financiële Diensten en Markten 
(FSMA) bij reglement toe te laten om regels op te leggen 
met betrekking tot reclame voor en de commercialisering 
van virtuele munten. De nieuwe regels moeten ervoor 
zorgen dat potentiële beleggers beter worden geïnfor-
meerd over de risico’s en ook beschermd worden tegen 
malafide aanbieders. Dit reglement zal op korte termijn 
worden gefinaliseerd.

Eveneens in het kader van de bescherming van de 
beleggers houdt de vice-eersteminister eraan de wij-
zigingen te vermelden die zijn aangebracht aan het 
koninklijk besluit van 16 maart 2009 betreffende de be-
scherming van deposito’s en levensverzekeringen door 
het Garantiefonds, met als doel de voorwaarden voor de 
bescherming van de deposito’s van fondsen van cliënten 

À court terme, le vice-premier ministre prévoit égale-
ment des initiatives législatives pour la transposition des 
règlements titrisation, DLT Pilot Regime, EPP (produit 
paneuropéen d’épargne-retraite individuelle), Mica 
(Markets in Crypto-Assets Regulation) et Dora (Digital 
operational Resilience Act).

b. Garantir à chacun l’accès aux services bancaires 
et financiers

En ce qui concerne l’accessibilité des services ban-
caires, le vice-premier ministre se réfère à l’introduc-
tion, au 1er janvier de cette année, du service bancaire 
universel, qui garantit un certain nombre de services 
bancaires adaptés à la clientèle non numérique.

Selon les premiers chiffres disponibles, il semble 
porter ses fruits. Il n’en demeure pas moins que le vice-
premier ministre rédigera un rapport d’évaluation d’ici la 
fin de l’année avec ses collègues de l’Économie et de la 
Protection des consommateurs. En effet, l’intention est, 
en concertation avec le secteur financier, de continuer à 
améliorer l’accès des citoyens aux services financiers, 
en mettant en particulier l’accent sur les groupes les 
plus vulnérables. Il va sans dire que l’application du 
service bancaire universel en fait partie, tout comme 
l’accessibilité suffisante pour tous les citoyens à un 
réseau dense de distributeurs automatiques de billets.

c. La protection des consommateurs en priorité

En ce qui concerne la protection des consomma-
teurs, en collaboration avec ses collègues en charge 
de l’Économie et de la Protection des consommateurs, 
le vice-premier ministre a mis sur pied un régime dans 
le secteur des voyages pour pouvoir rembourser les 
vouchers coronavirus.

Récemment, la loi du 2 août 2002 a également été 
modifiée pour permettre à l’Autorité des services et 
marchés financiers (FSMA) d’imposer, par voie de 
règlement, des règles concernant la publicité et la com-
mercialisation des monnaies virtuelles. Les nouvelles 
règles devraient permettre aux investisseurs potentiels 
d’être mieux informés des risques et d’être protégés des 
fournisseurs malhonnêtes. Ce règlement sera finalisé 
à court terme.

Toujours dans le cadre de la protection des investis-
seurs, le vice-premier ministre tient à mentionner les modi-
fications apportées à l’arrêté royal du 16 mars 2009 relatif 
à la protection des dépôts et des assurances sur la 
vie par le Fonds de garantie, dans le but de clarifier 
les conditions de protection des dépôts des fonds des 
clients d’une société de bourse lorsque ces fonds sont 
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van een beursvennootschap te verduidelijken wanneer 
de fondsen zijn gesegregeerd bij een kredietinstelling 
die insolvent wordt.

De bescherming van depositohouders en beleggers 
blijft voor de vice-eersteminister centraal staan. Daarom 
wordt een wetsontwerp inzake het Garantiefonds voorbe-
reid. Het beoogt de tekortkomingen in de omzetting van 
de EU-richtlijn 2014/49 inzake depositogarantiestelsels 
te corrigeren, waaronder voornamelijk de verplichting 
om de financiële middelen van het Garantiefonds te 
scheiden van die van de staat.

Tot slot heeft de Europese Commissie op 25 novem-
ber 2021 haar voorstellen gepubliceerd over de aan-
passing van de verordening betreffende markten voor 
financiële instrumenten (MIFIR/MIFID). De wijzigingen 
zijn onder meer bedoeld om de markt transparanter te 
maken en de informatie voor beleggers te verbeteren. 
Momenteel zijn de werkzaamheden in de Raad nog aan 
de gang en dit dossier zal op de voet gevolgd blijven 
worden.

d. Concurrentiekracht en financiële stabiliteit

Wat de financiële stabiliteit betreft, heeft de ECOFIN-
raad zijn standpunt (algemene oriëntatie) aangehouden 
op 8 november 2022 met betrekking tot de implemen-
tatie van de finalisering van de Basel-III akkoorden. Dit 
standpunt bevat een punt van bijzonder belang voor 
België, met name de toepassing van de output floor 
op zowel individueel als op geconsolideerd niveau. 
Zodra het Europees parlement haar standpunt heeft 
ingenomen kunnen de trilogen van start gaan. In dit 
kader blijft de vice-eersteminister aandringen op het 
belang van een getrouwe en tijdige implementatie van 
de Basel-akkoorden.

Verder zal het macroprudentieel beleid onverkort ver-
dergezet worden. Het tijdig detecteren van systemische 
risico’s en deze proactief aanpakken, draagt bij tot de 
stabiliteit van het financiële systeem. Met betrekking tot 
het macroprudentieel beleid, moet de tijdige omzetting 
van Europese regelgeving de regering helpen om de 
financiële stabiliteit te verzekeren.

Inzake de bankierseed bereidde de FSMA op zijn 
vraag een voorontwerp van wet voor. Op korte termijn 
zal de vice-eersteminister hierover in overleg treden 
met de sector en dit bespreken binnen de schoot van 
de regering.

ségrégés auprès d’un établissement de crédit qui devient 
insolvable.

La protection des dépositaires et des investisseurs 
reste au centre des préoccupations du vice-premier 
ministre. C’est pourquoi un projet de loi est en pré-
paration concernant le Fonds de garantie. Ce projet 
vise à corriger les lacunes de la transposition de la 
directive européenne 2014/49 relative aux systèmes 
de garantie des dépôts, en particulier l’obligation de 
séparer les ressources financières du Fonds de garantie 
de celles de l’État.

Enfin, le 25 novembre 2021, la Commission européenne 
a publié ses propositions de modification du règlement 
concernant les marchés d’instruments financiers (MIFIR/
MIFID). Les modifications visent notamment à rendre 
le marché plus transparent et à améliorer les informa-
tions à destination des investisseurs. Des travaux sont 
actuellement en cours au sein du Conseil et ce dossier 
continuera à être suivi de près.

d. Compétitivité et stabilité financière

En ce qui concerne la garantie de la stabilité financière, 
le Conseil ECOFIN a arrêté sa position (orientation géné-
rale) le 8 novembre 2022 relative à l’implémentation de la 
finalisation des accords de Bâle III. Cette position contient 
un point particulièrement important pour la Belgique, à 
savoir l’application de l’output floor tant au niveau indi-
viduel que consolidé. Dès que le Parlement européen 
aura adopté sa position, les trilogues pourront débuter. 
Dans ce cadre, le vice-premier ministre continuera 
d’insister sur l’importance d’une implémentation fidèle 
et dans les temps des accords de Bâle.

En outre, la politique macroprudentielle sera pleine-
ment poursuivie. La détection en temps utile des risques 
systémiques et leur gestion proactive contribuent à la 
stabilité du système financier. De même, la transposition 
en temps utile de la réglementation européenne devrait 
aider le gouvernement à assurer cette stabilité.

En ce qui concerne le serment bancaire, la FSMA 
a préparé, à la demande du vice-premier ministre, un 
projet de loi. À court terme, le vice-premier ministre va 
organiser une concertation avec le secteur et en discuter 
au sein du gouvernement.
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4. FPIM

a. FPIM als motor van economische groei

De Federale Participatie- en Investeringsmaatschappij 
(FPIM) is een belangrijk instrument voor de realisatie 
van het investeringsbeleid van de federale overheid. Zo 
zal FPIM de investeringen van de staat op een geco-
ordineerde, duurzame en ambitieuze wijze realiseren.

Het werk rond de centralisatie zal worden verdergezet. 
Het voorbije jaar werden de participaties in BNP Paribas 
en Ethias ondergebracht bij de FPIM. Het komende jaar 
zullen Belfius en de Nationale Loterij gecentraliseerd 
worden bij de FPIM zodoende het financiële beleid met 
betrekking tot deze participaties te verbeteren.

Tot slot zal de vice-eersteminister ook een nieuw 
beheerscontract onderhandelen met FPIM en voorleg-
gen aan de federale regering, aangezien het huidige 
beheerscontract afloopt in juli 2023. In dit beheerscontract 
zal de vice-eersteminister de strategische doelstellingen 
voor FPIM voor de komende vijf jaar vastleggen.

b. FPIM als motor van verduurzaming

In samenwerking met de minister van Klimaat, 
Leefmilieu, Duurzame Ontwikkeling en Green Deal, 
werkt de vice-eersteminister verder aan een Belgische 
sustainable finance-strategie. De studie, die met steun 
van de Europese Commissie wordt uitgevoerd om via een 
uitgebreid stakeholderconsultatie-proces beleidsopties 
voor deze strategie uit te werken, wordt momenteel afge-
rond. Onder andere de resultaten hiervan zullen worden 
opgenomen in het verdere proces voor de uitwerking 
van de Belgische sustainable finance-strategie.

Deze strategie zal gebouwd zijn op ten minste twee 
pijlers:

1) Hoe kan de overheid de verduurzaming van de 
Belgische financiële sector bevorderen? Bijzondere 
aandacht zal hierbij gaan naar de vlotte implementatie 
van nieuwe Europese regelgeving over sustainable 
finance (taxonomie, SFDR …).

2) Hoe kan de overheid, die zelf verschillende financiële 
vehikels controleert, het juiste voorbeeld geven op vlak 
van financiële participaties, investeringen enzovoort? 
Dit onderdeel heeft voornamelijk betrekking op FPIM, 
maar de vice-eersteminister kijkt hier ook naar andere 
federale financiële vehikels.

4. SFPI

a. La SFPI en tant que moteur de la croissance 
économique

La Société fédérale de Participations et d’Investis-
sement est un instrument important pour la réalisation 
de la politique d’investissement des autorités fédérales. 
Ainsi, la SFPI effectuera les investissements de l’État 
de manière coordonnée, durable et ambitieuse.

Le travail sur la centralisation sera poursuivi. L’année 
dernière, les participations dans BNP Paribas et Ethias 
ont été transférées à la SFPI. L’année prochaine, Belfius 
et la Loterie Nationale seront centralisées auprès de 
la SFPI afin d’améliorer la stratégie financière de ces 
participations.

Enfin, le vice-premier ministre va également négo-
cier un nouveau contrat de gestion avec la SFPI et le 
soumettre au gouvernement fédéral, car le contrat de 
gestion actuel expire en juillet 2023. Dans ce contrat 
de gestion, le vice-premier ministre fixera les objectifs 
stratégiques de la SFPI pour les cinq années à venir.

b. La SFPI en tant que moteur de la durabilité

En collaboration avec la ministre du Climat, de l’Envi-
ronnement, du Développement Durable et du Green 
Deal, le vice-premier ministre continue à travailler sur 
une stratégie belge de finance durable. L’étude, menée 
avec le soutien de la Commission européenne afin de 
développer des options politiques pour cette stratégie 
par le biais d’un vaste processus de consultation des 
parties prenantes, est en cours de finalisation. Ces 
résultats seront notamment inclus dans le processus 
ultérieur d’élaboration de la Stratégie belge en matière 
de finance durable.

Cette stratégie reposera sur au moins deux piliers:

1) Comment le gouvernement peut-il promouvoir la 
durabilité des investissements des secteurs financier et 
privé belges? Une attention particulière sera accordée 
à la bonne mise en œuvre des nouvelles réglemen-
tations européennes en matière de finance durable 
(taxonomie, SFDR, etc.).

2) Comment l’État, qui contrôle lui-même divers 
véhicules de financement, peut-il donner l’exemple en 
termes de participations financières, d’investissements, 
etc. Cette section concerne principalement la SFPI, 
mais le vice-premier ministre s’intéresse également aux 
autres véhicules fédéraux.



2932/021DOC 5516

C H A M B R E   5 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2022 2023 K A M E R • 5 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

De regering heeft de ambitie om het beleid van deze 
instellingen te coördineren op het vlak van duurzaam 
financieel beleid. De ambitieuze klimaatdoelstellin-
gen hebben ook een impact op het financieel beleid. 
In 2021 werd het DRFM–project goedgekeurd (Design, 
renovate, finance and maintain). Dit project heeft als 
doel de energetische renovatie van de gebouwen van 
de Regie der Gebouwen, Defensie en de NMBS/Infrabel 
te versnellen met oog op de klimaat-doelstellingen 
voor 2030 en 2040. Dit zal gebeuren door via clusters 
de financiering hiervan mogelijk te maken voor FPIM via 
een gestructureerd platform (de DRFM-feeder). Deze 
feeder zal ook financiering aantrekken van institutionele 
investeerders om zo de nodige hefbomen te kunnen 
creëren.

5. Douane

De regering blijft investeren in een daadkrachtige 
douane als schakel in de veiligheidsketen. Dit doet de 
regering door te investeren in mensen en in middelen, 
en door te hervormen.

Zoals vorig jaar aangekondigd werd een eerste stap 
gezet in de modernisering van de algemene wet inzake 
douane en accijnzen. De regering werkt hierop verder, 
en in een tweede fase zal het sanctiebeleid worden 
herzien in overleg met de stakeholders. De douane 
moet haar slagkracht behouden, waarbij het doel moet 
zijn om fraude zwaarder te bestraffen en de legitieme 
handel te ondersteunen.

Uiteraard blijft de strijd tegen drugs een absolute 
prioriteit voor de douane. De eerste stappen om de 
scancapaciteit verder op te voeren zijn gezet. De aan-
bestedingen lopen.

6. De strijd tegen fraude

Inzake fraudebestrijding zijn er reeds heel wat pro-
jecten verwezenlijkt, door het Ministerieel Comité en het 
College voor de strijd tegen de fiscale en sociale fraude, 
waarvan de vice-eersteminister voorzitter is.

a. Eerste actieplan tegen fraude

Heel wat projecten van het eerste actieplan zijn on-
dertussen afgerond of in een eindfase. Een belangrijke 
verwezenlijking is de invoering van de mogelijkheid om 
gespecialiseerde fiscale ambtenaren ad-hocter  beschik-
king te stellen in het kader van een fiscaal strafonderzoek. 
Hier zijn ondertussen grote vorderingen in gemaakt: er 
zijn 25 BBI-ambtenaren geslaagd in de selectieproce-
dure, en zij zullen binnenkort de eed afleggen om dan als 

Le gouvernement a l’ambition de coordonner les 
politiques de ces institutions en termes de politiques 
financières durables. Les objectifs climatiques ambitieux 
ont également un impact sur la politique financière. 
En 2021, le projet DRFM (Design, Renovate, Finance 
and Maintain) a été approuvé. L’objectif de ce projet est 
d’accélérer la rénovation énergétique des bâtiments de 
la Régie des Bâtiments, de la Défense et de la SNCB/
Infrabel en vue d’atteindre les objectifs climatiques 
fixés pour 2030 et 2040. Cette rénovation se fera en 
permettant à la SFPI, via des clusters, de financer ce 
projet par le biais d’une plateforme structurée (le “feeder 
DRFM”). Ce feeder attirera également le financement 
des investisseurs institutionnels pour pouvoir ainsi créer 
les leviers nécessaires.

5. Douane

Le gouvernement continue à investir dans une douane 
dynamique conçue comme l’un des maillons de la chaîne 
de sécurité. Le gouvernement poursuivra cet objectif 
en investissant dans le personnel et les moyens, ainsi 
qu’en introduisant des réformes.

Comme annoncé l’année dernière, une première étape 
a été franchie dans la modernisation de la loi générale sur 
les douanes et accises. Le gouvernement poursuit ses 
efforts dans ce domaine, et, dans une deuxième phase, 
la politique de sanctions sera révisée en concertation 
avec les parties prenantes. La douane doit conserver sa 
force et son efficacité afin de pouvoir sanctionner plus 
sévèrement la fraude et soutenir le commerce légitime.

Il est évident que la lutte contre la drogue reste une 
priorité absolue. Les premières démarches visant à 
accroître la capacité de scanning ont été entamées. 
Les appels d’offres sont en cours.

6. Lutte contre la fraude

Pour ce qui est de la lutte contre la fraude, de nombreux 
projets ont déjà été réalisés par le Comité ministériel et 
le Collège pour la lutte contre la fraude fiscale et sociale, 
dont le vice-premier ministre assure la présidence.

a. Premier plan d’action contre la fraude

De nombreux projets du premier plan d’action ont entre-
temps été bouclés ou sont dans leur dernière phase. Une 
réalisation importante est l’introduction de la possibilité 
de mettre des fonctionnaires fiscaux à disposition dans 
le cadre d’une enquête pénale fiscale. D’importants 
progrès ont été réalisés sur ce plan: 25 agents de l’ISI 
ont réussi les épreuves de sélection et prêteront bien-
tôt serment pour ensuite pouvoir participer, en qualité 
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officier van gerechtelijke politie te kunnen deelnemen aan 
multidisciplinaire onderzoeksteams vanaf begin 2023.

De regering blijft de focus leggen op horizontaal 
toezicht. Hierin kadert bijvoorbeeld de verplichting 
per 1 juli 2022 voor elke ondernemer om aan de con-
sument een elektronisch betaalmiddel aan te bieden. 
Daarnaast wordt overlegd met de sectoren in het kader 
van het gemoderniseerd geregistreerd kassasysteem, 
GKS 2.0, waarvan de implementatie volgend jaar zal 
gebeuren.

b. Tweede actieplan tegen fraude

Wat het tweede actieplan betreft, zijn er verschillende 
projecten gerealiseerd via het wetsontwerp houdende 
diverse fiscale en financiële bepalingen (“Diverse IV”) 
dat reeds is goedgekeurd.

Zo worden de CRS-gegevens van de Belgische fi-
nanciële instellingen, waarover de fiscus beschikt om 
uit te wisselen met de partnerlanden, ook beschikbaar 
gemaakt door de Belgische administratie zelf. Dit zal de 
administratie helpen in de strijd tegen domiciliefraude.

Er wordt ook voorzien in de mogelijkheid dat de ad-
ministratie aan de fiscale rechter vraagt een dwangsom 
op te leggen voor belastingplichtigen die zich aan hun 
meewerkplicht onttrekken.

Belangrijk is ook dat de onderzoeks- en aanslagtermij-
nen substantieel worden verruimd. Zo wordt er voorzien 
in een termijn van 4 jaar voor laattijdige aangiftes, een 
termijn van 10 jaar voor complexe specifieke aangiftes 
en een termijn van 6 jaar voor aangiftes met een inter-
nationale component. In de strijd tegen de fiscale fraude 
wordt de onderzoeks- en aanslagtermijn ingeval van 
fraude uitgebreid van 7 naar 10 jaar.

c. Derde actieplan tegen fraude

Ten slotte wordt er ook werk gemaakt van een derde 
actieplan. Dit zal voornamelijk gericht zijn op de verbete-
ring van de operationele werking van de administratie en 
van fiscale controles in het bijzonder. De voorstellen voor 
dit derde actieplan worden op dit moment gefinaliseerd 
en zullen na goedkeuring op het College opgenomen 
worden in een boordtabel. Dit is de procedure die de 
regering ook bij de eerste twee actieplannen fraudebe-
strijding heeft toegepast.

d’officier de police judiciaire, à des équipes d’enquête 
multidisciplinaires dès le début de 2023.

Le gouvernement continuera à se concentrer sur le 
contrôle horizontal. Il s’agit, par exemple, de l’obligation 
pour tout chef d’entreprise de proposer au consom-
mateur un moyen de paiement électronique à compter 
du 1er juillet 2022. Des concertations sont également 
menées avec les secteurs dans le cadre du système de 
caisse enregistreuse modernisé SCE 2.0, dont la mise 
en œuvre est prévue pour l’année prochaine.

b. Deuxième plan d’action contre la fraude

Concernant le deuxième plan d’action, des projets 
différents ont été réalisés via le projet de loi portant des 
dispositions fiscales et financières diverses (“Diverses IV”),  
qui a déjà été adopté.

C’est ainsi notamment que les données CRS des insti-
tutions financières belges, que les autorités fiscales ont à 
leur disposition pour échanger avec les pays partenaires, 
seront également mises à disposition par l’administration 
belge elle-même. Cela aidera l’administration dans la 
lutte contre la fraude domiciliaire.

Il est également prévu que l’administration puisse de-
mander au juge fiscal d’imposer une astreinte aux contri-
buables qui se soustraient à leur devoir de coopération.

Il est également important de noter que les délais 
d’investigation et d’imposition seront considérablement 
étendus. C’est ainsi qu’un délai de 4 ans est prévu pour 
les déclarations tardives, de 10 ans pour les déclarations 
complexes spécifiques et de 6 ans pour les déclarations 
ayant une composante internationale. Dans le cadre de 
la lutte contre la fraude fiscale, le délai d’investigation et 
d’imposition en cas de fraude sera étendu de 7 à 10 ans.

c. Troisième plan d’action contre la fraude

Enfin, un troisième plan d’action est également en cours 
d’élaboration. Il sera principalement axé sur l’améliora-
tion du fonctionnement opérationnel de l’administration 
et des contrôles fiscaux en particulier. Les propositions 
pour ce troisième plan d’action sont en cours de finali-
sation et seront incluses dans un tableau de bord une 
fois approuvées par le Collège. C’est la procédure que 
le gouvernement a également utilisée pour les deux 
premiers plans d’action anti-fraude.
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d. Extra mankracht voor fraude- en controlediensten

De uitdagingen waarmee de verschillende diensten 
binnen zijn administratie die belast zijn met fraudebe-
strijding worden geconfronteerd, zijn zeer groot. Daarom 
zullen zij vanaf 2023 jaarlijks versterkt worden met een 
substantieel aantal bijkomende controleagenten. Zo 
kunnen zij op een effectieve manier hun essentiële taak 
verderzetten. Daarom zal de vice-eersteminister blijvend 
inzetten op een versterking van de middelen voor de 
diensten die de fraude bestrijden. Dit past eveneens in 
het kader van de 1 op 1 vervanging voor controlefuncties.

e. Strijd tegen de fiscale fraude

Zijn administratie is verder ook bezig met het uitwerken 
van diverse beleidsmaatregelen, zoals onder andere:

— De digitalisering van de aangiften en attesten voor 
roerende voorheffing;

ù de oprichting van een centraal meldpunt waar bur-
gers alle vormen van belastingfraude kunnen melden;

— besprekingen met externe stakeholders voor het 
opstellen van een gedragscode.

f. Internationale initiatieven

Op internationaal vlak steunt de vice-eersteminister de 
initiatieven van de Europese Unie om de fiscale transpa-
rantie te verhogen, met de DAC 7- en de DAC 8-richtlijn. 
De wet tot omzetting van de DAC 7-richtlijn, die reeds 
ingediend is in het parlement, handelt voornamelijk over 
de rapporteringsverplichtingen voor digitale platformope-
ratoren. De DAC 8-richtlijn zal rapporterings-verplichtingen 
opleggen met betrekking tot nieuwe alternatieve betaal- 
en beleggingsmiddelen zoals cryptoactiva.

Een belangrijke prioriteit voor de vice-eersteminister 
is ook het verkleinen van de btw-kloof. Hier wordt op 
gewerkt binnen zijn administratie, maar ook op Benelux-
niveau. De regering zal dit belangrijke topic opnieuw op 
de agenda plaatsen tijdens het voorzitterschap van de 
Benelux in 2024 dat gedeeltelijk samenvalt met het voorzit-
terschap van EU en waarvan de voorbereidingen reeds 
aangevat zijn en door de regering worden verdergezet. 
Verder is er ook een project met het IMF opgestart om 
de btw-kloof te berekenen en wat de regering tevens 

d. Personnel supplémentaire pour les services de 
lutte contre la fraude et de contrôle

Le vice-premier ministre souligne que les défis aux-
quels sont confrontés les différents services de son 
administration en charge de la lutte contre la fraude 
sont très importants. C’est pourquoi ils seront renforcés 
chaque année par un nombre substantiel d’agents de 
contrôles supplémentaires, et ce, dès 2023. Ils pourront 
ainsi poursuivre leur mission essentielle de manière 
efficace. C’est la raison pour laquelle le vice-premier 
ministre continuera à miser sur un renforcement des 
moyens mis à disposition des services de lutte contre 
la fraude. Cela s’inscrit également dans le cadre du 
remplacement systématique des personnes exerçant 
une fonction de contrôle.

e. Lutte contre la fraude fiscale

Le vice-premier ministre indique que son administra-
tion est également en train d’élaborer diverses mesures, 
dont notamment:

— La numérisation des déclarations et des attestations 
en matière de précompte mobilier;

— La mise en place d’un point de contact central où les 
citoyens pourront signaler toute forme de fraude fiscale;

— Des discussions avec les parties prenantes externes 
dans le cadre de l’élaboration d’un code de conduite.

f. Initiatives internationales

Au niveau international, le vice-premier ministre soutient 
les initiatives de l’Union Européenne visant à accroître 
la transparence fiscale, à savoir les directives DAC 7 et 
DAC 8. La Loi transposant la directive DAC 7, qui a déjà 
été soumise au Parlement, porte principalement sur les 
nouvelles obligations de reporting aux opérateurs de 
plateformes numériques. La directive DAC 8 imposera 
également des obligations de reporting en ce qui concerne 
les nouveaux moyens de paiement et d’investissement 
alternatifs tels que les crypto-actifs.

Une priorité essentielle du vice-premier ministre 
est également de réduire l’écart de TVA. Un travail se 
fait dans ce sens au sein de son administration, mais 
aussi au niveau du Benelux. Le gouvernement inscrira 
ce sujet important au programme de la présidence 
belge du Benelux en 2024, qui coïncide en partie avec 
la présidence de l’UE, et dont les préparatifs ont déjà 
commencé et sont poursuivis par le gouvernement. En 
outre, un projet avec le FMI a également été lancé afin 
de calculer l’écart de TVA, ce qui devrait également 
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moet toelaten om de verschillende determinanten te 
bepalen om doelgericht het beleid hierop af te stemmen.

g. Strijd tegen witwassen

Belangrijk in de strijd tegen het witwassen is de goede 
samenwerking tussen de CFI en de CAF. Er is een we-
derzijdse stroom van informatie tussen beide die van 
belang is in de strijd tegen het witwassen van geld en 
de fiscale fraude.

In België zijn sinds 1 mei 2022 de activiteiten van 
bepaalde aanbieders van virtuele valuta gereguleerd 
(Koninklijk besluit van 8 februari 2022). Deze dienstver-
leners zullen moeten voldoen aan een reeks voorwaar-
den die met name verband houden met hun professio-
nele integriteit en naleving van de antiwitwaswetgeving. 
Aanbieders van wisseldiensten tussen virtuele valuta 
en wettelijke valuta, evenals aanbieders van in België 
gevestigde cryptografische bewaarportefeuilles (“wallet 
providers”) zijn onderworpen aan deze regels.

De in België geïnstalleerde cryptogeldautomaten, dat 
wil zeggen machines die de uitwisseling tussen virtuele 
valuta en wettelijke valuta mogelijk maken, zullen even-
eens onderworpen zijn aan de nieuwe verplichtingen.

Het is ook verboden voor dienstverleners die val-
len onder het recht van een staat buiten de Europese 
Economische Ruimte om deze diensten aan te bieden 
op Belgisch grondgebied.

Bovendien is op de Ministerraad ook een voorontwerp 
van wet en een ontwerp van koninklijk besluit goedge-
keurd om de wettelijke basis van het UBO-register te 
verbeteren.

h. Crypto-valuta onbruikbaar maken voor criminelen

De EU maakt het criminelen moeilijker om crypto-
activa voor criminele doeleinden te gebruiken. Het 
voorzitterschap van de Raad en de onderhandelaars van 
het Parlement bereikten op 29 juni 2022 een voorlopig 
akkoord over het voorstel om de regels voor informatie-
uitwisseling inzake geldovermakingen uit te breiden tot 
overdrachten van crypto-activa.

Het doel van deze uitbreiding is om aanbieders van 
crypto-activadiensten te verplichten bepaalde informatie 
over de “originator” en begunstigde van crypto-acti-
vaoverdrachten te verzamelen en toegankelijk te maken.

permettre de définir les différents déterminants sur 
lesquels la politique sera alignée.

g. Lutte contre le blanchiment de capitaux

Une bonne coopération entre la CTIF et le CAF est 
importante dans la lutte contre le blanchiment de capi-
taux. Il existe un flux réciproque d’informations entre 
ces deux services, ce qui est important dans la lutte 
contre le blanchiment de capitaux et la fraude fiscale.

En Belgique, depuis le 1er mai 2022, les activités de 
certains prestataires de services de monnaie virtuelle 
sont réglementées (arrêté royal du 8 février 2022). Ces 
prestataires devront répondre à une série de conditions 
liées notamment à leur honorabilité professionnelle et au 
respect de la législation anti-blanchiment. Les presta-
taires de services d’échange entre monnaies virtuelles 
et monnaies légales, ainsi que les prestataires de por-
tefeuilles de dépôt de clés cryptographiques établis en 
Belgique (“wallet providers”) sont soumis à ces règles.

Les guichets automatiques de cryptomonnaies installés 
en Belgique, c’est-à-dire les machines qui permettent 
l’échange entre les monnaies virtuelles et les mon-
naies légales, seront également soumis aux nouvelles 
obligations.

Il est également interdit aux prestataires de services 
relevant du droit d’un État situé hors de l’Espace éco-
nomique européen de proposer ces services sur le 
territoire belge.

En outre, le Conseil des ministres a également ap-
prouvé un avant-projet de loi et un projet d’arrêté royal 
visant à améliorer la base juridique du registre UBO.

h. Rendre les cryptomonnaies inutilisables pour 
les criminels

L’UE veille à ce qu’il soit plus difficile pour les criminels 
d’utiliser les crypto-monnaies à des fins criminelles. La 
présidence du Conseil et les négociateurs du Parlement 
sont parvenus à un accord provisoire le 29 juin 2022 sur 
la proposition d’étendre les règles d’échange d’informa-
tions qui existent en matière de virement de fonds aux 
transferts de crypto-actifs.

L’objectif de cette extension est d’obliger les four-
nisseurs de services de crypto-actifs à collecter et à 
rendre accessibles certaines informations sur la per-
sonne à l’origine et sur le bénéficiaire des transferts de 
crypto-actifs.
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Betaaldienstverleners doen dit al voor elektronische 
geldovermakingen. Dit maakt overdrachten van crypto-
activa traceerbaar, zodat verdachte transacties beter 
kunnen worden opgespoord en indien nodig kunnen 
worden geblokkeerd.

7. Europese en internationale samen-werking 
binnen financiën en fiscaliteit

Gezien de belangrijke mondiale uitdagingen waar-
mee de regering geconfronteerd wordt, blijft Europese 
en internationale samenwerking de komende periode 
cruciaal. Voor zijn bevoegdheid zijn op Europees vlak 
de Eurogroep en de Ecofin de voornaamste fora. In 
de voorgaande hoofdstukken lazen de leden van deze 
commissie al veel internationale initiatieven en samen-
werkingen. Hierna tracht de vice-eersteminister die te 
vervolledigen.

a. Initiatieven en samenwerkingen in het afgelopen 
jaar

Gezien de belangrijke mondiale uitdagingen waar-
mee de regering geconfronteerd wordt, blijft Europese 
en internationale samenwerking natuurlijk cruciaal. De 
vice-eersteminister staat er dan ook op deze commis-
sie regelmatig te blijven briefen over deze dossiers. De 
vice-eersteminister wil ook graag benadrukken dat hij 
deze discussies tot hiertoe steeds als zeer constructief 
en nuttig ervaart.

De Europese agenda zal de komende periode voor-
namelijk draaien rond 1) de koopkracht- en inflatiecrisis, 
2) een mogelijke aanpassing van de regels van het 
Stabiliteits- en Groeipact (SGP), 3) de uitrol van het 
OESO-akkoord inzake internationale belastingregels 
(zijnde Pijlers 1 en 2), en 4) de financiële steun aan 
Oekraïne.

Op  9 november presenteerde de Europese Commissie 
een communicatie met enkele grote lijnen over een mo-
gelijke hervorming van de Europese begrotingsregels. De 
komende periode zal de vice-eersteminister de Europese 
ministers van Financiën verder consulteren, zodat de 
Europese Commissie binnen een redelijke periode 
ook wetgevende voorstellen op tafel kan leggen. Voor 
België blijft de houdbaarheid van de overheidsfinanciën 
op middellange- en lange termijn cruciaal. Hiervoor is 
een degelijk Europees kader nodig, waarbij realisti-
sche schuldafbouw ook gepaard gaat met voldoende 
investeringen en hervormingen. Ook intern Belgisch 
wordt er volop geconsulteerd over de voorstellen van 
de Europese Commissie.

Les prestataires de services de paiement le font déjà 
pour les virements électroniques de fonds. Cela rend 
les transferts de crypto-actifs traçables, de sorte que les 
transactions suspectes peuvent être mieux détectées 
et bloquées si nécessaire.

7. Coopération européenne et inter-nationale en 
matière de finances et de fiscalité

Compte tenu des importants défis mondiaux auxquels 
le gouvernement est confronté, la coopération européenne 
et internationale restera cruciale dans la période à venir. 
Pour la compétence du ministre, l’Eurogroupe et l’Ecofin 
sont les principaux forums au niveau européen. Dans les 
chapitres précédents, les membres de cette commission 
ont déjà pris connaissance de nombreuses initiatives et 
coopérations internationales. Le vice-premier ministre 
s’efforcera de compléter la liste ci-après.

a. Initiatives et coopérations organisées au cours 
de l’année écoulée

Compte tenu des importants défis mondiaux auxquels 
le gouvernement est confronté, la coopération européenne 
et internationale reste bien entendu cruciale. Le vice-
premier ministre veillera donc à continuer à informer 
régulièrement cette commission sur ces dossiers. Le 
vice-premier ministre tient également à souligner que 
selon lui, ces discussions se sont jusqu’ici révélées très 
constructives et très utiles.

L’agenda européen pour la période à venir tournera 
principalement autour 1) de la crise du pouvoir d’achat 
et de l’inflation, 2) d’une éventuelle adaptation des 
règles du Pacte de stabilité et de croissance (PSC), 3) 
du déploiement de l’accord de l’OCDE sur les réformes 
des règles fiscales internationales (Piliers 1 et 2) et 4) 
du soutien financier à l’Ukraine.

Le 9 novembre, la Commission européenne a pré-
senté une communication contenant les grandes lignes 
d’une éventuelle réforme des règles budgétaires euro-
péennes. Dans la période à venir, le vice-premier ministre 
poursuivra les consultations avec les ministres des 
Finances européens afin que la Commission puisse 
également mettre des propositions législatives sur la 
table dans un délai raisonnable. Pour la Belgique, la 
viabilité à moyen et long terme des finances publiques 
reste cruciale. Cela nécessite un cadre européen solide, 
dans lequel une réduction réaliste de la dette s’accom-
pagne également d’investissements et de réformes en 
suffisance. Une large consultation sur les propositions 
de la Commission européenne est également en cours 
au niveau interne belge.
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België zal ook een proactieve rol blijven spelen bij 
de omzetting van de OESO Pijlers 1 en 2. Want dit is 
dé hefboom bij uitstek in het aanpakken van belasting-
paradijzen. Betreffende Pijler 2 blijft de regering pleiten 
voor een unaniem akkoord aangaande de Europese 
omzetting. Maar tegelijkertijd worden de opties voor een 
“versterkte samenwerking” of een “unilaterale omzetting” 
ook ten gronde bekeken.

In het kader van de aanpak oneerlijke belastingconcur-
rentie geeft de vice-eersteminister nog mee dat tussen 
het ter druk gaan van deze beleidsnota en vandaag, 
de Raad Ecofin een belangrijke hervorming van de 
“Code of Conduct” groep goedkeurde. Zoals ook in het 
regeerakkoord en zijn eerdere beleidsnota’s aan bod 
komt, was België al lang een grote voortrekker voor het 
transparanter en slagkrachtiger maken van deze groep.

Daarnaast publiceerde de Europese Commissie 
op 9 november ook een communicatie over 18 mil-
jard euro macro-financiële steun (MFA) voor Oekraïne. 
België schaart zich volledig achter de nood voor verdere 
liquiditeitssteun voor Oekraïne, nodig voor bijvoorbeeld 
de uitbetaling van lonen en pensioenen van ambtenaren. 
België zal ook tijdig de noodzakelijke wettelijke instru-
menten opzetten om voldoende nationale garanties te 
kunnen verschaffen.

De komende periode zal ook de discussie over de 
nieuwe eigen middelen voor de Europese begroting op 
de voorgrond treden. In lijn met het regeerakkoord zal 
de regering zich positief opstellen ten aanzien van deze 
nieuwe voorstellen. Want deze blijven belangrijk voor de 
afbetaling van het NGEU-herstelfonds.

Ten slotte zal de komende periode ook in het teken 
staan van het EU-voorzitterschap van de Raad, dat 
België in de eerste helft van 2024 zal bekleden. Zoals 
eerder besproken, kan de vice-eersteminister hierover 
ook een aparte briefing organiseren de komende periode.

b. Initiatieven en samenwerkingen in het komende 
jaar

België zal ook een constructieve en proactieve rol blij-
ven spelen bij de omzetting van de OESO-overeenkomst 
over de hervormingen van de internationale fiscale 
regels in Europees en nationaal recht. Want dit ak-
koord is een belangrijke hefboom in het aanpakken 
van belastingparadijzen. De regering blijft intensief 

La Belgique continuera par ailleurs à jouer un rôle 
proactif dans la transposition des Piliers 1 et 2 de l’OCDE. 
C’est en effet le levier par excellence pour s’attaquer 
aux paradis fiscaux. Concernant le Pilier 2, le gouver-
nement continue à plaider pour un accord unanime sur 
la transposition européenne. Mais en même temps, les 
options de “coopération renforcée” ou de “transposition 
unilatérale” sont également examinées en profondeur.

Dans le contexte de la lutte contre la concurrence 
fiscale déloyale, le vice-premier ministre mentionne 
qu’entre le moment où sa note de politique générale a 
été imprimée et aujourd’hui, le Conseil Ecofin a approuvé 
une réforme majeure du groupe “Code de conduite”. 
Comme indiqué dans l’accord de gouvernement et dans 
les précédentes notes de politique générale du vice-pre-
mier ministre, cela fait longtemps que la Belgique insiste 
sur la nécessité de rendre ce groupe plus transparent 
et plus efficace.

En outre, la Commission européenne a publié le 9 no-
vembre une communication sur une assistance macro-
financière (AMF) de 18 milliards d’euros pour l’Ukraine. 
La Belgique souscrit pleinement à la nécessité de fournir 
un soutien supplémentaire en liquidités à l’Ukraine; c’est 
notamment nécessaire pour le paiement des traitements 
et des pensions des fonctionnaires. La Belgique mettra 
également en place en temps utile les instruments juri-
diques nécessaires pour fournir des garanties nationales 
suffisantes.

Les discussions relatives aux nouvelles ressources 
propres du budget européen occuperont également 
le devant de la scène au cours de la période à venir. 
Conformément à l’accord de gouvernement, le gouver-
nement adoptera une attitude positive à l’égard de ces 
nouvelles propositions. Car celles-ci restent importantes 
pour le remboursement du Fonds européen pour la 
relance NGEU.

Enfin, la période à venir sera également marquée par 
la présidence européenne du Conseil, que la Belgique 
assumera au cours du premier semestre 2024. Comme 
évoqué précédemment, le vice-premier ministre pourra 
également organiser un briefing séparé sur ce sujet dans 
la période à venir.

b. Initiatives et coopérations au cours de l’année 
à venir

La Belgique continuera également à jouer un rôle 
constructif et proactif dans la transposition en droit euro-
péen et interne de l’accord de l’OCDE sur les réformes 
des règles fiscales internationales. En effet, cet accord 
est un levier important pour lutter contre les paradis 
fiscaux. Le gouvernement continuera à mener des 
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consulteren op verschillende politieke niveaus, opdat de 
Pijler 1 en 2 omzetting tijdig kan gebeuren. De omzet-
ting in Belgisch recht zal, conform het regeerakkoord, 
rigoureus gebeuren om te voorkomen dat deze nieuwe 
maatregelen hun effect zouden missen.

8. Duurzame ontwikkelingsdoelstellingen

De beleidsdomeinen financiën en fiscaliteit hebben een 
belangrijke impact op de verwezenlijking van de duurzame 
ontwikkelingsdoelstellingen. Bij elke beleidsbeslissing 
evalueert de vice-eersteminister de mogelijke impact op 
de verwezenlijking van de 17 duurzame ontwikkelings-
doelstellingen zoals bepaald door de Verenigde Naties.

Als gevolg van de stijgende energieprijzen lag de 
nadruk in 2022 voornamelijk op SDG’s 1 (geen armoede) 
en 7 (betaalbare en duurzame energie). De accijns-
hervorming en het verlaagde btw-tarief voor gas en 
elektriciteit bijvoorbeeld, zijn een belangrijke bijdrage 
tot het betaalbaar houden van energie.

Ook SDG 16 (vrede en veiligheid) kwam naar de 
voorgrond in 2022. Zo heeft de thesaurie de financi-
ele sancties tegen Rusland kunnen implementeren, 
in overeenstemming met het wetgevend kader vanuit 
Europa. De extra investeringen in douane zullen hier 
het komende jaar een verschil in maken (cf.: Een daad-
krachtige douane als schakel in de veiligheidsketen).

Andere SDG’s, zoals 8, 9 of 13, zijn in deze context niet 
minder belangrijk geworden. Via het transformatiefonds 
draagt de FPIM bij aan duurzame innovatie (SDG 9), ef-
ficiëntere productiemethodes (SDG 12) en klimaatactie 
(SDG 13). Via de verdere ontwikkeling van de DRFM 
en de DRFM-feeder zal de vice-eersteminister ook een 
bijkomende bijdrage leveren aan SDG’s 11 en 13.

II. — BESPREKING

A. Vragen en opmerkingen van de leden

De heer Peter De Roover (N-VA) citeert vooreerst 
de volgende passage uit de beleidsnota van de vice-
eersteminister: “Het is aan ons, politici, om onze gezinnen 
en ondernemingen ook door deze onzekere periode te 
leiden, …” (DOC 55 2934/003, blz. 3). Hij meent echter 
dat rol van de overheid zich veeleer strekt tot het bege-
leiden dan tot het leiden van gezinnen en ondernemers. 
Zijn politieke fractie kijkt alleszins niet op deze manier 
naar de rol van de overheid ten aanzien van gezinnen 

consultations intensives à différents niveaux politiques 
afin que la transposition des Piliers 1 et 2 puisse se faire 
en temps voulu. Cette transposition en droit belge se 
fera de manière rigoureuse, conformément à l’accord de 
gouvernement, pour éviter que ces nouvelles mesures 
soient inefficaces.

8. Objectifs de développement durable

les domaines politiques des finances et de la fiscalité 
ont un impact important sur la réalisation des objectifs de 
développement durable. Pour chaque décision politique, 
le vice-premier ministre évaluera l’impact potentiel sur la 
réalisation des 17 objectifs de développement durable 
définis par les Nations Unies.

En raison de la hausse des prix de l’énergie, l’accent 
a été mis en 2022 sur les ODD 1 (pas de pauvreté) et 7 
(énergie abordable et durable). La réforme des droits 
d’accises et le taux réduit de TVA pour le gaz et l’élec-
tricité, par exemple, contribuent grandement à maintenir 
l’énergie à des prix abordables.

L’ODD 16 (paix et sécurité) a également été mis en 
avant en 2022. Ainsi, la trésorerie a pu mettre en œuvre 
les sanctions financières contre la Russie, conformé-
ment au cadre législatif européen. Dans ce contexte, 
les investissements supplémentaires dans les douanes 
feront la différence l’année prochaine (cf.: Une douane 
dynamique comme maillon dans la chaîne de sécurité).

D’autres ODD, comme le 8, le 9 ou le 13, ne sont pas 
devenus moins importants dans ce contexte. Grâce au 
fonds de transformation, la SFPI contribue à l’innova-
tion durable (ODD 9), à des méthodes de production 
plus efficaces (ODD 12) et aux mesures relatives à la 
lutte contre les changements climatiques (ODD 13). En 
poursuivant le développement du DRFM et du feeder 
DRFM, le vice-premier ministre apportera également 
une contribution supplémentaire aux ODD 11 et 13.

II. — DISCUSSION

A. Questions et observations des membres

M. Peter De Roover (N-VA) cite tout d’abord un pas-
sage de la note de politique générale du vice-premier 
ministre: “C’est à nous, responsables politiques, de 
guider également nos ménages et nos entreprises dans 
cette période d’incertitude, (…)” (DOC 55 2934/003, 
p. 3). L’intervenant estime toutefois que le rôle des 
pouvoirs publics consiste à accompagner plutôt qu’à 
guider les ménages et les entrepreneurs. Son groupe 
politique ne conçoit en tout cas pas de cette manière le 
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en ondernemingen. Vandaar zijn voorstel om het woord 
leiden te vervangen door het woord begeleiden.

Daarnaast stelt de spreker vast dat de vice-eerste-
minister jammer genoeg geen gebruik heeft gemaakt 
van de opmaak van zijn beleidsnota om een aantal 
fiscale lasten te verlichten. Hij verwijst hierbij naar het 
wetsvoorstel (DOC 55 2450/001 en 2) van zijn fractie om 
de energiesteun voor de gezinnen uit te werken via een 
belastingvermindering. Hiertegenover staat dan weer het 
beleid van deze regering waarbij haar steunmaatregelen 
de gezinnen leiden tot een bepaald consumptiepatroon. 
Het wetsvoorstel van zijn fractie geeft de vrijheid aan de 
burger om zelf keuzes te maken. Hij verwijst hierbij bo-
vendien naar opmerkingen van de Europese Commissie 
ten aanzien van de steunmaatregelen inzake energie van 
deze regering waarbij zij benadrukt dat deze maatrege-
len onvoldoende de energiezuinigheid stimuleren. Het 
voorstel van zijn fractie bestaat erin dat het voordeel niet 
één op één gekoppeld is aan het energieverbruik. Dat 
is echter wel het geval bij het beleid van deze regering.

Vervolgens merkt de spreker op dat er in heel de 
beleidsnota een belangrijke leemte gaapt. Er wordt met 
geen woord gerept over het standpunt dat de minister 
volgend jaar zal innemen met betrekking tot de Central 
Bank Digital Currency (CBDC). De CBDC wordt volledig 
uitgewerkt door de Europese Centrale Bank (ECB), die 
als onafhankelijke monetaire autoriteit elke democratische 
legitimiteit hiervoor ontbreekt. De Europese Commissie 
is van plan om al eind januari 2023 met een wetgevend 
initiatief te komen. De vice-eersteminister zal als lid van 
de eurogroep een standpunt vertolken waarover tot op 
heden weinig debat is geweest. Wie heeft de opdracht 
gegeven binnen of aan de ECB om een CBDC uit te 
werken? Rechtvaardigt de bestrijding van het witwas-
sen van geld en terrorismefinanciering dat een systeem 
wordt opgetuigd waar de overheid elke geldtransactie 
van de burgers identificeert?

Met andere woorden met een CBDC wordt elke burger 
als verdachte behandeld terwijl in een democratische 
rechtstaat alleen die burgers worden vervolgd, en dus 
te maken krijgen met overheidsmacht, die verdacht 
worden strafbare misdrijven te hebben gepleegd? Gaat 
de vice-eersteminister akkoord dat een CBDC program-
meerbaar moet zijn? Met andere woorden dat een CBDC 
de consumptiebesteding van de burgers potentieel kan 
sturen. De spreker verwijst hierbij bijvoorbeeld naar de 
installatie van een toekomstig vlees- of CO2-quotum 

rôle des pouvoirs publics à l’égard des ménages et des 
entreprises. Le membre propose dès lors de remplacer 
le mot “guider” par le mot “accompagner”.

L’intervenant constate par ailleurs que le vice-premier 
ministre n’a malheureusement pas profité de la rédaction 
de sa note de politique générale pour alléger certaines 
charges fiscales. Il se réfère à cet égard à la proposition 
de loi (DOC 55 2450/001 et 2) déposée par son groupe 
en vue d’élaborer un système d’aide énergétique aux 
ménages fondé sur une réduction d’impôt. Or, force 
est de constater que les mesures d’aide prises dans le 
cadre de la politique de ce gouvernement conduisent 
les ménages à adopter un certain mode de consom-
mation. La proposition de loi déposée par le groupe 
de l’intervenant donne aux citoyens la liberté de faire 
leurs propres choix. Le membre renvoie par ailleurs aux 
observations formulées par la Commission européenne 
concernant les mesures d’aide énergétique adoptées 
par ce gouvernement, qui soulignent que ces mesures 
ne stimulent pas suffisamment les économies d’énergie. 
Le groupe de l’intervenant propose que l’avantage ne 
soit pas lié exclusivement à la consommation d’énergie. 
Or, c’est le cas dans la politique de ce gouvernement.

L’intervenant fait ensuite observer que l’ensemble de la 
note de politique générale présente une immense lacune. 
Elle ne souffle mot à propos du point de vue qu’adoptera 
le ministre l’année prochaine au sujet de la monnaie 
numérique (Central Bank Digital Currency ou CBDC). 
La CBDC est intégralement élaborée par la Banque 
centrale européenne (BCE), qui est dépourvue de toute 
légitimité démocratique pour ce faire en tant qu’autorité 
monétaire indépendante. La Commission européenne a 
l’intention de présenter une initiative législative et ce, déjà 
fin janvier 2023. En qualité de membre de l’Eurogroupe, 
le vice-premier ministre fera part d’un point de vue qui 
n’aura guère été débattu jusqu’à présent. Qui a donné 
l’ordre à la BCE, ou au sein de celle-ci, d’élaborer une 
CBDC? La lutte contre le blanchiment de capitaux et 
le financement du terrorisme justifie-t-elle l’élaboration 
d’un système permettant aux autorités d’identifier chaque 
transaction financière des citoyens?

En d’autres termes, une CBDC a pour effet que chaque 
citoyen sera traité comme un suspect alors que, dans 
un État de droit démocratique, seuls sont poursuivis et 
ont ainsi affaire au pouvoir des autorités les citoyens qui 
sont suspectés d’avoir commis des infractions. Le vice-
premier ministre souscrit-il au postulat selon lequel une 
CBDC doit être programmable? Autrement dit, qu’une 
CBDC puisse potentiellement orienter les dépenses de 
consommation des citoyens? L’intervenant évoque à titre 
d’exemple la mise en place d’un futur quota de viande 
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waarbij de transacties zouden kunnen geblokkeerd 
worden van zodra de betrokken persoon dit quotum 
heeft bereikt.

Daarnaast wil de spreker graag vernemen van de 
vice-eersteminister of hij de mening deelt dat een CBDC 
onvermijdelijk leidt tot het verdwijnen van het huidige 
landschap van kredietinstellingen omdat bij een eerstvol-
gende financiële crisis de mensen hun deposito’s zullen 
omzetten in CBDC? Wat zijn volgens de vice-eerstemi-
nister de gevolgen op de economische groei wanneer 
er slechts één door de overheid aangestuurde centrale 
bank overblijft? De geschiedenis van de Gosbank ten 
tijde van de Sovjet-Unie moet de huidige politici terug-
houdend maken ten opzichte van dergelijke initiatieven.

Vervolgens haakt de spreker in op de toegankelijk-
heid en de dienstverlening bij de FOD Financiën waar-
bij hij de volgende passage uit de beleidsnota citeert: 
“De FOD Financiën zal er steeds voor zorgen dat de 
dienstverlening voor iedereen toegankelijk blijft, ook 
voor burgers met minder digitale vaardigheden, een laag 
inkomen of een handicap.”. Dit is een uitermate nobel 
streefdoel maar het afgelopen jaar waren er toch heel wat 
klachten over de toegankelijkheid van de FOD Financiën. 
De spreker merkt op dat iedereen via het callcenter 
moet passeren om van daaruit van het kastje naar de 
muur te worden gestuurd. Een rechtstreeks contact 
verkrijgen met de dossierbeheerder is al even moeilijk 
als het invullen van de belastingbrief zelf.

Tevens stelt de spreker vast dat ten laatste op 1 janu-
ari 2025 de belastingplichtigen moeten communiceren 
met het beveiligd elektronisch platform, met uitzondering 
van natuurlijke personen die hun e-Box niet geactiveerd 
hebben. Indien zij hun e-Box activeren voor een andere 
toepassing, bijvoorbeeld MyPension, dan worden zij ook 
verplicht om alle communicatie via het beveiligd platform 
te laten lopen. Daarnaast zijn er heel veel phishing e-
mails die laten uitschijnen dat er een nieuw bericht is via 
de e-Box. De risico’s die hieraan verbonden zijn mogen 
niet onderschat worden.

Bovendien worden de aangiftedeadlines in de wet 
ingeschreven. Geldt dat ook voor het tijdstip waarop de 
administratie jaarlijks uiterlijk de aangifteformulieren ter 
beschikking moet stellen? De scherpe deadlines voor de 
belastingplichtigen moeten tevens gelden voor de fiscale 
administratie in het kader van het tijdig aanleveren van 
de jaarlijkse aangifteformulieren.

Vervolgens merkt de spreker op dat de vice-eerstemi-
nister een bredere fiscale hervorming zal voorbereiden 
om het belastingstelsel te moderniseren, te vereenvoudi-
gen, meer rechtvaardig en meer neutraal te maken. De 
vice-eersteminister doet een aantal voorafnames aan 

ou de CO2 qui pourrait bloquer les transactions dès que 
la personne concernée a atteint ce quota.

En outre, l’intervenant aimerait que le vice-premier 
ministre lui dise s’il partage l’avis selon lequel une CBDC 
entraînera inévitablement la disparition du paysage 
actuel des établissements de crédit, parce que lors de 
la prochaine crise financière, les citoyens convertiront 
leurs dépôts en CBDC? Selon le vice-premier ministre, 
quel sera l’impact sur la croissance économique s’il ne 
subsiste qu’une seule banque centrale contrôlée par 
les autorités? L’histoire de la Gosbank à l’époque de 
l’Union soviétique devrait rendre les politiques actuels 
réticents face à de telles initiatives?

L’intervenant aborde ensuite l’accessibilité des ser-
vices du SPF Finances et cite le passage suivant de la 
note de politique générale: “Le SPF Finances veillera 
toujours à garantir une prestation de services accessible 
à tous, y compris aux citoyens à faibles compétences 
numériques, à revenus modestes ou porteurs d’un han-
dicap.” Il s’agit d’un objectif extrêmement noble, mais 
au cours de l’année écoulée, de nombreuses plaintes 
ont encore été formulées concernant l’accessibilité du 
SPF Finances. L’intervenant note que tout le monde doit 
passer par le centre d’appels pour être ensuite renvoyé 
d’un interlocuteur à l’autre. Obtenir un contact direct 
avec le gestionnaire de dossier est tout aussi difficile 
que remplir la déclaration fiscale proprement dite.

L’intervenant observe également que les contribuables 
devront communiquer avec la plateforme électronique 
sécurisée au plus tard le 1er janvier 2025, à l’exception 
des personnes physiques qui n’ont pas activé leur e-
Box. S’ils activent leur e-Box pour une autre application, 
par exemple MyPension, ils seront également tenus 
de faire passer l’ensemble des communications par la 
plateforme sécurisée. En outre, il existe de nombreux 
courriels d’hameçonnage qui font croire qu’un nouveau 
message est arrivé dans l’e-Box. Les risques qui y sont 
liés ne peuvent pas être sous-estimés.

En outre, les délais de déclaration seront consignés 
dans la loi. Est-il également prévu quand l’administration 
devra mettre à disposition les formulaires de déclaration 
au plus tard chaque année? Les délais serrés imposés 
aux contribuables doivent également s’appliquer à 
l’administration fiscale en ce qui concerne l’envoi en 
temps utile des formulaires de déclaration annuelle.

L’intervenant fait ensuite observer que le vice-premier 
ministre préparera une réforme fiscale plus large afin 
de moderniser, de simplifier et de rendre le système 
fiscal plus juste et plus neutre. Le vice-premier ministre 
émet une série d’hypothèses au sujet des recettes en 
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de inkomstenkant door te snoeien in de fiscale voorde-
len zonder de personenbelasting te verlagen. Zal er bij 
de definitieve fiscale hervorming alsnog verlagingen 
plaatsvinden van de personenbelasting ter compensa-
tie van het verdwijnen van het fiscale voordeel zodat 
deze hervorming een waarlijke taxshift zal worden? 
Vervolgens geeft de spreker een opsomming van de 
voordelen die verdwijnen en/of afgebouwd worden: vrij-
stelling doorstorting bedrijfsvoorheffing sport (voetbal), 
vrijstelling doorstorting bedrijfsvoorheffing voor O&O, 
fiscaal gunstregime auteursrechten, afschaffing federale 
woonbonus tweede woning, inperking van het aantal 
ouders ten laste tot een strikte mantelzorg.

De contouren van de belastinghervorming zijn niet 
neutraal voor wie extra moet betalen. Zoals het er nu naar 
uitziet zullen heel wat fiscale voordelen voor het 9de en 10de 
deciel worden afgeschaft en budgettair uitgespreid over 
de 10 decielen. Volgens de spreker gaat deze regering 
er te gemakkelijk vanuit dat de belastingplichtigen die in 
de hogere decielen zitten, dat dat dan ook per definitie 
de rijke mensen zijn. Neen, dat zijn de rijke mensen 
die personenbelastingen betalen. Dat is niet één op 
één hetzelfde. De progressiviteit van het huidige belas-
tingstelsel is van dien aard dat bijvoorbeeld het laatste 
deciel bijna de helft van de personenbelasting betaalt. 
De eerste 5 decielen betalen grosso modo 6 % van de 
totale personenbelasting. De spreker pleit niet tegen 
de progressiviteit maar hij wenst dit element onder de 
aandacht te brengen om mee te geven dat de hoogste 
decielen bij een fiscale hervorming de makkelijkste 
slachtoffers zijn. Zij geven namelijk hun inkomsten aan 
via de personenbelasting en indien men hierbij verdere 
verschuivingen wenst door te voeren dreigt men bepaalde 
evenwichten te verstoren.

Daarnaast worden er vooral budgettaire middelen 
gezocht bij de bedrijven. Ook de financiering van het 
verlaagd btw-tarief voor elektriciteit en aardgas zal via 
hogere accijnzen bij de ondernemingen terechtkomen 
omdat de btw in regel voor hen aftrekbaar is, accijnzen 
echter niet. De vice-eersteminister heeft hierover echter 
het afgelopen weekend gecommuniceerd en verklaard dat 
de accijnsverhoging in casu niet van toepassing is op de 
bedrijven. Daarnaast dringen een aantal linkse partijen 
binnen de regering aan op een sociale correctie van de 
accijnshervorming waardoor er slechts een krimpende 
groep overblijft die daadwerkelijk onderhevig zal zijn 
aan deze accijnsverhoging. Kan de vice-eersteminister 
hieromtrent meer duiding verschaffen?

réduisant les avantages fiscaux sans réduire l’impôt 
des personnes physiques. Des réductions de l’impôt 
des personnes physiques seront-elles encore prévues 
dans la réforme fiscale définitive pour compenser la 
disparition de l’avantage fiscal de manière à ce que cette 
réforme devienne un véritable tax shift? L’intervenant 
énumère ensuite les avantages qui disparaissent et/ou 
sont réduits progressivement, à savoir la dispense de 
versement du précompte professionnel dont bénéficient 
les clubs sportifs (football), la dispense de versement du 
précompte professionnel dont bénéficie la R&D, le régime 
fiscal préférentiel sur les droits d’auteur, la suppression 
du bonus logement fédéral sur la deuxième habitation, 
la limitation du nombre de parents à charge aux aidants 
proches au sens strict du terme.

Les contours de la réforme fiscale ne sont pas neutres 
pour ceux qui doivent payer davantage. Dans l’état actuel 
des choses, un grand nombre d’avantages fiscaux pour 
les 9ème et 10ème déciles seront supprimés et répartis 
budgétairement sur les 10 déciles. L’intervenant estime 
que ce gouvernement part trop facilement du principe 
que les contribuables qui se trouvent dans les déciles 
supérieurs sont ainsi par définition les personnes riches. 
Non, ce sont les riches qui paient l’impôt sur les per-
sonnes physiques. Ce n’est pas exactement la même 
chose. La progressivité du système fiscal actuel est telle 
que, par exemple, le dernier décile paie près de la moitié 
de l’impôt des personnes physiques. Les cinq premiers 
déciles paient grosso modo 6 % de la totalité de l’impôt 
des personnes physiques. L’intervenant ne plaide pas 
contre la progressivité, mais il souhaite attirer l’attention 
sur cet élément pour indiquer que les déciles supérieurs 
sont les proies les plus faciles dans une réforme fiscale. 
Ces contribuables déclarent en effet leurs revenus par 
le biais de l’impôt des personnes physiques et certains 
équilibres risquent d’être perturbés si d’autres change-
ments sont souhaités sur ce point.

En outre, des moyens budgétaires sont surtout recher-
chés auprès des entreprises. Le financement du taux 
réduit de TVA pour l’électricité et le gaz naturel sera 
également imputé aux entreprises par le biais d’accises 
plus élevées, car la TVA est généralement déductible pour 
elles, alors que les accises ne le sont pas. Cependant, 
le vice-premier ministre a communiqué à ce sujet le 
week-end dernier et déclaré que la hausse des accises 
ne s’applique pas aux entreprises dans ce cas. En outre, 
une série de partis de gauche au sein du gouvernement 
insistent pour que la réforme des accises soit corrigée 
sur le plan social, si bien que seul un groupe de plus 
en plus restreint sera effectivement soumis à cette aug-
mentation des accises. Le vice-premier ministre peut-il 
apporter plus de précisions à cet égard?
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Tot slot stipt de spreker aan dat de vermelde doel-
stellingen van de fiscale hervorming, met name méér 
koopkracht, méér economische groei en werkgelegen-
heid, méér rechtvaardigheid en aandacht voor de vele 
milieu- en klimaatuitdagingen, vooral moeten bereikt 
worden via belastingverlagingen die gefinancierd worden 
door het snoeien in de overheidsuitgaven.

Daarnaast merkt de spreker op dat de vice-eerstemi-
nister zich op de borst klopt inzake de administratieve 
vereenvoudiging waarbij hij de stroomlijning van het 
Wetboek van de Minnelijke en Gedwongen Invordering 
(WMGI) en van het recht op geschriften al mooie realisa-
ties aanstipt. De spreker meent echter dat de administra-
tieve vereenvoudiging van het recht op geschriften een 
belastingverhoging is op belangrijke levensmomenten en 
dat die er alleen maar gekomen is omdat de Algemene 
Administratie Patrimoniumdocumentatie (AAPD) er niet 
in slaagt tijdig hypothecaire staten af te leveren.

De achterliggende reden is de slecht werkende kan-
toren rechtszekerheid die er niet in slagen hypothecaire 
getuigschriften, binnen een redelijke termijn af te leveren. 
Die problemen zijn ontstaan sinds de integratie van de 
hypotheekkantoren in de AAPD. Het duurt weken om een 
oorspronkelijke hypothecaire staat af te leveren. Kostprijs: 
2 euro recht op geschriften en 95 euro retributie. Je 
moet weten dat een hypothecaire staat de hypothecaire 
toestand vermeldt tot de datum van aanvraag en niet tot 
op de datum dat hij wordt afgeleverd. Daarom vragen 
notarissen systematisch een dringende hypothecaire 
staat: kostprijs: 2 euro recht op geschriften en 155 euro 
retributie op voorwaarde dat hij binnen de 8 dagen wordt 
afgeleverd.

Kortom, de spreker meent dat de snellere aflevering 
van oorspronkelijke hypothecaire staten en van een 
dringende hypothecaire staat gerealiseerd kan worden 
via de aanscherping van de afspraken daaromtrent met 
de fiscale administratie.

Een tweede verbetering zou erin bestaan dat de oor-
spronkelijke hypothecaire staat niet de toestand vermeldt 
tot op de datum van de aanvraag maar bijvoorbeeld een 
week alvorens dat hij wordt afgeleverd. Trouwen, scheiden, 
schenken en overlijden zijn belangrijke levensmomenten. 
Deze levensmomenten zijn onder deze regering een pak 
duurder geworden en de spreker meent dat dit echter 
niet de momenten zijn waaruit de overheid tersluiks wat 
extra inkomsten moet putten.

Vervolgens haakt de spreker in op het verlaagd btw-
tarief voor aardgas en elektriciteit. De toekenning van 
het verlaagd btw-tarief van 6 % is vanaf 1 april 2022 voor 

Enfin, l’intervenant souligne que les objectifs men-
tionnés de la réforme fiscale, à savoir plus de pouvoir 
d’achat, plus de croissance économique et d’emploi, 
plus d’équité, ainsi qu’une attention particulière aux 
nombreux défis environnementaux et climatiques, devront 
surtout être atteints par le biais de réductions d’impôt 
qui seront financées par des coupes sombres dans les 
dépenses publiques.

L’intervenant fait en outre observer que le vice-premier 
ministre se félicite d’avoir déjà fait un grand pas en met-
tant en avant l’harmonisation du Code du recouvrement 
amiable et forcé (CRAF) et du droit d’écriture. L’intervenant 
estime toutefois que la simplification administrative du 
droit d’écriture représente une augmentation de la fiscalité 
sur des moments importants de la vie et qu’elle a été 
réalisée uniquement parce que l’Administration générale 
de la Documentation patrimoniale (AGDP) ne parvient 
pas à délivrer en temps utile des états hypothécaires.

La raison sous-jacente de ce problème est le dys-
fonctionnement des bureaux sécurité juridique, qui ne 
réussissent pas à délivrer des certificats hypothécaires 
dans un délai raisonnable. Ces problèmes sont apparus 
depuis l’intégration des bureaux d’hypothèque au sein de 
l’AGDP. La délivrance d’un état hypothécaire originaire 
prend des semaines. Le coût de cette démarche s’élève 
à 2 euros de droit d’écriture et à 95 euros de rétribu-
tion. Il faut savoir qu’un état hypothécaire mentionne la 
situation hypothécaire jusqu’à la date de la demande et 
non jusqu’à celle de sa délivrance. C’est la raison pour 
laquelle les notaires demandent systématiquement un 
état hypothécaire urgent, dont le coût est de 2 euros 
de droit d’écriture et de 155 euros de rétribution pour 
autant qu’il soit délivré dans les 8 jours.

En résumé, l’intervenant estime qu’il est possible de 
délivrer plus rapidement les états hypothécaires origi-
naires et un état hypothécaire urgent en renforçant les 
accords conclus à ce propos avec l’administration fiscale.

Une deuxième amélioration consisterait à faire en 
sorte que l’état hypothécaire originaire ne mentionne pas 
l’état jusqu’à la date de la demande mais jusqu’à une 
semaine avant sa délivrance par exemple. Se marier, 
divorcer, faire une donation et décéder sont des moments 
importants de la vie. Ils sont devenus sensiblement plus 
chers sous ce gouvernement. L’intervenant estime en 
outre qu’il est inopportun que les autorités en tirent 
subrepticement des revenus supplémentaires.

L’intervenant évoque ensuite le taux réduit de TVA sur 
le gaz naturel et l’électricité. L’octroi du taux réduit de 
TVA de 6 % sur la livraison de gaz naturel aux habitants 
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de levering van aardgas aan bewoners van apparte-
mentsgebouwen het voorwerp geweest van meerdere 
parlementaire vragen. Deze huishoudens werden uit-
gesloten van het verlaagd btw-tarief van 6 % omdat de 
vereniging van mede-eigendom als rechtspersoon geen 
residentieel energiecontract kunnen sluiten.

Op  5 mei 2022 verklaarde de minister van Energie, 
Tinne Van der Straeten, in de plenaire zitting dat zij 
samen met haar collega-ministers van Economie en 
Pensioenen, respectievelijk Pierre-Yves Dermagne (PS) 
en Karine Lalieux, alsook met de vice-eersteminister 
naar een oplossing zocht. Die oplossing werd bekend-
gemaakt bij koninklijk besluit van 27 juni 2022. Kan de 
vice-eersteminister meedelen wat de minderontvangsten 
voor de federale overheid zijn ingevolge de toepassing van 
het verlaagd btw-tarief vanaf augustus 2022 (vijf maan-
den), in het eerste trimester 2023 en op jaarbasis voor 
de leveringen van aardgas aan:

a) Huishoudelijke afnemers met een residentieel 
contract zoals bepaald in artikel 1, 52° van de wet 
van 12 april 1965 betreffende het vervoer van gasach-
tige producten en andere door middel van leidingen;

b) Huishoudelijke afnemers die een woning betrek-
ken in een vereniging van mede-eigendom. Indien 
deze gegevens niet beschikbaar zijn, de budgettaire 
minderontvangst ingevolge het verlaagd btw-tarief voor 
leveringen aan verenigingen van mede-eigendom;

c) Niet-btw-plichtigen andere dan bedoeld in punt a 
en b, zoals publiekrechtelijke rechtspersonen handelend 
als overheid;

d) Btw-plichtigen zonder (volledig) recht op aftrek 
overeenkomstig artikel 44?

Kan de vice-eersteminister daarnaast ook meedelen 
wat de minderontvangsten voor de federale overheid 
zijn ingevolge de toepassing van het verlaagd btw-
tarief vanaf augustus 2022 (vijf maanden), in het eerste 
trimester 2023 en op jaarbasis voor de leveringen van 
warmte via warmtenetten?

De accijnzen op diesel en benzine werden tijdelijk 
verlaagd waardoor een voordeel van 17,5 cent per 
liter werd gegeven. Van zodra de maximumprijs on-
der 1,70 euro zakt, stijgen de accijnzen terug. Voor 
benzine is dat vandaag reeds het geval. Voor diesel 
gaan we toch even moeten afwachten wat de impact 
zal zijn van het verbod vanaf 5 december op de invoer 
van Russisch geraffineerde diesel. De spreker vreest 
bijgevolg dat weinig mensen het gevoel zullen hebben 
dat de energiecrisis voorbij is.

d’immeubles à appartements a fait l’objet de plusieurs 
questions parlementaires à partir du 1er avril 2022. Ces 
ménages ont été exclus du taux de TVA réduit de 6 % 
car les associations de copropriétaires ne peuvent pas 
conclure de contrats de fourniture d’énergie en tant que 
clients résidentiels.

Mme Tinne Van der Straeten, ministre de l’Énergie, a 
indiqué le 5 mai 2022 en séance plénière qu’elle cherchait 
une solution avec le vice-premier ministre ainsi qu’avec 
collègues M. Pierre-Yves Dermagne (PS), ministre de 
l’Économie et du Travail et Mme Karine Lalieux, ministre 
des Pensions. Cette solution a été rendue publique au 
travers de l’arrêté royal du 27 juin 2022. Le vice-premier 
ministre est-il en mesure de communiquer quelles seront 
les pertes de recettes pour l’autorité fédérale résultant de 
l’application du taux réduit de TVA à partir d’août 2022 
(cinq mois), au cours du premier trimestre 2023 et sur 
base annuelle en ce qui concerne les livraisons de gaz 
naturel aux:

a) clients résidentiels ayant un contrat résiden-
tiel, tel que prévu dans l’article 1er, 52°, de la loi 
du 12 avril 1965 relative au transport de produits gazeux 
et autres par canalisations;

b) clients résidentiels qui occupent un logement dans 
une copropriété. Si ces données ne sont pas disponibles, 
la perte de recettes pour le budget résultant du taux 
réduit de TVA pour les livraisons aux associations de 
copropriétaires;

c) non-assujettis à la TVA, autres que ceux visés 
dans les points a et b, tels que les personnes morales 
de droit public agissant en tant qu’autorité;

d) assujettis à la TVA sans droit à déduction (complète) 
conformément à l’article 44?

Le vice-premier ministre peut-il en outre chiffrer la 
diminution des recettes pour l’autorité fédérale à la suite 
de l’application du taux de TVA réduit à partir d’août 2022 
(cinq mois), au premier trimestre 2023 et sur une base 
annuelle pour les livraisons de chaleur via les réseaux 
de chaleur?

Les accises sur le diesel et l’essence ont été tempo-
rairement réduits, générant un avantage de 17,5 cents 
par litre. Dès que le prix maximum passera en dessous 
de 1,70 euros, les accises augmenteront à nouveau. 
Pour l’essence, c’est déjà le cas aujourd’hui. Pour le 
diesel, en revanche, il faudra attendre de voir quel sera 
l’impact de l’interdiction, à partir du 5 décembre, des 
importations de diesel raffiné russe. L’intervenant craint 
par conséquent que peu de nos concitoyens auront le 
sentiment que la crise énergétique est terminée.
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Daarnaast heeft de vice-eersteminister in zijn beleids-
nota aangegeven dat hij werkt aan een hervorming van 
de verhoogde investeringsaftrek tegen 2023 om duur-
zame investeringen te stimuleren. De investeringsaftrek 
werd opgetrokken van 8 % tot 25 % tot eind 31 decem-
ber 2023. Is de vice-eersteminister van plan om deze 
crisismaatregel in beperkte vorm te verlengen? Kan de 
vice-eersteminister hierover meer informatie verschaffen?

Vervolgens haakt de spreker in op de problematiek 
betreffende de regionale initiatieven in het kader van de 
energiecrisis. Thans is het namelijk zo dat de Vlaamse 
jobbonus voor werknemers vrijgesteld wordt van in-
komstenbelastingen maar de jobbonus plus, waarbij 
werknemers of zelfstandigen in een deeltijds statuut 
overstappen naar een voltijds zelfstandigenstatuut, 
wordt niet meegenomen in het kader van de federale 
maatregelen. Kan de vice-eersteminister betreffende dit 
onderwerp bijkomende informatie aanleveren?

Inzake de afbouw van de Bijzondere Bijdrage Sociale 
Zekerheid (BBSZ), stipt de spreker aan dat deze maatregel 
een korting oplevert van 100 euro per jaar voor een al-
leenstaande die minder dan 3500 euro bruto per maand 
verdient. Een wettelijk samenwonend of getrouwd koppel 
krijgt ook een korting van gemiddeld 100 euro tot aan een 
gezinsinkomen van 7000 euro bruto. Een feitelijk samen-
wonend koppel met twee lonen van maximaal 3500 euro 
krijgt 200 euro korting. Wie heeft het gemerkt? De be-
rekening is wel veel complexer geworden.

Deze verlaging van de BBSZ werd gerealiseerd door 
de invoering van een inschepingstaks, een hervorming 
van de vrijstelling van doorstorting van bedrijfsvoorhef-
fing en een verhoging van de accijnzen op sigaretten 
en tabak. De spreker wenst toch even te wijzen op het 
inconsistente beleid van de regering. Tijdens de coron-
acrisis heeft de regering Brussels Airlines een noodle-
ning toegestopt. De coronacrisis is nog niet voorbij en 
Brussels Airlines mocht een inschepingstaks betalen. 
Het zijn de luchtvaartmaatschappijen die het eerste jaar 
deze taks moeten dragen omdat hij nog onmogelijk kon 
worden doorgerekend aan de reizigers die tot een jaar 
op voorhand hun tickets kunnen boeken.

De vice-eersteminister ambieert een moderner ka-
der voor buitenlandse kaderleden. Op alle vlakken is 
het nieuwe kader net iets minder interessanter dan de 
Nederlandse regeling. Heeft de vice-eersteminister 
reeds cijfers hoeveel van de buitenlandse kaderleden 
een aanvraag hebben gedaan voor de toepassing van 
het nieuwe wettelijk stelsel?

En outre, le vice-premier ministre a indiqué dans sa 
note de politique générale qu’il prépare une réforme de 
la déduction accrue pour investissement d’ici à 2023 afin 
d’encourager les investissements durables. La déduction 
pour investissement a été portée de 8 % à 25 % jusque 
fin décembre 2023. Le vice-premier ministre envisage-
t-il de prolonger cette mesure de crise sous une forme 
limitée? Peut-il fournir plus d’informations à ce sujet?

L’intervenant aborde ensuite la problématique des 
initiatives régionales dans le contexte de la crise éner-
gétique. Actuellement, le bonus emploi flamand pour 
les salariés est exonéré de l’impôt sur le revenu mais 
le bonus emploi plus, octroyé lorsque des salariés ou 
des indépendants à temps partiel passent au statut 
d’indépendant à temps plein, n’est pas inclus dans 
les mesures fédérales. Le vice-premier ministre peut-il 
fournir des informations supplémentaires à ce sujet?

En ce qui concerne la suppression progressive de 
la contribution spéciale de sécurité sociale (CSSS), 
l’intervenant rappelle que cette mesure prévoit une 
réduction de 100 euros par an pour une personne iso-
lée gagnant moins de 3500 euros brut par mois. Les 
cohabitants légaux ou les couples mariés bénéficient 
également d’une réduction de 100 euros en moyenne 
jusqu’à un revenu familial de 7000 euros brut. Un couple 
cohabitant de fait et dont les deux salaires ne dépassent 
pas 3500 euros bénéficie d’une réduction de 200 euros. 
Qui l’aura remarqué? Le calcul est toutefois devenu 
beaucoup plus complexe.

Cette réduction de la CSSS a été obtenue grâce à 
l’instauration d’une taxe d’embarquement, à une réforme 
de la dispense de versement de précompte professionnel 
et à une augmentation des accises sur les cigarettes et 
le tabac. L’intervenant pointe toutefois l’incohérence de 
la politique du gouvernement. Pendant la crise du coro-
navirus, le gouvernement a accordé un prêt d’urgence 
à Brussels Airlines. La crise du COVID-19 n’était pas 
encore terminée que Brussels Airlines a été contrainte 
de payer une taxe d’embarquement. La première année, 
ce sont les compagnies aériennes qui ont dû supporter 
cette taxe, car il était encore impossible de la répercu-
ter sur les voyageurs qui peuvent réserver leurs billets 
jusqu’à un an à l’avance.

Le vice-premier ministre aspire à un cadre plus mo-
derne pour les cadres étrangers. Sur tous les plans, le 
nouveau cadre est tout juste un peu moins intéressant 
que le régime néerlandais. Le vice-premier ministre 
dispose-t-il déjà de chiffres concernant le nombre de 
cadres étrangers qui ont demandé l’application du 
nouveau régime légal?
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Met betrekking tot de hervorming van de regeling 
inzake auteursrechten, wenst de spreker de stelling dat 
de huidige regeling gebukt gaat onder een onduidelijke 
definiëring van het toepassingsgebied te betwisten. Kan 
de vice-eersteminister omstandig toelichten waaruit 
blijkt dat dit toepassingsgebied eertijds onduidelijk werd 
gedefinieerd?

Vervolgens haakt de spreker in op de in uitzicht ge-
stelde hervorming van de Taks op Beursverrichtingen 
(TOB) en de Jaarlijkse Taks op de Collectieve 
Beleggingsinstellingen (JTCB). Dit is een compleet nieuwe 
maatregel die nog niet eerder in de media is opgedoken. 
De vice-eersteminister plant daarvoor overleg met de 
betrokken stakeholders. Zal deze hervorming effectief 
in 2023 gerealiseerd worden?

Daarnaast gaat de spreker dieper in op de hervorming 
van de bedrijfsvoorheffing waarbij de vice-eersteminister 
aan zijn administratie heeft gevraagd om alle voorberei-
dingen te treffen om vanaf 1 januari 2023 de bedrijfs-
voorheffing niet langer in trappen, maar glijdend te laten 
berekenen, waardoor een hoger brutobedrag niet langer 
kan leiden tot een lager nettobedrag. Wat is de eenmalige 
meeropbrengst voor de begroting 2023 ingevolge de wij-
ziging om niet langer de bedrijfsvoorheffing te berekenen 
per trap van 15 euro maar volgens de sleutelformule via 
een geleidelijke berekening op de eurocent?

Met betrekking tot het inzetten op internationale sa-
menwerking om meer zekerheid te realiseren voor tele-
werkers, meent de spreker dat hieromtrent ook overleg 
nodig is met de FOD Sociale Zaken. De gevolgen van 
telewerk zijn immers veel groter indien de werknemer 
door telewerk sociaal verzekerd wordt in een andere 
EU-lidstaat dan op vlak van de belastingen. Telewerk 
is per definitie minder gekoppeld aan de locatie van de 
arbeidsplaats.

In het kader van het verkleinen van de btw-kloof, zal 
de vice-eersteminister in overleg treden met de stakehol-
ders. Met welke stakeholders zal de vice-eersteminister 
overleggen? Hoe groot bedraagt momenteel de btw-
kloof? Welk is de doelstelling voor het verkleinen van de 
btw-kloof en hoeveel extra inkomsten zal het verkleinen 
van deze btw-kloof genereren?

Blijkbaar wil de Europese Commissie e-invoicing niet 
toelaten zonder een e-reportingonderdeel. In welke mate 
zullen de btw-gegevens in de datawarehouse voor de 
inkomstenbelasting worden aangewend?

Is het de bedoeling dat de e-reporting wordt gekop-
peld aan het recht op aftrek?

En ce qui concerne la réforme du régime des droits 
d’auteur, l’intervenant conteste l’affirmation selon laquelle 
le régime actuel est alourdi par une définition peu claire 
de son champ d’application. Le vice-premier ministre 
peut-il expliquer en détail comment ce champ d’appli-
cation a été défini de manière imprécise dans le passé?

L’intervenant aborde ensuite la réforme prévue de la 
taxe sur les opérations de bourse (TOB) et de la taxe 
annuelle sur les organismes de placement collectif 
(TOPC). Il s’agit d’une mesure totalement nouvelle qui n’a 
jamais été évoquée dans les médias auparavant. À cette 
fin, le vice-premier ministre envisage une concertation 
avec les parties prenantes concernées. Cette réforme 
sera-t-elle effectivement réalisée en 2023?

L’intervenant revient par ailleurs sur la réforme du 
précompte professionnel dans laquelle le vice-premier 
ministre a demandé à son administration de tout mettre 
en œuvre pour qu’à partir du 1er janvier 2023, le pré-
compte professionnel ne soit plus calculé par tranche, 
mais de manière glissante, de sorte qu’un montant brut 
plus élevé ne puisse plus entraîner un montant net plus 
faible. À combien s’élèvent les recettes supplémentaires 
uniques pour le budget 2023 générées par le changement 
visant à ne plus calculer le précompte professionnel par 
tranche de 15 euros mais selon la formule clé via un 
calcul progressif au centime d’euro près?

En ce qui concerne le recours à la coopération inter-
nationale pour accroître la sécurité des télétravailleurs, 
l’intervenant estime que cet aspect devrait être examiné 
en concertation avec le SPF Affaires sociales. Les 
conséquences du télétravail sont en effet beaucoup plus 
importantes si le travailleur devient assuré socialement 
dans un autre État membre de l’UE à la suite du télé-
travail plutôt que sur le plan fiscal. Le télétravail est par 
définition moins lié à l’emplacement du lieu de travail.

Dans le cadre de la réduction de l’écart de TVA, le 
vice-premier ministre consultera les parties prenantes. 
Quelles sont-elles? Quelle est la hauteur actuelle de 
l’écart de TVA? Quel est l’objectif de réduction de l’écart 
de TVA et quelles recettes supplémentaires la réduction 
de cet écart générera-t-elle?

Apparemment, la Commission européenne refuse 
d’autoriser la facturation électronique en l’absence de 
volet e-reporting. Dans quelle mesure les données sur 
la TVA contenues dans le datawarehouse de l’impôt sur 
les revenus seront-elles utilisées?

L’intention est-elle de lier l’e-reporting au droit à la 
déduction?
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Inzake de financiële sector meent de spreker dat de 
beleidsnota van de vice-eersteminister geen melding 
maakt van één belangrijke bijdrage, met name de bijdrage 
aan de schatkist. Kan de vice-eersteminister een over-
zicht geven van alle bijdragen (vennootschapsbelasting, 
btw, bijdrage depositogarantiefonds enzovoort) die de 
financiële sector betaalt aan de schatkist?

Met betrekking tot het voornemen om een dicht net-
werk van bankautomaten te realiseren, wil de spreker 
graag vernemen hoe dicht dit netwerk effectief zal zijn. 
De dichtheid van dit netwerk betekent echter een verschil 
voor de verschillende regionale overheden in dit land. 
In Wallonië wordt er namelijk een behoorlijke belasting 
geheven op betaalautomaten alsook in het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest maar in Vlaanderen niet. Een 
bepaalde dichtheid aan automaten zal dus mogelijker-
wijze toegejuicht worden door de begrotingsministers 
van deze gewesten.

Vervolgens merkt de spreker op dat de bescherming 
van depositohouders en beleggers voor hem centraal blijft 
staan. Er wordt een wetsontwerp inzake het Garantiefonds 
(GF) voorbereid. Het beoogt de tekortkomingen in de 
omzetting van de EU-richtlijn 2014/49 inzake deposi-
togarantiestelsels te corrigeren, waaronder voorname-
lijk de verplichting om de financiële middelen van het 
Garantiefonds te scheiden van die van de staat.

In een staat met een hoge staatsschuld, een groot 
begrotingstekort, is de bescherming van de spaarde-
posito’s maar zeer relatief indien de bijdragen van de 
kredietinstellingen rechtstreeks in de begroting worden 
gestort en niet een afzonderlijke reserve vormen. Wat 
is de budgettaire impact indien de huidige nationale 
bijdrage aan het Garantiefonds buiten de begroting moet 
worden gehouden? Hoeveel extra middelen beoogt de 
vice-eersteminister met het wetsontwerp inzake het 
Garantiefonds op te halen? Welke dekkingsgraad wil de 
vice-eersteminister bereiken? Werden de extra middelen 
reeds mee opgenomen in de begroting? En zullen de 
reeds in het verleden beschikbare middelen ook in dit 
Garantiefonds opgenomen worden?

Met betrekking tot de cryptomunten, wil de spreker 
graag vernemen van de vice-eersteminister hoe ver 
hij wil gaan in de bescherming van consumenten en 
beleggers met betrekking tot de aankoop en bewaring 
van cryptomunten? Het faillissement van de FTX-beurs 
is het gevolg van fraude. Kan de vice-eersteminister de 
consument en belegger voor de volle 100 % bescher-
men? Zal dit verlopen via wetgevend werk of via een 
sensibiliserings- en/of informatiecampagne?

Concernant le secteur financier, l’intervenant estime 
que la note de politique générale du vice-premier ministre 
fait l’impasse sur une contribution majeure en particu-
lier, à savoir la contribution au trésor public. Le vice-
premier ministre peut-il fournir un aperçu de toutes les 
contributions (impôt sur les sociétés, TVA, contribution 
au Fonds de garantie des dépôts, etc.) versées par le 
secteur financier au trésor public?

En ce qui concerne l’intention de créer un réseau dense 
de distributeurs automatiques de billets, l’intervenant 
aimerait savoir quelle sera la densité effective de ce 
réseau. Cette densité aura toutefois des conséquences 
inégales pour les différentes autorités régionales de ce 
pays. Une taxe considérable est effet prélevée sur les 
terminaux de paiement en Wallonie et dans la Région 
de Bruxelles-Capitale, mais pas en Flandre. Une cer-
taine densité de distributeurs automatiques sera donc 
potentiellement bien accueillie par les ministres du 
Budget de ces Régions.

L’intervenant note ensuite que la protection des dépo-
sitaires et des investisseurs reste au centre des préoc-
cupations du vice-premier ministre. Un projet de loi est 
en préparation concernant le Fonds de garantie. Ce 
projet vise à corriger les lacunes de la transposition de 
la directive européenne 2014/49 relative aux systèmes 
de garantie des dépôts, en particulier l’obligation de 
séparer les ressources financières du Fonds de garantie 
de celles de l’État.

Dans un État où la dette publique est élevée et le 
déficit budgétaire important, la protection des dépôts 
d’épargne n’est que très relative si les contributions des 
établissements de crédit sont versées directement au 
budget et non placées dans une réserve séparée. Quelle 
est l’incidence budgétaire du maintien hors budget de 
la contribution nationale actuelle au Fonds de garantie? 
Quels moyens supplémentaires le vice-premier ministre 
entend-il récolter avec le projet de loi sur le Fonds de 
garantie? Quel taux de couverture le vice-premier ministre 
souhaite-t-il atteindre? Les moyens supplémentaires 
étaient-ils déjà inclus dans le budget? Et ces moyens 
déjà fournis dans le passé seront-ils également inclus 
dans ce Fonds de garantie?

En ce qui concerne les cryptomonnaies, l’intervenant 
demande au vice-premier ministre jusqu’où il compte aller 
pour protéger les consommateurs et les investisseurs 
en ce qui concerne l’achat et la conservation des cryp-
tomonnaies. La faillite de la bourse FTX est le résultat 
d’une fraude. Le vice-premier ministre peut-il protéger 
intégralement les consommateurs et les investisseurs? 
Le fera-t-il par un travail législatif ou par une campagne 
de sensibilisation et/ou d’information?
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Betreffende de concurrentiekracht en de financiële 
stabiliteit geeft de vice-eersteminister in zijn beleidsnota 
aan dat de tijdige omzetting van Europese regelgeving 
moet helpen om de financiële stabiliteit te verzekeren. In 
welke mate heeft de vice-eersteminister nog beleidsau-
tonomie? Basel-IV wordt omgezet via een verordening 
en de ECB bepaalt de inhoud en voorwaarde van de 
buffers die de financiële sector moet aanleggen. Wat 
is überhaupt de impact van de nationale overheden 
ter zake?

In het kader van de organisatie van de activa van de 
overheid binnen de schoot van de FPIM, blijkt dat ook 
Belfius hierbij zal opgenomen worden. Dit betekent dus 
dat een privatisering van Belfius niet op de agenda van 
deze regering staat.

Met betrekking tot de douane, heeft de vice-eerste-
minister het voornemen om meer direct op de terminals 
zelf te scannen. Welke soort scanners zullen daarvoor 
worden ingezet? Het aantal uit te voeren scans wordt 
afgesproken met de andere havens uit de ons omrin-
gende landen, met name Rotterdam, Le Havre, Hamburg 
en Felixstowe. Het probleem situeert zich in het feit dat 
overmatig scannen voor problemen kan zorgen in de 
flow van de distributieketen, terwijl te weinig scannen 
kan zorgen voor een open toegangspoort voor dubieuze 
containers. Dat is de moeilijke evenwichtsoefening en 
afweging die de overheid hierbij moet maken. Wat zijn 
de concrete doelstellingen voor 2023?

In het kader van de strijd tegen de fiscale fraude, heeft 
de huidige regering bij haar aantreden uitgepakt met spec-
taculaire cijfers aan jaarlijkse budgettaire opbrengsten, 
met name 300 miljoen euro in 2021, 400 miljoen euro 
in 2022, 700 miljoen euro in 2023 en 1 miljard euro 
in 2024. Wat is er intussen daadwerkelijk gerealiseerd 
van deze beoogde opbrengsten ten gevolge van de 
strijd tegen de fiscale en sociale fraude? Of dienen deze 
cijfers louter om de begroting op het laatste nippertje op 
te schonen? Kan de vice-eersteminister concrete cijfers 
aanleveren die deze forse ambities kunnen stutten? Wat 
is trouwens het budget voor de extra mankracht binnen 
de diensten bevoegd voor de strijd tegen de fraude?

Daarnaast maakt de beleidsnota van de vice-eerste-
minister ook gewag van maatregelen die zullen genomen 
worden om fraude met betrekking tot de roerende voor-
heffing aan te pakken. De verouderde procedure wordt 
omgezet naar gedigitaliseerde attesten van vrijstellingen 
en verzakingen.

Met de wet van 2005 werden effecten aan toonder 
afgeschaft en vervangen door gedematerialiseerde ef-
fecten of effecten op naam. Die staan ofwel genoteerd 
op een effectenrekening ofwel in een register van de 

En ce qui concerne la compétitivité et la stabilité finan-
cière, le vice-premier ministre indique, dans sa note de 
politique générale, que la transposition dans les délais 
des réglementations européennes devrait contribuer à 
garantir la stabilité financière. Dans quelle mesure le 
vice-premier ministre dispose-t-il encore d’une autonomie 
politique? Bâle-IV est transposé par un règlement et la 
BCE détermine le contenu et la condition des réserves 
que le secteur financier doit prévoir. Quel est encore 
l’impact des autorités nationales à cet égard?

Il apparaît que la centralisation des actifs de l’État 
à la SFPI concernera également Belfius. Cela signifie 
donc qu’une privatisation de Belfius n’est pas à l’ordre 
du jour de ce gouvernement.

En ce qui concerne les douanes, le vice-premier 
ministre a l’intention d’effectuer davantage de scanning 
direct dans les terminaux eux-mêmes. Quel type de 
scanners sera utilisé à cette fin? Le nombre de scans 
à effectuer est convenu avec les autres ports de nos 
pays voisins, à savoir Rotterdam, Le Havre, Hambourg 
et Felixstowe. Le problème est qu’un scannage exces-
sif peut créer des problèmes dans le flux de la chaîne 
de distribution, tandis qu’un scannage insuffisant peut 
s’apparenter à une porte ouverte pour les conteneurs 
douteux. C’est le difficile exercice d’équilibre et le com-
promis que les autorités doivent réaliser en l’espèce. 
Quels sont les objectifs concrets pour 2023?

Dans le cadre de la lutte contre la fraude fiscale, 
l’actuel gouvernement a, depuis sa prise de fonction, 
prévu des recettes budgétaires annuelles spectaculaires, 
à savoir 300 millions d’euros en 2021, 400 millions d’euros 
en 2022, 700 millions d’euros en 2023 et 1 milliard d’euros 
en 2024. Quelles recettes réelles le gouvernement a-t-il 
pu enregistrer au travers de la lutte contre la fraude fiscale 
et sociale? Ces chiffres visent-ils seulement à embellir 
le budget au dernier moment? Le vice-premier ministre 
peut-il fournir des chiffres concrets étayant ces grandes 
ambitions? Quel est par ailleurs le budget prévu pour 
renforcer les effectifs des services compétents pour la 
lutte contre la fraude?

La note de politique générale du vice-premier ministre 
indique en outre que des mesures seront prises pour 
lutter contre la fraude en matière de précompte mobilier. 
La procédure obsolète sera transformée en attestations 
numérisées d’exonérations et de renonciations.

La loi de 2005 a supprimé les titres au porteur et les 
a remplacés par des titres dématérialisés ou nominatifs. 
Ces titres sont inscrits soit sur un compte-titres, soit dans 
le registre de la société. En pratique, c’est l’établissement 
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vennootschap. In praktijk is het de financiële instelling 
die de effectenrekening beheert, die weet of effecten 
door buitenlandse beleggers worden aangehouden. 
Die informatie kan tot op de coupondag wijzigen wat tot 
gevolg heeft dat tussen de financiële instellingen en de 
vennootschap heel wat gegevens moeten worden geac-
tualiseerd opdat de vennootschap al dan niet roerende 
voorheffing moet inhouden. Is het niet het bestuderen 
waard om de schuldenaar van de roerende voorheffing, 
te heroverwegen alsook om de financiële instellingen 
hierbij een rol te laten vertolken?

In zijn beleidsnota meldt de vice-eersteminister dat 
in de schoot van het CAF een centraal meldpunt wordt 
opgericht waarbij burgers alle vormen van belastingfraude 
kunnen melden. De spreker vermoedt dat de burger dit 
zelden zal doen wanneer het zijn eigen belastingfraude 
betreft. Het gaat dus over vermeende belastingfraude bij 
anderen. Hij vreest dat de betrokken burgers dit zelden 
zullen doen omwille van goed burgerschap. De spreker 
plaatst voorbehoud bij het feit dat burgers vanuit goed 
burgerschap de rol van belastingcontroleur gaan overne-
men. Zal deze maatregel effectief zijn of net bijkomend 
werk opleveren om de meldingen te verifiëren?

Inzake het Carbon Border Adjustment Mechanism 
(CBAM) rijst de vraag hoe derde landen zich gaan 
opstellen ten opzichte van het CBAM. Gaan zij tegen-
maatregelen nemen of een procedure voeren voor de 
Wereldhandelsorganisatie (WHO)? Het CBAM wordt hoe 
dan ook een administratieve nachtmerrie voor bedrijven. 
De kosten van dit mechanisme en administratieve lasten 
zullen de Europese consument mogen betalen. Deelt 
de vice-eersteminister deze vrees?

De spreker stelt vast dat deze regering positief staat 
tegenover meer Europese eigen middelen. Zijn fractie 
vreest dat België in een transferunie dreigt terecht te 
komen waarbij de noodzakelijke responsabilisering 
dreigt verloren te gaan.

Met betrekking tot de energiebelastingrichtlijn, hoopt 
de spreker dat de vice-eersteminister actief onderhandelt 
over de herziening van de energiebelastingrichtlijn. De 
spreker kan alleen maar hopen dat hij het onderscheid 
in taxatie tussen grijze, groene en blauwe waterstof of 
elektriciteit als basis voor een verschillende accijnshef-
fing uit het voorstel kan halen. De kleur van elektriciteit 
en waterstof naargelang de oorsprong zal alleen op 
papier verschillen. Dit is de deur wagenwijd openzetten 
voor fraudesystemen die bij de opmaak van basiswet-
geving moet voorkomen worden. Ook dat is een vorm 

financier qui gère le compte-titres et qui sait si des titres 
sont détenus par des investisseurs étrangers. Dès lors 
que ces informations peuvent changer jusqu’à la date 
d’échéance du coupon, de nombreuses données doivent 
être actualisées entre les établissements financiers et la 
société, afin que celle-ci retienne ou non le précompte 
mobilier. Ne conviendrait-il pas d’examiner la question 
de la reconsidération du débiteur du précompte mobi-
lier et de confier un rôle aux établissements financiers 
dans ce cadre?

Dans sa note de politique générale, le vice-premier 
ministre indique qu’un point de contact central sera mis 
en place au sein du CAF, où les citoyens pourront signaler 
toute forme de fraude fiscale. L’intervenant suppose que 
le citoyen signalera rarement une fraude fiscale qu’il a 
lui-même commise. Il s’agit donc du signalement d’une 
suspicion de fraude fiscale commise par autrui. Il craint 
que les citoyens ne le feront pas souvent en vertu du 
principe de bonne citoyenneté. L’intervenant émet des 
réserves quant au fait qu’en vertu de ce principe, les 
citoyens endossent le rôle de contrôleur fiscal. Cette 
mesure sera-t-elle efficace ou entraînera-t-elle au contraire 
une augmentation de la charge de travail pour vérifier 
les signalements?

En ce qui concerne le mécanisme d’ajustement car-
bone aux frontières (MACF), la question se pose de 
savoir quelle attitude les pays tiers prendront à l’égard 
de ce mécanisme. Prendront-ils des contremesures 
ou lanceront-ils une procédure devant l’Organisation 
mondiale du commerce (OMC)? En tout état de cause, 
le MACF constituera un cauchemar administratif pour 
les entreprises et les consommateurs européens devront 
supporter le coût de ce mécanisme et des charges 
administratives y afférentes. Le vice-premier ministre 
partage-t-il cette crainte?

L’intervenant fait observer que l’actuel gouverne-
ment est favorable à une augmentation des ressources 
propres de l’Union européenne. Son groupe craint que 
la Belgique ne se retrouve dans une union de transfert 
qui nuirait à la nécessaire responsabilisation.

S’agissant de la directive sur la taxation de l’énergie, 
l’intervenant espère que le vice-premier ministre négociera 
activement en vue de sa révision et que la proposition 
contiendra une distinction en matière de taxation entre 
l’hydrogène ou l’électricité grise, verte et bleue, qui ser-
virait de base pour une différenciation de la perception 
des accises. La couleur de l’électricité et de l’hydrogène 
en fonction de son origine diffèrera seulement sur papier. 
Cela laisse la porte grande ouverte aux systèmes de 
fraude et il convient de l’éviter lors de l’élaboration de 
la législation de base. Il s’agit également d’une forme 
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van fraudebestrijding. Dat de Europese Commissie een 
dergelijk voorstel doet, wijst er toch op dat de Europese 
bureaucraten veraf staan van de realiteit. Als de over-
heid een belastingwetgeving uitwerkt, moet die intrinsiek 
fraudebestendig zijn. Anders zet men de kat bij de melk.

Ten slotte sluit de spreker af met een element dat niet 
vermeld wordt in de beleidsnota maar waarover vandaag 
de krant De Standaard bericht, met name dat de loonin-
dexering maar al te vaak een afknapper is voor wie weinig 
verdient maar trouwens ook voor wie veel geld verdient. 
Een berekening op basis van de looncalculator van SD 
Worx leert dat wie een laag loon van 1800 euro bruto 
ontvangt, na een indexering met 2 procent slechts 0,8 % 
overhoudt. Voor wie 2000 euro bruto per maand verdient, 
is het nog erger gesteld: die ziet het netto-inkomen slechts 
met 0,2 % toenemen. Dat contrasteert met hoge lonen. 
Hoe hoger het loon, hoe meer je ook netto in procenten 
overhoudt. Wie 7000 euro bruto verdient, houdt van een 
indexering met 2 procent 1,54 procent extra nettoloon 
over. Bij 5500 euro bruto is dat 1,25 procent. Deze getal-
len zijn beter maar nog steeds onder de 2 %.

De loonindexering doet bijgevolg niet wat zij belooft, 
noch voor de lage inkomens, noch voor de hoge inko-
mens. De spreker stelt vast dat er in de beleidsnota geen 
plannen worden uitgerold om de belastingschijven sneller 
te indexeren. Is de vice-eersteminister nog steeds van 
mening dat deze verborgen belastingverhoging voor 
werkende mensen geen initiatief verdient om hieraan 
te remediëren?

De heer Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen) haakt voor-
eerst in op de toegankelijkheid en dienstverlening bin-
nen de FOD Financiën. Inzake de willing but unable to 
pay, schrijft de vice-eersteminister het volgende in zijn 
beleidsnota: “Indien noodzakelijk zal een afbetalingsplan 
gevraagd kunnen worden, bij voorkeur elektronisch via 
Myminfin.be.”.

Dit voornemen is natuurlijk goed, maar de vraag is of 
er hier geen verkokering dreigt? In de meeste gevallen 
zijn mensen die niet in staat zijn om hun schulden aan 
de FOD Financiën te voldoen, ook niet in staat om hun 
schulden aan andere actoren te voldoen. Zou er in dit 
geval niet beter gekeken worden naar een collectieve 
schuldenregeling, in plaats van dat verschillende over-
heidsinstanties afbetalingsplannen opstellen? Zal er een 
automatische check ingebouwd worden die ook kijkt naar 
andere openstaande rekeningen van de schuldenaar, 

de lutte contre la fraude. Cette proposition formulée par 
la Commission européenne constitue la preuve que les 
bureaucrates européens sont éloignés de la réalité. Si les 
pouvoirs publics élaborent des règles fiscales, celles-ci 
doivent être intrinsèquement à l’épreuve de la fraude. Il 
convient en effet de ne pas tenter le diable.

L’intervenant conclut par un point qui ne figure pas 
dans la note de politique générale mais qui est évoqué 
aujourd’hui par le quotidien De Standaard, à savoir le 
fait que l’indexation des salaires constitue trop souvent 
une déception pour les faibles revenus. Il en va d’ailleurs 
de même pour les travailleurs bénéficiant de revenus 
plus élevés. Un calcul réalisé à l’aide du calculateur de 
salaires de SD Worx indique qu’un travailleur bénéfi-
ciant d’un faible revenu de 1800 euros brut par mois ne 
conserve que 0,8 % après une indexation de 2 %. Les 
travailleurs qui gagnent 2000 euros brut par mois sont 
encore moins bien lotis, dès lors que leur revenu net 
augmente seulement de 0,2 %. Cette situation contraste 
avec celle des hauts salaires. Plus le salaire est élevé, 
plus le pourcentage conservé par le travailleur en net 
est élevé. Un travailleur qui gagne 7000 euros net voit 
ainsi son salaire net augmenter de 1,54 % après une 
indexation de 2 %. Pour un salaire de 5500 euros brut, 
le pourcentage est de 1,25 %. Ces chiffres sont plus 
intéressants mais ils restent sous les 2 %.

L’indexation des salaires ne tient dès lors pas ses 
promesses, ni pour les faibles revenus, ni pour les 
revenus élevés. L’intervenant pointe l’absence dans la 
note de politique générale de projet visant à indexer 
plus rapidement les tranches d’imposition dans la note 
de politique générale. Le vice-premier ministre estime-
t-il toujours qu’une initiative visant à remédier à cette 
hausse d’impôt cachée, qui touche les travailleurs, n’est 
pas nécessaire?

M. Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen) revient d’abord sur 
l’accessibilité et les services prestés par le SPF Finances. 
S’agissant des personnes désireuses, mais incapables 
de payer, le vice-premier ministre indique dans sa note 
de politique générale qu’“un plan de paiement pourra, 
si nécessaire, être demandé, de préférence par voie 
électronique via Myminfin.be”.

Il va sans dire que cette intention est louable, mais 
la question se pose de savoir s’il n’y a pas un risque 
de cloisonnement. Généralement, les personnes qui 
ne sont pas en mesure de s’acquitter de leurs dettes 
à l’égard du SPF Finances ne peuvent pas non plus 
s’acquitter de leurs dettes à l’égard d’autres acteurs. 
Ne conviendrait-il pas dès lors d’examiner la possibilité 
d’un règlement collectif de dettes, plutôt que de laisser 
plusieurs organismes publics établir des plans d’apure-
ment? Une vérification automatique sera-t-elle prévue 
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en zullen daar vervolgens ook gevolgen aan gekoppeld 
worden voor het opmaken van het afbetalingsplan?

De spreker onderstreept dat zijn fractie bijzonder hard 
uitkijkt daar de bredere fiscale hervorming. De blauwdruk 
maakt de bedoeling helemaal duidelijk: het verlagen van 
belasting op arbeid en het verschuiven van die belasting 
richting vermogens en vervuiling. Dat is exact wat zijn 
fractie ook beoogt. Het verlagen van de belasting op 
arbeid is de beste structurele koopkrachtmaatregel die 
men kan indenken.

Liefst van al wil de spreker die blauwdruk in één be-
weging omzetten naar een akkoord en de bijbehorende 
wetgeving. Vooral ook omdat een belangrijk onderdeel 
van die fiscale hervorming het aanpakken van de uitzon-
deringen betreft. En zoiets moet men in één keer, tegelijk 
aanpakken. Minder belasting op arbeid, maar tegelijk 
het afbouwen van de manieren om die hoge belasting 
op arbeid te omzeilen. Als men dat niet tegelijk doet, 
dan wordt de belastingverlaging snel een verworven 
recht waar niks anders meer tegenover hoeft te staan.

Er is nu gekozen om het in twee bewegingen te doen. 
Dat maakt de spreker een beetje ongerust. Om de rede-
nen die hij net aanhaalde. En ook omdat die eerste fase 
natuurlijk niet volledig zal kunnen doorpakken. Anders 
had men geen twee fases nodig.

In zijn nota schrijft de vice-eersteminister dat die eerste 
stap zal zorgen voor meer koopkracht, meer economische 
groei en werkgelegenheid, meer rechtvaardigheid, en 
aandacht voor milieu- en klimaatuitdagingen.

In zijn nota schrijft de vice-eersteminister over de 
blauwdruk: “Op die manier zorgen we voor een even-
wichtige en rechtvaardige behandeling van alle vermo-
gensinkomsten, en komen we tot een eerlijk evenwicht in 
de behandeling van arbeids- en vermogensinkomsten”. 
Tevens schrift de vice-eersteminister ook, maar dan 
meer concreet: “We kiezen voor een fiscaal model dat 
aansluit bij een dual income tax”.

Maar waar het hier gaat over fase 1, leest de spreker 
dus niks meer over de inkomsten uit vermogens.

Kan de vice-eersteminister toelichten in welke mate 
die eerste fase ook een verschuiving richting vermogens-
bijdrage inhoudt, en of er hier al sprake zal zijn van een 
vorm van dual income tax waar de vice-eersteminister 
in zijn blauwdruk naar verwijst?

afin de contrôler l’existence d’autres dettes impayées 
et les résultats de cette vérification seront-ils pris en 
compte dans le cadre du plan d’apurement?

L’intervenant souligne que son groupe se réjouit 
particulièrement de la réforme fiscale plus globale. Le 
projet annonce clairement l’objectif: réduire l’impôt sur 
le travail et déplacer cet impôt sur le patrimoine et la 
pollution. C’est précisément ce que veut son groupe. La 
diminution de l’impôt sur le travail est la meilleure mesure 
structurelle possible pour augmenter le pouvoir d’achat.

L’intervenant aimerait par-dessus tout que ce projet 
fasse rapidement l’objet d’un accord en vue de sa 
conversion dans la législation, notamment dès lors qu’une 
partie importante de cette réforme fiscale concerne les 
exceptions. Et il convient de s’attaquer à ces exceptions 
simultanément. Il y a lieu de diminuer l’impôt sur le 
travail, mais également de supprimer progressivement 
les méthodes prévues pour contourner cette imposition 
élevée. Si ces mesures ne sont pas prises simultané-
ment, la réduction d’impôt deviendra rapidement un 
droit acquis sans la moindre contrepartie.

Il a actuellement été décidé de mettre ces mesures 
en œuvre en deux phases, ce qui inquiète quelque peu 
l’intervenant, pour les raisons invoquées précédemment, 
mais aussi parce que cette première phase ne sera pas 
suffisante. Dans le cas contraire, une deuxième phase 
ne serait pas nécessaire.

Le vice-premier ministre indique dans sa note que cette 
première étape doit garantir plus de pouvoir d’achat, plus 
de croissance économique et d’emploi, plus d’équité et 
une attention aux nombreux défis environnementaux et 
climatiques.

S’agissant du projet de réforme fiscale, le vice-premier 
ministre écrit ce qui suit dans sa note: “De cette façon, 
nous assurons un traitement équilibré et équitable de 
tous les revenus patrimoniaux, et nous parvenons à un 
juste équilibre dans le traitement des revenus du travail 
et des revenus patrimoniaux.”. Il indique également, plus 
concrètement qu’il opte “pour un modèle fiscal corres-
pondant à un système de dual income tax”.

L’intervenant ne lit toutefois plus rien sur les revenus 
issus du patrimoine en ce qui concerne cette première 
phase.

Le vice-premier ministre peut-il expliquer en quoi 
cette première phase contient également un glissement 
vers une imposition du patrimoine et préciser s’il y sera 
question d’une forme de dual income tax à laquelle le 
vice-premier ministre renvoie dans son épure?
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Over fase 2 staat er vervolgens niets in de beleidsnota. 
Zou de vice-eersteminister ook kunnen uitleggen wat 
zijn visie is betreffende fase 2? Wat zou daar volgens 
de vice-eersteminister moeten instaan, en welke timing 
heeft de vice-eersteminister daar voor ogen? Zal daar-
mee ook nog deze zittingsperiode gestart worden, of is 
dat voor de volgende zittingsperiode?

Met betrekking tot de crisismaatregelen zoals de 
maatregelen voor gezinnen en bedrijven verwijst de 
spreker naar de verlaging van het btw-tarief voor gas 
en elektriciteit, de accijnsverlaging op brandstof en het 
verlichten van lasten op de energiefactuur. Daarnaast is er 
de accijnsverlaging voor bedrijven. De vice-eersteminister 
spreekt over een mogelijke verlenging van het verlaagd 
btw-tarief op sloop en heropbouw, momenteel beslist 
tot eind 2023. Wat zijn daar zijn verwachtingen en zijn 
plannen? Gaat de vice-eersteminister hier effectief een 
initiatief toe nemen?

Over de accijnshervorming betreffende gas en elek-
triciteit van zodra de crisissteun verdwijnt, is al heel 
veel gezegd en geschreven. De vice-eersteminister 
verwijst ernaar in zijn nota. De spreker begrijpt dat de 
vice-eersteminister zal komen met een voorstel over hoe 
dat systeem, dat een soort van cliquetsysteem zal zijn, 
er precies zal uitzien, en welke de drempelwaarden zijn. 
Kan de vice-eersteminister hierover ook even de timing 
toelichten? Wanneer denkt de vice-eersteminister met 
een voorstel naar het Parlement te komen? Tegen wan-
neer zou deze hervorming in werking moeten treden?

In verband met giften schrijft de vice-eersteminister 
het volgende in zijn beleidsnota: “In het kader van de 
belastingvermindering voor giften zal in overleg met de 
Gemeenschappen gewerkt worden aan een hervorming 
van de erkenningsprocedure voor socio-culturele instel-
lingen.” (DOC 55 2934/003, blz. 13). Deze passage stond 
vorig jaar ook in de beleidsnota. Welke vorderingen zijn 
er in dit dossier? Daarnaast heeft de spreker al eerder 
aangekaart dat ook de erkenningsprocedure voor an-
dere instellingen, zoals die instellingen die duurzame 
ontwikkeling voor ogen hebben, onder de loep zou 
moeten genomen worden. Zou het niet beter zijn om 
alle erkenningsprocedures tegelijk te behandelen voor 
verbeteringen?

De strenge controle op sportmakelaars is een goede 
zaak meent de spreker. Hij leest echter niets meer over 
de fiscale voordelen voor de sportclubs. Mag hij daaruit 
opmaken dat het niet de intentie is van de regering om 
daar deze zittingsperiode nog verdere stappen in te 
zetten, na de eerder minimalistische aanpassing die 
vorig jaar werd beslist en uitgevoerd?

La note de politique générale ne contient rien à propos 
de la deuxième phase. Le vice-premier ministre peut-il 
présenter sa vision concernant cette phase? En quoi 
devrait-elle consister, selon le vice-premier ministre, 
et quel est le calendrier prévu? Cette phase sera-t-elle 
enclenchée sous l’actuelle législature ou seulement au 
cours de la prochaine législature?

En ce qui concerne les mesures de soutien aux 
ménages et aux entreprises dans la crise énergétique, 
l’intervenant renvoie à la réduction du taux de TVA sur 
le gaz et l’électricité, à la diminution des accises sur 
le carburant et à la baisse des charges sur la facture 
d’énergie. Il cite également la diminution des accises 
pour les entreprises. Le vice-premier ministre parle 
d’une éventuelle prolongation du taux de TVA réduit sur 
la démolition et la reconstruction, actuellement décidée 
jusque fin 2023. Quels sont les attentes et les projets 
du vice-premier ministre à cet égard?

La réforme des accises sur le gaz et l’électricité après 
la suppression des aides liées la crise a déjà fait couler 
beaucoup d’encre et de salive. Le vice-premier ministre 
y fait référence dans sa note. L’intervenant croit savoir 
que le vice-premier ministre présentera une proposition 
sur ce à quoi ressemblera exactement ce système, qui 
sera une sorte de système de cliquet, et sur les valeurs 
seuils. Le vice-premier ministre pourrait-il également 
expliquer brièvement le calendrier de cette opération? 
Quand le vice-premier ministre compte-t-il présenter une 
proposition au Parlement? À quelle date cette réforme 
devrait-elle pouvoir entrer en vigueur?

En ce qui concerne les dons, le vice-premier ministre 
écrit ce qui suit dans sa note de politique générale: 
“Dans le cadre de la réduction d’impôt pour dons, une 
réforme de la procédure d’agrément des institutions 
socioculturelles sera élaborée en concertation avec les 
Communautés..” (DOC 55 2934/003, p. 13). Ce passage 
figurait également dans la note de politique générale 
de l’année dernière. Quels sont les progrès réalisés 
dans ce dossier? En outre, l’intervenant a déjà soulevé 
la question de l’examen de la procédure d’agrément 
d’autres institutions, telles que celles qui poursuivent 
le développement durable. Ne serait-il pas préférable 
de traiter toutes les procédures d’agrément en même 
temps en vue de les améliorer?

Le contrôle strict des agents sportifs est une bonne 
chose, selon l’intervenant. En revanche, il ne lit plus rien 
sur les allégements fiscaux accordés aux clubs sportifs. 
Peut-il en déduire que le gouvernement n’a pas l’intention 
de prendre de nouvelles mesures à cet égard au cours 
de cette législature, après les modifications plutôt mini-
malistes décidées et mises en œuvre l’année dernière?
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De spreker is blij om te zien dat de toegang tot het 
bank- en financiewezen voor iedereen aandacht krijgt 
in zijn beleidsnota. De voorstellen hieromtrent worden 
vooral behandeld in de commissie Economie, bij zijn 
collega-minister van Economie, met name de heer Pierre-
Yves Dermagne (PS). Maar als minister van Financiën 
heeft de vice-eersteminister ook regelmatig contact 
met de banksector, en is het belangrijk dat dit ook op 
zijn radar staat.

Voor de spreker zijn er twee thema’s die er hier uit-
springen, en waarmee hij de voorbije jaren is bezig 
geweest. Het eerste thema zijn de bankautomaten. Er 
zijn de initiatieven van Batopin en Jofico, maar dat is 
onvoldoende. Het blijkt in de praktijk, zeker wat Batopin 
betreft, een programma te zijn van afbouw, niet van betere 
spreiding. Men moet als overheid meer durven te eisen 
van de banken. En dit in samenspraak met gemeenten. 
En men moet durven om meer out-of-the-Box te den-
ken, bijvoorbeeld door een oplossing te zoeken voor de 
obstakels die er vandaag voor zorgen dat supermarkten 
geen bankautomaat in hun winkel mogen zetten. Ook 
al zijn ze zelf vragende partij.

Het tweede thema gaat over de basisdienstverlening 
van de banken. Dat is een goede eerste stap geweest, 
maar het volstaat niet. En het grote risico hier is de evo-
lutie van het aantal bankkantoren. Wat ben je met een 
basispakket aan dienstverlening in een kantoor, als dat 
kantoor er niet meer is? Het sluiten van bankkantoren is 
in dit land volop bezig. En tijdens een hoorzitting 2 jaar 
geleden heeft Febelfin hier gezegd dat er in ons land 
nog 6 keer meer kantoren zijn dan in Nederland. Men 
moet niet echt een geoefend luisteraar zijn om te begrijpen 
wat Febelfin wil zeggen. De komende jaren zullen in dit 
land nog veel bankkantoren de deuren sluiten. En wat 
is men dan met een basisdienstverlening in een kantoor 
als dat kantoor er niet is?

Volgens de spreker moet men ook daar op zoek naar 
manieren om kantoordiensten van verschillende banken 
te combineren op één plaats. Eén kantoor voor verschil-
lende banken, dat eventueel zelfs kan ondergebracht 
worden in een postkantoor of een gemeentehuis. Het zou 
fijn zijn indien de vice-eersteminister dat soort ideeën 
af en toe eens kan aftoetsen tijdens zijn gesprekken 
met de sector.

Met betrekking tot Basel-III heeft de spreker reeds 
in het verleden al een aantal vragen gesteld. De vice-
eersteminister zegt dat de onderhandelingen momenteel 
worden voortgezet en op de voet gevolgd. Men weet dat er 
landen zijn die druk uitoefenen om de bepalingen van de 
laatste fase van Basel-III af te zwakken. De spreker heeft 

L’intervenant est heureux de voir que l’accès aux 
services bancaires et financiers pour tous est pris en 
compte dans la note de politique générale du vice-
premier ministre. Les propositions en la matière sont 
principalement traitées au sein de la commission de 
l’Économie, avec son collègue ministre de l’Économie, 
M. Pierre-Yves Dermagne (PS). Mais en sa qualité de 
ministre des Finances, le vice-premier ministre a éga-
lement des contacts réguliers avec le secteur bancaire, 
et il est important d’être vigilant à cet égard.

Pour le membre, il y a deux thèmes qui ressortent 
ici, sur lesquels il travaille depuis quelques années. Le 
premier thème est celui des distributeurs de billets. Il y 
a les initiatives Batopin et Jofico, mais c’est insuffisant. 
Dans la pratique, en tout cas en ce qui concerne Batopin, 
il s’agit d’un programme de réduction de l’offre et non 
d’une meilleure répartition. Il faut, en tant qu’autorités, 
oser exiger davantage des banques. Et ce, en concertation 
avec les communes. Et il faut oser sortir des sentiers 
battus, par exemple en trouvant une solution aux obstacles 
qui empêchent aujourd’hui les supermarchés d’installer 
des distributeurs de billets dans leurs magasins. Même 
s’ils sont eux-mêmes demandeurs.

Le deuxième thème concerne les services de base 
fournis par les banques. Cela a été un bon premier 
pas, mais il n’est pas suffisant. Et le grand risque ici 
est l’évolution du nombre d’agences bancaires. À quoi 
servent des services de base fournis par une agence si 
cette agence n’existe plus? Les fermetures d’agences 
bancaires battent leur plein dans notre pays. Et lors 
d’une audition ici il y a 2 ans, Febelfin a dit qu’il y a 
toujours 6 fois plus d’agences dans notre pays qu’aux 
Pays-Bas. Il ne faut pas vraiment être un auditeur averti 
pour comprendre le message délivré par Febelfin. De 
nombreuses autres agences bancaires fermeront leurs 
portes dans ce pays au cours des prochaines années. 
À quoi servent des services de base fournis par une 
agence si agence a été fermée?

Selon l’intervenant, là aussi il faut chercher des 
moyens de combiner les services des agences de dif-
férentes banques en un seul endroit. Une agence pour 
différentes banques, qui pourrait même être hébergée 
dans un bureau de poste ou une maison communale. 
Il serait intéressant que le vice-premier ministre puisse 
à l’occasion tester de telles idées lors de ses entrevues 
avec le secteur.

En ce qui concerne Bâle III, le membre a déjà posé un 
certain nombre de questions par le passé. Le vice-premier 
ministre indique que les négociations se poursuivent 
actuellement et sont suivies de près. On sait que certains 
pays font pression pour affaiblir les dispositions de la 
phase finale de Bâle III. Le membre a toujours prôné 
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altijd gepleit voor een zo volledig mogelijke omzetting van 
de afspraken. Kan de vice-eersteminister toelichten wat 
momenteel de stand van zaken is, en wanneer hij denkt 
dat dit zal afgerond worden? Blijft de vice-eersteminister 
pleiten voor een volledige omzetting van de afspraken, 
zonder verwatering? De vice-eersteminister maakt tijdens 
zijn uiteenzetting gewag van een getrouwe omzetting? 
Betekent dat voor de vice-eersteminister hetzelfde als 
een volledige, niet afgezwakte invoering?

Inzake de bankierseed vermeldt de beleidsnota dat de 
FSMA op vraag van de vice-eersteminister een wetsont-
werp heeft voorbereid dat hij binnenkort zal bespreken 
met de sector en binnen de regering. Het parlement 
heeft echter vorige zittingsperiode reeds een wet goed-
gekeurd over de bankierseed (DOC 54 3650/001 tot 5) 
en dit op initiatief van Meyrem Almaci (Ecolo-Groen) en 
Georges Gilkinet (Ecolo-Groen). Men beschikt dus reeds 
over een wet. De spreker heeft de vice-eersteminister 
in de loop van de voorbije jaren trouwens al een paar 
keer ondervraagd over de implementatie ervan, en hij 
heeft de spreker telkens gezegd dat hij ermee bezig 
bent. Vorig jaar schreef de vice-eersteminister in zijn 
beleidsnota het volgende: “In overleg met de sector zal, 
in uitvoering van een wet aangenomen tijdens vorige 
zittingsperiode, een bankierseed worden ingevoerd.” 
(DOC 55 2294/004, blz. 25). In uitvoering van een wet 
aangenomen tijdens vorige zittingsperiode. Waarom moet 
er nu dan plots een nieuwe wet worden geschreven? Is 
dat de lobby van de bankensector die het niet eens is met 
het parlement? Dat baart de spreker in elk geval zorgen. 
Kan de vice-eersteminister even toelichten waarom er 
een andere wet nodig is, en wat het verschil dan zal 
zijn met de huidige wet die reeds werd aangenomen?

Het beheerscontract met de FPIM zal in juni 2023 moe-
ten vernieuwd worden. Wat is vandaag de evaluatie van 
het huidige beheerscontract, en welke aanpassingen 
zou de vice-eersteminister in het nieuwe contract willen 
terugvinden?

De vice-eersteminister heeft een hoofdstuk in zijn 
nota gewijd aan de FPIM als motor van verduurzaming. 
De vice-eersteminister heeft daarin enkele elementen 
opgelijst, maar waar de vice-eersteminister niet naar 
verwijst is het feit dat de Raad van Bestuur vorig jaar 
een CSR-charter (Corporate Social Responsibility) heeft 
opgemaakt en goedgekeurd. Dat charter is wat zijn 
fractie betreft aan de voorzichtige kant en zou een stuk 
ambitieuzer kunnen zijn. Niet alleen met betrekking tot de 
bedrijven die actief zijn in de fossiele brandstoffen, maar 
ook wanneer het gaat over participaties in bedrijven in 
belastingparadijzen. Het is volgens de spreker ook niet 
volledig compatibel met het huidige beheerscontract en 

la transposition la plus complète possible des accords. 
Le vice-premier ministre peut-il préciser quel est l’état 
actuel des choses, et quand il pense que le dossier sera 
finalisé? Le vice-premier ministre continue-t-il à plaider 
pour une transposition complète des accords, sans dilu-
tion? Au cours de son exposé, le vice-premier ministre 
a parlé d’une transposition fidèle? Pour le vice-premier 
ministre, cela signifie-t-il la même chose qu’une mise 
en œuvre complète, et non édulcorée?

En ce qui concerne le serment bancaire, la note de 
politique générale mentionne que la FSMA, à la demande 
du vice-premier ministre, a préparé un projet de loi que 
ce dernier discutera prochainement avec le secteur et au 
sein du gouvernement. Cependant, le Parlement a déjà 
approuvé une loi sur le serment bancaire lors de la der-
nière législature (DOC 54 3650/001 à 5) et ce à l’initiative 
de Mme Meyrem Almaci (Ecolo-Groen) et M. Georges 
Gilkinet (Ecolo-Groen). On dispose donc déjà d’une loi. 
L’intervenant a d’ailleurs interrogé le vice-premier ministre 
à plusieurs reprises au cours des dernières années au 
sujet de la mise en œuvre de cette législation, et il lui 
a répondu à chaque fois qu’il y travaillait. L’année der-
nière, le vice-premier ministre a écrit ce qui suit dans 
sa note de politique générale: “En exécution d’une loi 
votée pendant la précédente législature, un serment 
bancaire sera également instauré en concertation avec 
le secteur.” (DOC 55 2294/004, p. 25). En exécution 
d’une loi votée pendant la précédente législature. Alors 
pourquoi une nouvelle loi doit-elle soudainement être 
rédigée maintenant? Est-ce le lobby du secteur ban-
caire qui est en désaccord avec le Parlement? En tout 
cas, cela inquiète le membre. Le vice-premier ministre 
peut-il expliquer brièvement pourquoi une autre loi est 
nécessaire, et ensuite quelle sera la différence avec la 
loi actuelle déjà adoptée?

Le contrat de gestion avec la SFPI devra être renou-
velé en juin 2023. Aujourd’hui, quelle est l’évaluation 
du contrat de gestion actuel, et quels ajustements le 
vice-premier ministre souhaiterait-il trouver dans le 
nouveau contrat?

Le vice-premier ministre a consacré un chapitre de sa 
note à la SFPI en tant que moteur de la durabilité. Le vice-
premier ministre y a énuméré certains éléments, mais ce 
que le vice-premier ministre ne mentionne pas, c’est le fait 
que l’année dernière, le conseil d’administration a élaboré 
et approuvé une charte RSE (responsabilité sociale des 
entreprises). Aux yeux de son groupe, cette charte est 
frileuse et pourrait être beaucoup plus ambitieuse. Non 
seulement en ce qui concerne les entreprises actives 
dans le domaine des combustibles fossiles, mais aussi 
lorsqu’il s’agit de participations dans des entreprises 
situées dans des paradis fiscaux. Selon l’intervenant, 
cette charte n’est pas non plus entièrement compatible 
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het regeerakkoord. Wat is zijn oordeel over dit charter 
in de huidige vorm? Komen de bepalingen volgens 
de vice-eersteminister wel overeen met diegene die 
zijn afgesproken in het huidige beheerscontract? De 
spreker is benieuwd om te horen op welke manier de 
afstemming zal gebeuren tussen het beheerscontract 
en CSR-charter.

Het charter bepaalt trouwens dat er jaarlijks door 
de Raad van Bestuur een voortgangsrapport wordt 
opgemaakt. Het charter werd in december vorig jaar 
goedgekeurd. De spreker gaat er dus van uit dat er 
binnen een maand zo’n rapport zal zijn. Dat kan ook 
worden meegenomen in de evaluatie van beheerscon-
tract en charter.

Bij de presentatie van zijn beleidsnota vorig jaar gaf 
de vice-eersteminister aan dat het transformatiefonds 
in 2022 operationeel zou worden. Er zou ook de mogelijk-
heid zijn dat gewone burgers mee kunnen investeren in 
dat transformatiefonds. Kan de vice-eersteminister wat 
meer vertellen over de huidige stand van zaken? Is de 
mogelijkheid voor gewone investeerders in voege, en 
wat zijn de eventuele instapdrempels?

Met betrekking tot de pijler 2, stelt de spreker vast dat 
concretisering van deze pijler voorlopig door Hongarije 
wordt geblokkeerd. De vice-eersteminister schrijft hier-
over in zijn beleidsnota het volgende: “Indien het akkoord 
pijler 2 niet met unanimiteit binnen de Europese Unie 
kan worden omgezet, zal België het voortouw nemen om 
een zo breed als mogelijk gedragen akkoord binnen de 
Europese Unie te realiseren.” (DOC 55 2934/003, blz. 31). 
Wat bedoelt de vice-eersteminister precies? Bedoelt hij 
dat hij gaat proberen een afgezwakt akkoord te laten 
goedkeuren door iedereen, of wil de vice-eersteminister 
proberen om een coalition of the willing te zoeken, 
zodoende op die manier de pijler 2 te laten invoeren in 
een aantal landen?

De grootste lidstaten hebben al laten weten dat zij 
een unilateraal initiatief zullen nemen om pijler 2 in te 
voeren. Dus wat dat betreft zijn zij de vice-eersteminister 
al voor in het nemen van het voortouw. Is dat wat de 
vice-eersteminister ook voor ogen hebt? Of wat zijn 
precies de plannen van de vice-eersteminister ter zake?

De vice-eersteminister heeft al een paar keer zijn 
ongenoegen geuit over het feit dat voor fiscale dos-
siers unanimiteit nodig is in Europa. Dat komt de facto 
neer op een vetorecht voor iedereen. Is er zicht op een 
aanpassing van deze regel? Acht de vice-eersteminister 
dat haalbaar op korte termijn?

avec le contrat de gestion actuel et l’accord de gouver-
nement. Quelle est l’avis du vice-premier ministre sur 
cette charte dans sa forme actuelle? Estime-t-il que les 
dispositions correspondent à celles convenues dans le 
contrat de gestion actuel? L’intervenant est curieux de 
savoir comment se fera l’harmonisation entre le contrat 
de gestion et la charte RSE.

La charte stipule d’ailleurs qu’un rapport s’avancement 
sera établi annuellement par le conseil d’administration. 
La charte a été approuvée en décembre de l’année 
dernière. L’intervenant suppose donc qu’il y aura un 
tel rapport dans un mois. Ce dernier peut également 
être faire partie intégrante de l’évaluation du contrat de 
gestion et de la charte.

Lors de la présentation de sa note de politique géné-
rale de l’année dernière, le vice-premier ministre avait 
indiqué que le fonds de transformation serait opérationnel 
en 2022. Les citoyens ordinaires auraient également la 
possibilité de co-investir dans ce fonds de transforma-
tion. Le vice-premier ministre peut-il en dire un peu plus 
sur l’état actuel des choses? Les citoyens ordinaires 
peuvent-ils désormais investir dans ce fonds et quelles 
sont les barrières à l’entrée, le cas échéant?

En ce qui concerne le pilier 2, l’intervenant note que 
la concrétisation de ce pilier est bloquée par la Hongrie 
pour l’instant. Le vice-premier ministre écrit ce qui suit 
dans sa note de politique générale à ce sujet: “Si l’accord 
pilier 2 ne peut être transposé à l’unanimité au sein de 
l’Union européenne, la Belgique prendra l’initiative de 
parvenir à un accord bénéficiant d’un large soutien au 
sein de l’Union européenne.” (DOC 55 2934/003, p. 31). 
Qu’entend exactement le vice-premier ministre par-là? 
Veut-il dire qu’il va essayer de faire approuver un accord 
édulcoré par tout le monde, ou va-t-il essayer de trouver 
une coalition de pays volontaires (coalition of the willing), 
afin d’obtenir la mise en œuvre du deuxième pilier dans 
un certain nombre de pays?

Les plus grands États membres ont déjà indiqué qu’ils 
prendraient une initiative unilatérale pour introduire le 
deuxième pilier. Donc, à cet égard, ils sont déjà en avance 
sur le vice-premier ministre pour prendre les devants. 
Telle est également l’intention du vice-premier ministre? 
Ou quels sont exactement les projets du vice-premier 
ministre à cet égard?

Le vice-premier ministre a déjà exprimé à plusieurs 
reprises son mécontentement quant au fait que les 
dossiers fiscaux nécessitent l’unanimité en Europe. 
Cela revient de facto à un droit de veto pour tous. Y a-
t-il une chance de changer cette règle? Le vice-premier 
ministre considère-t-il que c’est faisable à court terme?
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Inzake het stabiliteits- en groeipact (SGP) vraagt 
de spreker zich af hoe de vice-eersteminister aankijkt 
tegen de evolutie van de afspraken binnen dit SGP. De 
vice-eersteminister pleit voor een mechanisme dat de 
gezondheid van de overheidsfinanciën in het vizier houdt, 
maar hij pleit ervoor, volgens de spreker terecht, om dat 
te doen op een manier met de nodige flexibiliteit voor 
investeringen. Investeringen zullen altijd een belangrijke 
factor blijven in het verbeteren van de overheidsfinan-
ciën en de productiviteit, maar investeringen wegen op 
zichzelf natuurlijk ook op het budget. Hoe ziet de vice-
eersteminister dat precies, en wat is zijn inschatting 
waar men uiteindelijk zal landen?

Inzake de eigen middelen voor de Europese begroting, 
weet de spreker dat de meningen hierover verdeeld zijn, 
maar persoonlijk is hij van mening dat dat een belangrijk 
element zal zijn in de verdere evolutie van de Europese 
Unie. De vice-eersteminister spreekt in zijn nota over 
de financiële transactietaks (FTT) en over de koolstof-
grensheffing in het kader van die eigen middelen. Hoever 
staat het met deze dossiers, en in welke mate zullen die 
inkomsten genereren voor de Europese Unie enerzijds 
dan wel voor de lidstaten anderzijds? Zou de uitwerking 
van de FTT misschien een initiatief kunnen zijn van 
België tijdens het voorzitterschap van de Raad in 2024?

Tot slot verwijst de vice-eersteminister in zijn beleids-
nota naar een groeipad voor ontwikkelingssamenwer-
king richting 0,7 % van het bbp, met ook een groeipad 
vanuit Financiën (DOC 55 2934/003, blz. 32). Kan de 
vice-eersteminister even toelichten hoe dat groeipad 
eruitziet? Welke zijn de mijlpalen en tegen wanneer 
moeten die bereikt worden?

Mevrouw Cécile Cornet (Ecolo-Groen) wenst eerst en 
vooral even stil te staan bij het woord klantgericht dat in 
het kader van de dienstverlening van de FOD Financiën 
maar al te vaak in de beleidsnota opduikt. De spreekster 
stipt echter aan dat de belastingplichtigen niet de klan-
ten zijn van de fiscale administratie maar dat de fiscale 
administratie net ten dienste staat van haar belasting-
plichtigen. De spreekster begrijpt de achterliggende idee 
achter de term klantgericht maar hoopt alvast dat een 
andere term kan gevonden worden die de verhouding 
tussen de belastingplichtige en de administratie beter 
verwoordt.

Alvorens in te haken op de strijd tegen de fiscale fraude 
wenst de spreekster het belang te benadrukken van de 
aandacht die er moet zijn om de digitale platformen van 
de fiscale administratie te ondersteunen teneinde de 
betrouwbaarheid te verhogen zodat de fiscale aangiftes 

Concernant le Pacte de stabilité et de croissance 
(PSC), l’intervenant se demande comment le vice-premier 
ministre voit l’évolution des accords dans ce cadre. Le 
vice-premier ministre plaide en faveur d’un mécanisme 
qui permet de ne pas perdre de vue la santé des finances 
publiques, mais il soutient, à juste titre selon l’intervenant, 
que cela doit être fait d’une manière qui offre la flexibilité 
nécessaire aux investissements. Les investissements 
resteront toujours un facteur important pour améliorer 
les finances publiques et la productivité, mais les inves-
tissements en eux-mêmes pèsent naturellement aussi 
sur le budget. Comment le vice-premier ministre voit-il 
précisément les choses, et, selon lui, où aboutira-t-on?

En ce qui concerne les ressources propres du bud-
get européen, l’intervenant sait que les avis sont partagés 
à ce sujet, mais il est personnellement convaincu qu’il 
s’agira d’un élément important dans l’évolution future 
de l’Union européenne. Dans sa note, le vice-premier 
ministre parle de la taxe sur les transactions financières 
(TTF) et du mécanisme d’ajustement carbone aux 
frontières dans le contexte de ces ressources propres. 
Où en sont ces dossiers, et dans quelle mesure vont-ils 
générer des revenus pour l’Union européenne, d’une part, 
ou pour les États membres, d’autre part? L’élaboration 
de la TTF pourrait-elle être une initiative de la Belgique 
pendant la présidence du Conseil en 2024?

Enfin, dans sa note de politique générale, le vice-pre-
mier ministre fait référence à une trajectoire de croissance 
de la coopération au développement vers 0,7 % du PNB, 
qui comprend également une trajectoire de croissance 
pour le soutien au développement du SPF Finances 
(DOC 55 2934/003, p. 32). Le vice-premier ministre 
peut-il expliquer brièvement à quoi ressemble cette 
trajectoire de croissance? Quels en sont les étapes et 
à quelle date doivent-elles être atteintes?

Mme Cécile Cornet (Ecolo-Groen) souhaite tout 
d’abord s’attarder sur le terme “orienté client”, qui apparaît 
trop souvent dans la note de politique générale dans le 
contexte des services du SPF Finances. L’intervenante 
souligne toutefois que les contribuables ne sont pas les 
clients de l’administration fiscale, mais que c’est justement 
cette dernière qui est au service de ses contribuables. 
L’intervenante comprend l’idée derrière le terme “orienté 
client” mais espère qu’un autre terme pourra être trouvé 
pour mieux exprimer la relation entre le contribuable et 
l’administration.

Avant d’aborder la lutte contre la fraude fiscale, l’inter-
venante souhaite souligner l’importance de l’attention 
qui doit être portée au soutien des plateformes numé-
riques de l’administration fiscale afin d’en accroître la 
fiabilité pour que les déclarations fiscales puissent être 
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binnen de termijnen, die dra wettelijk zullen vastgelegd 
worden, kunnen plaatsvinden. De vice-eersteminister 
is hierover trouwens reeds in overleg getreden met de 
sector van de professionele boekhouders en financiële 
tussenpersonen, met name de ITAA. Dit overleg is be-
langrijk om een vlotte fiscale aangifte te realiseren maar 
is tevens cruciaal in het kader van de strijd tegen de 
fiscale fraude waarbij de financiële tussenpersonen een 
belangrijke rol vertolken. Deze rol kan een toegevoegde 
waarde betekenen in de strijd tegen de fiscale fraude.

De strijd tegen de fiscale fraude is de hoeksteen in het 
kader van de ontwikkeling van een meer rechtvaardige en 
eerlijke fiscaliteit. Bovendien kan er volgens de spreek-
ster geen sociale rechtvaardigheid zijn zonder fiscale 
rechtvaardigheid. In het kader van het eerste actieplan 
tegen de fraude wil de spreekster graag vernemen hoe 
de samenwerking verloopt op het terrein tussen de 
verschillende diensten vooral dan met de RSZ en zijn 
er reeds becijferde resultaten beschikbaar ten gevolge 
van de uitgevoerde maatregelen vervat in dat actieplan?

Vervolgens gaat de spreekster dieper in op het gebruik 
van rijksregisternummers bij de opsporing van domicilie-
fraude. De vice-eersteminister heeft hierbij aangegeven 
dat deze gegevens ook kunnen gebruikt worden in het 
kader van fiscale fraude. Zou deze methode ook kunnen 
toegepast worden om de 40 miljard euro aan kapitaal 
op te sporen dat nog niet is aangegeven vanuit het bui-
tenland in het kader van de verschillende rondes van de 
eenmalige bevrijdende aangifte? Op die manier zouden 
de betrokken belastingplichtigen verplicht worden om 
ook de betrokken kapitalen te regulariseren.

Daarnaast haalt de spreekster het voornemen aan om 
een kenniscentrum op te richten binnen de FOD Financiën 
die in staat moet zijn om intern op grote schaal vormingen 
aan te bieden aan de pas aangeworven medewerkers 
van de fiscale administratie. Dit is een uitstekende zaak 
zodat de fiscale administratie op de meest efficiënte 
en effectieve wijze kan opereren. Wat zijn de nadere 
voorwaarden waaronder deze vormingssessies zullen 
plaatsvinden?

De spreekster verwijst vervolgens naar het voornemen 
van de vice-eersteminister om de FOD Financiën elk jaar 
te versterken met de aanwerving van een substantieel 
aantal fiscale controleurs. Hoeveel extra controleurs 
zullen aangeworven en binnen welke diensten zullen 
deze aanwervingen plaatsvinden?

Inzake de cryptomunten looft de spreekster de in-
tentie vanuit de Europese Unie om het gebruik van 
cryptomunten voor criminele doeleinden aan te pakken. 
Hoe zal dit beleid vertaald worden op het niveau van 

déposées dans les délais qui seront bientôt fixés par la 
loi. Le vice-premier ministre a d’ailleurs déjà mené une 
concertation à ce sujet avec le secteur des comptables 
professionnels et des intermédiaires financiers, notam-
ment l’ITAA. Cette concertation est importante pour 
assurer le bon déroulement de la déclaration fiscale, 
mais elle est également cruciale dans le cadre de la lutte 
contre la fraude fiscale, dans laquelle les intermédiaires 
financiers jouent un rôle important. Ce rôle peut apporter 
une valeur ajoutée dans la lutte contre la fraude fiscale.

La lutte contre la fraude fiscale est la clé de voûte du 
développement d’une fiscalité plus juste et équitable. 
De plus, selon l’intervenante, il ne peut y avoir de justice 
sociale sans justice fiscale. Dans le cadre du premier 
plan d’action contre la fraude, l’intervenante souhaiterait 
savoir comment se déroule la coopération sur le terrain 
entre les différents services, surtout avec l’ONSS, et 
si l’on dispose déjà de résultats quantifiés suite aux 
mesures mises en œuvre dans ce plan d’action.

L’intervenante approfondit ensuite l’utilisation des 
numéros de registre national dans la détection de la 
fraude au domicile. Le vice-premier ministre a indiqué 
à cet égard que ces données pouvaient également 
être utilisées dans le cadre de la fraude fiscale. Cette 
méthode pourrait-elle également être utilisée pour détec-
ter les 40 milliards d’euros de capitaux qui n’ont pas 
encore été déclarés depuis l’étranger dans le cadre des 
différents cycles de la déclaration libératoire unique? 
De cette manière, les contribuables concernés seraient 
obligés de régulariser également les capitaux concernés.

En outre, l’intervenante évoque l’intention de créer un 
centre de connaissances au sein du SPF Finances qui 
devrait être en mesure d’offrir des formations internes 
à grande échelle au personnel nouvellement recruté 
de l’administration fiscale. C’est une excellente chose 
pour que l’administration fiscale puisse fonctionner 
de la manière la plus efficace et effective possible. 
Selon quelles modalités ces sessions de formations se 
dérouleront-elles?

L’intervenante évoque ensuite l’intention du vice-pre-
mier ministre de renforcer chaque année le SPF Finances 
par le recrutement d’un nombre important de contrô-
leurs fiscaux. Combien de contrôleurs supplémentaires 
seront recrutés et dans quels services ces recrutements 
auront-ils lieu?

Concernant les crypto-monnaies, l’intervenante salue 
l’intention de l’Union européenne de s’attaquer à l’uti-
lisation des crypto-monnaies à des fins criminelles. 
Comment cette politique sera-t-elle traduite au niveau 
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de Belgische overheid? Zal er hiervoor een wetgevend 
initiatief worden uitgewerkt?

In het kader van de lijst met belastingparadijzen, stipt 
de spreekster aan dat deze lijst zal geüpdatet worden. De 
fractie van de spreekster meent dat alle landen met een 
lage tot onbestaande belastingdruk op deze lijst moeten 
figureren. De wil om samen te werken is onvoldoende 
om van deze lijst gehouden te worden. Bovendien moet 
deze lijst een belangrijk hulpmiddel worden in het kader 
van een betere inning van belastinginkomsten.

In het kader van de aanpassing van de lijst van be-
lastingparadijzen, kondigt de vice-eersteminister aan 
dat hij de werkgroep Gedragscode die instaat voor de 
opmaak van deze lijst meer ambitieus en transparant 
wil maken. Op welke manier wil de vice-eersteminister 
deze doelstellingen realiseren? Wat is de visie ten aan-
zien van de creatie van meer transparantie binnen de 
werkgroep en ten aanzien van de mogelijke wijzigingen 
van de lijst van belastingparadijzen?

Daarnaast stipt de spreker aan dat er ook een aantal 
elementen niet zijn opgenomen in deze beleidsnota. 
Zij verwijst hierbij bijvoorbeeld naar de opmerkingen 
van het Rekenhof ten aanzien van de betalingen in 
belastingparadijzen. Zij haalt hierbij in het bijzonder de 
aanbeveling aan om extra mankracht in te zetten om 
niet-aangegeven betalingen aan belastingparadijzen 
proactief op te sporen vanuit de fiscale administratie.

Wat tevens ook ontbreekt is een eventuele imple-
mentatie van de aanbevelingen van GRECO (Group 
of States against Corruption) in het kader van de strijd 
tegen de corruptie. De spreekster heeft de afgelopen 
periode voldoende signalen opgevangen die een kracht-
dadig optreden in de strijd tegen de corruptie meer dan 
rechtvaardigen. Vandaar dat er hierbij een belangrijke 
taak is weggelegd voor de vice-eersteminister vanuit 
zijn bevoegdheid inzake de coördinatie van de strijd 
tegen de fraude.

De spreekster wenst te benadrukken dat er zowel in 
deze beleidsnota als binnen het algemene beleid van de 
vice-eersteminister al bijzonder veel stappen zijn gezet 
in de strijd tegen de fiscale fraude. Deze regering munt 
op dit gebied uit ten aanzien van de voorgaande rege-
ringen. Desalniettemin ontwaart de spreekster enkele 
belangrijke tekortkomingen zoals de uitwerking van de 
aanbevelingen in het kader van de belastingparadijzen 
alsook de ontwikkeling van een regeling om het handelen 
van de financiële tussenpersonen beter op te volgen 
en te beperken, zeker in het kader van de opmaak van 
fiscale constructies die louter opgericht zijn om belas-
tingen te ontwijken. Een derde ontbrekende element is 

de l’État belge? Une initiative législative sera-t-elle 
élaborée à cette fin?

Dans le contexte de la liste des paradis fiscaux, 
l’intervenante souligne que cette liste sera mise à jour. 
Le groupe de l’intervenante estime que tous les pays où 
la pression fiscale est faible, voire inexistante, devraient 
figurer sur cette liste. La volonté de coopérer est insuf-
fisante pour être écarté de cette liste. En outre, cette 
liste devrait devenir un outil important dans le cadre de 
l’amélioration du recouvrement des recettes fiscales.

Dans le cadre de la mise à jour de la liste des paradis 
fiscaux, le vice-premier ministre annonce qu’il souhaite 
rendre plus ambitieux et transparent le groupe de tra-
vail “Code de conduite” chargé de dresser cette liste. 
Comment le vice-premier ministre entend-il atteindre 
ces objectifs? Quelle est son point de vue concernant 
la création d’une plus grande transparence au sein du 
groupe de travail et concernant d’éventuelles modifica-
tions de la liste des paradis fiscaux?

En outre, l’intervenante note qu’il y a également un 
certain nombre d’éléments qui ne figurent pas dans la 
note de politique générale. Elle fait par exemple réfé-
rence aux observations de la Cour des comptes sur les 
paiements dans les paradis fiscaux. Elle cite, en par-
ticulier, la recommandation que l’administration fiscale 
déploie des effectifs supplémentaires pour détecter de 
manière proactive les paiements non déclarés vers les 
paradis fiscaux.

Ce qui manque également, c’est une éventuelle mise 
en œuvre des recommandations du GRECO (Groupe 
d’États contre la corruption) dans le cadre de la lutte 
contre la corruption. L’intervenante a capté, au cours de 
la période écoulée, suffisamment de signaux qui justifient 
amplement une action vigoureuse dans la lutte contre 
la corruption. Le vice-premier ministre a donc un rôle 
important à jouer à cet égard, du fait de sa compétence 
en matière de coordination de la lutte contre la fraude.

L’intervenante tient à souligner que, tant dans cette 
note de politique générale que dans le cadre de la poli-
tique globale du vice-premier ministre, de très nombreux 
progrès ont déjà été réalisés dans la lutte contre la fraude 
fiscale. Ce gouvernement excelle dans ce domaine par 
rapport aux gouvernements précédents. Néanmoins, 
l’intervenante note certaines lacunes importantes telles 
que la mise en œuvre des recommandations dans le cadre 
des paradis fiscaux ainsi que le développement d’une 
réglementation permettant de mieux suivre et limiter les 
actions des intermédiaires financiers, certainement dans 
le cadre de la mise en place de dispositifs fiscaux créés 
uniquement pour éviter les impôts. Un troisième élément 
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de ontwikkeling van een beleid dat paal en perk stelt 
aan de opmaak van dubbelbelastingverdragen die maar 
al te vaak gebruikt kunnen worden om uiteindelijk geen 
belastingen te betalen.

Daarnaast heeft de vice-eersteminister in zijn derde 
actieplan betreffende de strijd tegen de fraude sterk inge-
zet op het versterken van de fiscale administratie. Welke 
specifieke beleidslijnen ter zake wil de vice-eersteminister 
in de loop van 2023 hieromtrent ontwikkelen?

Tot slot bevat de beleidsnota van de vice-eersteminister 
een aantal lichtpunten die het nodige enthousiasme 
kunnen teweegbrengen bij de spreekster zoals de be-
tere vorming van de medewerkers, de aanwerving van 
meer fiscale controleurs en het werk dat binnen de 
werkgroep Gedragscode wordt verricht. Ze nodigt de 
vice-eersteminister dan ook uit om op die ingeslagen 
weg verder te gaan.

De heer Ahmed Laaouej (PS) geeft aan dat de be-
leidsnota uiteraard niet kon voorbijgaan aan het ontwerp 
voor een belastinghervorming. De vice-eersteminister 
schetst de diverse fasen van die hervorming en somt 
een aantal maatregelen op. De spreker neemt nota van 
die zienswijze op de hervorming, maar herinnert de 
minister eraan dat dit slechts een eerste schets is, met 
andere woorden een sneuvelnota waarover binnen de 
regering moet worden onderhandeld.

De fractie van de spreker zal een loyale partner van 
de vice-eersteminister zijn wanneer werk wordt gemaakt 
van lagere belastingtarieven voor de lage en middenin-
komens of wanneer het de bedoeling is de belasting op 
arbeid progressiever en dus rechtvaardiger te maken. 
Eenieder ziet in dat in de huidige structuur, met een 
verplichte heffing, ruim 70 % van die verplichte heffingen 
de inkomsten van de werknemers of het verbruik van de 
huishoudens betreffen en dus ten laste vallen van de 
werknemers, de uitkeringsgerechtigden, de gepensio-
neerden enzovoort. Dat zorgt natuurlijk voor een grote 
onbalans binnen het belastingsysteem. De spreker vindt 
dan ook dat een en ander moet worden bijgestuurd.

Aangezien de heikele begrotingstoestand thans tot 
keuzes noopt, is een dergelijke belastinghervorming 
volgens de spreker alleen zinvol als ze ervoor zorgt 
dat de inkomstenbelasting progressiever en meer her-
verdelend wordt. Progressiviteit en herverdeling lijken 
gelijkaardig te zijn, maar het betreft in werkelijkheid twee 
parameters die in principe moeten samenvallen, want 
hoe progressiever een belasting is, hoe meer herver-
deling ze teweeg zou moeten brengen. Niettemin moet 
vooraf kunnen worden gemeten welke weerslag de voor 
te stellen hervorming zal hebben op de progressiviteit 

manquant est le développement d’une politique visant 
à freiner l’élaboration de conventions préventives de la 
double imposition qui peuvent trop souvent être utilisées 
pour éviter, en fin de compte, de payer des impôts.

Par ailleurs, dans son troisième plan d’action concer-
nant la lutte contre la fraude, le vice-premier ministre 
a fortement mis l’accent sur le renforcement de l’admi-
nistration fiscale. Quelles politiques spécifiques à cet 
égard le vice-premier ministre entend-il développer au 
cours de l’année 2023?

Enfin, la note de politique générale du vice-premier 
ministre contient un certain nombre de points positifs 
qui suscitent l’enthousiasme de l’intervenante, tels que 
l’amélioration de la formation du personnel, le recrute-
ment d’un plus grand nombre de contrôleurs fiscaux et 
le travail effectué au sein du groupe de travail “Code 
de conduite”. Elle invite donc le vice-premier ministre à 
poursuivre sur cette voie.

M. Ahmed Laaouej (PS) explique que la note de 
politique générale ne pouvait ignorer bien entendu le 
projet de réforme fiscale. Le vice-premier ministre y 
retrace les différentes étapes et puis il énumère un 
certain nombre de mesures. L’orateur prend acte de sa 
vision d’une réforme mais il lui rappelle tout de même 
qu’il s’agit d’une épure, donc d’une pièce à casser et à 
négocier au sein du gouvernement.

Le vice-premier ministre trouvera en son groupe un 
partenaire loyal pour travailler à l’abaissement des taux 
d’imposition pour les bas et moyens revenus ou pour 
rendre l’impôt sur le travail plus progressif et donc plus 
juste. Tout le monde conçoit bien que dans la structure 
actuelle de prélèvement obligatoire plus de 70 % de 
ces prélèvements obligatoires reposent sur les revenus 
des travailleurs soit sur la consommation des ménages, 
derrière lesquelles il y a des travailleurs, des allocataires, 
des pensionnés, etc. Ce qui évidemment déséquilibre 
complètement le système fiscal et qui lui semble devoir 
être corrigé de ce point de vue.

L’orateur considère, en cette période où des choix 
s’imposent compte tenu du contexte budgétaire diffi-
cile, une telle réforme fiscale n’a du sens que si elle 
renforce la progressivité et l’effet redistributif de l’impôt 
sur les revenus. La progressivité et la redistribution sont 
deux choses qui semble être de la même nature mais 
en réalité il s’agit de deux paramètres qui en principe 
doivent coïncider, plus un impôt est progressif plus il 
est redistributif, mais il n’en demeure pas moins qu’il 
faut pouvoir établir une mesure ex ante de l’effet sur la 
progressivité et sur la redistribution de la réforme qui 
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en de herverdeling, zoals ook bij andere hervormingen 
in ons land het geval is geweest.

Al die aspecten pleiten duidelijk voor een focus op 
de lage en de middeninkomens. Het eeuwige debat 
betreft de vraag welke inkomens als lage en midden-
inkomens moeten worden beschouwd. Aangezien er 
in de geschiedenis van het Belgische belastingbeleid 
voldoende ijkpunten kunnen worden gevonden, spoort 
het lid de vice-eersteminister aan na te lezen wat in het 
verleden is gebeurd en daar inspiratie uit te putten. Naar 
het oordeel van de spreker werd in het verleden de lat op 
bepaalde interessante correctieniveaus gelegd, hoewel 
de cursor ook hoger kan worden geplaatst in het licht 
van de beschikbare middelen en de extra middelen die 
kunnen worden vrijgemaakt om die belastinghervorming 
te financieren.

Vanzelfsprekend mag de belastinghervorming niet 
louter verticaal worden opgevat, maar is ook het ho-
rizontale aspect van een belastingstelsel van belang. 
De spreker heeft het hier over de belastbare basis. 
Sommige vormen van vermogenstoename leiden thans 
minder of helemaal niet tot bijdragen. België is op dat 
gebied een uitzondering. De spreker verwijst naar de 
kwestie van de meerwaarden. Die is momenteel niet 
opgelost en daarom wil de PS-fractie dat ook op dat 
vlak concrete maatregelen worden genomen opdat die 
inkomsten eveneens tot afdragingen zouden leiden. Het 
doel van de hervorming is immers billijkheid tot stand 
te brengen. Vanuit dat standpunt meent de fractie van 
de spreker voorts dat de bedenkingen in verband met 
de minwaarden naast de kwestie zijn. Er bestaan tech-
nieken om rekening te houden met de minwaarden. De 
vice-eersteminister heeft ter zake trouwens een aantal 
denksporen aangehaald.

De PS-fractie heeft er altijd voor gepleit om de fi-
nanciële inkomsten opnieuw samen te tellen met de 
andere, aangezien momenteel het normale tarief 30 % 
bedraagt. Dat is dus hoger dan het gemiddelde ta-
rief van de personenbelasting. Wat is dan de hinder-
paal om de belastingen progressiever te maken en de 
in 1982 doorgevoerde loskoppeling ongedaan te maken 
door dergelijke inkomsten terug bij de andere te tellen. 
Aldus zou ten gronde meer rekening kunnen worden 
gehouden met de bijdragecapaciteit van de huishoudens, 
wat toch de hoeksteen van elk beginsel inzake fiscale 
rechtvaardigheid is.

Vervolgens vraagt de spreker of de vice-eersteminister 
hem een tijdpad voor de werkzaamheden in verband met 
die belastinghervorming kan meedelen. In juli 2022 heeft 
de vice-eersteminister een aantal denkpistes naar vo-
ren geschoven. De spreker heeft in dat verband enkele 
technische vragen.

sera proposée à l’instar d’autres réformes qui ont déjà 
eu lieu en Belgique.

Tout cela évidemment plaide pour cibler les bas et 
moyens revenus. Le débat éternel, à savoir qu’est-
ce qu’est un bas et moyen revenu, dans l’histoire de 
politique fiscale en Belgique ne manque pas de points 
de référence et il invite le vice-premier ministre à relire 
et finalement s’inspirer de ce qui a pu être fait dans le 
passé où lui semble-t-il la barre a pu être mise à certains 
points d’ajustement qui lui semble intéressants même 
si, en fonction des moyens disponibles et en fonction 
aussi des moyens supplémentaires qui pourront être 
dégagés pour refinancer cette réforme fiscale, les cur-
seurs peuvent être revus à la hausse.

Evidemment il ne faut pas avoir de la réforme fiscale 
qu’une vue strictement verticale. L’horizontalité dans 
le système fiscal est aussi importante. Ici on touche 
à la question de l’assiette fiscale. Il existe un certain 
nombre de revenus de gain qui aujourd’hui contribuent 
moins ou ne contribuent même pas du tout. À ce sujet, 
la Belgique fait figure d’exception. L’orateur fait référence 
à la question des plus-values qui n’est pas à ce stade 
résolue et pour laquelle son groupe demande là-aussi 
des mesures concrètes afin de mettre à contribution ces 
revenus dans le cadre d’une réforme qui se voudrait 
plus juste. De ce point de vue également, son groupe 
considère que la question des moins-values est un faux 
débat. Il y a des techniques qui permettent de prendre 
en considération les moins-values. Le vice-premier 
ministre a d’ailleurs esquissé de ce point de vue là-aussi 
un certain nombre d’idées.

Son groupe plaide depuis toujours pour la reglobali-
sation des revenus financiers puisqu’aujourd’hui le taux 
ordinaire est de 30 %. Donc finalement au-delà du taux 
moyen IPP. Qu’est-ce qu’il nous empêche aujourd’hui 
pour renforcer précisément la progressivité de l’impôt 
et de reglobaliser ces revenus qui ont été déglobalisés 
en 1982 et qui permettrait au fond d’avoir une plus grande 
prise en considération de la capacité contributive des 
ménages qui restent quand même la pierre angulaire 
de tout principe de justice fiscale.

Ensuite l’orateur se demande si le vice-premier ministre 
pourrait lui communiquer un calendrier sur les travaux de 
cette réforme fiscale. En juillet dernier, le vice-premier 
ministre a donc lancé certaines pistes de réflexion et 
l’orateur aimerait dans ce cadre, poser quelques ques-
tions techniques.
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Ten eerste heeft de vice-eersteminister geopperd 
om het belastingvrije bedrag te verhogen. Kan de vice-
eersteminister meedelen vanaf welk deciel die maat-
regel voordelig zou kunnen zijn? De heer Laaouej zou 
voorts willen vernemen hoeveel die hervorming per 
inkomensdeciel zou kosten (met voor het laatste deciel 
een opdeling in categorieën van 1 %).

De vice-eersteminister zou voorts het huwelijksquotiënt 
willen hervormen. Meer bepaald wil hij het huwelijks-
quotiënt afschaffen en vervangen door een bijkomend 
belastingvrij bedrag ten bate van de echtgenoot of wet-
telijk samenwonende partner van wie de partner geen 
of weinig inkomsten heeft. Kan de vice-eersteminister 
aangeven op hoeveel huishoudens de maatregel thans 
betrekking heeft en hoeveel dat er zouden zijn met de 
nieuwe hervorming? Wat zou de weerslag voor die ge-
zinnen zijn? Hoeveel bedragen de kosten van de fiscale 
uitgave per deciel en hoeveel zou dat na de hervorming 
zijn? Welke sociaal-professionele categorieën kunnen 
thans van de maatregel gebruik maken en welke zouden 
dat kunnen na de hervorming?

Kan de vice-eersteminister met betrekking tot de voor-
delen van alle aard de verdeling van de begunstigden 
naargelang van het ontvangen bedrag meedelen? Met 
betrekking tot het onderhoudsgeld zou de spreker een 
uitsplitsing van de kosten van de uitgave per deciel wil-
len ontvangen (en voor het laatste deciel een opdeling 
in categorieën van 1 %), zowel voor de alleenstaanden 
als voor de koppels.

Tot slot wil de spreker het met de vice-eersteminister 
diepgaander hebben over de dividendenkorf. Kan de vice-
eersteminister de kosten van de uitgaven meedelen, op-
nieuw per deciel met een opdeling per categorie van 1 % 
voor het laatste deciel? Kan de vice-eersteminister 
aangeven hoeveel belastingplichtigen code 1437 van de 
aangifte hebben gebruikt? Kan de vice-eersteminister tot 
slot vertellen hoeveel belastingplichtigen inkomsten van 
categorie 16 van de aangifte ontvangen (bedrijfsleiders)?

De spreker benadrukt dat moet worden nagedacht 
over de omvang van de belastingbasis en over meer 
progressiviteit. Beide aspecten zijn uiterst belangrijk. 
Het lid stelt bovendien dat zijn fractie evenmin wil dat 
de regering een belastinghervorming voorbereidt die, 
wegens een gebrek aan financiering, druk legt op de 
begroting en aldus op de overheidsdiensten en de so-
ciale bescherming.

De spreker meent dat daarom beter niet te veel wordt 
gerekend op terugverdieneffecten om de door een 
dergelijke belastinghervorming teweeggebrachte gaten 
in de begroting te dichten. In dat verband verwijst de 

Tout d’abord, le vice-premier ministre a évoqué l’aug-
mentation du montant de la quotité exemptée d’impôt. 
Le vice-premier ministre pourrait-il lui communiquer à 
partir de quels déciles la mesure pourrait être profitable? 
Dans le même ordre d’idée, quel serait le coût de cette 
réforme par décile de revenus (avec pour le dernier 
décile la décomposition en percentile)?

Concernant le souhait du vice-premier ministre de 
réformer le quotient conjugal, à savoir de supprimer le 
quotient conjugal et de le remplacer par un supplément 
de montant exonéré d’impôt en faveur du conjoint ou 
du cohabitant légal dont le partenaire n’a pas ou peu 
de revenus, le vice-premier ministre pourrait-il lui dire 
combien de ménages sont actuellement concernés par 
la mesure et combien seraient concernés par la nou-
velle réforme? Quel serait l’impact pour ces ménages? 
Quel est le coût par décile de la dépense fiscale et quel 
serait-il avec la réforme? Enfin quelles sont les catégories 
socio-professionnelles qui bénéficient actuellement de 
la mesure et celles qui bénéficieraient de la réforme?

Pour ce qui est des avantages de toute nature, le 
vice-premier ministre pourrait-il lui communiquer la 
ventilation des bénéficiaires en fonction du montant 
perçu? Concernant les rentes alimentaires, le vice-
premier ministre pourrait-il lui donner une ventilation du 
coût de la dépense par décile (et pour le dernier décile 
en percentile) et ce tant pour les personnes isolées que 
pour les couples?

Enfin, l’orateur aimerait revenir avec le vice-premier 
ministre sur la “corbeille dividendes”. Le vice-premier 
ministre pourrait-il lui donner le coût de la dépense 
toujours par décile avec une ventilation par percentile 
pour le dernier décile? Le vice-premier ministre pourrait-
il lui donner le nombre de contribuables qui ont utilisé 
le code 1437 de la déclaration? Enfin, le vice-premier 
ministre pourrait-il parmi ces contribuables lui dire combien 
d’entre eux reçoivent des revenus de la catégorie 16 de 
la déclaration ( dirigeants d’entreprises)?

L’orateur souligne qu’il faut réfléchir à la dimension 
de l’assiette et au renforcement de la progressivité. Ces 
deux éléments sont très importants. En plus, l’orateur 
explique que son groupe ne voudrait pas non plus 
que le gouvernement prépare une réforme fiscale qui, 
n’étant pas financée, aboutit à mettre une pression sur 
le budget et alors sur les services publics ainsi que sur 
la protection sociale.

Alors, l’orateur estime que qu’il ne vaut mieux pas 
trop compter sur les effets retours pour combler des 
trous budgétaires engendrés par une telle réforme 
fiscale. Dans ce cadre, il réfère à une étude du BFP 
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heer Laaouej naar een studie van het Federaal Planbureau 
over de jongste grote belastinghervorming, in 2001. In 
die studie wordt aangetoond dat de terugverdieneffecten 
niet hoger zijn dan 25 % van de totale kosten van die 
hervorming. Via die hervorming van 2001 werden de 
belastingen op de lage, midden- en hoge inkomsten 
verlaagd. Die studie noopt de spreker ertoe de vice-
eersteminister aan te sporen niet te veel geloof te hechten 
aan dergelijke terugverdienscenario’s. Er moeten dus 
compensaties komen om de begroting veilig te stellen 
en om te voorkomen dat moet worden bespaard in de 
overheidsdiensten en de in de sociale zekerheid.

Inzake koopkracht is de spreker van oordeel dat de 
getroffen maatregelen tegemoetkomen aan de zorgen 
van de huishoudens, de zelfstandigen, de ziekenhuizen 
en de bedrijven, maar hij vindt tegelijkertijd dat er in de 
moeilijke begrotingscontext meer zal moeten worden 
gedaan. De fractie van de spreker roept duidelijk op tot 
de handhaving van het naar 6 % verlaagde btw-tarief op 
gas en elektriciteit; in dat verband is het absoluut nut-
teloos om, wanneer de koopkracht daalt, producten die 
als basisbehoeften worden beschouwd op een andere 
manier te belasten om tot een resultaat te komen waar 
de huishoudens uiteindelijk geen baat bij hebben. De 
spreker benadrukt dat de huishoudens voordeel moeten 
kunnen halen uit de btw-verlaging. Vanuit die invalshoek 
wijst de spreker erop dat de door sommigen aangevoerde 
begrotingsneutraliteit niet in de begrotingsnotificaties 
werd opgenomen. Daarom zal de fractie van de spreker 
bijzonder nauwlettend toezien op de hervorming van 
de accijnzen die in december zal worden voorgelegd.

Vervolgens benadrukt de spreker dat deze regering 
heel wat steunmaatregelen heeft genomen, zoals de 
uitbreiding van het sociaal tarief, de energiecheque, 
maatregelen voor de gebruikers van pellets, de verlaging 
van de accijnzen op gas en elektriciteit voor professio-
nele verbruikers, de tijdelijke werkloosheid “energie” en 
het overbruggingsrecht “energie” voor de zelfstandigen. 
Kortom, het gaat om enkele miljarden euro’s die worden 
uitgegeven, niet alleen om de koopkracht te ondersteunen 
maar om algemeen in de economie te injecteren. De 
spreker wijst er immers op dat alles samenhangt in de 
economie. De koopkracht en het beschikbare inkomen 
van de huishoudens ondersteunen, betekent ook het 
economische weefsel ondersteunen. Derhalve wordt, 
via al die steunmaatregelen, meer vermogen gecreëerd 
om het ondersteuningsaanbod ten behoeve van de 
ondernemingen aan te scherpen, want de ondernemin-
gen hebben de huishoudens, de overheden en andere 
ondernemingen als klanten.

Daarnaast vindt de spreker dat de FOD Financiën 
moderner moet gaan werken en zijn procedures moet 

relative à la dernière grande réforme fiscale de 2001 qui 
a indiqué que les effets retours de cette réforme ne 
dépassait pas 25 % du coût global de cette réforme. 
Cette réforme de 2001 a allégé les impôts sur les bas, 
moyens et hauts revenus. Cette étude oblige l’orateur 
à indiquer au vice-premier ministre qu’il ne faut pas 
trop croire dans cette histoire des effets retours. Il faut 
donc créer des compensations pour préserver le budget 
afin d’éviter qu’il y ait des coupes budgétaires dans les 
services publics et la sécurité sociale.

Au niveau de la question du pouvoir d’achat, l’orateur 
estime que les mesures qui ont été adoptées rencontrent 
les soucis des ménages, indépendants, hôpitaux et 
entreprises mais en même temps l’orateur estime éga-
lement qu’il faudra faire plus dans le contexte budgé-
taire difficile. Son groupe plaide clairement pour une 
pérennisation de la réduction du taux de la tva à 6 % 
sur le gaz et l’électricité et dans ce contexte ça ne sert 
strictement à rien, si on est dans une baisse de pouvoir 
d’achat, de refiscaliser des produits qui sont considérés 
comme étant des produits de première nécessité par 
d’autres biais pour aboutir à un résultat qui finalement 
s’avère neutre pour les ménages. L’orateur souligne 
que le ménages doivent pouvoir en tirer un avantage. 
De ce point de vue, l’orateur rappelle que la neutralité 
budgétaire, évoquée par certaines personnes, ne fait 
pas partie des notifications budgétaires. C’est la raison 
pour laquelle, son groupe sera particulièrement vigilant 
par rapport à la réforme des accises qui sera présentée 
en décembre.

Ensuite l’orateur insiste sur le fait que ce gouverne-
ment a pris beaucoup de mesures de soutien comme 
l’élargissement du tarif social, le chèque énergie, les 
mesures favorable au pellet, la réduction d’accises sur 
le gaz et l’électricité pour les utilisateurs professionnels, 
le chômage temporaire “énergie”, le droit passerelle 
“énergie” pour les indépendants. Bref, il s’agit de plu-
sieurs milliards d’euros qui sont dépensés, non seulement 
pour soutenir le pouvoir d’achat, mais pour injecter dans 
l’économie globale. L’orateur rappelle que l’économie 
marche sur deux jambes et que soutenir le pouvoir 
d’achat et le revenu disponible des ménages est aussi 
soutenir le tissu économique et dès lors dynamiser à 
travers de toutes ces mesures de soutien la capacité 
de renforcer l’offre en soutien aux entreprises car les 
entreprises ont pour clients les ménages, les pouvoirs 
publics et les entreprises elles-mêmes.

Par rapport au fonctionnement du SPF Finances, 
l’orateur explique que le SPF Finances doit se moderniser 



2932/021DOC 5546

C H A M B R E   5 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2022 2023 K A M E R • 5 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

moderniseren, zonder daarbij uit het oog te verliezen dat 
hij een belangrijke overheidsdienst is voor álle Belgische 
burgers, ook voor wie niet over de juiste apparatuur 
(internet, computers enzovoort) beschikt. Alle belas-
tingbetalers moeten absoluut dezelfde dienstverlening 
kunnen krijgen als de “geconnecteerde burgers”. De 
fractie van de spreker benadrukt dat de dienstverlening 
laagdrempelig moet zijn.

In deze commissie werd met name de sluiting van 
meerdere kantoren in Wallonië uitvoerig besproken. De 
spreker heeft het altijd jammer gevonden dat de mogelijk-
heid om toegang te krijgen tot de overheid in sommige 
plattelandsgebieden helemaal verdwijnt, waardoor de 
betrokken belastingbetalers eerst een aantal kilometers 
moeten afleggen alvorens ze een beroep kunnen doen op 
de diensten van de FOD Financiën. De spreker stelt voor 
om met de gemeenten samen te werken, om de diensten 
van de FOD Financiën dichter bij de belastingbetalers 
in de plattelandsgebieden te brengen. Door in te zetten 
op dergelijke contactpunten zou de FOD Financiën zijn 
opdracht kunnen vervullen: ter beschikking staan van 
de belastingbetalers, hen helpen met het invullen van 
de belastingaangiften en advies te verstrekken, want 
niets is onrechtvaardiger dan een belastingbetaler die 
geen vermindering aanvraagt waar hij recht op heeft 
omdat hij eenvoudigweg niet weet dat hij dat recht heeft.

Inzake het tegengaan van de fiscale fraude wijst 
de spreker erop dat dankzij de politieke moed van de 
vice-eersteminister een belangrijke stap werd gezet; 
een twintigtal inspecteurs van de BBI heeft de status 
van inspecteur van de gerechtelijke politie gekregen. De 
vice-eersteminister heeft aan het begin van zijn mandaat 
ook beslist om het College voor de strijd tegen fiscale en 
sociale fraude herop te starten. In dat College worden 
tal van actoren die betrokken zijn bij de strijd tegen de 
grootschalige fiscale fraude bijeengebracht. De spreker 
kan de vice-eersteminister alleen maar aanmoedigen 
om dat College in stand te houden en om het via een 
protocol een organieke vorm te geven, opdat het een 
plek wordt waar informatie wordt uitgewisseld over de 
gevolgde strategie en over de waargenomen trends 
inzake fiscale fraude enzovoort.

Daarnaast licht de spreker toe dat zijn fractie van 
de regering een beter werkende CAF verwacht. Dat 
zou ongetwijfeld een preventief effect hebben op de 
belastingbetalers die fiscale constructies met het oog 
op belastingenontwijking zouden overwegen.

Inzake de MOTEM’s rekent de spreker op de vice-
eersteminister om de detacheringen te bespoedigen, 
om zo meer ambtenaren te kunnen inzetten in de strijd 
tegen de fiscale fraude. De gerechtelijke politie heeft 

et moderniser ses procédures tout en n’oubliant pas 
qu’il est un service public important pour l’ensemble 
des citoyens belges, notamment ceux qui n’ont pas 
d’équipement adéquat (internet, ordinateurs, etc.). Ces 
contribuables doivent absolument recevoir le même 
service que les “citoyens connectés”: son groupe insiste 
sur la proximité du service.

Plusieurs fermetures de bureaux en Wallonie notam-
ment ont fait débat dans cette commission. L’orateur a 
toujours déploré la désertification administrative dans 
certaines zones rurales qui oblige les contribuables 
concernés à devoir parcourir plusieurs kilomètres avant de 
trouver un point d’accès aux services du SPF Finances. 
L’orateur propose de collaborer avec les communes afin 
de pouvoir rapprocher les services du SPF Finances aux 
contribuables habitant des zones rurales. Le renforce-
ment de ce genre de permanences fiscales pourraient 
permettre au SPF Finances de respecter sa vocation de 
disponibilité auprès de contribuables afin de pouvoir aider 
à remplir les déclarations et à prodiguer des conseils 
car rien n’est plus injuste qu’un contribuable qui, parce 
qu’il ne sait pas, ne postule pas une déduction alors il 
y a droit.

En matière de la lutte contre la fraude fiscale, l’ora-
teur constate qu’il y a un acquis important qui est dû au 
courage politique du vice-premier ministre, à savoir le 
revêtement d’une vingtaine d’inspecteurs liés à l’ISI de 
la qualité d’inspecteur de la police judiciaire. Le vice-
premier ministre a également décider de rétablir dès le 
début de son mandat le collège dans la lutte contre la 
fraude. Ce collège réunit un grand nombre d’acteurs 
concernés par la lutte contre la grande fraude fiscale. 
L’orateur ne peut qu’encourager le vice-premier ministre 
à maintenir ce collège et de le donner une forme orga-
nique par le biais d’un protocole d’une telle manière que 
ce collège deviendra un lieu d’échange d’informations 
sur la stratégie adoptée et sur l’identification des grand 
courants de fraude fiscale, etc.

En plus, l’orateur explique que son groupe attend que 
ce gouvernement organise une meilleure performance 
du CAP. Cette meilleure performance aura sans doute 
un effet préventif sur le comportement des contribuables 
qui seraient capables de monter des dispositifs fiscaux 
afin d’éviter des impôts.

En ce qui concerne les MOTEM’s, l’orateur compte sur 
le vice-premier ministre pour accélérer les détachements 
afin de pouvoir libérer plus de fonctionnaires dans la 
lutte contre la fraude fiscale vu que la police judiciaire a 
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de deskundigheid van de belastingambtenaren hard 
nodig om de verschillende fraudecircuits van de actoren 
van de zware georganiseerde misdaad beter in kaart te 
kunnen brengen.

Vervolgens verzoekt de spreker de vice-eersteminister 
om te voorzien in een wettelijk raamwerk om fiscale tus-
senpersonen strafrechtelijk te kunnen bestraffen, daar 
sommigen fraude echt in de hand werken.

De spreker benadrukt dat de opleidingscentra voor 
belastingambtenaren een erg belangrijke rol spelen in 
hun opleiding. De fiscale overheidsdienst heeft hoog-
gekwalificeerde en hoogopgeleide ambtenaren nodig om 
het juridisch en fiscaal advies te doorgronden dat aan 
een aanzienlijk aantal belastingbetalers wordt verstrekt 
met als doel fiscale regelingen op te zetten om zo min 
mogelijk belastingen te betalen.

De heer Malik Ben Achour (PS) wijst erop dat zijn 
fractie inzake de minimumbelasting van multinationals 
veel aandacht heeft voor Pijler 2. De regering heeft 
beslist om het uitblijven van een daadwerkelijk akkoord 
te compenseren door zich te richten op de korf en het 
percentage aan te passen van 70 % naar 40 %, wat 
neerkomt op een verhoging van het minimumbelasting-
tarief voor de multinationals doordat er minder mogelijk-
heid tot belastingvermindering is. De opbrengst van die 
maatregel in 2023 wordt geraamd op 268,4 miljoen euro.

De spreker is ingenomen met die regeringsbeslissing, 
maar hij vreest dat Hongarije dit dossier op Europees 
niveau zal blijven blokkeren. Dat zou een echte ramp 
zijn, omdat een dergelijk akkoord een aanzienlijke stap 
vooruit zou kunnen betekenen in de strijd tegen de be-
lastingparadijzen en op het gebied van de fiscale recht-
vaardigheid. Zou de vice-eersteminister een stand van 
zaken kunnen geven van de blokkeringen op Europees 
niveau en de implicaties daarvan? Wat zou er in België 
gebeuren, mocht in 2023 geen akkoord worden be-
reikt? Daarnaast vraagt de spreker naar het standpunt 
van de vice-eersteminister inzake de resultaten van de 
parlementsverkiezingen in de Verenigde Staten, met 
thans een Republikeinse meerderheid in het Huis van 
Afgevaardigden. Is de vice-eersteminister van oordeel 
dat zulks gevolgen kan hebben voor de mogelijke tot-
standkoming van dat internationaal akkoord?

Inzake de oorlog in Oekraïne verwijst de spreker naar 
een artikel van de New York Times waarin staat dat de 
handel tussen België en Rusland sinds het begin van de 
oorlog met 81 % is toegenomen. Dat roept uiteraard heel 

vraiment besoin de l’expertise des fonctionnaires fiscaux 
afin de pouvoir mieux repérer les différents circuits de 
fraude qui sont développés par les acteurs de la grande 
criminalité organisée.

Ensuite l’orateur encourage le vice-premier ministre à 
installer un cadre légal afin de pouvoir sanctionner par 
le droit pénal des intermédiaires fiscaux dont certains 
entre eux se comportent comme des véritables facili-
tateurs de la fraude.

Au niveau des centres de formation des fonction-
naires fiscaux, l’orateur souligne l’importance de ces 
centres dans la formation des fonctionnaires concernés. 
L’administration fiscale a besoin des fonctionnaires 
hautement qualifiés et formés afin de faire face aux 
conseils juridiques et fiscaux dont disposent pas mal 
de contribuables qui montent des dispositifs fiscaux afin 
de payer le moins d’impôts possibles.

M. Malik Ben Achour (PS) indique que son groupe est 
très attentif à la question du pilier 2 dans le cadre de la 
taxation minimum des multinationales. Le gouvernement a 
décidé de palier à l’absence d’accord actuel en travaillant 
sur la corbeille en adaptant le pourcentage de 70 à 40 %, 
ce qui revient à augmenter le taux d’impôt minimum sur 
les multinationales par la diminution de la possibilité de 
déduction fiscale. Le rendement de cette mesure est 
estimé en 2023 à un montant de 268,4 millions d’euros.

L’orateur salue cette décision du gouvernement mais il 
craint que la Hongrie continue le blocage dans ce dossier 
au niveau européen ce qui serait vraiment catastrophique 
au vu de l’avancée importante qu’un tel accord pourrait 
avoir en termes de lutte contre les paradis fiscaux et en 
termes de justice fiscale. Le vice-premier ministre pourrait-
il refaire un point sur les blocages au niveau européen 
et leurs implications? Que se passerait-il en Belgique si 
un accord n’intervenait pas en 2023? En plus, l’orateur 
voudrait entendre l’analyse du vice-premier ministre 
sur les résultats des élections aux États-Unis qui ont 
entraîné une majorité républicaine dans la Chambre des 
représentants. Est-ce que selon le vice-premier ministre 
existe-t-il des implications potentielles sur l’aboutissement 
possible de cet accord international?

Par rapport à la guerre en Ukraine, l’orateur fait réfé-
rence à un article du New York Times, on peut lire que 
la Belgique a augmenté de 81 % ses échanges com-
merciaux avec la Russie depuis le début de la guerre. 
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wat vragen op. Kan de vice-eersteminister die informatie 
bevestigen en die aanzienlijke stijging toelichten?

De heer Wouter Vermeersch (VB) wenst in te haken 
op twee belangrijke hervormingen met name de brede 
fiscale hervorming en de hervorming van de accijnzen 
betreffende de energiefactuur. Vooreerst wil hij graag 
vernemen of de vice-eersteminister nog voor het jaar-
einde de nodige wetgevende initiatieven zal indienen in 
dit parlement teneinde beide hervormingen nog dit jaar 
te realiseren. Kan de vice-eersteminister een tijdlijn 
bezorgen aan de leden van deze commissie betref-
fende de concretisering van beide dossiers? Wat zal 
trouwens de rol zijn van dit parlement in die belangrijke 
brede fiscale hervorming? Zullen beide hervormingen 
budgetneutraal zijn?

In het kader van de brede fiscale hervorming, zijn 
de Franstalige liberalen bijvoorbeeld meer te vinden 
voor een belastingverlaging dan voor een belastingver-
schuiving. Betreffende de hervorming van de accijnzen 
heeft de eerste minister tijdens de plenaire zitting van 
het Parlement verklaard dat de permanente btw-verlaging 
op gas en elektriciteit budgetneutraal moet zijn en dus 
gecompenseerd moet worden via de hervorming van 
de accijnzen betreffende de energiefactuur zoals ook 
vermeld wordt in de begrotingsnotificaties. Kan de vice-
eersteminister bevestigen dat het realiseren van deze 
budgetneutraliteit het voornemen is van deze regering 
en dus ook van het wetgevend initiatief dienaangaande 
dat de vice-eersteminister in december zal indienen?

Bovendien vindt de spreker het bijzonder vreemd dat 
de vice-eersteminister de afgelopen week tijdens de 
heisa rondom de permanente btw-verlaging compleet 
afwezig was terwijl hij als minister van Financiën ver-
antwoordelijk is voor de middelenbegroting die bij een 
permanente btw-verlaging in 2023 1,3 miljard euro aan 
minderinkomsten zal tellen. Een bedrag dat in 2024 zelfs 
zal oplopen tot 1,7 miljard euro. Kan de vice-eersteminister 
dit bedrag van 1,3 miljard euro bevestigen?

Deze ochtend verklaarde een begrotingsspecialist, 
met name professor emeritus Wim Moesen (KU Leuven), 
in het Radio 1-programma De Ochtend dat hij de logica 
achter de beslissing van de voormalige staatssecretaris 
van Begroting, met name mevrouw Eva De Bleeker 
(Open Vld), om deze minderinkomsten op te nemen in 
de begroting kan begrijpen aangezien dit in overeen-
stemming is met het voorzichtigheidsprincipe. Volgt de 
vice-eersteminister deze redenering van de voormalige 
staatssecretaris van Begroting? Elke begrotingsspecialist 

C’est évidemment tout à fait interpellant. Le vice-pre-
mier ministre pourrait-il confirmer cette information 
et également expliquer les raisons qui explique cette 
augmentation significative?

M. Wouter Vermeersch (VB) souhaite évoquer deux 
réformes importantes, à savoir la grande réforme fiscale 
et la réforme des accises sur les produits énergétiques. 
Le membre demande d’abord si le vice-premier ministre 
présentera au Parlement, d’ici la fin de l’année, les 
initiatives législatives nécessaires pour pouvoir encore 
mettre en œuvre ces deux réformes en 2022. Le vice-
premier ministre pourrait-il fournir aux membres de cette 
commission un calendrier concernant la concrétisation 
de ces deux dossiers? Quel sera d’ailleurs le rôle du 
Parlement dans cette réforme fiscale large et impor-
tante? Ces deux réformes seront-elles neutres sur le 
plan budgétaire?

Dans le cadre de la grande réforme fiscale, les libéraux 
francophones sont par exemple davantage favorables 
à une diminution d’impôt qu’à un glissement fiscal. En 
ce qui concerne la réforme des accises, le premier 
ministre a indiqué en séance plénière que la réduction 
permanente de la TVA sur le gaz et l’électricité devrait 
être neutre sur le plan budgétaire et devrait donc être 
compensée par la réforme des accises sur les produits 
énergétiques, comme cela est également indiqué dans 
les notifications budgétaires. Le vice-premier ministre 
pourrait-il confirmer que le gouvernement a l’intention 
de parvenir à cette neutralité budgétaire et donc aussi 
de mettre en œuvre l’initiative législative que le vice-
premier ministre présentera à ce propos en décembre?

En outre, l’intervenant estime qu’il est tout à fait 
étrange que le vice-premier ministre ne se soit pas du 
tout exprimé, la semaine dernière, dans le cadre de la 
controverse relative à la diminution permanente de la 
TVA, alors qu’en sa qualité de ministre des Finances, 
il est responsable du budget des Voies et Moyens, qui 
enregistrera en 2023 une perte de recettes à hauteur 
de 1,3 milliard d’euros du fait de cette diminution. Cette 
perte de recettes atteindra même 1,7 milliard d’euros 
en 2024. Le vice-premier ministre pourrait-il confirmer 
le montant de 1,3 milliard d’euros?

Ce matin, dans l’émission De Ochtend de la radio 
flamande Radio 1, le professeur émérite et spécialiste 
du budget Wim Moesen (KU Leuven) a indiqué qu’il pou-
vait comprendre la logique sous-tendant la décision de 
l’ancienne secrétaire d’État au Budget Eva De Bleeker 
(Open Vld) d’inscrire cette diminution de recettes dans 
le budget, dès lors que cette décision relève du principe 
de précaution. Le vice-premier ministre suit-il le raison-
nement de l’ancienne secrétaire d’État au Budget? En 
effet, chaque spécialiste du budget estime que l’attitude 
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gaat ervan uit dat de houding van de voormalige staats-
secretaris van Begroting een voorzichtige maar ook een 
correcte houding was.

Inzake de brede fiscale hervorming wil de spreker 
graag van de vice-eersteminister vernemen welke inko-
mensgroepen en welke gezinssituaties hij bij voorkeur, 
aan de hand van zijn brede fiscale hervorming, wil sparen 
en meer koopkracht wil bezorgen.

De heer Benoît Piedboeuf (MR) haakt in op de dienst-
verlening van de FOD Financiën en meer bepaald op 
het overleg dat plaatsvindt met de ITAA. Het is uitermate 
belangrijk dat er overleg plaatsvindt tussen de sector 
van de cijferberoepen en de fiscale administratie zodat 
er een betere afstemming kan plaatsvinden tussen het 
bedrijfsleven en de fiscale administratie.

Het voornemen om vanuit de FOD Financiën zoveel 
mogelijk de belastingplichtige via MyMinfin te bereiken 
acht de spreker een goed idee behalve dat er natuurlijk 
nog altijd een groep belastingplichtigen is die niet in de 
mogelijkheid verkeert om zich op digitale wijze tot de 
fiscale administratie te wenden. Welke maatregelen wil 
de vice-eersteminister nemen om de toegankelijkheid 
van de diensten van de FOD Financiën te verbeteren 
voor die belastingplichtigen die niet op digitale wijze 
kunnen bereikt worden?

Ook in het kader van een fiscale controle onder-
streept de spreker het belangrijk van een duidelijk en 
rechtstreeks fysiek contact met een medewerkers van 
de FOD Financiën zodat de belastingplichtige zich snel 
en zonder omwegen kan wenden tot de fiscale admi-
nistratie zeker in het kader van de afwikkeling van een 
complex fiscaal dossier.

Inzake de brede fiscale hervorming, wacht de spreker 
vol ongeduld af wanneer de vice-eersteminister in de-
cember de eerste concrete wetgevende initiatieven ter 
zake zal neerleggen in deze commissie. Betreffende de 
verhoging van de belastingvrije som merkt de spreker 
op dat de vice-eersteminister daarin verder wil gaan 
dan zijn fractie wat met andere woorden bijzonder goed 
nieuws is.

Daarnaast haalt de spreker een drietal voorbeelden 
aan om aan te tonen waarom een brede fiscale her-
vorming meer dan noodzakelijk en zelfs onontbeerlijk 
is. Vooreerst verwijst hij naar de fiscale situatie van 
Franse verpleegsters die in België werken waarbij zij 
behoorlijk schrokken van het vigerende belastingtarief 
in België. De vice-eersteminister heeft hieraan kunnen 
remediëren door een uitzonderingsregime toe te pas-
sen gedurende 12 maanden. Desalniettemin worden 

adoptée par l’ancienne secrétaire d’État au Budget était 
prudente mais correcte.

En ce qui concerne la grande réforme fiscale, l’inter-
venant demande au vice-premier ministre de préciser 
quelles seraient les catégories de revenus et les situations 
familiales qu’il souhaiterait épargner et à qui il souhaiterait 
ainsi donner plus de pouvoir d’achat.

M. Benoît Piedboeuf (MR) évoque les services du 
SPF Finances, et plus particulièrement la concertation 
organisée avec l’ITAA. Il est crucial qu’une concertation 
ait lieu entre le secteur des professionnels du chiffre 
et l’administration fiscale, pour que les entreprises et 
l’administration fiscale puissent mieux accorder leurs 
violons.

L’intervenant estime que l’objectif du SPF Finances 
d’atteindre le plus grand nombre possible de contri-
buables via MyMinfin est une bonne idée, si ce n’est 
qu’il existe évidemment toujours un large groupe de 
contribuables qui n’ont pas la possibilité de s’adresser 
à l’administration fiscale par la voie numérique. Quelles 
mesures le vice-premier ministre entend-t-il prendre pour 
améliorer l’accessibilité des services du SPF Finances 
pour les contribuables qui ne peuvent pas être joints 
par la voie numérique?

L’intervenant souligne qu’il importe aussi, dans le cadre 
d’un contrôle fiscal, d’établir un contact physique clair et 
direct avec un collaborateur du SPF Finances, pour que 
le contribuable concerné puisse s’adresser rapidement 
et directement à l’administration fiscale, surtout dans le 
cadre du règlement d’un dossier fiscal complexe.

En ce qui concerne la grande réforme fiscale, l’inter-
venant attend impatiemment le moment où le vice-pre-
mier ministre présentera, en décembre, les premières 
initiatives législatives concrètes en commission. En ce 
qui concerne l’augmentation de la quotité exemptée 
d’impôts, l’intervenant souligne que le vice-premier 
ministre souhaite aller plus loin que son groupe, ce qui, 
en d’autres termes, constitue une excellente nouvelle.

En outre, l’intervenant cite trois exemples pour montrer 
pourquoi une vaste réforme fiscale est plus que néces-
saire, voire indispensable. Il évoque d’abord la situation 
fiscale des infirmières françaises travaillant en Belgique, 
qui ont été assez choquées par le taux d’imposition en 
vigueur en Belgique. Le vice-premier ministre a pu y 
remédier en appliquant un régime d’exception durant 
douze mois. Or, les infirmiers belges sont continuellement 
soumis à ce taux. Il est donc absolument nécessaire de 
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de Belgische verplegers en verpleegsters continu aan 
dat tarief onderworpen. Het is bijgevolg een absolute 
noodzaak om het effectief belastingtarief op de lage en 
middellonen sterk te verlagen.

Vervolgens haakt de spreker in op de artikel-60 pro-
cedure die de OCMW’s toelaat om personen aan te 
werven in afwachting van het verkrijgen van een werk-
loosheidsuitkering waarop zij op dat ogenblik geen recht 
hebben. De OCMW’s stellen vandaag vast dat heel wat 
mensen niet langer een beroep wensen te doen op 
deze procedure omdat het leefloon en de bijkomende 
ondersteuning, die hieraan verbonden is, alsook het niet 
moeten opdraaien voor de kosten voor de verplaatsing 
en de opvang van de kinderen, ervoor zorgen dat zij 
geen zin meer hebben om te gaan werken om toegang 
te verkrijgen tot de werkloosheidsuitkering omdat hun 
huidige situatie als leefloner financieel meer lucratief is. 
De verhoging van de belastingvrije som is een goede 
stap in de juiste richting. Daarnaast is het uitermate be-
langrijk om het belastingtarief voor lage en middellonen 
te verlagen en zo in lijn te brengen met de buurlanden.

Daarnaast moet een brede fiscale hervorming ook 
gepaard gaan met een hervorming van de arbeidsmarkt 
zodat er meer mensen aan het werk gaan. Dit is uitstekend 
nieuws voor de in budgettaire ademnood verkerende 
sociale zekerheid die via extra jobs en tewerkstelling 
extra inkomsten zal ontvangen. De tewerkstellingsgraad 
moet met andere woorden gevoelig verhoogd worden.

In het kader van de brede fiscale hervorming moeten 
er echter ook bijkomende middelen worden gezocht. 
Hiervoor denkt de vice-eersteminister vooral aan het 
schrappen van allerhande fiscale niches. Op zich heeft 
de spreker daar geen probleem mee maar men moet 
erover waken dat men geen sectoren in gevaar brengt 
die zich dankzij deze niches hebben kunnen ontwikkelen. 
Hij denkt hierbij concreet aan de farmaceutische sector 
en de filmsector alsook aan allerhande initiatieven inzake 
Onderzoek en Ontwikkeling (O&O).

Daarnaast heeft de pers ook reeds gewag gemaakt 
van een aantal compenserende maatregelen die vooral 
de ondernemingen zullen treffen, zoals de hervorming 
van de DBI, alsook de gezinnen, zoals de stopzetting 
van de aftrek van het alimentatiegeld en de afschaffing 
van de huwelijkscoëfficiënt en de werknemers zoals de 
afbouw van de tankkaart. Kortom, de spreker stelt vast 
dat een hele resem mensen die werken en bijdragen 
aan de overheid alsnog zullen gestraft worden via deze 
brede fiscale hervorming en hij vraagt aan de vice-
eersteminister om deze aandachtspunten mee te nemen 

réduire fortement le taux d’imposition effectif des bas 
et moyens salaires.

L’intervenant évoque ensuite la procédure “article 60” 
qui permet aux CPAS d’embaucher des personnes en 
attendant qu’elles puissent percevoir des allocations de 
chômage auxquelles elles n’ont pas droit actuellement. 
Les CPAS constatent aujourd’hui que beaucoup de per-
sonnes ne souhaitent plus recourir à cette procédure, 
dès lors que le revenu d’intégration et les aides supplé-
mentaires y afférentes, ainsi que le fait de ne pas avoir 
à payer les frais de déplacement et de garde d’enfants, 
font qu’elles n’ont plus envie d’aller travailler pour accéder 
aux allocations de chômage étant donné que leur statut 
actuel de bénéficiaire du revenu d’intégration est plus 
lucratif sur le plan financier. L’augmentation de la quotité 
exemptée d’impôts constitue une mesure importante qui 
va dans la bonne direction. En outre, il est extrêmement 
important de réduire les taux d’imposition applicables 
aux bas et moyens salaires, pour les aligner sur ceux 
des pays voisins.

En outre, une grande réforme fiscale devrait également 
s’accompagner d’une réforme du marché du travail afin 
d’amener davantage de personnes à travailler. Il s’agirait 
d’une excellente nouvelle pour notre système de sécurité 
sociale, qui est en proie à des difficultés budgétaires et 
qui recevrait des recettes supplémentaires grâce aux 
emplois supplémentaires créés. En d’autres termes, il 
convient d’augmenter significativement le taux d’emploi.

Toutefois, il conviendra aussi de chercher des moyens 
supplémentaires pour réaliser la grande réforme fiscale. 
Pour y parvenir, le vice-premier ministre songe surtout 
à la suppression de toutes sortes de niches fiscales. Si 
l’intervenant n’y voit aucun problème en soi, il conviendra 
néanmoins de veiller à ne pas mettre en péril les secteurs 
qui ont pu se développer grâce à ces niches. À cet égard, 
il songe concrètement aux secteurs pharmaceutique et 
cinématographique ainsi qu’à toutes sortes d’initiatives 
de recherche et de développement (R&D).

En outre, la presse a déjà évoqué certaines mesures 
compensatoires qui toucheront principalement les entre-
prises, comme la réforme de la déduction RDT, ainsi que 
les familles, comme la fin de la déduction des pensions 
alimentaires et la suppression du coefficient conjugal, 
et les travailleurs, comme la suppression progressive 
de la carte carburant. En résumé, l’intervenant constate 
que toute une série de personnes qui travaillent et 
contribuent aux caisses publiques seront encore péna-
lisées par cette grande réforme fiscale, et il demande 
au vice-premier ministre d’inclure ces préoccupations 
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in de verdere besprekingen over de fiscale hervorming 
binnen de regering.

Vervolgens beaamt de spreker de noodzaak voor 
administratieve vereenvoudiging waarbij hij bijvoorbeeld 
wijst op het verminderen van het aantal codes van de 
belastingaangifte. Welke maatregelen heeft de vice-
eersteminister hierbij in gedachten en binnen welke 
termijn wil hij deze realiseren?

Betreffende de steun aan de gezinnen en de onder-
nemingen in het kader van de energiecrisis, heeft de 
spreker voldoende kennis van de maatregelen die gericht 
zijn aan de gezinnen. Kan de vice-eersteminister echter 
een oplijsting geven van de specifieke maatregelen ten 
voordele van de ondernemingen?

Betreffende de groene fiscaliteit meent de spreker 
dat het goed is om het gebruik van bijvoorbeeld de fiets 
in het kader van het woon-werkverkeer fiscaal aan te 
moedigen. Desalniettemin verkeren heel wat werknemers 
in het geval waarbij ze noch met de fiets noch met de 
trein op het werk geraken. Welke maatregelen overweegt 
de vice-eersteminister om arbeid nog meer te belonen 
en de kosten die erbij gepaard gaan te compenseren?

Betreffende de aanpassing van de regeling inzake 
de investeringsaftrek, wil de spreker graag vernemen 
wat de stand van zaken is betreffende deze aangekon-
digde aanpassing. Hij rekent erop dat deze maatregel 
gunstig zal blijven zowel voor de samenleving als voor 
de ondernemingen die investeren.

Inzake de hervorming van de regeling betreffende de 
auteursrechten, vraagt de spreker zich af of er een sector 
zal uitgesloten worden van deze regeling. Hij erkent dat 
dit systeem onderhevig was aan misbruik aangezien 
de belastingplichtige wegens de te hoge algemene be-
lastingdruk op zoek gaat naar meer fiscaalvriendelijke 
oplossingen.

Met betrekking tot de hervorming van de TOB en de 
JTCB, stipt de spreker aan dat er in een recent verleden 
sprake was om deze belastingen te schrappen. Thans 
kondigt de vice-eersteminister echter een hervorming 
aan. Kan de vice-eersteminister al dan niet bevestigen 
of deze belastingen zullen verdwijnen?

De hervorming van de bedrijfsvoorheffing is een 
uitstekend idee waarbij deze heffing wordt aangepast 
aan de belasting die effectief verschuldigd is. Hoe zal 
de vice-eersteminister de bedrijfsvoorheffing bepalen 
afhankelijk van de finale taxatie?

Met betrekking tot de internationale samenwerking en 
meer specifiek de zekerheid voor de telewerkers, merkt 

dans les discussions futures sur la réforme fiscale au 
sein du gouvernement.

L’intervenant reconnaît ensuite la nécessité d’une 
simplification administrative, pointant par exemple du 
doigt la réduction du nombre de codes dans la déclara-
tion d’impôts. Quelles mesures le vice-premier ministre 
envisage-t-il à cet égard et dans quel délai compte-t-il 
les mettre en œuvre?

En ce qui concerne le soutien aux familles et aux 
entreprises dans le contexte de la crise énergétique, 
l’intervenant a une connaissance suffisante des mesures 
destinées aux familles. Toutefois, le vice-premier ministre 
pourrait-il énumérer les mesures spécifiques prises en 
faveur des entreprises?

En ce qui concerne la fiscalité verte, l’intervenant 
estime qu’il est positif d’encourager l’utilisation du vélo, par 
exemple, pour les déplacements domicile-lieu de travail. 
Néanmoins, de très nombreux travailleurs ne se rendent 
au travail ni en vélo ni en train. Quelles mesures le vice-
premier ministre prévoit-il pour récompenser davantage 
le travail et pour compenser les coûts y afférents?

En ce qui concerne la modification du régime de déduc-
tion pour investissement, l’intervenant souhaite connaître 
l’état d’avancement de cette modification annoncée. Il 
est convaincu que cette mesure continuera à profiter à 
la fois à la société et aux entreprises qui investissent.

En ce qui concerne la réforme du régime des droits 
d’auteur, l’intervenant se demande si un secteur sera 
exclu de ce régime. Il reconnaît que ce système donnait 
lieu à des abus, les contribuables cherchant des solu-
tions plus avantageuses sur le plan fiscal en raison de 
la pression fiscale globale trop élevée.

En ce qui concerne la réforme de la TOB et de la 
TOPC, l’intervenant souligne que dans un passé récent, 
il a été question de supprimer ces taxes. Or, aujourd’hui, 
le vice-premier ministre annonce une réforme. Peut-il 
confirmer si oui ou non ces taxes vont disparaître?

La réforme du précompte professionnel est une ex-
cellente idée qui permettra d’ajuster cette retenue à la 
source en fonction de l’impôt réellement dû. Comment 
le vice-premier ministre déterminera-t-il le montant du 
précompte professionnel en fonction de l’imposition finale?

En ce qui concerne la coopération internationale et, 
plus spécifiquement la sécurité des télétravailleurs, 
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de spreker op dat dit onderwerp reeds meermaals aan 
bod is gekomen tijdens de vergaderingen van deze com-
missie meer bepaald met betrekking tot het aantal uren 
telewerk. Daarnaast wacht men thans op het advies van 
de Raad van State om het akkoord tussen België en het 
Groothertogdom Luxemburg af te ronden.

Vervolgens vermeldt de spreker de overeenkomst 
tot voorkoming van dubbele belasting tussen België 
en Frankrijk. Hij onderstreept het belang van duidelijk 
fiscale afspraken en akkoorden tussen België en haar 
buurlanden teneinde de economische samenwerking 
en ontwikkeling te stimuleren alsook eventuele fiscale 
minderinkomsten te voorkomen of te compenseren.

Betreffende de strijd tegen de fiscale fraude, stelt de 
spreker vast dat er de afgelopen jaren een hele resem 
maatregelen zijn genomen. Hij kijkt alvast uit naar de 
resultaten van de maatregelen en benadrukt dat het 
belangrijk is om achter de grote fraudeurs te gaan in 
plaats van de plichtsgetrouwe belastingplichtige lastig 
te vallen met oeverloze controles.

Tot slot haakt de spreker in op de btw-fraude en meer 
bepaald betreffende de douane procedure 42 die uiterst 
gevoelig is voor misbruik. Welke maatregelen zal de 
vice-eersteminister voorstellen om dit kanaal voor btw-
fraude af te sluiten?

De heer Wouter Beke (cd&v) stelt thematisch een 
aantal vragen.

— Brede fiscale hervorming

De spreker beseft dat een brede fiscale hervorming 
geen gemakkelijk oefening is. Iedereen is het erover 
eens dat de lasten op arbeid moeten dalen om een 
tewerkstellingsgraad van 80 % te halen. Daarom moet 
werken meer gestimuleerd worden dan dat vandaag 
het geval is.

Het is een complexe uitdaging waarbij heel wat lob-
bygroepen zullen trachten hun fiscale voordelen te 
behouden. De spreker is dan ook zeer tevreden dat de 
regering bij het vorig begrotingsconclaaf heeft afgespro-
ken om een eerste stap voor de fiscale hervorming dit 
najaar te bespreken. De minister heeft deze ambitie ook 
opgenomen in zijn beleidsnota.

De minister heeft tot hier toe het Parlement steeds 
betrokken bij zijn werkzaamheden rond de fiscale her-
vorming. De heer Beke hoopt dat de minister dit ook in 
de toekomst zal blijven doen.

l’intervenant souligne que ce sujet a déjà été évoqué 
à plusieurs reprises en commission, plus précisément 
en ce qui concerne le nombre d’heures de télétravail. 
Par ailleurs, on attend en ce moment l’avis du Conseil 
d’État pour finaliser l’accord entre la Belgique et le 
Grand-Duché de Luxembourg.

P. Piedboeuf évoque ensuite la convention préventive 
de la double imposition entre la Belgique et la France. 
Il souligne l’importance de disposer de conventions et 
d’accords clairs en matière fiscale entre la Belgique 
et ses voisins afin de promouvoir la coopération et le 
développement économiques ainsi que pour prévenir 
ou compenser d’éventuelles diminutions des recettes 
fiscales.

En ce qui concerne la lutte contre la fraude fiscale, 
l’intervenant constate que toute une série de mesures 
ont été prises au cours des dernières années. Il attend 
avec impatience les résultats de ces mesures et sou-
ligne l’importance de s’attaquer aux grands fraudeurs 
au lieu d’ennuyer le contribuable consciencieux avec 
des contrôles interminables.

L’intervenant évoque enfin la fraude à la TVA, plus 
particulièrement en ce qui concerne le régime doua-
nier 42, qui est extrêmement sujet aux abus. Quelles 
mesures le vice-premier ministre compte-t-il proposer 
pour mettre fin à cette possibilité de fraude à la TVA?

M. Wouter Beke (cd&v) pose un certain nombre de 
questions qu’il regroupe par thème.

— Réforme fiscale

M. Beke sait parfaitement que mener une large ré-
forme fiscale n’est pas un exercice facile. Tout le monde 
s’accorde pour dire que les charges sur le travail doivent 
diminuer afin d’atteindre un taux d’emploi de 80 %. Par 
conséquent, le travail doit être plus encouragé qu’il ne 
l’est aujourd’hui.

Il s’agit d’un défi complexe, qui intéresse notamment 
de nombreux lobbys prêts à défendre leurs avantages 
fiscaux. L’intervenant se réjouit dès lors que le gouver-
nement ait convenu, lors du dernier conclave budgétaire, 
de discuter d’une première étape de la réforme fiscale 
cet automne. Le ministre a d’ailleurs repris cette ambition 
dans sa note de politique générale.

Jusqu’à présent, le ministre a toujours associé le 
Parlement à ses travaux sur la réforme fiscale. M. Beke 
espère qu’il ministre continuera à le faire à l’avenir.
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De fiscale hervorming moet dus gericht zijn op wer-
kenden. De minister wil daarbij in de eerste plaats een 
belastingverlaging realiseren door de belastingvrije 
som te verhogen. Dit zorgt ervoor dat iedereen minder 
belasting moet betalen. De hoogte van het voordeel, 
zal afhangen van het ambitieniveau van de regering.

Graag had de spreker wel uitgeklaard gezien dat de 
belastingverlaging erop gericht moet zijn om werkenden 
te ondersteunen. Wie werkt moet meer netto overhouden. 
Het moet het doel zijn van een fiscale hervorming om 
werken aantrekkelijker te maken, en niet om vervan-
gingsinkomens minder te belasten. Met dat oogmerk is 
het raadzaam om het belastingvoordeel dat voortvloeit 
uit de verhoging van het belastingvrije minimum, niet 
toe te kennen voor vervangingsinkomens.

— Slimme btw-verlaging

De beleidsnota stelt dat de btw op elektriciteit en 
gas permanent wordt verlaagd naar 6 % én er wordt 
gelijktijdig een accijnshervorming doorgevoerd. Met dit 
voorstel toont de minister aan dat hij een hervormer is. 
Na de vergroening van de bedrijfswagens en de verla-
ging van de bijzondere bijdrage sociale zekerheid is dat 
opnieuw een belangrijke hervorming. Het gaat hier over 
realisaties, geen beloften over komende veranderingen. 
Weg van polarisatie en twitterpolitiek. Met duidelijke 
sprongen voorwaarts.

De btw-verlaging van 21 % naar 6 % op elektriciteit en 
gas zal deels gecompenseerd worden door de verhoging 
van het vast accijnsbedrag als de prijzen dalen onder een 
bepaald niveau. Is het juist dat de accijnscompensatie 
gebaseerd is op de energieprijzen van 2021 en dat het 
bijgevolg zeer waarschijnlijk is dat deze hervorming niet 
budgetneutraal zal zijn in 2023 en 2024?

— Fraudebeleid

De spreker is zeer tevreden met het fraudebeleid dat 
de minister voert en de bijkomende aankondigingen in de 
beleidsnota. Een van de belangrijkste stappen hierin is 
dat de minister bij de start van zijn aantreden het College 
voor de strijd tegen de fiscale en sociale fraude terug 
heeft ingesteld. Het College werd destijds opgericht door 
collega Carl Devlies maar was vorige zittingsperiode niet 
meer operationeel. Door de heroprichting heeft de minis-
ter, na een stille periode van vijf jaar, terug aangeknoopt 
bij een structurele aanpak van het fraudebeleid en dit 
in samenwerking met meerdere ministers. Dit leidt tot 

La réforme fiscale doit donc être axée sur les per-
sonnes qui travaillent. Dans cette perspective, le ministre 
souhaite tout d’abord introduire une réduction d’impôts 
en augmentant la quotité exemptée. Cela permettra à 
chacun de payer moins d’impôts. Le montant de l’avantage 
fiscal dépendra du niveau d’ambition du gouvernement.

L’intervenant aurait toutefois aimé que la réduction 
d’impôt vise clairement à soutenir les actifs, c’est-à-dire en 
faisant en sorte que le revenu net d’une personne active 
augmente. L’objectif d’une réforme fiscale doit être de 
rendre le travail plus attrayant, et non de moins imposer 
les revenus de remplacement. Dans cette perspective, il 
conviendrait de ne pas accorder l’avantage fiscal résul-
tant de l’augmentation de la quotité exemptée d’impôts 
aux personnes qui ont des revenus de remplacement.

— Réduction intelligente de la TVA

La note de politique générale indique que la TVA 
sur l’électricité et le gaz sera réduite à 6 % de manière 
permanente et que cette mesure sera en outre combinée 
à une réforme des accises. Avec cette proposition, le 
ministre montre qu’il est un réformateur. Après l’éco-
logisation des voitures de société et la réduction de la 
cotisation spéciale de sécurité sociale, il s’agit d’une 
autre réforme importante. Il s’agit ici de réalisations 
concrètes, et non de promesses de changements à 
venir. Loin de la polarisation et des politiques menées 
sur Twitter. Avec des progrès évidents à la clé.

La réduction de la TVA de 21 % à 6 % sur l’électricité 
et le gaz sera partiellement compensée par l’augmen-
tation du montant fixe des accises si les prix retombent 
en dessous d’un certain niveau. Est-il exact que la com-
pensation prévue via les accises est basée sur les prix 
de l’énergie de 2021 et que, par conséquent, il est très 
probable que cette réforme ne soit pas budgétairement 
neutre en 2023 et 2024?

— Politique de lutte contre la fraude

L’intervenant est très satisfait de la politique de lutte 
contre la fraude menée par le ministre, ainsi que des 
annonces supplémentaires contenues dans la note de 
politique. L’un des éléments les plus importants à cet 
égard est que, dès son entrée en fonction, le ministre 
a rétabli le Collège pour la lutte contre la fraude fiscale 
et sociale. Ce collège avait été créé à l’époque par son 
collègue Carl Devlies, mais avait interrompu ses activités 
au cours de la précédente législature. En rétablissant 
ce collège après une période de silence de cinq ans, 
le ministre a renoué avec une approche structurelle 
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een doelgerichte aanpak, samenwerking, coördinatie en 
uitwisseling van informatie op alle vlakken en niveaus.

Vorig jaar kondigde de minister een modernisering 
aan van de witte kassa’s zodat er een online monitoring 
mogelijk wordt waarbij verrichtingen onmiddellijk worden 
doorgestuurd naar de fiscus. Wat is de stand van zaken 
van dit project?

— Digitale dienstverlening

De spreker geeft aan dat digitale dienstverlening bij-
zonder belangrijk is, omdat die de informatie sneller tot 
bij de overheid kan brengen en leidt tot een snellere be-
handeling van de vragen van burgers en ondernemingen.

De heer Beke vraagt bijzondere aandacht voor di-
gitaliseringen en vereenvoudigingen ten gunste van 
de vele verenigingen die ons land telt. In ons land zijn 
naar schatting 100.000 vzw’s en meer dan een miljoen 
vrijwilligers actief. Het is dan ook belangrijk dat zij ook 
op de kar van de digitalisering kunnen springen om zo 
de papieren administratieve last die vrijwilligers kunnen 
ontmoedigen te voorkomen. Er moet dan ook verder 
werk worden gemaakt van de digitalisering voor vzw’s 
zodat dit de werking van de vereniging eenvoudiger en 
gemakkelijker kan maken door fysieke verplaatsingen om 
administratie te regelen te verminderen of te voorkomen.

De spreker heeft hierbij drie concrete voorstellen:

— De digitalisering van de aangifte van de patrimo-
niumtaks zo snel als mogelijk te implementeren en te 
onderzoeken op welke wijze de aangifte van de patri-
moniumtaks kan worden vereenvoudigd voor vzw’s;

— De aangifte van rechtspersonenbelasting voor 
vzw’s te vereenvoudigen door werk te maken van een 
vooraf ingevulde aangifte die enkel digitaal bevestigd 
dient te worden wanneer de betrokken rechtspersonen 
het voorgaande jaar een nihilaangifte deden;

— Het UBO-register automatisch in te vullen en aan te 
passen en de nodige bewijsstukken automatisch aan te 
leveren aan de hand van de gegevens die gepubliceerd 
worden in het Belgisch Staatsblad. Ook wordt verzocht 
om de procedure die vzw’s moeten doorlopen om ge-
gevens aan te leveren te vereenvoudigen.

de la politique de lutte contre la fraude, et ce, en col-
laboration avec plusieurs ministres. Il en résulte une 
approche ciblée, une coopération, une coordination et 
des échanges d’informations dans tous les domaines 
et à tous les niveaux.

L’année passée, le ministre avait annoncé une moder-
nisation des “caisses blanches” afin de permettre un 
contrôle en ligne dans le cadre duquel les opérations 
seraient transmises immédiatement à l’administration 
fiscale. Quel est le stade d’avancement de ce projet?

— Services numériques

L’intervenant indique que les services numériques 
sont particulièrement importants parce qu’ils permettent 
de transmettre plus rapidement les informations aux 
autorités et qu’ils permettent aussi un traitement plus 
rapide des demandes des citoyens et des entreprises.

M. Beke demande qu’une attention particulière soit 
accordée à la numérisation et à la simplification pour 
les nombreuses associations que compte notre pays. 
Il existe en Belgique environ 100.000 ASBL, au sein 
desquelles plus d’un million de bénévoles sont actifs. 
Il est donc important que ces associations puissent 
elles aussi monter à bord du train de la numérisation 
afin d’éviter les lourdeurs administratives qui peuvent 
décourager les bénévoles. Il convient donc de continuer 
à œuvrer en faveur de la numérisation des ASBL, de 
manière à en simplifier et à en faciliter le fonctionnement, 
notamment en évitant à leurs collaborateurs de devoir 
de se déplacer physiquement pour régler des questions 
administratives.

M. Beke a trois propositions concrètes à faire à cet 
égard:

— Mettre en œuvre dès que possible la numérisation 
de la déclaration de la taxe patrimoniale et examiner les 
moyens de simplifier cette déclaration pour les ASBL;

— Simplifier la déclaration de l’impôt des personnes 
morales pour les ASBL en élaborant une déclaration 
préremplie qui ne doit être confirmée numériquement 
que si les personnes morales concernées ont introduit 
une déclaration “néant” l’année précédente;

— Remplir et mettre à jour automatiquement le registre 
UBO et fournir automatiquement les pièces justifica-
tives nécessaires sur la base des données publiées au 
Moniteur belge. Il est également demandé de simplifier 
la procédure que les ASBL doivent suivre pour fournir 
des données.
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Hoe staat de minister tegenover deze drie concrete 
voorstellen?

Verder gaat de spreker nog in op de problematiek van 
de grenswerknemers die op structurele wijze telewerken.

Als kleine open economie in het centrum van Europa 
is er in België veel grensverkeer en grensarbeid. Er zijn 
veel Belgen die in onze buurlanden werken en daar hun 
boterham verdienen. Een goed werkende grensover-
schrijdende arbeidsmarkt heeft positieve economische 
effecten voor zowel België als onze buurlanden.

De coronacrisis heeft geleid tot een bijkomend pro-
bleem voor grenswerknemers. Na de coronacrisis is 
thuiswerken inmiddels een normaal fenomeen in de 
maatschappij. Grenswerknemers kunnen geen of slechts 
een beperkt aantal dagen thuis werken zonder ook in de 
andere lidstaat te worden belast. Dit is een gevolg van 
de dubbel belastingverdragen. Onze huidige fiscaliteit 
is daardoor niet aangepast aan het nieuwe fenomeen 
van thuiswerkende grenswerknemers.

Het voorbije jaar heeft de minister een aantal tijde-
lijke akkoorden gesloten met de buurlanden Frankrijk, 
Nederland en Luxemburg om tot een oplossing te komen. 
Ondertussen zijn deze tijdelijke akkoorden afgelopen 
waardoor heel wat grenswerknemers met rechtsonzeker-
heid worden geconfronteerd. Het kan niet de bedoeling 
zijn dat grenswerknemers fiscaal worden afgestraft omdat 
zij willen telewerken. Er dringt zich dus een duurzame 
oplossing op.

De minister heeft reeds eerder aangegeven dat er bij 
het nieuwe dubbelbelastingverdrag met Nederland ook 
een intentieverklaring zal worden gesloten om te komen 
tot een oplossing voor thuiswerk in de grensstreek. De 
heer Beke hoopt dat er alsnog een meer concrete oplos-
sing uit de bus komt, al is het tijdelijk, om zekerheid te 
creëren voor de vele grenswerknemers in Limburg en 
de Kempen die werkzaam zijn in Nederland.

De spreker beseft dat een structurele oplossing tijd in 
beslag zal nemen. Vanaf 1 juli 2022 is het echter al zo 
dat thuiswerkdagen belast dienen te worden in België. 
Veel grenswerknemers maken zich zorgen over hoe zij 
volgend jaar hun Belgische belastingaangifte moeten 
gaan invullen en kijken op tegen de complexiteit. Zij 
hebben nood aan een rekenmodule, een tool of een 
wizzard. De spreker dringt er daarom op aan dergelijke 

Que pense le ministre de ces trois propositions 
concrètes?

L’intervenant évoque ensuite la problématique des 
travailleurs frontaliers qui font du télétravail de manière 
structurelle.

La Belgique étant une économie ouverte de petite 
taille située au centre de l’Europe, la circulation trans-
frontière et le travail transfrontalier y sont très présents. 
De nombreux Belges travaillent et gagnent leur vie 
chez nos voisins. Un marché du travail transfrontalier 
qui fonctionne bien engendre des effets économiques 
positifs à la fois pour notre pays et pour nos voisins.

La crise du coronavirus a généré un problème sup-
plémentaire pour les travailleurs frontaliers. Depuis la 
crise du coronavirus, le travail à domicile est devenu 
un phénomène normal dans la société. Or les travail-
leurs frontaliers ne peuvent pas travailler à domicile ou 
seulement pendant un nombre limité de jours sans être 
également imposés dans l’autre État membre. C’est une 
conséquence des conventions préventives de la double 
imposition. En conséquence, notre système fiscal actuel 
n’est pas adapté au nouveau phénomène des travailleurs 
frontaliers travaillant à domicile.

L’année dernière, le vice-premier ministre a conclu 
une série d’accords temporaires avec nos voisins la 
France, les Pays-Bas et le Luxembourg pour parvenir 
à une solution. Entre-temps, ces accords temporaires 
ont expiré, si bien qu’un grand nombre de travailleurs 
frontaliers sont confrontés à une incertitude juridique. Il 
ne peut être question que les travailleurs frontaliers soient 
fiscalement pénalisés parce qu’ils veulent télétravailler. 
Une solution durable s’impose donc.

Le ministre a déjà indiqué précédemment que la nou-
velle convention préventive de la double imposition avec 
les Pays-Bas comprendra également une déclaration 
d’intention visant à trouver une solution pour le travail 
à domicile dans la région frontalière. M. Beke espère 
qu’une solution plus concrète verra tout de même le 
jour, ne serait-ce que temporairement, afin de créer 
une certaine sécurité pour les nombreux frontaliers du 
Limbourg et de la Campine qui travaillent aux Pays-Bas.

L’intervenant est conscient qu’une solution structurelle 
prendra du temps. Toutefois, depuis le 1er juillet 2022, 
les jours de travail à domicile doivent déjà être imposés en 
Belgique. De nombreux travailleurs frontaliers s’inquiètent 
de la manière dont ils devront remplir leur déclaration 
d’impôt belge l’année prochaine et appréhendent la 
complexité. Ils ont besoin d’un module de calcul, d’un 
outil ou d’un wizard. L’intervenant insiste donc pour 
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rekenmodule of tool te laten opmaken en tijdig ter be-
schikking te stellen. Is de minister daartoe bereid?

— Omwisseling van Oekraïense munten

De minister verwijst in zijn beleidsnota ook naar de 
mogelijkheid tot omwisseling van Oekraïense munten in 
België. Dankzij een akkoord tussen de Nationale Bank 
van België (NBB) en de National Bank of Ukraine (NBU) 
kunnen Oekraïense vluchtelingen in België hryvnia-
bankbiljetten omwisselen in euro. Deze service wordt 
aangeboden aan de loketten van de NBB en bij de 
Belgische grootbanken en is inmiddels gestopt op 15 no-
vember. Graag verneemt de spreker hoe succesvol dit 
programma is geweest. Weet de minister hoeveel perso-
nen zich effectief gemeld hebben aan de loketten van de 
NBB? Hoeveel bedraagt het totale bedrag aan hryvnia 
dat werd omgewisseld en wat is dit bedrag in euro’s?

— Voorbereiding van de implementatie van de 
minimumbelasting

In Nederland heeft men een publieke consultatie 
gelanceerd over de implementatie van de globale mini-
mumbelasting en werd een wetsontwerp gepubliceerd 
met een brede vraag naar input. Het ligt namelijk voor 
de hand dat de uiteindelijke tekst van de richtlijn – die 
grotendeels is gebaseerd op modelteksten van de OESO 
– vrijwel gelijk zal zijn aan het richtlijnvoorstel waarmee 
alle EU-lidstaten, op één na, akkoord zijn gegaan.

De spreker is geen voorstander om het Nederlands 
voorbeeld ook in België te herhalen. De beleidsruimte 
voor omzetting is immers zeer beperkt waardoor een 
publieke raadpleging niet veel zin heeft. Toch lijkt het wel 
nuttig om met fiscale experten de concrete implemen-
tatie vooraf af te toetsen om er zo voor te zorgen dat de 
manier van implementatie zo goed als mogelijk aansluit 
bij ons bestaand Wetboek van de inkomstenbelastingen 
en de interpretaties ter zake. Dit zou de rechtszekerheid 
ten goede kunnen komen.

Plant de minister een dergelijk consultatie of werd 
die reeds uitgevoerd?

— Digital nomads

Er zijn een aantal EU-lidstaten die zogenaamde “di-
gitale nomaden” aantrekken met een gunstige fiscale 
regeling. Zo heeft Spanje recent aangekondigd om het 
belastingregime voor zogenaamde niet-residenten te 
verbeteren. Dit is van toepassing op zogenaamde “digi-
tale nomaden”. Deze personen hebben de mogelijkheid 

qu’un tel module ou outil de calcul soit élaboré et mis à 
disposition à temps. Le ministre est-il disposé à le faire?

— Échange de monnaie ukrainienne

Dans sa note de politique générale, le ministre évoque 
également la possibilité d’échanger de la monnaie ukrai-
nienne en Belgique. Grâce à un accord entre la Banque 
nationale de Belgique (BNB) et la Banque nationale 
d’Ukraine (NBU), les réfugiés ukrainiens peuvent convertir 
des billets hryvnia en euros en Belgique. Ce service, 
proposé aux guichets de la BNB et dans les grandes 
banques belges, est stoppé depuis le 15 novembre. 
L’intervenant aimerait connaître le succès qu’a rencontré 
ce programme. Le ministre sait-il combien de personnes 
se sont effectivement présentées aux guichets de la BNB? 
Quel est le montant total de hryvnia qui a été échangé 
et à quel montant correspond-il en euros?

— Préparation de la mise en œuvre de l’impôt 
minimum

Aux Pays-Bas, une consultation publique a été lancée 
sur la mise en œuvre de l’impôt minimum global et un 
projet de loi a été publié qui a fait l’objet d’une large 
demande de contributions. En effet, il est évident que 
le texte final de la directive – qui est largement basé sur 
les modèles de textes de l’OCDE – sera pratiquement 
identique au projet de directive sur lequel tous les États 
membres de l’Union européenne, à l’exception d’un seul, 
ont marqué leur accord.

L’intervenant n’est pas favorable à ce que l’on repro-
duise l’exemple néerlandais en Belgique. En effet, la 
marge de manœuvre politique pour la transposition est 
très limitée, de sorte que la consultation publique n’a 
pas beaucoup de sens. Néanmoins, il semble utile de 
vérifier au préalable la mise en œuvre concrète avec 
l’aide d’experts fiscaux afin de s’assurer que le mode 
de mise en œuvre soit aussi proche que possible de 
notre Code des impôts sur les revenus existant et des 
interprétations en la matière. Cela pourrait renforcer la 
sécurité juridique.

Le ministre prévoit-il d’organiser une telle consultation 
ou une telle consultation a-t-elle déjà eu lieu?

— Nomades numériques

Un certain nombre d’États membres de l’UE attirent 
les “nomades numériques” grâce à un régime fiscal favo-
rable. L’Espagne, par exemple, a récemment annoncé 
qu’elle allait améliorer le régime fiscal des non-résidents. 
Cette mesure s’applique aux “nomades numériques”. 
Ces personnes ont la possibilité de vivre et de travailler 
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om gedurende 5 jaar in Spanje te wonen en te werken 
en genieten daarbij van een bijzonder belastingregime.

Voorlopig zijn deze systemen gericht op het aantrek-
ken van niet-EU-burgers en is er derhalve weinig schade 
voor onze belastingheffing. Maar wat als het Verenigd 
Koninkrijk morgen een dergelijk stelsel invoert? Moet 
Europese Unie niet eensgezinds handelen en dergelijke 
systemen niet invoeren?

— Carbon border tax

Graag had de spreker vernomen wat de stand van 
zaken is van de invoering van de “carbon border tax”. 
Het betreft de introductie van een CO²- importheffing 
(Carbon Border Tax/carbon border adjustment mea-
sures). Dit betreft een heffing op producten uit landen 
waar bedrijven minder inspanningen verrichten om de 
klimaatdoelstellingen te halen. Momenteel is de markt 
volledig verstoord omdat Europese bedrijven zeer veel 
investeren in klimaatvriendelijke productieprocessen waar 
niet-Europese bedrijven deze kosten niet doen en zo veel 
goedkoper kunnen produceren. De invoering van deze 
taks is dus niet alleen belangrijk om onze economie te 
vergroenen maar ook om een gelijk speelveld te creëren.

— FPIM

De spreker vraagt of een strategisch partnerschap tus-
sen de Federale Participatie en Investeringsmaatschappij 
(FPIM) en de Limburgse Reconversiemaatschappij (LRM) 
kan overwogen worden.

De heer Christian Leysen (Open Vld) wijst erop dat in 
tijden van crisis het van belang is dat de fundamenten 
van onze economie goed zijn. De economie moet in 
staat blijven om toekomstige schokken te kunnen op-
vangen. Dat kan alleen lukken als werk wordt gemaakt 
van een aantal fundamentele hervormingen. Welke 
fiscale maatregelen overweegt de minister om de werk-
zaamheidsgraad op te krikken? Naast het wegwerken 
van de werkloosheidsval is het ook noodzakelijk om de 
pensioenen te hervormen.

De spreker betreurt dat er binnen de regering geen 
draagvlak bestaat om grondig werk te maken van een 
brede fiscale hervorming. Hij pleit voor een hervorming 
die leidt tot lagere tarieven, hogere drempelbedragen, 
minder complexiteit en de afbouw van de vele bestaande 
fiscale gunsttarieven. De hervorming moet ertoe leiden 
dat de fiscale druk over alle belastingplichtigen wordt 
verdeeld en niet enkel op de sterkste schouders wordt 

en Espagne pendant cinq ans, tout en bénéficiant d’un 
régime fiscal spécial.

Pour l’instant, ces systèmes visent à attirer des res-
sortissants non européens et il n’y a par conséquent 
guère de préjudice pour notre fiscalité. Mais qu’en sera-
t-il si le Royaume-Uni introduit un tel système demain? 
L’Union européenne ne devrait-elle pas agir à l’unisson 
et ne pas introduire de tels systèmes?

— Taxe carbone aux frontières

L’intervenant aurait souhaité connaître l’état d’avance-
ment de l’introduction de la “taxe carbone aux frontières”. 
Il s’agit de l’introduction d’une taxe à l’importation sur 
le CO² (Carbon Border Tax/carbon border adjustment 
measures), c’est-à-dire une taxe sur les produits pro-
venant de pays où les entreprises font moins d’efforts 
pour atteindre les objectifs climatiques. Actuellement, le 
marché est complètement faussé car les entreprises euro-
péennes investissent énormément dans des proces-
sus de production respectueux du climat alors que les 
entreprises non européennes ne consentent pas de 
tels coûts et peuvent donc produire beaucoup moins 
cher. L’introduction de cette taxe est donc importante 
non seulement pour rendre notre économie plus verte, 
mais aussi pour créer des conditions de concurrence 
équitables.

— SFPI

L’intervenant demande s’il est possible d’envisager 
un partenariat stratégique entre la Société fédérale de 
participations et d’investissement (SFPI) et la Limburgse 
Reconversiemaatschappij (LRM).

M. Christian Leysen (Open Vld) souligne qu’en temps 
de crise, il est important que les fondations de notre 
économie soient solides. L’économie doit continuer à 
être capable d’absorber les chocs futurs. Cela n’est 
possible que si l’on travaille sur un certain nombre de 
réformes fondamentales. Quelles mesures fiscales le 
ministre envisage-t-il pour augmenter le taux d’emploi? Il 
est nécessaire, en plus de supprimer le piège à l’emploi, 
de réformer également les pensions.

L’intervenant regrette qu’il n’y ait pas d’adhésion au 
sein du gouvernement pour œuvrer de manière appro-
fondie à une large réforme fiscale. Il plaide en faveur 
d’une réforme qui aboutisse à des taux plus bas, à des 
seuils plus élevés, à moins de complexité et à l’élimina-
tion progressive des nombreux tarifs fiscaux avantageux 
existants. La réforme doit aboutir à une répartition de 
la charge fiscale entre tous les contribuables et pas 
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gelegd. Het lijkt ook geen goed idee om de burgers te 
ontlasten en de bedrijven zwaarder te gaan belasten.

Vervolgens gaat de spreker in op de controleme-
chanismen op de banken. Het recente debacle met 
de cryptomunten toont aan dat regulering wel degelijk 
noodzakelijk is. Alhoewel controle en regulering zeker 
noodzakelijk zijn mogen zij niet leiden tot administratieve 
overlast.

Tot slot pleit de spreker voor een hervorming van de 
douanewetgeving.

De heer Marco Van Hees (PVDA-PTB) geeft aan dat 
hij wat minder enthousiast is dan de minister en wel om 
verscheidene redenen:

— België is nog steeds een fiscale hel voor de gewone 
bevolking en een fiscaal paradijs voor de rijken;

— de grote, in 2020 aangekondigde fiscale hervor-
ming wordt nog steeds niet toegepast. En mocht ze nog 
vóór het einde van de zittingsperiode worden toegepast, 
dan is het twijfelachtig of die zal leiden tot een grotere 
progressiviteit van de belastingen, dé waarborg voor 
fiscale rechtvaardigheid;

— de steun in het kader van de energiecrisis is nog 
steeds totaal ontoereikend, of zelfs tot nul herleid, zoals 
de vermindering van de accijnzen op benzine;

— de FOD Financiën wordt verder uitgekleed; zowel 
het personeel als de vestigingen worden getroffen;

— ondanks het feit dat de banken nog steeds hoge 
winstmarges hebben, blijven ze misprijzen voor hun 
klanten tonen, wat inzonderheid tot uiting komt in de 
sluiting van bankkantoren en geldautomaten;

— de grote belastingfraudeurs en belastingparadij-
zen zetten hun activiteiten onverminderd voort. Het 
bankgeheim is nog steeds iets typisch Belgisch en de 
belastingparadijzen waar het meest een oogje wordt 
toegeknepen, komen op geen enkele officiële lijst voor.

Persoonlijk vindt de spreker dan ook niet dat we in 
de goede richting evolueren.

1) Het personeel van de FOD Financiën

De minister heeft verklaard dat hij zal blijven investeren 
in bijkomende middelen voor de belastingadministratie.

seulement sur les épaules les plus larges. Cela ne 
semble pas non plus être une bonne idée de soulager 
les citoyens et de se mettre à taxer plus lourdement 
les entreprises.

L’intervenant aborde ensuite les mécanismes de 
contrôle des banques. La récente débâcle des crypto-
monnaies montre que la réglementation est effective-
ment nécessaire. Si le contrôle et la réglementation sont 
certainement nécessaires, ils ne doivent pas entraîner 
une surcharge administrative.

Enfin, l’intervenant plaide en faveur d’une réforme de 
la législation douanière.

M. Marco Van Hees (PVDA-PTB) indique qu’il est un 
peu moins enthousiaste que le ministre pour diverses 
raisons:

— La Belgique est toujours un enfer fiscal pour la 
population et un paradis fiscal pour les riches.

— La grande réforme fiscale annoncée en 2020 n’est 
toujours pas appliquée. Et si elle l’est avant la fin de la 
législature, on doute qu’elle augmente la progressivité 
de l’impôt, garante de justice fiscale.

— Les aides pour faire face à la crise énergétique 
sont toujours totalement insuffisante, voire réduite à 
zéro comme la réduction des accises sur l’essence.

— Le SPF Finances continue à être détricoté, tant 
pour le personnel que les implantations.

— Les banques continuent à présenter de hauts taux 
de profit, mais continuent à malmener leur clientèle, 
notamment en fermant les agences et les distributeurs 
de billets.

— Le grands fraudeurs fiscaux et les paradis fiscaux 
continuent leur activité à plein pot. Le secret bancaire est 
toujours une spécificité belge et des paradis fiscaux parmi 
les plus redoutables ne sont sur aucune liste officielle.

Donc, personnellement, l’orateur ne trouve pas qu’on 
avance bien.

1) Les effectifs du SPF Finances

La ministre a déclaré qu’il continuera à investir pour 
mettre des ressources supplémentaires à la disposition 
de l’administration fiscale.
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Nochtans gebeurt sinds het begin van de zittingsperi-
ode veeleer het omgekeerde – wat ook reeds het geval 
was tijdens de vorige zittingsperiodes: de FOD Financiën 
is net als de andere FOD’s het slachtoffer van structurele 
en cumulatieve lineaire besparingen op zijn personeels- 
en werkingskredieten, want elk jaar dient 2 % extra te 
worden bespaard.

Kan de minister verduidelijken hoeveel ambtenaren 
in 2022 bij de FOD Financiën aan de slag waren en 
hoeveel er in 2023 (uitgedrukt in aantallen en in VTE’s) 
zullen werken? Kan de minister voor elk van de vier 
administraties waar controleurs aan de slag zijn, apart 
aangeven hoeveel ambtenaren er met belastingcontrole 
zijn belast? Dus hoeveel belastingcontroleurs zijn res-
pectievelijk in de AA Fisc, de AA BBI, de AA Douane 
en Accijnzen en de AA Patrimoniumdocumentatie aan 
de slag?

2) De werkomstandigheden van de ambtenaren 
van de FOD en het sociaal overleg

Vorige woensdag vond er vóór de Financietoren een 
vakbondsactie plaats.

De vakbonden protesteren tegen de regeringsbeslissing 
om het sociaal overleg te omzeilen door het voorakkoord 
te verwerpen dat met de minister van Ambtenarenzaken 
werd getekend.

De regering heeft besloten noch de onderhandelde 
loonsverhoging, noch de verhoging van de jaareinde-
premie toe te passen, ondanks het feit dat de federale 
ambtenaren reeds meer dan twintig jaar wachten op 
een niet-indexgerelateerde loonsverhoging.

In het voorakkoord met de vice-eersteminister en 
minister van Ambtenarenzaken was er overeenstemming 
bereikt over maatregelen om de jobs aantrekkelijker te 
maken en de vacatures makkelijker ingevuld te krijgen. 
De regering heeft besloten dat voorakkoord met één 
pennenstreek van de tafel te vegen.

Denkt de minister dat de vakbondseisen onterecht 
waren, ondanks het feit dat de loonschalen van de 
federale overheidsambtenaren reeds twintig jaar niet 
meer zijn verhoogd?

Denkt de minister dat de federale overheid aantrek-
kelijk kan blijven als hij de volgende twee signalen geeft: 
de diensten moeten het met steeds minder ambtenaren 
doen en de lonen stijgen nooit?

Pourtant depuis le début de la législature, et c’était déjà 
le cas sous les législatures précédentes, c’est plutôt le 
contraire qui se produit car le SPF Finances, comme les 
autres SPF subit des économies linéaires structurelles 
et cumulatives de 2 % supplémentaire chaque année 
sur les crédits de personnel et de fonctionnement.

Le ministre, peut-il préciser combien d’agents sont 
occupés au SPF Finances en 2022 et combien y seront 
occupés en 2023 (en nombre et en ETP)? Est-ce que le 
ministre peut mentionner distinctement le nombre d’agents 
chargés du contrôle fiscal au sein des 4 administrations 
ayant des contrôleurs: AG Fiscalité, AG ISI, AG Douanes 
et Accises, AG Documentation Patrimoniale?

2) Les conditions de travail des agents du SPF et 
la concertation sociale

Mercredi passé, une action syndicale s’est déroulée 
devant la tour des finances.

Les syndicats protestent contre la décision du gou-
vernement de passer outre la concertation sociale 
en rejetant le pré-accord signé avec la ministre de la 
Fonction publique.

Le gouvernement a décidé de ne pas appliquer 
l’augmentation salariale négociée ni l’augmentation de 
l’allocation de fin d’année alors que les agents fédéraux 
patientent depuis plus de 20 ans pour obtenir une aug-
mentation salariale hors index.

Des dispositions avaient été convenues dans le pré-
accord avec la ministre de la Fonction publique, pour 
que les emplois deviennent plus attrayants et pour que 
les vacances d’emploi soient comblées plus facilement. 
Le gouvernement a décidé d’un trait de plume de balayer 
ce pré-accord.

Est-ce que le ministre pense que les revendications 
syndicales n’étaient pas légitimes alors que les barèmes 
des agents de la fonction publique fédérale n’ont plus 
été augmentés depuis plus de 20 ans?

Le ministre, pense-t-il que la fonction publique fédé-
rale peut rester attractive en envoyant les 2 signaux 
suivants: il faut faire tourner les services avec toujours 
moins d’agents et les salaires n’augmentent jamais?
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3) Toegankelijkheid van de FOD Financiën

De minister kondigt aan dat hij het digitale contact van 
de burger met de administratie wil uitbouwen en tezelf-
dertijd de diensten toegankelijk wil houden voor burgers 
met minder digitale vaardigheden. Het Infrastructuurplan 
Horizon 2024 behelst echter veel gebouwsluitingen, 
waardoor de dienstverlening dichtbij de burger in het 
gedrang komt. Er zullen slechts drie of vier gebou-
wen per provincie overblijven. In de Région du Centre 
(200.000 inwoners) werden eerder al veel vestigingen 
afgeschaft teneinde die allemaal in La Louvière onder te 
brengen. En vandaag staat de sluiting van dat gebouw 
in La Louvière op de agenda. Burgers zullen dus verder 
moeten reizen voor hun afspraak in een FOD-kantoor. 
De vakbondsorganisaties van het personeel van de 
FOD Financiën hebben eveneens uiting gegeven aan 
hun grote ontevredenheid over dat plan.

Zal de minister terugkomen op het Infrastructuurplan 
Horizon 2024 en ervan afzien kantoren te sluiten, ten-
einde de diensten toegankelijk te houden voor burgers 
met minder digitale vaardigheden? Wat is men van plan 
met de Financietoren in Brussel? De FOD Financiën 
moest dit normaal gezien verlaten, maar die verhuizing 
is uitgesteld. Is er nog steeds sprake van een verhuizing 
en zo ja, wanneer?

4) Financiële sancties tegen Rusland

De minister geeft aan dat de Administratie van de 
Thesaurie erin is geslaagd een aanzienlijk bedrag 
van 50 miljard euro te bevriezen.

Euroclear haalt veel voordeel uit het bevriezen van de 
Russische fondsen, aangezien het bedrijf de interesten 
en dividenden op effecten die op zijn balans ingeschre-
ven blijven, opstrijkt en dat geld kan herinvesteren. In de 
eerste jaarhelft van 2022 heeft die bevriezing voor 110 mil-
joen euro aan bijkomende inkomsten gezorgd. Het lijkt 
niet normaal dat een in wezen privébedrijf voordeel haalt 
uit de bevriezing van Russische gelden.

Is de minister van plan maatregelen te treffen om 
een einde te maken aan de onterechte manier waarop 
Euroclear zich verrijkt? Gaat hij maatregelen nemen 
opdat Euroclear de tot nog toe opgestreken winsten 
terugbetaalt of om die winsten aan een uitzonderlijke 
belasting te onderwerpen?

5) Fiscale hervorming

De spreker gaat in op de fiscale hervorming waar 
al sinds het begin van de regeerperiode sprake van 

3) Accessibilité du SPF Finances

Le ministre annonce qu’il veut développer la prise de 
contact numérique avec l’administration tout en gardant 
les services accessibles aux citoyens non numérisés. Or 
le Plan Infrastructure Horizon 2024 prévoit de nombreuses 
fermetures de bâtiments et met donc à mal le service 
de proximité. Il ne restera plus que 3 ou 4 bâtiments par 
province. Dans la région du Centre (200.000 habitants) 
on avait précédemment supprimé plein d’implantation 
pour tout regrouper à La Louvière. Et aujourd’hui, on 
programme la fermeture du bâtiment de La Louvière. 
Les citoyens devront donc accomplir des déplacements 
plus longs pour se rendre dans un bureau du SPF. Les 
organisations syndicales du personnel du SPF Finances 
ont également formulés beaucoup de griefs par rapport 
à ce plan.

Afin de garder les services accessibles aux citoyens 
non numérisés, le ministre va-t-il revenir sur le plan 
Infrastructure Horizon 2024 et renoncer à fermer des 
bureaux? Qu’est-il prévu pour la Tour des finances à 
Bruxelles? Le SPF Finances devait la quitter mais c’était 
reporté à plus tard. Est-ce toujours prévu et pour quand?

4) Sanctions financières contre la Russie

Le ministre indique que l’Administration de la 
Trésorerie est parvenue à geler un montant considé-
rable de 50 milliards d’euros.

Euroclear bénéficie largement du gel des avoirs russes 
puisqu’elle profite des intérêts et dividendes de titres 
qui restent à son bilan, argent qu’elle peut réinvestir. 
Au premier semestre 2022, ce gel lui a fourni 110 mil-
lions d’euros de revenus supplémentaires. Il semble 
anormal qu’une société essentiellement privée puisse 
tirer profit du gel des avoirs russes.

Le ministre envisage-t-il de prendre des mesures pour 
mettre fin à cet enrichissement illégitime d’Euroclear? 
Envisage-t-il de prendre des mesures pour qu’Euroclear 
rembourse les gains réalisés jusqu’ici ou pour que ces 
gains soient soumis à un impôt exceptionnel?

5) La réforme fiscale

L’orateur aborde le thème de la réforme fiscale dont 
on parle depuis le début de la législature. En juillet, le 
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is. In juli 2022 heeft de minister zijn ontwerp voor een 
brede fiscale hervorming voorgesteld, maar tijdens het 
begrotingsconclaaf heeft die geen groen licht gekregen.

De minister moet de eerste concrete fase van die 
fiscale hervorming tegen komende maand, decem-
ber 2022, uitwerken en voorstellen. Er resten nog slechts 
acht dagen tot december en toch blijft de minister in zijn 
beleidsnota heel erg op de vlakte.

Kan de minister aangeven uit welke concrete maat-
regelen die eerste fase zal bestaan?

De minister verklaart voorstander te zijn van een 
dual income tax-model. Waarin verschilt dat van het 
bestaande fiscale stelsel? België heeft geen regeling 
waarbij álle inkomsten samengevoegd worden, maar 
werkt met een systeem waarbij voor de inkomsten uit 
werk een progressieve schaal geldt en op de financiële 
inkomsten een vast tarief van 30 % van toepassing is. 
Is dat al geen dual income tax? Wat zou er met het 
voorstel van de minister nieuw zijn?

De regering zegt de belasting op arbeid te willen inper-
ken, maar een dual income taxe is een gunstigere rege-
ling voor financiële inkomsten. Is dat niet tegenstrijdig?

De minister stelt dat hij aan heel wat belastingvoordelen 
een einde wil maken. Kan hij die preciseren?

Is de minister van plan het voor alle belastingplichtigen 
geldende belastingvrije deel te verlagen, wat eens te 
meer in het voordeel van de hogere inkomens zou zijn?

In zijn visie op een fiscale hervorming lijkt de minister 
ruimschoots voorbij te gaan aan het begrip “progres-
siviteit”, dat nochtans een hoeksteen van fiscale recht-
vaardigheid is. Zal de fiscale hervorming gepaard gaan 
met een sterkere progressiviteit?

Met betrekking tot het tarief van de personenbe-
lasting dat de minister in juli 2022 in zijn ontwerp voor 
een fiscale hervorming voorgesteld heeft, heeft de 
heer Van Hees uitgerekend dat 30 % van het totaal van 
de belastingvermindering ten goede zou komen aan het 
tiende deciel, dat wil zeggen aan de 10 % rijksten. Komt 
de minister bij eenzelfde resultaat uit? Vat de minister 
fiscale rechtvaardigheid zo op?

Blijft de minister bij het plan om het verlaagde btw-
tarief op te trekken tot 9 %?

ministre a présenté son projet de large réforme fiscale, 
mais elle n’a pas été adoptée lors du conclave budgétaire.

Le ministre doit élaborer et présenter la première étape 
concrète de cette réforme fiscale d’ici décembre. Or, on 
est à 8 jours de l’échéance et ce que le ministre présente 
dans sa note de politique générale reste très vague.

Le ministre, peut-il indiquer quelles sont les mesures 
concrètes qui figureront dans cette première étape?

Le ministre déclare opter pour un modèle de dual 
income tax. En quoi est-ce différent du système fiscal 
actuel? Notre pays n’a pas de globalisation des revenus 
mais un système où les revenus du travail sont soumis 
au barème progressif et les revenus financier à un taux 
unique de 30 %. N’est-ce pas déjà un dual income tax? 
Quelle serait la nouveauté dans la proposition du ministre?

Le gouvernement dit qu’il veut réduire la taxation du 
travail mais le “dual income tax taxe plus favorablement 
les revenus financiers. N’est-ce pas contradictoire?

Le ministre annonce qu’il va supprimer de nombreux 
avantages fiscaux. Est-ce que le ministre peut préciser 
quels sont les avantages fiscaux qui seront supprimés?

Le ministre, envisage-t-l de réduire la quotité exemptée 
d’impôt pour tous les contribuables, ce qui profiterait 
également aux revenus les plus élevés?

La vision du ministre d’une réforme fiscale semble 
ignorer largement la notion de progressivité, qui est 
pourtant une notion de base de la justice fiscale. Est-
ce que la réforme fiscale augmentera la progressivité?

Dans le tarif de l’impôt des personnes physiques (IPP) 
que le ministre a présenté dans son projet de réforme 
fiscale en juillet, M. Van Hees a calculé que 30 % du total 
de la réduction d’impôt profitaient au 10e décile, aux 10 % 
les plus riches. Le ministre, arrive-t-il au même résultat? 
Est-ce la conception de la justice fiscale du ministre?

Est-ce que le ministre maintient le projet d’augmenter 
à 9 % le taux réduit de TVA?
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Taxshiftlogica

De fiscale hervorming heeft altijd gedraaid rond een 
vermindering van de belasting op arbeid. In werkelijkheid 
neemt de minister gewoon de taxshiftlogica over van de 
vorige regering, die de personenbelasting verlaagd heeft 
maar de verbruiksbelastingen verhoogd heeft (naast de 
cadeautjes aan het patronaat).

Dat standpunt gaat uit van een economisch dogma 
dat gebaseerd is op OESO-onderzoek dat begin ja-
ren 2010 tot de bevinding gekomen was dat de belasting 
op het inkomen van personen het soort belasting is met 
de meest ongunstige impact op groei.

Vervolgens hebben liefst drie onderzoeksteams ge-
poogd de OESO-resultaten te toetsen door gebruik te 
maken van uitgebreidere databanken en een breder 
tijdvenster. In tegensteling tot de eerdere studies kon bij 
die onderzoeken geen onomstotelijk verband tussen de 
fiscale structuur en de groei worden bepaald. Evenmin 
kon van de verschillende soorten belastingheffingen een 
nauwkeurige rangschikking worden opgesteld volgens 
hun impact op de groei.

In 2018 vroegen onderzoekers van de Bocconi 
Universiteit in Milaan en van de Universiteit van Pavia 
zich in hun artikel Tax policy and economic growth: 
does it really matter? zelfs af of er wel echt een verband 
bestond tussen groei en deze of gene fiscale structuur. 
De betrouwbaarheid van de eerste bevindingen van de 
OESO staat momenteel dus zonder meer ter discussie.

Is de minister van die academische onderzoeken op 
de hoogte? Hoe denkt hij erover? Acht de minister het 
raadzaam het taxshiftspoor te blijven volgen op basis 
van een wankele economische theorie of vindt hij het 
niet beter de fiscale rechtvaardigheid te versterken door 
meer progressiviteit in te bouwen?

De minister heeft gezegd dat de sterkste schouders 
de zwaarste lasten moeten dragen. Kan de minister 
aangeven op welke manier dat principe via zijn hervor-
ming invulling krijgt?

6) Energiecrisis – Steun aan de huishoudens

De minister wijst erop dat België liefst 2,9 miljoen 
sterk verouderde woningen heeft die tegen 2050 op 
energievlak dringend moeten worden gerenoveerd. 
Vindt de minister niet dat de urgentie zo groot is dat dit 
nog vóór 2050 dient te gebeuren?

De minister stelt voor om het verlaagde btw-tarief 
van 6 % voor afbraak en heropbouw te verlengen en 

La Logique “Tax shift”

La ligne de force de la réforme fiscale a toujours été de 
réduire la taxation sur le travail. En fait, le ministre ne fait 
que reprendre la logique du tax-shift du gouvernement 
précédent, qui a réduit l’IPP en augmentant les taxes 
sur la consommation (outre les cadeaux au patronat).

Cette position se base sur un dogme économique 
parti d’une étude de l’OCDE qui a conclu, au début 
des années 2010, que les impôts sur le revenu des 
personnes serait le type d’impôt ayant l’impact le plus 
négatif sur la croissance.

Par la suite, pas moins de trois équipes de cher-
cheurs ont tenté de répliquer les résultats obtenus par 
l’OCDE en utilisant des bases de données élargies et 
une période temporelle plus large. Contrairement aux 
études précédentes, ces études n’ont pas permis de 
mettre en évidence de lien clair entre la structure fiscale 
et la croissance. Elles n’ont pas permis non plus d’établir 
un classement précis des différents types d’imposition 
quant à leur effet sur la croissance.

En 2018, des chercheurs de la Bocconi (Milan) et de 
l’université de Pavie s’interrogeaient même sur la réalité 
du lien entre la croissance et la structure fiscale dans 
leur article au titre éponyme: “Tax policy and economic 
growth: does it really matter?”. La fiabilité des premiers 
résultats de l’OCDE est donc très fortement remise en 
question à l’heure actuelle.

Est-ce que le ministre est au courant de ces travaux 
académiques? Qu’en pense-t-il? Est-ce que le ministre 
pense qu’il soit judicieux de poursuivre sur la voie du 
tax shift sur base d’une théorie économique boiteuse et 
qu’il ne vaudrait pas mieux viser à améliorer la justice 
fiscale, via une meilleure progressivité?

Dans son speech, le ministre a dit que “Les épaules les 
plus larges doivent porter les charges les plus lourdes”. 
Mais le ministre peut-il préciser en quoi sa réforme va 
appliquer ce principe?

6) Crise énergétique – Soutien aux ménages

Le ministre indique que notre pays compte pas moins 
de 2,9 millions d’habitations très vétustes qui attendent 
une rénovation énergétique de toute urgence d’ici 2050. 
Est-ce que le ministre ne pense pas que l’urgence 
nécessiterait une échéance plus rapprochée que 2050?

Le ministre propose de prolonger le taux de TVA réduit 
à 6 % pour la démolition et la reconstruction et précise que 
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geeft aan dat vorig jaar liefst 16.662 aanvragen voor een 
afbraak-en-heropbouwproject ingediend zijn.

Roept de minister ertoe op de 2,9 miljoen sterk ver-
ouderde woningen af te breken en herop te bouwen? 
Met 16.662 per jaar zal de minister er 174 jaar over doen 
om al die woningen weer opgebouwd te krijgen.

7) Accijnzen op brandstof

Afgelopen donderdag, 17 november 2022, mag met 
rode stip worden aangeduid. De benzineprijs staat nog 
steeds hoog, maar de accijnzen bedragen opnieuw hun 
oorspronkelijke niveau van 60 eurocent per liter.

In maart 2022 heeft de regering de accijnzen op 
brandstof met 17,5 cent per liter verminderd, maar dat 
is een tijdelijke maatregel die met een zogeheten cli-
quetsysteem samenhangt. De accijnzen stijgen opnieuw 
zodra de prijs onder de 1,7 euro per liter gaat.

Het cliquetsysteem wordt alleen toegepast om bij 
een prijsdaling de accijnzen te verhogen, maar bij een 
prijsstijging dalen de accijnzen niet.

Als gevolg daarvan is de accijnsverlaging voor ben-
zine momenteel tenietgedaan en bedraagt de accijns 
thans 60 cent per liter, evenveel als vóór de invoering 
van de verlaging.

Zal de minister het cliquetsysteem blijven toepassen 
en de accijns op 60 cent per liter houden wanneer de 
benzineprijs stijgt tot 4 euro per liter?

Hoe legt de minister uit dat de accijnzen stijgen wan-
neer de prijzen dalen, terwijl de accijnzen niet dalen 
wanneer de prijzen stijgen? Vindt de minister dat logisch?

8) Hervorming van de accijnzen (gas en elektriciteit)

De regering kondigt aan dat de btw permanent zou 
kunnen worden verlaagd tot 6 %, in combinatie met de 
invoering van accijnzen. Binnen de regering en soms zelfs 
binnen dezelfde partij (cf. De Croo versus De Bleeker) 
zijn echter uiteenlopende versies te horen.

Zal die hervorming begrotingsneutraal zijn of niet? 
Tijdens de plenaire vergadering van vorige week heeft 
de eerste minister nog geantwoord dat ze inderdaad 
begrotingsneutraal zal zijn, maar in de pers heeft de 
minister van Financiën aangegeven dat ze de Staat geld 
zou kunnen kosten. Welke bewering is waar?

l’année dernière, pas moins de 16.662 demandes ont été 
soumises pour un projet de démolition et reconstruction.

Est-ce que le ministre préconise de détruire et recons-
truire les 2,9 millions d’habitations très vétuste? Au 
rythme de 16.662 par an, il vous faudra 174 ans pour 
reconstruire les 2,9 millions d’habitations très vétustes.

7) Accises sur le carburant

Jeudi passé, 17 novembre 20.022, est à marquer 
d’une croix rouge. Le prix de l’essence est toujours 
élevé, mais les accises sont revenues à leur niveau 
initial de 60 eurocents le litre.

En mars 2022, le gouvernement a diminué les accises 
sur les carburants de 17,5 cents par litre mais il s’agit 
d’une mesure temporaire liée à un système de cliquet. 
Les accises remontent lorsque le prix repasse sous la 
barre des 1,7 euros par litre.

Le cliquet est uniquement appliqué pour faire remon-
ter les accises quand le prix baisse mais quand le prix 
remonte, les accises ne baissent pas.

De ce fait, la réduction d’accise sur l’essence est 
maintenant réduite à néant et le taux d’accise est fixé 
à 60 cents par litre, soit le même niveau qu’avant l’intro-
duction de la réduction.

Si le prix de l’essence monte à 4 euros du litre, le 
ministre va-t-il continuer à appliquer le système de cliquet 
et maintenir l’accise à 60 cents par litre?

Comment est-ce que le ministre explique que les 
accises augmentent quand les prix diminuent mais que 
lorsque que les prix augmentent, l’accises ne diminuent 
pas? Le ministre trouve-t-il cela logique?

8) Réforme des accises (gaz et électricité)

Le gouvernement annonce une éventuelle réduction 
permanente de la TVA à 6 % en combinaison avec 
l’introduction d’accises. Mais on entend beaucoup de 
versions différentes au sein du gouvernement Vivaldi, 
parfois même au sein du même parti (cf. De Croo / 
De Bleeker).

Est-ce que la réforme sera neutre budgétairement ou 
pas? Le premier ministre a encore répondu positivement 
en plénière jeudi passé. Mais dans la presse, le ministre 
des Finances dit que cela pourrait coûter à l’État. Quelle 
est l’affirmation correcte?
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Zal het btw-tarief van 6 % na maart 2023 worden 
verlengd? In zijn verklaringen aan de pers spreekt de 
minister in hypothetische bewoordingen over de verlen-
ging, bijvoorbeeld omdat er binnen de regering geen 
akkoord is over de nieuwe accijnzen. Betekent zulks 
dat het niet 100 % gewaarborgd is dat het btw-tarief 
van 6 % permanent wordt?

Wat zullen de nadere regels inzake die eventuele 
nieuwe accijnzen zijn? Hoe hoog zullen die accijnzen 
zijn? De minister beweert dat de hervorming een be-
schermingsregeling zal behelzen die waarborgt dat de 
accijnzen dalen wanneer de prijs boven een bepaald 
niveau stijgt. Hoe hoog is die prijsdrempel voor gas en 
voor elektriciteit?

Hoe zal bij een overschrijding van die prijs de ac-
cijnsvermindering worden berekend? Zal de minister 
een cliquetsysteem instellen, zoals het vreselijke cli-
quetsysteem dat hij toepast op voertuigbrandstoffen?

Tot slot geeft de minister aan dat die beschermings-
regeling alleen zal worden toegepast op een basisver-
bruik. Met hoeveel kWh gas en elektriciteit stemt dat 
basisverbruik overeen?

9) Afbouw van de bijzondere bijdrage voor de 
sociale zekerheid en taxshift

De minister maakt alleen gewag van de eerste fase 
die hij heeft uitgevoerd. Die wordt geacht in 2024 in 
werking te treden. Daartoe moet de minister ze dus 
in 2023 voorbereiden, maar in zijn beleidsnota spreekt 
hij daar niet van.

Hoe zit het met de tweede fase? Heeft de minister 
besloten om de methode-Gilkinet toe te passen? Die 
bestaat erin maatregelen aan te kondigen die tijdens de 
volgende regeerperioden moeten worden waargemaakt.

10) Stappen ten bate van een groenere fiscaliteit 
en duurzame mobiliteit

De minister beweert belastingvoordelen af te schaf-
fen, zogezegd met het oog op groenere mobiliteit, maar 
intussen heeft hij een heel groot belastingvoordeel 
verankerd dat de Staat heel veel geld kost, namelijk de 
bedrijfswagens.

Hoe verklaart de minister die contradictie? Houdt hij 
in zijn plannen rekening met de verklaring van de eerste 
minister, die enkele dagen geleden in het Parlement heeft 
gezegd dat men er op termijn mee moet ophouden om 
de werknemers met wagens uit te betalen.

La TVA à 6 % va-t-elle se poursuivre après mars 2023? 
Dans ses déclarations à la presse, le ministre parler de 
la prolongation de manière hypothétique, par exemple 
en l’absence d’accord du gouvernement sur les nou-
velles accises. Donc la TVA permanente à 6 % n’est 
pas garantie à 100 %?

Quelles seront les modalités de ces éventuelles nou-
velles accises? Quel sera le montant de ces accises? Le 
ministre indique que la réforme prévoira un mécanisme 
de protection garantissant une baisse des accises lorsque 
le prix augmente au-delà d’un certain niveau. Quel est 
ce seuil de prix pour le gaz et pour l’électricité?

Comment sera calculée la réduction des accises 
lorsque ce prix est dépassé? Est-ce que le ministre va 
instaurer un mécanisme de cliquet comme le système 
dramatique de cliquet qu’il applique sur le carburant?

Enfin, le ministre précise que ce mécanisme de pro-
tection sera uniquement accordé pour une consomma-
tion de base. À combien de kWh de gaz et d’électricité 
correspond cette consommation de base?

9) Suppression partielle de la cotisation spéciale 
de sécurité sociale et tax shift

Le ministre parle uniquement de la première phase 
qui a été réalisée. Elle est sensée entrer en vigueur 
en 2024. Pour bien faire, le ministre devra donc la pré-
parer en 2023 mais il n’en parle pas dans sa note de 
politique générale.

Qu’en est-il de la deuxième phase? Est-ce que le 
ministre a décidé d’adopter la méthode Gilkinet, qui 
consiste à annoncer des mesures qui doivent se réaliser 
durant les prochaines législatures?

10) Actions en faveur d’une fiscalité plus verte et 
une mobilité durable

Alors que le ministre prétend supprimer les niches 
fiscales, sous couvert de verdissement de la mobilité, 
il a bétonné une niche fiscale très importante qui coûte 
très cher à l’État: les voitures de société.

Comment le ministre explique-t-il cette contradiction? 
Dans ses plans, le ministre prend-il en compte cette 
affirmation tenue il y a quelques jours par le premier 
ministre: “A terme, il faudra arrêter de payer les gens 
avec des voitures”.
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De minister kondigt voorts maatregelen aan om het 
fietsgebruik aan te moedigen. Dat is prima. De spreker 
heeft de minister op de fiets gezien. Dat is uitstekend. De 
minister moet echter beseffen dat niet iedereen met de 
fiets naar zijn werk kan. Een bouwvakker die naar een 
werf gaat of een arbeider die in shiften in een fabriek 
werkt, is verplicht zijn auto te gebruiken. Als hij zijn reële 
kosten wil aftrekken, worden die afgetopt vanaf 0,15 euro 
per km. Dat bedrag is al 30 jaar niet meer geïndexeerd 
en volstaat zelfs niet meer om de brandstofkosten te 
dekken, hoewel dat verantwoord zou zijn.

Wat doet de minister voor die mensen? Zal hij maat-
regelen nemen om een einde te maken aan de fiscale 
bestraffing waarvan zij het slachtoffer zijn?

11) Aanpassing van de investeringsaftrek

De minister kondigt aan dat de criteria voor de be-
paling van het investeringsaftrekbedrag zullen worden 
bijgewerkt.

Wat zal de begrotingsweerslag van die aanpassing 
zijn? Zal de minister de grootte van het bedrijf als criterium 
hanteren, opdat de investeringsaftrek voorbehouden zou 
blijven aan de kmo’s?

De minister stelt dat hij bijzondere aandacht aan 
de dag zal leggen voor digitale investeringen. Vreest 
hij geen buitenkanseffecten?

Zullen de banken die veel investeren in digitalisering 
en tegelijk werknemers ontslaan, de grote winnaars van 
die maatregel zijn?

12) Effectentaks

De minister stelt dat de nagestreefde opbrengst 
(voor 2023) zal worden behaald, namelijk 433 mil-
joen euro. Dat is evenwel slechts 0,08 % van het bbp.

Naast het gegeven dat de aanslagvoet dermate laag 
is, ligt het knelpunt in het feit dat de allerrijksten aan die 
belasting ontsnappen, aangezien hun vermogen niet op 
effectenrekeningen staat.

De familie van de nieuwe staatssecretaris voor be-
groting vormt bijvoorbeeld met 1,8 miljard euro het 19de 
vermogen van België, maar betaalt blijkbaar nul euro 
effectentaks. Vindt de minister dat met een dermate lage 
opbrengst de meestvermogenden voldoende afdragen?

Waarom spaart de minister belastingplichtigen met 
een zeer groot vermogen, zoals de familie Bertrand? 
Indien hij dat niet zou doen, zou zijn relatie met de 
nieuwe staatssecretaris voor Begroting misschien minder 

Le ministre annonce aussi des mesures pour encou-
rager l’utilisation du vélo. C’est très bien. L’orateur a vu 
le ministre rouler à vélo. C’est très bien. Mais le ministre 
doit savoir que tout le monde ne peut pas se rendre à 
vélo au travail. Un ouvrier de la construction qui doit se 
rendre sur un chantier, ou qui travaille à poses dans une 
usine, est obligé de prendre sa voiture. S’il veut déduire 
ses frais réels, ceux-ci sont plafonnés à 0,15  euros du 
km, non indexé depuis 30 ans: ça ne suffit même plus 
à couvrir les frais de carburant, alors que c’est censé.

Que fait le ministre pour eux? Va-t-il prendre des 
mesures pour mettre fin à la pénalisation fiscale dont 
ils sont victimes?

11) Adaptation de la déduction pour investissement

Le ministre annonce une mise à jour des critères déter-
minant le montant de la déduction pour investissement.

Quel sera l’impact budgétaire de cette adaptation? 
Est-ce que le ministre va fixer un critère de taille de 
l’entreprise pour que la déduction pour investissement 
soit réservées aux PME?

Le ministre annonce qu’il accordera une attention 
particulière aux investissements numériques. Ne craigne-
t-il pas des effets d’aubaine?

Les banques, qui réalisent des investissements impor-
tants en digitalisation et qui licencient des travailleurs, 
seront-elles les grandes bénéficiaires de cette mesure?

12) Taxe sur les comptes-titres

Le ministre affirme que le rendement visé (pour 2023) 
sera atteint. C’est-à-dire 433 millions d’euros pour 2023. 
Mais cela représente 0,08 % du PIB.

Car le problème, outre un taux d’imposition si bas, c’est 
que les riches les plus fortunés ne sont pas visés car 
leur patrimoine n’est pas détenu via des comptes-titres.

Prenez, la famille de nouvelle secrétaire d’État au 
budget, 19e fortune belge avec 1,8 milliard d’euros: elle 
paye zéro euro de taxe sur les comptes titres? Avec 
un rendement aussi faible, le ministre pense-t-il que 
les épaules les plus larges contribuent suffisamment?

Pourquoi est-ce que le ministre épargne les épaules 
extra-larges comme les familles Bertrand. Bon, ça 
n’arrangerait pas ses relations avec la nouvelle secrétaire 
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hartelijk worden, maar zou zijn begroting tenminste uit 
de rode cijfers kunnen raken.

13) Auteursrechten

De minister verklaart in zijn beleidsnota dat die her-
vorming tevens tot doel heeft bepaalde aspecten uit de 
bestaande rulingpraktijk in de wetgeving te verankeren.

Is het echter niet uitgerekend door de ruling dat men af-
stand heeft genomen van de geest van de wet van 2008? 
Zal de minister niet verplicht zijn de hervorming van de 
auteursrechten neerwaarts te herzien?

Zal de minister in zijn hervorming rekening houden 
met de binnen het auteursrecht heel belangrijke criteria 
inzake originaliteit en communicatie aan de bevolking?

14) Hervorming TOB en JTCB

Aangaande de hervorming van de taks op beursver-
richtingen (TOB) en de jaarlijkse taks op de collectieve 
beleggingsinstellingen (JTCB) heeft de minister het – heel 
vaag – over een vereenvoudiging via enkele gerichte 
ingrepen binnen een budgetneutraal kader.

Die taksen zijn proportioneel (0,12 % en 0,35 % voor de 
TOB en 0,925 % voor de JTBC) en zijn vanaf een bepaald 
bedrag zelfs regressief aangezien er een bovengrens 
geldt (1600 euro voor de TOB). Zou de hervorming van 
die taksen niet veeleer in de richting moeten gaan van 
een meer progressief model?

15) Hervorming van de bedrijfsvoorheffing om 
negatieve effecten te voorkomen

De minister wil de bedrijfsvoorheffing over een peri-
ode van drie jaar afstemmen op de eindbelasting in de 
personenbelasting. Kan de minister uitleggen wat die 
afstemming concreet inhoudt?

16) Het verkleinen van de btw-kloof

De minister verklaart iets te willen doen aan de btw-
kloof in België, door de btw-keten te digitaliseren via de 
invoering van de elektronische facturatie (e-invoicing); 
die zou tot de gepaste gedragingen moeten aanzetten. 
De minister legde een jaar geleden ook al dergelijke 
verklaringen af, maar nu geeft hij aan dat de Europese 
Commissie het project rond e-invoicing niet zal aanvaar-
den zonder dat het ook een deel over e-reporting bevat. 
Hoever staat de minister met dat deel over e-reporting?

België heeft al jarenlang een probleem met de btw-
kloof. Wat is de huidige stand van zaken? Hoe groot is 

d’État au Budget, mais au moins son budget pourrait 
sortir du rouge.

13) Droits d’auteurs

Le ministre dit dans sa note que cette réforme vise 
également à ancrer dans la législation des éléments de 
la pratique du ruling existante.

Mais n’est-ce pas précisément le ruling qui a permis 
de s’éloigner de l’esprit de la loi de 2008? Le ministre 
ne sera-t-il pas obligé de revoir à la baisse votre réforme 
des droits d’auteur?

Dans sa réforme, le ministre va-t-il tenir compte des 
critères d’originalité et de communication au public, qui 
sont assez essentiels en matière de droits d’auteur?

14) Réforme de TOB et de la TOPC

Pour la réforme de la taxe sur les opérations en bourse 
(TOB) et la taxe annuelle sur le organismes de placement 
collectif (TOPC), le ministre évoque – très vaguement – 
de les simplifier par quelques interventions ciblé dans 
un cadre neutre sur le plan budgétaire.

Ces taxes sont proportionnelles (0,12 % et 0, 35 % 
dans le cas de la TOB et 0,925 % dans le cas de la 
TOPC) et même régressives à partir d’un certain mon-
tant puisqu’il y a un montant maximum à la taxe (TOB 
maximum 1600 euros). Est-ce que leur modification ne 
devrait pas plutôt aller vers un modèle plus progressif?

15) Réforme du précompte professionnel pour 
éviter les effets négatifs

Le ministre souhaite aligner le précompte profession-
nel sur l’impôt final des personnes physiques sur une 
période de trois ans. Est-ce que le ministre peut expli-
quer en quoi consiste concrètement cet alignement du 
précompte sur l’impôt final sur une période de trois ans?

16) Réduction du gap TVA

Le ministre déclare s’attaquer au problème de l’écart 
de TVA en Belgique en numérisant la chaîne TVA, avec 
un système de facture électronique (e-invoicing) – ce 
qui incitera un comportement conforme. Le ministre a 
déjà mis en avant de tels propos il y a un an et main-
tenant vous affirmez que “la Commission Européenne 
n’approuvera pas votre projet de e-invoicing sans un 
volet e-reporting. Où en est le ministre sur le e-reporting?

Ça fait des années que la Belgique a un problème de 
gap TVA. Où en est-on aujourd’hui? Quel est le taux de 
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de btw-kloof tussen België en de buurlanden en wat is 
het EU-gemiddelde van die kloof?

17) Eenieder toegang verzekeren tot bank- en 
financiële diensten

Aangaande bankzaken is de taakverdeling tussen 
de minister van Economie en de minister van Financiën 
niet altijd duidelijk.

Doet de minister aan co-beheer met minister Dermagne 
of is er met betrekking tot de bankzaken sprake van een 
duidelijke bevoegdheidsverdeling?

De minister stelt dat hij iedereen de toegang tot bank- 
en financiële diensten wil waarborgen via onder meer 
een dicht netwerk van geldautomaten,

Vorige donderdag echter stond in La Libre Belgique 
te lezen dat in België in amper een jaar tijd 14 % van de 
geldautomaten is verdwenen. In maart moest minister 
Dermagne vaststellen dat de onderhandelingen met de 
banksector spaak waren gelopen en dat ter zake mo-
gelijk wetgevend zou worden opgetreden. In juni kwam 
hij echter op zijn verklaringen terug en deelde hij mee 
dat de onderhandelingen opnieuw werden voortgezet.

Zit de minister hierover op dezelfde lijn als minister 
Dermagne? Vindt hij niet dat de Staat de zaken in han-
den moet nemen en de banken moet verplichten een 
minimumaantal geldautomaten beschikbaar te stellen? 
Staat er een wetsontwerp in de steigers om die tendens 
te keren?

18) De FPIM als motor van de economische groei

De minister heeft het over de rol van de FPIM als motor 
van de groei en de duurzaamheid via de onderhandeling 
over een nieuwe beheersovereenkomst.

Zal de minister in die beheersovereenkomst een 
beding opnemen om de FPIM te verbieden aandelen 
te verwerven in bedrijven die bepaalde criteria niet res-
pecteren, zoals criteria inzake milieu, sociale rechten 
of fiscaal gedrag? Zullen bedrijven die gebruik maken 
van fiscale paradijzen bijvoorbeeld worden uitgesloten?

Is de minister niet van oordeel dat de Staat, in plaats 
van via de FPIM geld in privéondernemingen te stoppen, 
veeleer zou moeten investeren in overheidsbedrijven die 
zich inzetten voor het milieu, teneinde meer greep te 
krijgen op het gevoerde beleid en te voorkomen dat belas-
tinggeld verdwijnt in de zakken van de aandeelhouders.

gap TVA de la Belgique et des pays voisins et le taux 
moyen des pays de l’Union européenne?

17) Garantir à chacun l’accès aux services bancaires 
et financiers

Sur les questions bancaires, la répartition des tâches 
n’est pas toujours claire entre le ministre de l’Économie 
et le ministre des Finances.

Est-ce que le ministre fait de la cogestion avec le 
ministre Dermagne ou y a-t-il une répartition claire des 
compétences sur les questions bancaires?

Le ministre affirme vouloir garantir l’accès aux ser-
vices bancaires et financiers à tous, notamment avec 
un réseau dense de distributeurs de billets.

Or, jeudi dernier, La Libre Belgique nous informe 
qu’en seulement un an, la Belgique a perdu 14 % de ses 
distributeurs de billets. En mars, le ministre Dermagne 
en mars constatait l’échec des négociations avec le 
secteur bancaire et évoquait la possibilité de légiférer à 
ce sujet. Puis en juin, il revient sur ses propos et affirme 
que les négociations ont repris.

Est-ce que le ministre est aligné avec le ministre 
Dermagne à ce sujet? Ne trouve-t-il pas que l’État doit 
prendre les choses en main et imposer un nombre mini-
mal de distributeurs de billets? Est-ce qu’un projet de loi 
est en cours de rédaction pour inverser cette tendance?

18) La SFPI en tant que moteur de la croissance 
économique

Le ministre évoque le rôle de la SFPI en tant que 
moteur de la croissance et de la durabilité, notamment à 
travers la négociation d’un nouveau contrat de gestion.

Dans ce contrat de gestion, le ministre va-t-il mettre 
des clauses pour interdire à la SFPI de prendre des 
participations dans des sociétés qui ne respectent pas 
certains critères, en matière d’environnement, de droits 
sociaux ou d’attitude fiscale? Par exemple, en excluant 
les sociétés ayant recours aux paradis fiscaux.

Est-ce que le ministre ne trouve pas qu’au lieu de 
mettre de l’argent dans des entreprises privées via la 
SFPI, l’État ne devrait pas plutôt investir dans des socié-
tés publiques œuvrant pour l’environnement, pour avoir 
plus de maîtrise sur la politique menée et éviter que de 
l’argent public finisse dans la poche des actionnaires.
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Wat de participaties in BNP Paribas betreft, is het zo 
dat die bank de Europese en Belgische wetgeving (de 
wet van 2 mei 2019) schendt door bepaalde bankver-
richtingen te weigeren voor Belgische klanten die banden 
hebben met Cuba. De bank sluit zelfs rekeningen van 
bepaalde vzw’s die betrekkingen hebben met Cuba. De 
wet biedt evenwel de mogelijkheid boetes op te leggen 
aan banken die die wetgeving schenden.

Zal de minister boetes doen opleggen aan de ban-
ken die de wet van 2 mei 2019 niet naleven? Zal hij 
de bestuurders die België vertegenwoordigen bij BNP 
Paribas vragen een einde te maken aan de niet-naleving 
van de wet?

19) Een daadkrachtige douane als schakel in de 
veiligheidsketen

Terecht beschouwt de minister de versterking van de 
douane als een belangrijk werkpunt. Wanneer het echter 
over drugsbestrijding gaat, ziet men in de haven van 
Antwerpen in de praktijk een ander verhaal. De procureur 
klaagt over een ernstig tekort aan douanebeambten en 
dringt aan op investeringen, aangezien met het huidige 
aantal beambten slechts 1 % van de containers kan 
worden gecontroleerd.

In de begroting voor 2023 zou het personeelsbudget 
van de douane met 5,3 miljoen euro worden verhoogd. 
Met de drugshandel in Antwerpen halen de misdaad-
organisaties een omzet van 50 miljard euro. Dat is 
dus 10.000 keer meer dan het bedrag waarin de begroting 
voorziet. Is de minister van oordeel dat de investeringen 
in de douane toereikend zijn?

20) Fraudebestrijding

Hoe verklaart de minister dat België in Europa een uit-
zondering blijft door het bankgeheim in stand te houden?

Het Rekenhof geeft aan dat er 44 miljard euro zwart 
geld op de Belgische rekeningen staat; het gaat dan 
alleen al om het kapitaal dat tijdens de EBA niet werd 
geregulariseerd. Hoe gaat de minister die bedragen 
belasten?

Volgens het regeerakkoord moest datamining op de 
gegevens van het Centraal Aanspreekpunt in septem-
ber 2021 een feit zijn. Het is nu november 2022 en er 
is nog steeds niets. De minister zegt telkens dat zijn 
diensten daaraan werken. Komt het er nog van tijdens 
deze zittingsperiode?

Concernant les participations dans BNP Paribas, 
cette banque viole la législation européenne et belge 
(loi du 2 mai 2019) en refusant certaines opérations 
bancaires de clients belges en lien avec Cuba. Elle 
ferme même les comptes de certaines asbl ayant des 
relations avec Cuba. Or, la loi permet d’appliquer des 
amendes aux banques violant ces législations.

Est-ce que le ministre va appliquer des amendes aux 
banques qui ne respectent pas la loi du 2 mai 2019? 
Va-t-il demander aux administrateurs représentant la 
Belgique chez BNP Paribas de mettre fin à ce non-res-
pect de la législation?

19) Une douane dynamique comme maillon dans 
la chaîne de sécurité

Le ministre identifie à juste titre le renforcement de la 
douane comme un enjeu majeur. Cependant, s’agissant 
de la lutte contre la drogue, le constat sur le terrain au 
port d’Anvers raconte une autre histoire. Le procureur 
dénonce une grave pénurie de douaniers et la nécessité 
d’investir, car le nombre de douaniers déployé à ce jour 
ne permet de contrôler que 1 % des conteneurs!

Dans le budget 2023, le budget personnel de la 
douane serait augmenté de 5,3 millions d’euros. Le 
trafic de drogue à Anvers, c’est un chiffre d’affaires 
de 50 milliards d’euros des organisations criminelles. 
C’est donc 10.000 fois plus. Est-ce que le ministre 
estimez-vous que les investissements dans la douane 
sont suffisants?

20) Lutte contre la fraude

Comment le ministre explique-t-il que la Belgique 
reste une exception européenne en maintenant le secret 
bancaire?

La Cour des comptes indique qu’il y a 44 milliards d’eu-
ros d’argent noir sur les comptes belges, rien qu’en 
comptant les capitaux non régularisés lors des DLU? Que 
fait le ministre vis-à-vis de la taxation de ces montants?

Le datamining sur les données du point de contact 
central devait être mis en place en septembre 2021, selon 
l’accord de gouvernement. On est en novembre 2022 et 
on n’a toujours rien. Chaque fois, vous dites que vos 
services y travaille. Mais cela verra-t-il le jour sous cette 
législature?
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Hoewel het personeel van de FOD elk jaar afneemt, 
beweert de minister dat hij het aantal belastingcontro-
leurs handhaaft.

Hij kondigt de activering van “multidisciplinaire on-
derzoeksteams” aan. Dat is heel goed, maar daar zijn 
heel weinig ambtenaren mee gemoeid.

Volgens de cijfers van de heer Van Hees voor de peri-
ode 2016-2022 is het aantal controleambtenaren gedaald 
van 4314 tot 3850 (- 11 %). Van 2020 tot 2022 lijkt het 
aantal controleambtenaren redelijk stabiel.

Kan de minister zeggen hoeveel controleambtenaren 
er thans zijn in elk van de vier administraties (Fiscaliteit, 
BBI, Douane en Patrimoniumdocumentatie)?

Vergt een actieve strijd tegen de fiscale fraude geen 
toename van het aantal controleurs, veeleer dan een 
stabilisatie?

21) Belastingparadijzen

De minister verwijst in zijn beleidsnota verschillende 
keren naar de lijst van belastingparadijzen en naar 
het nut ervan. Naast de uitsluiting van elk lid van de 
Europese Unie van die lijst, met het vrij verkeer van 
kapitaal als voornaamste rechtvaardiging, rijst opnieuw 
een probleem van middelen.

De CBP (Cel Belastingparadijzen) bestaat uit vier 
medewerkers die echter niet voltijds zijn toegewezen 
om opdrachten inzake belastingparadijzen uit te voeren. 
Dat is uiteraard te weinig voor de taken die ze zouden 
moeten uitvoeren.

Zal de minister het personeelsbestand van de Cel 
Belastingparadijzen verhogen en die dienst herorgani-
seren, zoals het Rekenhof heeft aanbevolen? Zal hij alle 
aanbevelingen van het recente vernietigende rapport van 
het Rekenhof over de belastingparadijzen toepassen? 
Zal hij de Belgische (of EU-)lijst van belastingparadijzen 
verruimen door er de tientallen belastingparadijzen in op 
te nemen die daar thans niet op voorkomen? Wat met 
de uitsluiting van belastingparadijzen die zich binnen de 
Europese Unie bevinden? Indien dat strijdig is met de 
Europese wetgeving, zoals de minister heeft beweerd, 
zal hij het aan Europa overlaten om die wetgeving te 
veranderen?

22) Europese en internationale samenwerking 
inzake financiën en fiscaliteit

De minister is blij met het compromis over de mi-
nimumbelasting van OESO-Pijler 2 en stelt dat, zelfs 
indien de blokkering op Europees niveau zou blijven 

Malgré que chaque année le personnel du SPF dimi-
nue, le ministre prétend qu’il maintient le nombre de 
contrôleurs fiscaux.

Vous annoncez l’activation des “équipes d’enquête 
multidisciplinaires”. Très bien, mais cela concerne très 
peu d’agents.

Selon les chiffres de M. Van Hees de 2016 à 2022, le 
nombre d’agents contrôleurs est passé de 4314 à 3850 
(-11 %). De 2020 à 2022, le nombre total d’agents contrô-
leurs semble être plutôt stable.

Est-ce que le ministre peut indiquer le nombre actuel 
d’agents contrôleurs dans chacune des quatre administra-
tions (Fiscalité, ISI, douane, documentation patrimoniale)?

Si on veut lutter activement contre la fraude fiscale, ne 
faut-il pas augmenter les effectifs de contrôleurs plutôt 
que les stabiliser?

21) Paradis fiscaux

Le ministre mentionne plusieurs fois dans sa note la 
liste des paradis fiscaux et son utilité. Au-delà de l’exclu-
sion de cette liste de tout membre de l’Union européenne 
en utilisant la liberté de circulation des capitaux comme 
justification principale, il y a de nouveau un problème 
de moyens.

La CPF [cellule paradis fiscaux] se compose de quatre 
collaborateurs qui ne sont toutefois pas affectés à temps 
plein à la réalisation de missions relatives aux paradis 
fiscaux. De toute évidence, c’est bien trop peu pour les 
tâches qu’ils devraient accomplir.

Est-ce que le ministre va augmenter le personnel et 
réorganiser la cellule paradis fiscaux, comme recom-
mandé par la Cour des comptes? Va-t-il appliquer toutes 
les recommandations du récent rapport assassin de la 
Cour des comptes sur les paradis fiscaux? Va-t-il élargir 
la liste belge (ou UE) des paradis fiscaux en y intégrant 
les dizaines de paradis fiscaux qui n’y sont pas? Qu’en 
est-il de l’exclusion des paradis fiscaux qui se trouvent 
dans l’Union européenne? Si c’est contraire à la légis-
lation européenne, comme la ministre a affirmé, va-t-il 
laisser au niveau européen pour changer cette législation?

22) Coopération européenne et internationale en 
matière de finances et de fiscalité

Le ministre se félicite du compromis sur l’impôt mini-
mum du Pilier 2 de l’OCDE et il affirme que, même si le 
blocage au niveau européen devait perdurer, la Belgique 
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voortduren, België het initiatief zal nemen om een ak-
koord te bereiken dat op veel steun kan rekenen binnen 
de Europese Unie (versterkte samenwerking).

De opbrengst van die maatregel in België is ech-
ter op dit moment ontgoochelend: 268 miljoen euro 
voor 2023 en 13 miljoen euro voor 2024. Budgettair 
betreft het dus geen nieuwe ontvangst, maar bovendien 
valt zelfs het rendement lager uit dan de raming in de 
meerjarentabel van de vorige jaren (400 miljoen euro).

Hoe denkt de minister die maatregel concreet te be-
stendigen in België, indien de blokkering op Europees 
niveau zou voortduren? Enkel via de hervorming van 
de reeds in de begrotingsnotificaties opgenomen korf?

Het systeem van de korf bestaat reeds sinds de her-
vorming van de vennootschapsbelasting. Er wordt enkel 
overwogen die korf te verdubbelen. De meeste niches 
van de vennootschapsbelasting ontsnappen echter 
aan dat systeem. Zullen de meeste multinationals aan 
belasting in België blijven ontsnappen in geval van een 
verdubbeling van de korf? Geeft de minister toe dat dit 
systeem van de korf niet toereikend is?

Wat het Stabiliteits- en Groeipact betreft, kondigt de 
minister de aanpassing van de regels aan. Tijdens de 
laatste Raad Ecofin heeft de Europese Commissie aan-
gegeven dat zij de bedoeling heeft aan elke lidstaat een 
schuldreductietraject voor te stellen, waarop elke lidstaat 
mag reageren met een eigen voorstel.

De twee kaderparameters van het Stabiliteits- en 
Groeipact (schulddrempel van 60 % en jaarlijks tekort 
van maximum 3 %) werden daarentegen niet ter dis-
cussie gesteld. De Europese Commissie plant echter 
meer effectieve sancties indien de criteria niet worden 
geëerbiedigd.

Kunnen we echt spreken van een aanpassing van de 
Europese regels omtrent de overheidsschuld zonder die 
parameters te wijzigen? Als de 60 %- en de 3 %-regel 
worden gehandhaafd en de effectiviteit van de sancties 
wordt verhoogd, scherpt men dan niet in feite de regels 
aan in plaats van ze te verlichten? Is dat dan geen te-
rugkeer naar het bezuinigingsbeleid?

23) Duurzame-ontwikkelingsdoelstellingen

De minister is van plan de doelstelling te halen om 0,7 % 
van het bnp aan ontwikkelingssamenwerking te besteden. 
In België is dat percentage tussen 2010 en 2021 echter 
gedaald van 0,64 % naar 0,46 %. Welke maatregelen 
plant de minister om die trend te keren?

prendra l’initiative de parvenir à un accord bénéficiant 
d’un large soutien au sein de l’Union européenne (coo-
pération renforcée).

Cependant, à ce jour, les rendements de cette me-
sure en Belgique sont décevant: 268 millions d’euros 
sur 2023 et 13 millions d’euros pour 2024. D’un point de 
vue budgétaire, on constate donc, non seulement qu’il 
ne s’agit pas d’une nouvelle recette, mais même que le 
rendement est moindre que celui prévu dans le tableau 
pluriannuel des années précédentes (400 millions euros).

Comment le ministre envisage-t-il concrètement de 
pérenniser cette mesure en Belgique au cas où le blocage 
au niveau européen devait continuer? Uniquement par 
la réforme de la corbeille qui est déjà prévue dans les 
notifications budgétaires?

Le système de la corbeille existait déjà depuis la 
réforme de l’impôt des sociétés. Il est simplement prévu 
de le doubler. Or, la plupart des niches de l’impôt des 
sociétés échappent à ce système. Si vous doublez 
la corbeille, la plupart des multinationales continue-
ront à échapper à l’impôt en Belgique? Est-ce que le 
ministre convient que ce système de la corbeille n’est 
pas satisfaisant?

Concernant le Pacte de stabilité et de croissance 
le ministre annonce l’adaptation des règles. Lors du 
dernier Conseil Ecofin, la Commission Européenne a 
évoqué l’intention de présenter à chaque état membre 
une trajectoire de réduction de la dette, et en réponse 
chaque état membre fera sa propre proposition.

Cependant, les deux paramètres-cadre du Pacte 
de stabilité et de croissance (seuil de la dette à 60 % 
et seuil du déficit annuel à 3 %) n’ont pas été remis en 
question. Par contre la commission européenne prévoit 
une effectivité des sanctions plus importante si les cri-
tères ne sont pas respectés.

Sans modifier ces paramètres, peut-on vraiment 
parler d’une adaptation des règles européennes sur la 
dette publique? Si on maintien les règles de 60 % et 3 % 
et qu’en plus l’effectivité des sanctions est accrue, ne 
s’agit-il pas en réalité d’un renforcement des règles plutôt 
que d’un allègement et donc un regain des politiques 
d’austérité.

23) Objectifs de développement durable

Le ministre envisage d’atteindre l’objectif de dédier 
le 0,7 % du PNB à la coopération au développement. 
Cependant, entre 2010 et 2021 la Belgique est passée 
de 0,64 % à 0,46 %. Quelles mesures est-ce que le 
ministre a identifiées pour inverser cette tendance?
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24) Vrijstellingen van doorstorting van bedrijfs- 
voorheffing

De heer Van Hees stelt vast dat de vrijstellingen van 
doorstoring van bedrijfsvoorheffing totaal niet worden 
vermeld in de beleidsnota. Het betreft nochtans een 
enorm en groeiend bedrag ten belope van 4,6 mil-
jard euro in de begroting 2023. Het is een geschenk aan 
de bazen, dat 10 keer de taks op de effectenrekeningen 
vertegenwoordigt.

In plaats van ze te verminderen, voegt de minister 
daarentegen een nieuwe categorie van vrijstellingen 
toe voor de werkgevers die worden getroffen door een 
natuurramp. Het gaat weliswaar slechts om 33 mil-
joen euro, maar moeten we niet stoppen met die fiscale 
niche verder te ontwikkelen? Moet ze integendeel niet 
substantieel worden teruggeschroefd?

Op  12 februari 2021 had de Ministerraad zijn akkoord 
gegeven over de drie spending reviews proefprojecten, 
waarvan de vrijstelling van doorstorting van bedrijfsvoor-
heffing er één was. Welke maatregelen werden in dat 
verband genomen en wat is de budgettaire opbrengst 
ervan?

De heer Joris Vandenbroucke (Vooruit) geeft aan dat 
zijn fractie veel belang hecht aan fiscale rechtvaardigheid 
waarbij elke belastingplichtige een eerlijk deel van de 
belastingen betaalt zodat de belastingen voor de grote 
meerderheid van de mensen kunnen worden verlaagd. 
Deze fiscale rechtvaardigheid kan op twee manieren 
worden bereikt: de strijd tegen de fiscale fraude en een 
brede fiscale hervorming.

Op het vlak van de strijd tegen de fiscale fraude heeft 
de minister al belangrijke stappen gezet.

Wat de fiscale hervorming betreft is er nog een grote 
weg af te leggen. Er bestaan verschillende pistes om 
tot een versterking van de koopkracht van de burgers 
te komen waaronder de verhoging van de belastingvrije 
som. Welke ingrediënten zal de fiscale hervorming bevat-
ten? Wat is de bandbreedte van de geplande taxshift?

De spreker ergert zich aan het argument van sommi-
gen die stellen dat niemand erop achteruit mag gaan bij 
de fiscale hervorming. Met dergelijk uitgangspunt is het 
onmogelijk om de grote onrechtvaardigheden van ons 
belastingsysteem aan te pakken. De heer Vandenbroucke 
geeft enerzijds het voorbeeld van Deborah die kassierster 
is in een supermarkt te Nieuwpoort en die 29.000 euro 
bruto verdient per jaar en daar 34 % belastingen op moe-
ten betalen en anderzijds de 290.000 euro die Wauthier 
als bestuurder van een beursgenoteerde familiale ven-
nootschap als meerwaarden heeft gerealiseerd en via 

24) Dispenses de versement de précompte 
professionnel (DPP)

M. Van Hees constate que les dispenses de verse-
ment de précompte professionnel sont complètement 
absents dans la note. Pourtant c’est un montant énorme 
et croissant qui atteint 4,6 milliards d’euros dans le bud-
get 2023. C’est un cadeau aux patrons qui représentent 
dix fois la taxe sur les comptes-titres.

Or, au lieu de la réduire, le ministre rajoute une nou-
velle catégorie de DPP pour les employeurs touché 
par une calamité naturelle. Ce n’est certes que 33 mil-
lions d’euros, mais ne faut-il pas arrêter de développer 
cette niche fiscale? Ne faut-il pas au contraire la réduire 
substantiellement?

Le 12 février 2021, le Conseil des ministres avait mar-
qué son accord sur les trois projets pilotes de spending 
reviews, dont l’un était les DPP. Quelles mesures ont été 
prises dans ce cadre et pour quel rendement budgétaire?

M. Joris Vandenbroucke (Vooruit) indique que son 
groupe attache une grande importance à la justice 
fiscale, chaque contribuable payant une part équitable 
des impôts afin que les impôts puissent être réduits pour 
la grande majorité des gens. Cette justice fiscale peut 
être obtenue de deux manières: la lutte contre la fraude 
fiscale et une large réforme fiscale.

En ce qui concerne la lutte contre la fraude fiscale, le 
ministre a déjà pris des mesures importantes.

En ce qui concerne la réforme fiscale, il reste encore 
beaucoup de chemin à parcourir. Il existe plusieurs pistes 
pour parvenir à renforcer le pouvoir d’achat des citoyens, 
dont l’augmentation de la quotité exemptée d’impôt. 
Quels ingrédients la réforme fiscale contiendra-t-elle? 
Quelle est l’ampleur du tax shift envisagé?

L’intervenant s’irrite de l’argument avancé par cer-
tains qui affirment que personne ne peut être lésé par 
la réforme fiscale. Cette position ne permettra pas de 
s’attaquer aux grandes injustices de notre système 
fiscal. M. Vandenbroucke cite, d’une part, l’exemple de 
Deborah, caissière dans un supermarché de Nieuport 
qui gagne 29.000 euros brut par an et qui sera imposée 
à hauteur de 34 % sur ce montant, et d’autre part, celui 
de Wauthier, administrateur d’une société familiale cotée 
en bourse qui a réalisé 290.000 euros de plus-values et 
qui, au travers de l’exercice de warrants, sera imposé 
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de uitoefening van warrants wordt belast aan 6,5 %. 
Dergelijke onrechtvaardigheden moeten zo snel mo-
gelijk worden weggewerkt. De spreker kijkt uit naar de 
voorstellen van de minister daaromtrent.

Naast de fiscale hervorming wil de spreker ook werk 
maken van een hervorming van de pensioenen, de 
arbeidsmarkt en de gezondheidszorg.

Daarnaast vraagt de spreker zich af waarom de mi-
nister ook de TOB en de JTCB wenst te hervormen. 
Staat dit los van de brede fiscale hervorming of is het 
eraan gekoppeld?

Wat de plannen betreft van de minister om de VAT 
gap te verkleinen is de spreker de invoering van de e-
invoicing zeer genegen. De invoering van e-invoicing is 
een belangrijk instrument in de strijd tegen btw-fraude 
en zal ons land eindelijk in lijn brengen met de buurlan-
den. Zal de minister de e-invoicing uitbreiden van B2B 
(business to business) transacties naar B2C (business 
to consumer) transacties.

Wat de strijd tegen de fiscale fraude betreft is de 
spreker verheugd met de uitvoering van het tweede 
actieplan: bijvoorbeeld de uitgebreide mogelijkheden 
om gebruik te kunnen maken van CRS-gegevens, de 
mogelijkheid tot het opleggen van een dwangsom bij het 
niet meewerken aan fiscale controles en de verruimde 
aanslagtermijnen. Kan de minister aangeven tot welke 
opbrengst deze maatregelen kunnen leiden?

Met betrekking tot het derde actieplan is de spreker 
tevreden dat de minister de intentie heeft om het aantal 
fiscale controleurs te verhogen. Dankzij de extra geïnde 
belastingen verdient deze investering zich meervoudig 
terug. Het is ook een goede zaak de FOD Financiën 
in grote mate investeert in opleiding en verdere digi-
talisering. Hoeveel controleurs zullen er extra worden 
aangenomen. Hoe is het gesteld met de IT-omgeving 
van de FOD Financiën en welke IT-investeringen plant 
de minister nog? Hoe ver staat het met de plannen om 
met behulp van datamining een aantal controles te 
automatiseren?

Verder merkt de spreker op dat de beleidsnota wel 
aandacht besteedt aan de DAC-7 en DAC-8 richtlijnen, 
maar niets zegt over de DAC-6 richtlijn. Nochtans heeft 
het Grondwettelijk Hof nog niet zo lang geleden een 
aantal bepalingen van de Belgische omzetting van DAC-
6 vernietigd met belangrijke gevolgen voor de effectiviteit 
van die maatregel. Hoe gaat de minister dat remediëren?

à 6,5 %. Il convient de mettre fin le plus rapidement 
possible à de telles injustices. L’intervenant attend avec 
impatience les propositions du ministre à cet égard.

Outre la réforme fiscale, l’intervenant souhaite éga-
lement œuvrer à une réforme des pensions, du marché 
du travail et des soins de santé.

Par ailleurs, l’intervenant se demande pourquoi le 
ministre souhaite également réformer la TOB et la TOPC. 
Ces réformes sont-elles indépendantes de la vaste 
réforme fiscale ou y sont-elles liées?

En ce qui concerne les projets du ministre visant à 
réduire l’écart de TVA, l’intervenant est très favorable à 
l’introduction de la facturation électronique (e-invoicing), 
qui constitue un instrument important dans la lutte contre 
la fraude à la TVA et qui permettra enfin de mettre notre 
pays au diapason des pays voisins. Le ministre éten-
dra-t-il la facturation électronique des transactions B2B 
(business to business) aux transactions B2C (business 
to consumer)?

En ce qui concerne la lutte contre la fraude fiscale, 
l’intervenant se réjouit de la mise en œuvre du deuxième 
plan d’action: par exemple, les possibilités étendues 
d’utiliser les données CRS, la possibilité d’infliger une 
astreinte en cas de refus de coopérer à un contrôle fiscal 
et la prolongation des délais d’imposition. Le ministre 
peut-il indiquer le montant que ces mesures peuvent 
rapporter?

En ce qui concerne le troisième plan d’action, l’interve-
nant se réjouit que le ministre ait l’intention d’augmenter 
le nombre de contrôleurs fiscaux. Les recettes fiscales 
supplémentaires permettront d’obtenir un retour sur 
investissement multiple. Il est également positif que le 
SPF Finances investisse dans une large mesure dans la 
formation et la poursuite de la numérisation. Combien de 
contrôleurs supplémentaires seront-ils recrutés? Qu’en 
est-il de l’environnement informatique du SPF Finances 
et quels investissements le ministre prévoit-il encore dans 
le domaine informatique? Où en sont les projets visant à 
automatiser certains contrôles à l’aide du datamining?

Par ailleurs, l’intervenant fait observer que si la note 
de politique accorde effectivement de l’attention aux 
directives DAC 7 et DAC 8, elle est toutefois muette à 
propos de la directive DAC 6. Or, la Cour constitutionnelle 
a assez récemment annulé plusieurs dispositions de la 
transposition belge de la DAC 6, entraînant d’importantes 
conséquences sur l’effectivité de cette mesure. Comment 
le ministre compte-t-il remédier à cette situation?
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Ook op Europees vlak steunt de spreker ten volle de 
minister voor de omzetting van Pijler 2 via de procedure 
van versterkte samenwerking als Hongarije blijft dwars-
liggen. Kan de minister ook aangeven wat de stand van 
zaken is met betrekking tot Pijler 1?

Ook van de invoering van de CO²-importheffing is 
de heer Vandenbroucke een grote voorstander. Deze 
heffing dient om een gelijk speelveld te creëren. In de 
staalfabriek van Arcelor Mittal in Gent wordt per ton ge-
produceerd staal ongeveer 1,7 ton CO² uitgestoten terwijl 
dit in Turkije en in China ongeveer 2,2 à 2,5 ton CO² is. 
Deze importheffing is nodig om industriële activiteiten 
zoals staalproductie in ons land te kunnen verankeren 
en de impact op het milieu te kunnen beperken.

De heer Vandenbroucke is ook opgetogen met de plan-
nen van de minister om een financiële transactietaks in 
te voeren om de Europese eigen middelen aan te vullen.

Wat de effectentaks betreft wijst de spreker erop dat 
de beleidsnota niets vermeldt over de vernietiging van 
de antimisbruikbepaling door het Grondwettelijk Hof. 
Het is van belang dat er zo snel mogelijk een oplossing 
komt zodat het rendement gegarandeerd blijft.

Verder is de spreker van mening dat er werk moet 
gemaakt worden van de fiscaliteit voor topsporters. Het 
is niet logisch dat kleine vzw’s elke euro moeten ver-
antwoorden en streng worden gecontroleerd terwijl er 
tientallen miljoenen euro’s aan belastinggeld in lonen van 
topvoetballers wordt gestoken zonder deftige controle.

Wat de universele bankdienst betreft kondigt de mi-
nister een evaluatierapport aan. Volgens de minister is 
deze universele bankdienst een groot succes. Hoe kan 
deze bankdienst op lange termijn worden bestendigd en 
wordt die niet beter wettelijk verankerd?

Tot slot is de heer Vandenbroucke verwonderd dat 
de N-VA-fractie voorstander is om de btw op elektriciteit 
en gas terug naar 21 % te brengen omdat het anders 
zou leiden tot een onwenselijk consumptiepatroon. De 
spreker vindt dit een wereldvreemde redenering. Hoe 
kunnen mensen met de huidige energieprijzen ertoe 
worden aangezet om meer energie te verbruiken zelfs 
met een btw-tarief van 6 %? Hij betwijfelt of de piste van 
de N-VA om te werken met een fiscaal voordeel effectief 
is. Het grote voordeel van een btw-verlaging is dat die 
direct ingaat, waardoor de mensen onmiddellijk 15 % 

En ce qui concerne le niveau européen, l’intervenant 
soutient également pleinement le ministre dans le cadre 
de la transposition du Pilier 2 au travers de la procédure 
de coopération renforcée, si la Hongrie continue à faire 
de l’obstruction. Le ministre peut-il également indiquer 
quel est l’état d’avancement du Pilier 1?

M. Vandenbroucke est également très favorable à 
l’introduction d’une taxe carbone sur les importations. 
Cette taxe devra créer des conditions de concurrence 
équitables. L’usine sidérurgique gantoise d’Arcelor 
Mittal émet près de 1,7 tonne de CO2 pour la production 
d’une tonne d’acier, alors qu’en Turquie et en Chine, ces 
émissions atteignent près de 2,2 à 2,5 tonnes. Cette 
taxe sur les importations est nécessaire afin d’ancrer 
des activités industrielles telles que la production d’acier 
dans notre pays tout en limitant les incidences sur 
l’environnement.

M. Vandebroucke se réjouit également des projets du 
ministre visant à instaurer une taxe sur les transactions 
financières afin de renforcer les moyens propres de 
l’Union européenne.

En ce qui concerne la taxe sur les comptes-titres, 
l’intervenant souligne que la note de politique générale 
n’évoque pas l’annulation de la disposition anti-abus par 
la Cour constitutionnelle. Il est important de trouver une 
solution le plus rapidement possible afin de continuer à 
garantir le rendement.

En outre, l’intervenant estime qu’il convient de s’atte-
ler à la fiscalité des sportifs de haut niveau. Il n’est pas 
logique que des petites ASBL doivent justifier l’utilisation 
de chaque euro et soient rigoureusement contrôlées, 
alors que des dizaines de millions d’euros de fonds 
publics sont consacrés aux salaires des footballeurs de 
haut niveau, en l’absence de contrôle correct.

En ce qui concerne le service bancaire universel, le 
ministre annonce un rapport d’évaluation. Il juge que 
ce service est un grand succès. Comment ce service 
bancaire sera-t-il pérennisé et ne conviendrait-il pas de 
l’inscrire dans une loi?

Enfin, M. Vandenbroucke s’étonne que le groupe 
N-VA soit partisan de ramener la TVA sur l’électricité 
et sur le gaz à 21 %, pour éviter d’induire un mode de 
consommation indésirable. L’intervenant estime que ce 
raisonnement est déconnecté de la réalité. Compte tenu 
des prix actuels de l’énergie, comment les consommateurs 
pourraient-ils être incités à consommer plus d’énergie, 
même avec un taux de TVA de 6 %? Il doute de l’efficacité 
de la piste avancée par la N-VA visant à recourir à un 
avantage fiscal. La réduction de la TVA présente le grand 
avantage d’être immédiatement effective, ce qui permet 
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korting krijgen op de energiefactuur. De impact van de 
btw is ook het meest relevant voor die gezinnen waarbij 
de energiefactuur meer dan gemiddeld weegt op het ge-
zinsbudget. Een fiscaal voordeel werkt veel trager en is 
ook veel minder gericht op de laagste-inkomensgroepen.

De heer Sander Loones (N-VA) repliceert dat het 
voorstel van N-VA erin bestaat om een belastingver-
mindering door te voeren via de bedrijfsvoorheffing 
zodat de mensen de vermindering onmiddellijk krijgen. 
Een belastingvermindering is juist veel sneller dan een 
btw-verlaging die in de praktijk nogal wat problemen 
oplevert voor bewoners van appartementen. Hij raadt de 
heer Vandenbroucke aan om het wetsvoorstel (Joy Donné, 
Bert Wollants, Sander Loones, Theo Francken, Björn 
Anseeuw, Kathleen Depoorter, Anneleen Van Bossuyt, 
Yngvild Ingels) tot wijziging van het Wetboek van de 
inkomstenbelastingen 1992, teneinde een belastingver-
mindering in te voeren wegens de hoge energiekosten 
voor huishoudens, nr. 2450/1, eens aandachtig te lezen.

Vervolgens gaat de spreker in op 6 punten die niet in 
de beleidsnota zijn opgenomen.

1) Intrestlasten

De spreker merkt op de Agentschap van de Schuld 
niet wordt vermeld in de beleidsnota. Nochtans zullen de 
intrestlasten in de periode 2022-2024 stijgen van 7,9 mil-
jard euro naar 9,5 miljard euro. Hoe zal het Agentschap 
van de Schuld met deze rentestijging omgaan?

2) Dividend van de NBB

Wat de Nationale Bank van België betreft wijst de 
spreker erop dat de NBB heeft aangekondigd niet genoeg 
reserves in kas te hebben om alle risico’s te dekken. In 
de tweede gecorrigeerde versie van de algemene toe-
lichting staat te lezen dat het dividend van de NBB zal 
dalen met 268 miljoen euro. Deze minderinkomst wordt 
gekwalificeerd als een eenmalige inkomst. Rekent de 
minister dan maar op 1 jaar minderinkomst en nadien 
terug een stijging van het dividend? Worden dividenden 
niet altijd als structurele inkomsten geboekt?

3) Belastingvermindering voor giften

In het kader van de belastingvermindering voor giften 
zal in overleg met de Gemeenschappen gewerkt worden 
aan een hervorming van de erkenningsprocedure voor 

aux consommateurs d’obtenir immédiatement 15 % de 
réduction sur la facture d’énergie. L’impact de la TVA 
est également le plus pertinent pour les ménages pour 
lesquels la facture énergétique occupe une part plus 
importante que la moyenne dans le budget du ménage. 
Un avantage fiscal se fait ressentir nettement moins vite 
et cible également beaucoup moins les groupes aux 
revenus les plus faibles.

M. Sander Loones (N-VA) réplique que la propo-
sition de la N-VA consiste à accorder une réduction 
d’impôt en diminuant le précompte professionnel, pour 
permettre aux gens de bénéficier immédiatement de la 
réduction. L’effet d’une réduction d’impôt est précisé-
ment plus rapide que celui d’une diminution de la TVA, 
qui suscite un nombre assez important de problèmes 
pour les résidents d’appartements. Il recommande à 
M. Vandenbroucke de lire attentivement la proposition de 
loi modifiant le Code des impôts sur les revenus 1992, en 
vue d’instaurer une réduction d’impôt liée au coût élevé 
de l’énergie pour les ménages (déposée par Joy Donné, 
Bert Wollants, Sander Loones, Theo Francken, Björn 
Anseeuw, Kathleen Depoorter, Anneleen Van Bossuyt 
et Yngvild Ingels) n° 2450/1.

L’intervenant aborde ensuite six points qui ne figurent 
pas dans la note de politique générale.

1) Charges d’intérêt

L’intervenant fait observer que l’Agence de la dette 
n’est pas mentionnée dans la note de politique géné-
rale. Or, les charges d’intérêt passeront, au cours de la 
période 2022-2024, de 7,9 milliards d’euros à 9,5 mil-
liards d’euros. Comment l’Agence de la dette gérera-t-
elle cette hausse des taux?

2) Dividende de la BNB

En ce qui concerne la Banque nationale de Belgique, 
l’intervenant souligne que la BNB a annoncé qu’elle 
ne disposait pas de réserves suffisantes pour couvrir 
l’ensemble des risques. On peut lire dans la deuxième 
version corrigée de l’exposé général que le dividende 
de la BNB diminuera de 268 millions d’euros. Cette 
diminution des recettes est qualifiée de recette unique. 
Le ministre s’attend-il à ce que les recettes diminuent 
cette année et à ce que le dividende soit à nouveau 
relevé par la suite? Les dividendes ne sont-ils pas tou-
jours comptabilisés en tant que recettes structurelles?

3) Réduction d’impôt pour libéralités

Dans le cadre de la réduction d’impôt pour libéralités, 
il sera œuvré, en concertation avec les Communautés, 
à une réforme de la procédure d’agrément pour les 
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socioculturele instellingen. Steunt de minister het voorstel 
van N-VA om giften aan harmonieën en fanfares fiscaal 
aftrekbaar te maken?

4) Btw-verlaging voor de horeca

Verder wenst de spreker te vernemen of deze regering 
een verdere btw-verlaging tot 9 % of 6 % overweegt voor 
de horeca. Zou de aangekondigde modernisering van 
de witte kassa’s zodat er een online monitoring door de 
fiscus mogelijk wordt daar een voorbode van kunnen zijn?

5) Privatiseringen

Wat FPIM betreft zullen een aantal beheerscontrac-
ten worden gecentraliseerd en zullen de doelstellingen 
voor 5 jaar worden vastgelegd via een nieuw beheers-
contract. De spreker merkt op dat de nota niets vermeldt 
over privatiseringen. Het regeerakkoord vermeldt er 
echter ook niets over. Nochtans hebben de minister 
van Financiën en de staatssecretaris laten uitschijnen 
dat er toch privatiseringen mogelijk zouden zijn. Kan de 
minister een stand van zaken geven?

6) Snellere doorstorting van de personenbelasting

Nogal wat lokale besturen hebben gemeld dat de door-
storting van de personenbelasting naar de gemeenten 
versneld zou worden. In plaats van 2 maanden na de 
inkohiering zou het nu in de maand van de inkohiering 
al gebeuren. Zo zouden de lokale besturen de inkom-
sten van 14 maanden krijgen op 1 jaar. Is dit eenmalig 
of zal het systeem van doorstorting permanent worden 
versneld? Het is belangrijk dat de lokale besturen daar 
duidelijkheid over krijgen.

7) Arrest van het Europees Hof van Justitie

Vervolgens gaat de spreker in op een heel recent 
arrest van het Europees Hof van Justitie over de toe-
passing van de antiwitwasrichtlijn. Het hof heeft daarbij 
de bepaling volgens dewelke bepaalde informatie van 
begunstigden van de vennootschappen voor iedereen en 
in alle gevallen beschikbaar moet zijn, vernietigd. Welke 
gevolgen heeft dit arrest voor het Belgisch UBO-register?

Tot slot gaat de spreker nog in op een zestal punten 
die wel in de beleidsnota zijn opgenomen.

8) Omzetting van de Pijler 2 minimumbelasting

De omzetting van de Pijler 2 minimumbelasting in 
Europees recht wordt momenteel om politieke redenen 
geblokkeerd door één lidstaat. Dit is mogelijk aangezien 

institutions socio-culturelles. Le ministre soutient-il la 
proposition de la N-VA visant à permettre de déduire 
les libéralités accordées aux harmonies et aux fanfares?

4) Réduction de TVA accordée au secteur horeca

Par ailleurs, l’intervenant aimerait savoir si le gou-
vernement envisage d’accorder au secteur horeca une 
réduction de TVA supplémentaire pour atteindre 9 % 
ou 6 %. La modernisation annoncée des caisses blanches 
qui permettra au fisc d’assurer un suivi en ligne pourrait-
elle en être le signe avant-coureur?

5) Privatisations

En ce qui concerne la SFPI, plusieurs contrats de 
gestion seront centralisés et les objectifs seront fixés 
pour cinq ans au travers d’un nouveau contrat de ges-
tion. L’intervenant fait observer que la note, tout comme 
l’accord de gouvernement, sont muets à propos des 
privatisations. Or, le ministre des Finances et la secré-
taire d’État ont laissé entendre que des privatisations 
seraient néanmoins possibles. Le ministre peut-il fournir 
un état des lieux?

6) Versement plus rapide de l’impôt des personnes 
physiques

De nombreux pouvoirs locaux ont signalé que le 
versement de l’impôt des personnes physiques aux 
communes serait accéléré. Celui-ci aurait lieu dans 
le mois de l’enrôlement et non plus 2 mois après l’enrô-
lement. De cette façon, les pouvoirs locaux obtiendront 
les recettes de 14 mois sur un an. S’agit-il d’une mesure 
ponctuelle ou l’accélération du système de versement 
sera-t-elle permanente? Il est important que les pouvoirs 
locaux obtiennent la clarté à ce sujet.

7) Arrêt de la Cour européenne de justice

L’intervenant évoque ensuite un arrêt très récent de 
la Cour européenne de justice concernant l’application 
de la directive anti-blanchiment. Dans cet arrêt, la Cour 
annule la disposition selon laquelle certaines informations 
relatives aux bénéficiaires des sociétés doivent être 
accessibles à tous et dans tous les cas. Quelles sont 
les implications de cet arrêt pour le registre UBO belge?

L’intervenant aborde ensuite six points qui, eux, figurent 
dans la note de politique générale.

8) Transposition de l’impôt minimum du Pilier 2

La transposition de l’impôt minimum du Pilier 2 en 
droit européen est actuellement bloquée par un État 
membre pour des raisons politiques. Ce blocage est 
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belastingdossiers in de EU met unanimiteit moeten 
gestemd worden. Wanneer lidstaten fiscale dossiers 
zonder enige inhoudelijke reden kunnen gijzelen, pleit 
de minister ervoor het vetorecht in vraag te stellen. Hoe 
ziet de minister dit concreet?

Zolang het op Europees niveau niet wordt ingevoerd, 
zal het in 2023 op Belgisch niveau worden ingevoerd. 
Volgens de algemene toelichting zou dit in 2023 een 
opbrengst genereren van 268 miljoen euro. Het dividend 
van de NBB is met hetzelfde bedrag (268 miljoen euro) 
verminderd. Is dit louter toeval of het gevolg van budget-
tair nattevingerwerk?

9) Stabiliteits- en Groeipact

Hoe hoog schat de minister de geloofwaardigheid 
van het nieuwe sanctioneringsmechanisme? De sanc-
ties zouden minder zwaar worden maar wel een lagere 
drempel krijgen. Een eerste testcase zal de uitbetaling 
van 1 miljard euro uit het RRF worden dat afhankelijk 
wordt gesteld van de pensioenhervormingen van deze 
regering.

Hoe investeringen boekhoudkundig dienen te worden 
verwerkt is steeds een moeilijke vraag voor de lidstaten. 
Staatssecretaris Dermine beschouwt elke financiering 
van het onderwijs als een productieve investering. De 
spreker heeft de indruk dat deze vivaldiregering elke 
versterking van de koopkracht als een investering ziet. 
Welke definitie van investering heeft de minister voor 
ogen?

10) Nieuwe eigen middelen voor de EU

Volgens de beleidsnota zijn nieuwe eigen middelen 
voor de Europese begroting nodig voor de afbetaling 
van het NGEU-herstelfonds. Gaat de minister er dan 
vanuit dat er toch iets schort aan de financiering van 
het herstelfonds? Welke impact zou dit hebben op de 
Belgische begroting?

11) De Europese meerjarenbegroting

De beleidsnota geeft aan dat de huidige Europese 
meerjarenbegroting onvoldoende is om een degelijk 
antwoord te kunnen formuleren op de opeenvolgende 
crises waarmee we geconfronteerd worden. Ondertussen 
is er recent een nieuw begrotingsakkoord gesloten tus-
sen de Europese Commissie, de Europese Raad en het 
Europees Parlement. Is de minister er nog steeds van 
overtuigd dat dat nieuw akkoord onvoldoende is?

possible car les dossiers fiscaux doivent être votés 
à l’unanimité dans l’UE. Lorsque les États membres 
peuvent prendre en otage les dossiers fiscaux sans 
aucune raison valable, le ministre préconise de remettre 
en question le droit de veto. Comment cela pourrait-il 
concrètement être mis en œuvre?

En attendant son introduction au niveau européen, 
cette mesure sera introduite au niveau belge en 2023. 
Selon l’exposé général, cela générerait des recettes 
de 268 millions d’euros en 2023. Or, les dividendes 
de la BNB ont été réduits du même montant (268 mil-
lions d’euros). S’agit-il d’une simple coïncidence ou du 
résultat d’approximations budgétaires?

9) Pacte de stabilité et de croissance

Quelle est la crédibilité accordée par le ministre au 
nouveau mécanisme de sanctions? Les sanctions de-
viendraient moins sévères mais le seuil serait rabaissé. 
Le versement d’un milliard d’euros provenant de la 
FRR, qui sera conditionné par les réformes en matière 
de pensions organisées par le gouvernement actuel, 
constituera un premier test.

La façon dont les investissements doivent être comp-
tabilisés est toujours une question épineuse pour les 
États membres. Le secrétaire d’État Dermine considère 
tout financement de l’enseignement comme un investis-
sement productif. L’intervenant a le sentiment que pour 
la Vivaldi, tout renforcement du pouvoir d’achat est un 
investissement. Comment le ministre définit-il la notion 
d’investissement?

10) Nouvelles ressources propres pour l’UE

La note de politique générale indique que les nou-
velles ressources propres du budget européen sont 
nécessaires pour rembourser le Fonds européen pour 
la relance NGEU. Le ministre estime-t-il dès lors que le 
financement du Fonds pour la relance n’est pas optimal? 
Quel impact cela aura-t-il sur le budget belge?

11) Le budget européen pluriannuel

La note de politique générale indique que l’actuel 
budget européen pluriannuel s’avère insuffisant pour 
apporter une réponse solide aux crises successives 
auxquelles nous sommes confrontés. Entre-temps, un 
nouvel accord budgétaire a été récemment conclu entre 
la Commission européenne, le Conseil européen et le 
Parlement européen. Le ministre est-il toujours convaincu 
que ce nouvel accord est insuffisant?
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12) Financiële transactietaks

De vivaldiregering blijkt een voorstander te zijn van 
de financiële transactietaks. Nochtans was de vice-
eersteminister van de cd&v, de heer Kris Peeters, tijdens 
de Zweedse regering een koele minnaar. Wat is er ver-
anderd in het standpunt van de cd&v dat maakt dat de 
minister nu wel een voorstander is. De heer Koen Geens 
heeft als voormalig minister van Financiën ooit gezegd 
dat België maar zal deelnemen aan de procedure van 
versterkte samenwerking als al onze buurlanden ook 
meedoen. Wat denkt de minister van deze stelling?

13) Europees voorzitterschap

België zal het voorzitterschap van de Europese Unie 
bekleden in de eerste helft van 2024. Hoe ziet de mi-
nister de opbouw ervan en de samenwerking met het 
parlement?

B. Antwoorden van de vice-eersteminister

De heer Vincent Van Peteghem, vice-eersteminister 
en minister van Financiën, belast met de Coördinatie 
van de fraudebestrijding en de Nationale Loterij, stipt 
aan dat zijn beleidsnota de bijzondere aandacht van de 
leden van deze commissie heeft gekregen, gezien de 
veelvuldige vragen die zij vorige week hebben gesteld. 
De vice-eersteminister dankt de leden van deze commis-
sie daarvoor en geeft hun daarop zoveel mogelijk een 
antwoord. Logischerwijs zijn er vragen die gelijkaardig 
zijn en dus hetzelfde antwoord zullen krijgen.

Daarnaast zijn er ook een aantal vragen welke on-
langs nog behandeld werden tijdens de mondelinge 
vragensessie. Gelet op het feit dat deze antwoorden 
nog steeds actueel zijn, zal de vice-eersteminister daar 
vanzelfsprekend niet dieper op ingaan teneinde niet 
nodeloos in herhaling te vallen.

Tot slot zal de vice-eersteminister trachten, in de mate 
van het mogelijke, de structuur van de beleidsnota te 
volgen.

Een eerste reeks vragen heeft betrekking op de aan-
trekkelijkheid van de FOD als werkgever, het aantal 
personeelsleden, de infrastructuur en de dienstverlening.

Op de vraag van de heer Van Hees over hoe de rege-
ring beoogt de FOD Financiën aantrekkelijk te houden, 
antwoordt de vice-eersteminister het volgende.

De FOD Financiën is de grootste federale overheids-
dienst en heeft als werkgever heel wat interessante zaken 
te bieden. De FOD Financiën vindt echter niet altijd de 

12) Taxe sur les transactions financières

Le gouvernement Vivaldi semble favorable à la taxe 
sur les transactions financières. Or, on avait pu constater 
à l’époque de la Suédoise que le vice-premier ministre 
cd&v, M. Kris Peeters, était plutôt contre. Qu’est-ce qui 
a incité le cd&v à changer d’avis et pourquoi le ministre 
est-il aujourd’hui favorable à cette taxe? L’ancien ministre 
des Finances Koen Geens a déclaré dans le passé que 
la Belgique ne participerait à la procédure de coopé-
ration renforcée que si tous nos voisins y adhéraient 
également. Que pense le ministre de cette déclaration?

13) Présidence européenne

La Belgique assurera la présidence de l’Union euro-
péenne au cours du premier semestre de 2024. Comment 
le ministre conçoit-il la préparation de cette présidence 
et la coopération avec le Parlement?

B. Réponses du vice-premier ministre

M. Vincent Van Peteghem, vice-premier ministre et 
ministre des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie nationale, déduit 
du grand nombre de questions posées la semaine 
dernière que sa note de politique générale a été lue 
attentivement par les membres de la commission. Le 
vice-premier ministre les en remercie et indique qu’il 
entend leur répondre dans la mesure du possible. En 
toute logique, il répondra simultanément aux questions 
de même nature.

En outre, certaines questions été récemment abordées 
au cours de la séance des questions orales. Les réponses 
fournies à cette occasion étant toujours valables, le 
vice-premier ministre ne les développera évidemment 
pas afin de ne pas les répéter inutilement.

Enfin, le vice-premier ministre essaiera, dans la mesure 
du possible, de suivre la structure de la note de politique.

Une première série de questions porte sur l’attractivité 
du SPF en tant qu’employeur, le nombre de membres 
du personnel, les infrastructures et les services.

En réponse à la question de M. Van Hees relative à 
la manière dont le gouvernement envisage de maintenir 
le SPF Finances attractif, le vice-premier ministre peut 
lui dire ce qui suit:

Le SPF Finances est le plus grand service public 
fédéral et il a beaucoup de choses intéressantes à 
offrir en tant qu’employeur. Mais le SPF Finances ne 
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geschikte kandidaten om de vacatures in te vullen. De 
voortdurende zoektocht naar hooggeschoolden, het 
aanzienlijk aantal te werven kandidaten, de concurren-
tie op de arbeidsmarkt, maar ook de enorme diversiteit 
aan gezochte profielen, zorgen ervoor dat de oorlog om 
talent werkelijkheid is geworden.

Wil de FOD Financiën voldoende talent aantrekken, 
dan moet hij zich op de arbeidsmarkt profileren als een 
sterke werkgever. Daartoe heeft de FOD Financiën 
workshops gehouden en werden de bestaande studies 
en onderzoeken geanalyseerd.

Het resultaat daarvan is een krachtig concept: de 
slagzin ‘Yep, ook dat is FOD Financiën!’ strekt ertoe 
de identiteit van de FOD als werkgever te versterken. 
De FOD Financiën is een plek waarvan de medewerkers 
zowel kunnen bijdragen tot een beter België als hun 
eigen vaardigheden kunnen aanscherpen.

In concreto beoogt de vice-eersteminister in 2023 ge-
richte campagnes te voeren bij specifieke doelgroepen, om 
een duidelijk beeld van de FOD Financiën te verspreiden. 
Dat zal ook intern gebeuren, want de FOD Financiën 
wil zijn werknemers trots maken. De FOD zal zelf ver-
halen vertellen, maar zal die ook laten vertellen door 
zogenaamde Finfluencers. Beoogd wordt eenieder het 
gevoel te geven dat samen goed werk wordt geleverd.

Voor de belastingplichtigen die geen toegang hebben 
tot digitale middelen (MyMinfin) heeft de FOD Financiën 
alternatieve kanalen opgezet:

• het contactcenter (telefonisch) is elke werkdag be-
schikbaar van 9.00 tot 17.00 uur;

• in 11 infocenters ontvangt de FOD Financiën elke 
werkdag bezoekers, op afspraak;

• er kan een brief of een e-mail naar de FOD Financiën 
worden gestuurd.

Inzake het rechtstreekse contact in geval van controle 
deelt de vice-eersteminister mee dat de FOD Financiën 
in 2019 van start is gegaan met de reorganisatie van 
het interne telefoonsysteem. Er werd een centraal te-
lefoonnummer ingevoerd voor alle diensten en tus-
sen 9 en 17 uur krijgt men daarop steeds iemand aan de 
lijn. Daardoor zijn de oude nummers van de verschillende 
diensten niet meer rechtstreeks worden gebeld. De 
reorganisatie strekt ertoe de dienstverlening per tele-
foon te centraliseren en te optimaliseren. Wie voor een 
controledossier telefonisch contact wil opnemen met de 
Algemene Administratie van de Fiscaliteit, moet voortaan 
naar het algemene contactnummer van de FOD Financiën 
bellen. De beller zal dan een op de correspondentie van 

trouve pas toujours les candidats appropriés pour les 
postes vacants. La recherche constante de personnes 
hautement qualifiées, le nombre important de candidats 
à recruter, la concurrence sur le marché du travail, mais 
aussi l’énorme diversité des profils recherchés font de 
la guerre des talents une réalité.

Si le SPF Finances veut attirer suffisamment de talents, 
il doit être visible sur le marché du travail avec une 
marque employeur forte. À cette fin, le SPF Finances a 
organisé des ateliers, et analysé les études et enquêtes 
existantes.

Le résultat est un concept puissant: “‘Yes, c’est ça 
aussi le SPF Finances’” qui renforce son identité en 
tant qu’employeur. Le SPF Finances est un endroit où 
vous pouvez contribuer à une meilleure Belgique tout 
en continuant votre progression.

Concrètement, en 2023, le vice-premier ministre 
prévoit des campagnes ciblées auprès de différents 
groupes cibles afin de propager une image précise 
du SPF Finances. Et ce en interne également, car le 
SPF Finances veut rendre ses employés fiers. Il racon-
tera des histoires et les fera raconter par différents 
“Finfluencers”. Nous voulons leur faire sentir que nous 
faisons, ensemble, du bon travail.

Pour les contribuables qui n’ont pas les capacités d’uti-
liser les solutions digitales (My Minfin), le SPF Finances 
met en place des canaux alternatifs:

• Son contact center (téléphone) est disponible tous 
les jours ouvrables de 9h à 17h;

• Le SPF Finances reçoit tous les jours ouvrables sur 
rendez-vous dans 11 Infocentres;

• Il est possible d’adresser un courrier postal ou un 
e-mail au SPF Finances.

En ce qui concerne le contact direct en cas de contrôle, 
le vice-premier ministre peut dire que le SPF Finances 
a commencé, en 2019, à réorganiser son système télé-
phonique interne avec la création d’un numéro de télé-
phone central pour tous les services et une permanence 
téléphonique entre 9 h et 17 h. Par conséquent, les 
anciens numéros de service ne sont plus joignables 
directement. La réorganisation vise à centraliser et à 
optimiser la prestation de service téléphonique. Pour 
contacter l’Administration générale de la Fiscalité par 
téléphone dans le cadre d’un dossier de contrôle, il faut 
donc désormais appeler le numéro de contact général du 
SPF Finances. L’appelant aura la possibilité d’introduire 
un code d’appel direct qui figure sur la correspondance 
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de FOD Financiën vermelde rechtstreekse oproepcode 
kunnen invoeren. Op verzoek van het Institute for Tax 
Advisors & Accountants (ITAA) werden de rechtstreekse 
oproepcodes aan het ITAA doorgegeven, zodat de be-
roepsbeoefenaars niet telkens het hele keuzemenu van 
de algemene oproeplijn moeten doorlopen.

Door die oproepcode te vormen, krijgt de beller meteen 
een medewerker aan de lijn die dan eerstelijnshulp kan 
verstrekken. De oproepen naar de controleurs komen 
dus altijd eerst binnen in een specifieke antwoordgroep. 
Is de controleur beschikbaar? Dan wordt de oproep 
meteen doorgeschakeld. In het andere geval zal de 
medewerker de vraag en de contactgegevens noteren. 
De dossierbeheerder zal dan later terugbellen.

De FOD Financiën heeft voor die strategie gekozen 
om de toegankelijkheid en de alomvattende telefonische 
follow-up te verbeteren. De FOD Financiën heeft verzocht 
geen individuele telefoonnummers meer mee te delen, 
want bij afwezigheid van een werknemer zal de oproep 
de facto onbeantwoord blijven.

Men kan nog altijd per e-mail communiceren met de 
FOD Financiën, maar om veiligheidsredenen (vertrou-
welijkheid en gegevensbeveiliging) wordt zulks met de 
nodige voorzichtigheid behandeld. Daarom bouwt de 
FOD Financiën het e-mailadressenbestand geleidelijk 
af, opdat de communicatie voortaan via het beveiligde 
MyMinfin-portaal zou verlopen. In alle uitgaande com-
municatie wordt om verzocht via het MyMinfin-portaal te 
antwoorden. Het portaal wordt voort uitgebouwd opdat 
alle doelgroepen het zouden kunnen gebruiken om te 
communiceren en opdat zij er alle door de FOD Financiën 
ontvangen of naar de FOD Financiën verzonden docu-
menten kunnen raadplegen.

Op de website van de FOD Financiën kan men ook 
het contactformulier invullen om vragen te stellen.

Het rechtstreekse contact in het raam van de beta-
lingsverzoeken zal afhangen van het kanaal dat de burger 
daarvoor heeft gebruikt. Hij kan een afbetalingsplan 
aanvragen:

— via MyMinfin (automatische beslissing);

— per telefoon (op de brieven staat een rechtstreekse 
code naar de juiste contactpersoon);

— per brief (rechtstreeks contact) indien aanvul-
lende informatie wordt gevraagd (op de brieven staat 
een rechtstreekse code naar de juiste contactpersoon);

du SPF Finances. À la demande de l’ITAA, les codes 
directs des lignes téléphoniques lui ont été communiqués 
afin qu’il ne soit plus nécessaire pour les professionnels 
de passer par tout le menu de choix de la ligne générale.

En saisissant ce code d’appel, l’appelant entre immé-
diatement en contact avec un collaborateur qui pourra 
fournir une assistance en première ligne. Les appels 
destinés aux contrôleurs arrivent donc toujours en 
premier dans un groupe de réponse spécifique. Si le 
contrôleur est disponible, l’appel sera immédiatement 
transféré et, dans l’autre cas, le collaborateur notera la 
question et les coordonnées. Le gestionnaire du dossier 
rappellera ultérieurement.

Le SPF Finances a choisi cette stratégie afin d’aug-
menter l’accessibilité et le suivi téléphonique global. Le 
SPF Finances demande l’arrêt de la communication des 
numéros de téléphone individuels car l’absence d’un 
collaborateur entraîne de facto un appel sans réponse.

L’e-mail peut encore être utilisé pour communiquer 
avec le SPF Finances, mais il est toutefois traité avec 
précaution pour des raisons de sécurité (confidentialité et 
sécurité des données). Pour cette raison, le SPF Finances 
a prévu la disparition progressive des adresses e-mail 
pour les remplacer par des communications via le portail 
sécurisé MyMinfin. Les communications sortantes incitent 
à répondre via le portail MyMinfin. Le portail continue à 
être développé afin que tous les groupes cibles puissent 
interagir par ce biais et y consulter tous les documents 
reçus ou envoyés par le SPF Finances.

Sur le site web du SPF Finances, il est également 
possible d’utiliser le formulaire de contact pour poser 
des questions.

En ce qui concerne le contact direct dans le cadre 
des demandes de paiement, cela va dépendre du canal 
utilisé par le citoyen pour sa demande. Il peut introduire 
une demande de plan de paiement:

— Via MyMinfin (décision automatique);

— Par téléphone (un code direct vers les bons inter-
locuteurs est indiqué sur les courriers);

— Par courrier (contact direct) si nécessité de ren-
seignements complémentaires (un code direct vers les 
bons interlocuteurs est indiqué sur les courriers);
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— ter plaatse in de infocenters (rechtstreeks contact), 
op afspraak (gemaakt per telefoon).

De FOD Financiën blijft doorlopend inzetten op de 
digitalisering en automatisering van haar toepassingen, 
om de werklast voor de belastingplichtigen zo laag 
mogelijk te houden. Zo werd er tijdens de recentste 
begrotingsronde nog beslist te investeren in de verdere 
digitalisering van de douaneactiviteiten. Het doel van de 
fiscale administratie blijft altijd om zo weinig mogelijk info 
te vragen als de administratie die kan krijgen van een 
andere bron. Daarnaast wordt er blijvend geïnvesteerd 
in overleg met de professionele stakeholders om zowel 
het gebruiksgemak als het only once-principe verder te 
ontwikkelen.

Wat betreft de tijdige beschikbaarheid van de aan-
giften kan de vice-eersteminister alvast meedelen dat 
voor de elektronische aangifte in de personenbelasting 
alle nadere regels voor het openen van de toepassing 
Tax-On-Web, alsook diegene met betrekking tot de 
aangiftetermijnen, opgenomen zijn in de engagements-
verklaring die de vice-eersteminister samen met het 
ITAA heeft ondertekend. Op die manier worden zowel 
het openen van de toepassing als het indienen van de 
aangifte binnen deze termijnen gegarandeerd.

Voor de papieren aangifte voor de personenbelasting 
heeft de belastingplichtige overeenkomstig artikel 308, 
§ 1, WIB 92 altijd minimum een maand de tijd om zijn 
aangifte in te dienen vanaf de datum van verzending.

Het is zijn intentie om de aangiftetermijn in de ven-
nootschapsbelasting te verankeren op 30 september voor 
vennootschappen met een boekjaar per kalenderjaar. 
De vice-eersteminister zal aan de regering voorstellen 
om deze doelstelling gefaseerd te bereiken. Zo voorziet 
de vice-eersteminister in 2023 in de limietdatum voor de 
indiening van de aangifte op 9 oktober 2023. De incen-
tive van een vervroegde terugbetaling van belastingen 
blijft behouden voor vennootschappen die hun aangifte 
versneld indienen.

Voor de aangiften in de personenbelasting die van-
wege de erin opgenomen inkomsten later mogen worden 
ingediend, is de regering overeengekomen dat de digitale 
toepassingen van de FOD Financiën uiterlijk op 30 april 
opengesteld worden en minstens vijf maanden lang 
operationeel zullen zijn. Onverminderd ruim op voorhand 
aangekondigd structureel en technisch onderhoud zal bij 
operationele onbeschikbaarheid van de toepassingen 
onder het beheer van de FOD Financiën gedurende 
de laatste veertien dagen in de aanloop naar de voor-
melde latere indieningstermijn overleg worden gepleegd 

— Sur place, par un rendez-vous (pris par téléphone) 
dans nos infocenters (contact direct).

Le SPF Finances poursuit ses efforts continus en 
ce qui concerne la numérisation et l’automatisation de 
ses applications afin que la charge de travail des contri-
buables soit aussi faible que possible. Par exemple, au 
cours du dernier conclave budgétaire, il a été décidé 
d’investir dans la poursuite de la numérisation des 
activités douanières. L’objectif de l’administration fiscale 
reste toujours de demander le moins d’informations 
possible si l’administration peut les obtenir d’une autre 
manière. En outre, nous continuerons à investir dans la 
concertation avec les parties prenantes professionnelles 
afin de développer davantage la facilité d’utilisation et 
le principe “une seule fois”.

En ce qui concerne la disponibilité des déclarations 
dans les délais, le vice-premier ministre peut déjà annon-
cer que pour la déclaration électronique de l’impôt sur le 
revenu des personnes physiques, toutes les modalités 
d’ouverture de l’application Tax-On-Web, ainsi que toutes 
les modalités relatives aux délais de déclaration, ont 
été incluses dans la déclaration d’engagement signée 
par le vice-premier ministre et l’ITAA. Cela permettra 
de garantir l’ouverture de l’application et le dépôt de la 
déclaration dans les délais prescrits.

En ce qui concerne la déclaration papier à l’impôt des 
personnes physiques, le contribuable dispose toujours 
d’au moins un mois à partir de la date d’envoi, confor-
mément à l’article 308, § 1er du Code des impôts sur les 
revenus 1992, pour déposer sa déclaration.

Il a l’intention de fixer le délai de dépôt de la décla-
ration à l’impôt des sociétés au 30 septembre pour les 
entreprises ayant un exercice par année civile. Le vice-
premier ministre proposera au gouvernement d’atteindre 
cet objectif de manière progressive. Pour 2023, le vice-
premier ministre envisage que la date limite de dépôt 
de la déclaration soit fixée au 9 octobre 2023. L’incitant 
du remboursement anticipé de l’impôt sera maintenu 
pour les sociétés qui déposeront leurs déclarations 
anticipativement.

Pour les déclarations à l’impôt des personnes phy-
siques qui bénéficient d’une date de dépôt ultérieure 
en raison des revenus qui y sont inclus, le gouver-
nement convient que les applications numériques du 
SPF Finances seront ouvertes au plus tard le 30 avril et 
seront disponibles de manière opérationnelle pendant 
au moins 5 mois. Sans préjudice de la maintenance 
structurelle et technique annoncée longtemps à l’avance, 
l’indisponibilité opérationnelle des applications, dont le 
SPF Finances est responsable au cours des 14 der-
niers jours du délai de dépôt ultérieur susmentionné, 
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om die indieningstermijn eventueel te verlengen, mits 
op 30 september een voldoende groot aantal aangiften 
ingediend is (streefcijfer van 80 %).

De vice-eersteminister wil ook bij wet vastleggen dat 
ernstige redenen en overmacht een grondslag zijn om 
de economische beroepsbeoefenaar individueel uitstel 
te verlenen; daartoe wil hij de meest voorkomende ge-
vallen bij wijze van voorbeeld opnemen in een specifiek 
koninklijk besluit.

Over de inhoud van dat koninklijk besluit en over 
wat met name ernstige redenen en overmacht zijn, zal 
vooraf overleg gepleegd worden met het ITAA. Bij de 
bespreking van wat “ernstige redenen” zijn zal rekening 
worden gehouden met de situatie waarbij ITAA-leden 
kunnen aantonen dat de voorbereiding en indiening van 
welomschreven aangiften buitensporig veel werkuren 
vergt als gevolg van de complexiteit van de onderlig-
gende belastingwetgeving.

De vice-eersteminister is van plan de uiterste datum 
voor de indiening van de vennootschapsbelastingaangiften 
vast te stellen op 30 september voor de vennootschap-
pen waarvoor een boekjaar samenvalt met een kalen-
derjaar. Hij zal de regering voorstellen dat stapsgewijs 
te doen. Voor 2023 gaat de minister er bijvoorbeeld van 
uit dat de uiterste indieningsdatum 9 oktober 2023 zal 
zijn. De stimulans van een versnelde terugbetaling blijft 
behouden voor de vennootschappen die hun aangifte 
vervroegd indienen.

Naar aanleiding van een vraag van de heer Van Hees 
verstrekt de vice-eersteminister informatie over het 
totale aantal personeelsleden (hulppersoneel, detache-
ringen en terbeschikkingstellingen niet meegerekend) 
bij de FOD Financiën: in dienst op 26 oktober 2022: 
19.599 vaste personeelsleden (18.296 voltijds tewerk-
gestelde equivalenten).

De prognoses voor 31 december 2023 zijn 19.778 vas-
te personeelsleden (18.564 voltijds tewerkgestelde 
equivalenten).

Bij indiensttreding zal worden nagegaan waar zich 
bij de controlediensten van de verschillende belasting-
diensten de dringendste operationele noden voordoen. 
De daadwerkelijke indienstnemingen zijn afhankelijk 
van het resultaat van de selectieprocedures en van de 
snelheid waarmee die plaatsvinden.

Voor de vervanging van de controlefuncties bij de 
AA FISC en de AA BBI gaat het om 125 aanwervingen. 
Dit bijkomende budget is verkregen om de vertrekkers 

donnera lieu à une concertation en vue d’une prolongation 
du délai de dépôt pour autant que le nombre de décla-
rations déposées au 30/09 ait atteint un pourcentage 
suffisant (chiffre cible de 80 %).

Le vice-premier ministre souhaite également confirmer 
légalement que les motifs graves et la force majeure 
constituent une base pour l’octroi d’un report individuel 
dans le chef du professionnel économique et énumérer 
les cas les plus courants dans un arrêté royal exemplatif.

Le contenu de cet arrêté royal, et plus particuliè-
rement ce qui relève des motifs graves et de la force 
majeure, fera l’objet d’une concertation préalable avec 
l’ITAA. Lors de la discussion de ce qui constitue des 
“motifs graves”, il sera tenu compte de la situation dans 
laquelle les membres de l’ITAA peuvent démontrer que 
la préparation et le dépôt de déclarations bien définies 
prennent des heures de travail excessives en raison 
de la complexité de la législation fiscale sous-jacente.

Le vice-premier ministre a l’intention de fixer la date 
limite de dépôt des déclarations à l’impôt des socié-
tés au 30 septembre pour les sociétés dont l’exercice 
comptable correspond à l’année civile. Je proposerai 
au gouvernement d’atteindre cet objectif de manière 
progressive. Ainsi, en 2023, le vice-premier ministre 
envisage que la date limite de dépôt de la déclaration 
soit le 9 octobre 2023. L’incitation à un remboursement 
accéléré sera maintenue pour les entreprises qui déposent 
leurs déclarations de manière anticipée.

Suite à une demande de M. Van Hees, le vice-premier 
ministre donne des informations relatives à l’effectif total 
du personnel (hors personnel auxiliaire, hors détache-
ments et mises à disposition) au sein du SPF Finances: 
en service le 26/10/2022: 19.599 effectifs / 18.296 équi-
valents temps plein.

Les prévisions pour le 31/12/2023 sont de 19.778 effec-
tifs ou 18.564 équivalents temps plein.

Lors de l’entrée en service une analyse sera effectuée 
afin de déterminer où se situent les besoins opération-
nels les plus urgents au sein des services de contrôle 
des différentes administrations fiscales. L’exécution des 
recrutements dépendra du résultat des sélections et de 
la rapidité avec laquelle elles seront effectuées.

Pour le remplacement des fonctions de contrôle au 
sein de l’AG FISC et l’AG ISI: 125 recrutements. Ce 
budget supplémentaire a été obtenu pour remplacer les 
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bij de controlediensten te vervangen en de controleca-
paciteit op te krikken tot op het peil van 1 januari 2018.

Voor de 100 %-scanning in de haven van Antwerpen 
door de AA D&A gaat het om 121 aanwervingen. 
Daarnaast worden negen aanwervingen voor de on-
dersteunende diensten in uitzicht gesteld.

Voor de vervanging van controlefuncties binnen de 
AA FISC en de AA BBI wordt in 6,5 miljoen euro voor-
zien. Dit bijkomende budget werd verkregen om de 
vertrekken bij de controlefuncties op te vangen en de 
controlecapaciteit op 1 januari 2018 te kunnen evenaren.

Voor de versterking van de scanningdiensten bin-
nen de AA D&A wordt in 5,5 miljoen euro voorzien, 
in 7,5 miljoen euro voor ICT-ontwikkelingen voor de AA 
D&A en in 500.000 euro voor de medewerkers van de 
ondersteunende diensten.

Met deze personeelskredieten zullen niet enkel de 
toekomstige controleurs in de inspectiediensten van 
de AA BBI aangeworven worden, maar ook de meer 
IT-gerichte profielen zoals de e-auditeurs en datami-
ners die de inspectiediensten van de AA BBI IT-matig 
ondersteunen in hun controletaken.

Een stagiair bij de FOD Financiën dient gedurende 
het hele stagejaar een aantal verplichte opleidingen te 
volgen. Het opleidingstraject is vrij intensief.

— Het betreft een transversaal opleidingspakket om 
de basiscompetenties te leren kennen en te ontwikkelen 
via allerhande benaderingen en leervormen (e-learning, 
virtuele lessen, ex cathedra-opleiding enzovoort). Het 
traject omvat een algemeen en een transversaal tech-
nisch onderdeel.

— Parallel daarmee volgt de nieuwe werknemer een 
specifiek opleidingsprogramma voor zijn toekomstige 
entiteit en/of pijler.

Die opleidingen worden georganiseerd voor de nieuwe 
werknemers, maar personeelsleden die intern van functie 
veranderen kunnen er ook aan deelnemen.

Bovendien kunnen de werknemers gedurende heel 
hun loopbaan zowel intern als extern specifieke aanvul-
lende technische opleidingen volgen om hun kennis bij 
de tijd te brengen of te vervolmaken.

Tegelijkertijd voorziet het onboarding-beleid van de 
FOD Financiën erin dat nieuwe medewerkers gedurende 

départs au sein des fonctions de contrôle et revenir à la 
capacité de contrôle du 1er janvier 2018.

Dans le cadre du 100 % scanning dans le port d’Anvers 
de l’AG D&A: 121 recrutements. Neuf recrutements sont 
aussi prévus dans les services de support.

Un montant de 6,5 millions d’euros est prévu pour 
le remplacement des fonctions de contrôle au sein de 
l’AG FISC et de l’AG ISI. Ce budget supplémentaire a 
été dégagé pour combler les départs dans les fonc-
tions de contrôle et pour égaler la capacité de contrôle 
au 1er janvier 2018.

Un montant de 5,5 millions d’euros est prévu pour 
le renforcement des services de numérisation de l’AG 
D&A, ainsi qu’un montant de 7,5 millions d’euros pour 
le développement des TIC pour l’AG D&A et un montant 
de 500.000 euros pour le personnel des services d’appui.

Ces crédits de personnel permettront de recruter non 
seulement les futurs contrôleurs des services d’inspec-
tion de l’AG ISI, mais aussi les profils plus orientés vers 
l’informatique tels que les e-auditeurs et les dataminers 
qui fournissent un soutien informatique aux services 
d’inspection de l’AG ISI dans leurs tâches de contrôle.

Durant le stage au SPF Finances un certain nombre 
de formations obligatoires réparties sur toute l’année de 
stage doivent être suivies. C’est un trajet de formation 
assez intensif.

— Un tronc commun transversal afin d’appréhender 
et de développer les compétences de base grâce à 
diverses approches et formes d’apprentissage (e-lear-
ning, classes virtuelles, formation ex cathedra, …). Ce 
trajet se compose d’une partie générique et une partie 
technique transversale;

— En parallèle, le nouveau collaborateur suit un 
trajet de formation spécifique à l’entité et/ou pilier 
d’appartenance.

Ces formations sont organisées pour les nouveaux 
collaborateurs, mais les agents qui changent de fonction 
en interne peuvent également y participer.

De plus, tout au long de leur carrière, les collaborateurs 
peuvent suivre des formations techniques complémen-
taires spécifiques afin d’actualiser ou de perfectionner 
leurs connaissances au moyen de formations internes 
ou externes.

En parallèle, la politique d’onboarding du SPF Finances 
prévoit un système de parrainage pour les nouveaux 
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hun eerste jaar bij de FOD Financiën begeleid worden 
door een mentor. Door de aspecten opleiding en training 
on the job met elkaar te combineren wil de FOD Financiën 
de competenties van de personeelsleden vanaf dag één 
permanent ontwikkelen.

De diensten van de minister hebben het Infrastructuur-
plan 2024 uitgewerkt. Daarbij is rekening gehouden 
met meerdere criteria, zoals onderbezetting, huurtijd, 
staat van het gebouw enzovoort, met als gevolg dat de 
meeste gebouwen die de regering behoudt uitstekend 
bereikbaar zijn omdat ze in de grotere steden liggen en 
er dus vlotte verbindingen met het openbaar vervoer zijn.

Zodra de renovatiewerken klaar zijn, zullen de diensten 
van de Financietoren in Brussel hun intrek nemen in het 
North Galaxy-complex.

Voor de handel tussen Rusland en België zijn de 
ministers van respectievelijk Economie en Buitenlandse 
Handel bevoegd. Vragen daarover dienen dus beter aan 
hen te worden gesteld.

Aangaande de vraag van de heer Van Hees over 
Euroclear verwijst de vice-eersteminister naar het ant-
woord dat hij hem tijdens de vorige commissievergadering 
gegeven heeft.

Een volgende groot blok vragen heeft betrekking op 
de fiscaliteit.

Zowat alle leden van deze commissie stelden vragen 
over de bredere fiscale hervorming, en de vice-eerste-
minister heeft daarvoor uiteraard alle begrip. Op vraag 
van de regering zal de vice-eersteminister in december 
een eerste fase van de bredere fiscale hervorming aan 
de regering voorleggen.

Het doel is duidelijk afgesproken: het verminderen 
van de lasten op arbeid en het systeem rechtvaardiger 
en eenvoudiger maken. En ook de aanvang is duidelijk 
afgesproken: nog deze regeerperiode.

De leden van deze commissie zullen willen begrijpen 
dat de vice-eersteminister hier op dit moment nog niet 
dieper op in kan gaan, maar de maatregelen in deze 
eerste fase zullen passen binnen de blauwdruk. 

De vice-eersteminister gaat daarover te gepasten tijde 
uiteraard graag met de leden van deze commissie in 
debat. We zullen daartoe nog uitgebreid de kans krijgen 
in het kader van de parlementaire bespreking. Wat de 
verdere uitwerking betreft, verwijst de vice-eersteminister 

collaborateurs afin de les accompagner tout au long 
de sa première année au SPF Finances. En combinant 
l’aspect formatif et l’aspect coaching sur le terrain, le 
SPF Finances souhaite pouvoir développer dès l’entrée 
en service et de manière continue les compétences des 
collaborateurs.

Son administration a élaboré le Plan Infrastructure 2024. 
Plusieurs critères ont été pris en compte pour élaborer 
ce plan, comme la sous-occupation, la durée du bail, 
l’état des bâtiments, etc., avec pour résultat que la 
plupart des bâtiments que le gouvernement conserve 
disposent d’une très bonne desserte car ils se situent 
dans les villes de taille plus importante et sont donc 
accessibles avec les transports en commun.

Les services hébergés à la Tour des Finances à 
Bruxelles rejoindront le North Galaxy une fois les travaux 
de rénovation terminés.

Les échanges commerciaux entre la Russie et la 
Belgique relèvent de la compétence des ministres en 
charge de l’Économie et du Commerce extérieur. Il est 
donc plus opportun de leur adresser la question.

En ce qui concerne la question de M. Van Hees rela-
tive à Euroclear, le vice-premier ministre se réfère à la 
réponse qu’il lui a fournie lors de la précédente réunion 
de la commission.

Un autre ensemble de questions concerne la fiscalité.

Presque tous les membres de cette commission ont 
posé des questions sur la réforme fiscale étendue, ce 
que le vice-premier ministre comprend parfaitement. 
Le vice-premier ministre présentera au gouvernement, 
à la demande de ce dernier, une première phase de la 
réforme fiscale étendue en décembre.

L’objectif a été clairement convenu: réduire les charges 
sur le travail et rendre le système plus équitable et plus 
simple. Et la date de début a aussi été clairement fixée: 
dans le courant de l’actuelle législature.

Le vice-premier ministre indique que les membres de 
la commission comprendront certainement qu’il ne peut 
pas s’étendre sur le sujet pour l’instant, mais indique 
que les mesures de cette première phase s’inscriront 
dans le cadre de l’épure.

Le vice-premier ministre sera bien entendu heureux 
d’en discuter avec les membres de la commission en 
temps voulu. Ensemble, ils auront amplement l’occasion 
de le faire dans le cadre de la discussion parlementaire. 
Pour ce qui est de l’élaboration détaillée, le vice-premier 
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naar zijn blauwdruk die hij afgelopen zomer heeft be-
kendgemaakt en die zijn ideeën omtrent de bredere 
fiscale hervorming duidelijk weerspiegelt. En ook hier 
is zijn ambitie duidelijk: de blauwdruk stelt als hori-
zon 2030 voorop. Wil de regering iedereen voldoende 
tijd geven om zich aan te passen aan de hervorming 
dan heeft de regering geen tijd te verliezen.

In het kader van de energiecrisis werden verschillende 
fiscale maatregelen genomen ten gunste van bedrijven. 
Zo heeft de regering beslist om de accijnzen voor zake-
lijke gebruikers tijdelijk te verlagen. Deze verlaging zal 
van toepassing zijn voor een verbruik tot 50.000 MWh 
voor aardgas en tot 1000 MWh voor elektriciteit. Deze 
verlaging zal gelden tot eind maart 2023.

Daarnaast geldt de btw-verlaging voor gas sinds 1 au-
gustus 2022 voor alle contracten, dus zowel de residen-
tiële, als de professionele contracten.

Andere maatregelen zijn:

— uitstel van betaling;

— meer soepele afbetalingsplannen;

— vrijstelling van regionale steunmaatregelen: in het 
kader van de bestrijding van de COVID-19-pandemie 
werden maatregelen getroffen om de gegeven steun 
federaal niet weg te belasten. Het spreekt voor zich 
dat de regering dit op eenzelfde wijze moet doen voor 
gelijkaardige steun toegekend in het kader van de ener-
giecrisis. Dit wordt meegenomen in de wet diverse fiscale 
bepalingen die momenteel voorligt ter behandeling in 
het parlement.

— hervorming van de investeringsaftrek: in het ka-
der van de hervorming van de investeringsaftrek zal 
de vice-eersteminister aan de regering voorstellen om 
een verhoogde investeringsaftrek toe te kennen voor 
specifieke investeringen in het kader van de energie-
transitie. De hervorming van de investeringsaftrek die 
de vice-eersteminister voorstelt gaat dus zelfs nog een 
stapje verder dan louter een ondersteuning in het kader 
van de energiecrisis.

Een aantal vragen van de leden van deze commis-
sie hebben ook betrekking op de accijnshervorming en 
btw-verlaging op elektriciteit en gas.

De permanente verlaging van de btw zal gekoppeld 
zijn aan een accijnshervorming. Hierbij zullen de ac-
cijnzen worden verhoogd, waarbij de accijnsverhoging 
werd berekend op basis van de prijzen in 2021. In parallel 

ministre renvoie à l’épure qu’il a publiée l’été dernier, 
qui reflète clairement ses idées sur la réforme fiscale 
étendue. Là aussi, son ambition est claire: l’épure fixe 
horizon de l’année 2030. Si le gouvernement entend 
donner à chacun le temps de s’adapter à la réforme, 
nous n’avons pas de temps à perdre.

Dans le contexte de la crise énergétique, plusieurs 
mesures fiscales ont été prises en faveur des entreprises. 
Par exemple, le gouvernement a décidé de réduire 
temporairement les droits d’accises pour les utilisateurs 
professionnels. Cette réduction s’appliquera pour une 
consommation allant jusqu’à 50.000 MWh pour le gaz 
naturel et jusqu’à 1000 MWh pour l’électricité. Cette réduc-
tion s’appliquera jusqu’à la fin du mois de mars 2023.

Par ailleurs, depuis le 1er août 2022, la réduction 
de la TVA pour le gaz s’applique à tous les contrats, 
c’est-à-dire aussi bien aux contrats résidentiels qu’aux 
contrats professionnels.

D’autres mesures prévoient:

— le report de paiement;

— des plans de paiement plus souples;

— l’exonération des mesures d’aide régionales: dans 
le cadre de la lutte contre la pandémie de COVID-19, 
des mesures ont été prises pour empêcher qu’au niveau 
fédéral, les mesures d’aide s’envolent en partie en impôts. 
Il va sans dire que le gouvernement doit faire de même 
pour les aides similaires accordées dans le cadre de 
la crise énergétique. Cette mesure sera incluse dans 
le projet de loi portant diverses dispositions fiscales 
actuellement à l’examen au Parlement;

— Réforme de la déduction pour investissement: dans 
le cadre de la réforme de la déduction pour investisse-
ment, le vice-premier ministre proposera au gouvernement 
d’accorder une déduction pour investissement majorée 
pour des investissements spécifiques dans le cadre de la 
transition énergétique. La réforme de la déduction pour 
investissement proposée par le vice-premier ministre ira 
donc même un peu plus loin qu’un simple soutien dans 
le contexte de la crise énergétique.

Certaines questions posées par les membres de la 
commission portent sur la réforme des accises et la 
réduction de la TVA sur l’électricité et le gaz.

La réduction permanente de la TVA sera liée à une 
réforme des accises. Dans ce cadre, les droits d’accises 
seront augmentés, et l’augmentation des droits d’accises 
sera calculée sur la base des prix de 2021. Parallèlement, 
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wordt een prijsbeschermingsmechanisme ingevoerd 
waarbij de accijnzen dalen wanneer de prijzen boven 
een bepaalde grenswaarde stijgen. Zo biedt de regering 
bescherming tegen hoge prijzen wanneer dat nodig is.

Met betrekking tot de vragen van de leden van deze 
commissie kan de vice-eersteminister dus bevestigen dat 
de accijnsverhoging inderdaad werd berekend op basis 
van de prijzen voor elektriciteit en aardgas in 2021. Wat 
het prijsbeschermingsmechanisme betreft, is bepaald 
dat de accijnzen automatisch dalen wanneer de prijzen 
van de energiekosten hoger zijn dan een bepaalde 
grenswaarde. De daling wordt berekend op basis van 
het verschil in btw tussen deze twee prijzen.

Het wetsontwerp ligt momenteel ter advies voor bij 
de Raad van State.

Wat de vraag van de heer Van Hees betreffende de 
accijns op benzine betreft, verwijst de vice-eersteminister 
naar zijn antwoord van de week voordien.

De btw-ontvangsten worden met 612 miljoen euro 
verlaagd. 346 miljoen euro voor elektriciteit en 266 mil-
joen euro voor gas.

Wat de budgetneutraliteit van de fiscale hervorming 
en de accijnshervorming betreft, is het belangrijk in 
gedachten te houden wat de reden tot de hervorming 
is. Bij een fiscale hervorming moeten de lasten op ar-
beid omlaag. Bij de hervorming van de fiscaliteit op 
de energiefactuur wil de regering voorkomen dat een 
explosie van de energieprijzen bijkomend leidt tot een 
explosie van de te betalen btw. De houdbaarheid van 
de overheidsfinanciën op middellange termijn is een 
aandachtspunt bij elke hervorming.

De afbouw van de bijzondere bijdrage sociale zeker-
heid maakt deel uit van zijn blauwdruk en de vice-eer-
steminister heeft dan ook de ambitie om die maatregel 
uit te voeren.

Wanneer en op welke manier dit gebeurt, zal te ge-
pasten tijde worden bekeken.

Wat de verdere stappen richting een groenere fis-
caliteit en duurzame mobiliteit betreft, is er, gezien de 
grote ecologische uitdagingen die België vandaag voor 
zich heeft, geen enkele reden om het gebruik van de 
eigen wagen voor het woon-werkverkeer nog verder 
aan te moedigen dan thans het geval is via fiscale 
maatregelen. Er zijn ook geen plannen om het bedrag 
van 0,15 euro per kilometer te indexeren daar de toe-
passing van de afrondingsregels van het Wetboek van 

un mécanisme de protection des prix sera introduit. Il 
prévoira que les droits d’accises diminueront lorsque les 
prix dépasseront une certaine limite. Le gouvernement 
offrira ainsi une protection contre les prix élevés lorsque 
ce sera nécessaire.

En réponse aux questions posées par les membres 
de cette commission, le vice-premier ministre peut donc 
confirmer que l’augmentation des droits d’accises a bien 
été calculée sur la base des prix de l’électricité et du gaz 
naturel de 2021. Quant au mécanisme de protection des 
prix, il est prévu que les accises diminueront automati-
quement lorsque les prix de de l’énergie dépasseront 
une certaine limite. Cette diminution sera calculée sur 
la base de la différence de TVA entre ces deux prix.

Le projet de loi est actuellement soumis à l’avis du 
Conseil d’État.

En ce qui concerne la question de M. van Hees concer-
nant les accises sur l’essence, le vice-premier ministre 
renvoie à sa réponse de la semaine passée.

Les recettes de TVA seront réduites de 612 mil-
lions d’euros, soit 346 millions d’euros pour l’électricité 
et 266 millions d’euros pour le gaz.

En ce qui concerne la neutralité budgétaire de la 
réforme fiscale et de la réforme des accises, il est impor-
tant de garder à l’esprit la raison de cette réforme. Dans 
le cadre d’une réforme fiscale, les charges sur le travail 
doivent être réduites. En réformant la fiscalité afférente 
à la facture énergétique, le gouvernement veut éviter 
qu’une explosion des prix de l’énergie entraîne une 
explosion de la TVA à payer. La viabilité à moyen terme 
des finances publiques est au cœur de toute réforme.

La suppression progressive de la cotisation spéciale 
de sécurité sociale fait partie des projets du vice-pre-
mier ministre. Il a donc l’ambition de mettre en œuvre 
cette mesure.

Le quand et le comment seront examinés en temps 
voulu.

En ce qui concerne les mesures supplémentaires en 
faveur d’une fiscalité plus verte et d’une mobilité durable, 
le vice-premier ministre indique qu’étant donné les défis 
écologiques majeurs auxquels nous sommes confrontés 
aujourd’hui, il n’y a aucune raison d’encourager l’utili-
sation par les travailleurs de leur propre voiture pour les 
déplacements domicile-lieu de travail plus que ce n’est le 
cas actuellement par le biais de mesures fiscales. Il n’est 
pas non plus prévu d’indexer le montant de 0,15 euro 
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de inkomstenbelastingen 1992 ertoe zou leiden dat dit 
bedrag tot 0 euro zou worden verlaagd.

Dit jaar werden reeds maatregelen genomen om 
werknemers, die met de eigen wagen beroeps-verplaat-
singen moeten verrichten, sneller te compenseren via 
de forfaitaire kilometervergoeding. De regering heeft op 
voorstel van zijn collega-minister voor Ambtenarenzaken, 
met name Petra De Sutter (Ecolo-Groen), het koninklijk 
besluit, waarin die forfaitaire kilometerheffing is begrepen, 
aangepast om ervoor te zorgen dat er een éénmalige 
retroactieve verhoging komt van de kilometervergoe-
ding voor de periode van maart tot juni en dat vanaf 
juli de indexatie van de forfaitaire kilometervergoeding 
per kwartaal zou gebeuren. Op die manier kan sneller 
ingespeeld worden op fluctuaties in de brandstofprijzen.

Aan deze hervorming van de forfaitaire kilometerver-
goeding is ook een fiscale ondersteuningsmaatregel 
gekoppeld die voorziet in een compensatie van de 
verhoogde kosten in hoofde van de werkgever.

De vergroening van de bedrijfswagen is tot slot een 
expliciete keuze geweest van deze regering om be-
langrijke stappen te zetten in de vermindering van de 
CO2-emissies. Het FPB heeft duidelijk aangetoond dat 
de regering hier goed beleid heeft gevoerd en dat het 
uitermate belangrijke beslissingen zijn geweest die een 
motor zijn voor de ecologische transitie in de mobiliteit.

In antwoord op vragen van sommige leden van deze 
commissie kan de vice-eersteminister mededelen dat 
hij de intentie heeft om de hervorming van de investe-
ringsaftrek binnenkort aan de regering voor te leggen.

Zijn administratie is volop bezig om de complexe re-
geling van de momenteel bestaande investeringsaftrek 
te rationaliseren en te actualiseren.

Bedoeling daarbij is om te komen tot een eenvoudiger 
stelsel met een drietrapsbenadering:

— Er wordt voorzien in een basisinvesteringsaftrek 
om ondernemingen aan te moedigen om te investeren 
in nieuwe vaste activa. Hiervoor zal worden voorzien in 
een eerder beperkt percentage;

— vervolgens wordt voorzien in een fors verhoogde 
investeringsaftrek voor gerichte investeringen waarvoor 
het maatschappelijk relevant is om dergelijke specifieke 
investeringen aan te moedigen;

— ten slotte wordt voorzien in een aantal expliciet 
uitgesloten investeringen.

par kilomètre, car l’application des règles de l’arrondi 
du Code des impôts sur les revenus 1992 aurait pour 
conséquence de ramener ce montant à 0 euro.

Cette année, des mesures ont déjà été prises pour 
indemniser plus rapidement les travailleurs qui doivent 
utiliser leur propre voiture pour leurs déplacements pro-
fessionnels, grâce à l’indemnité kilométrique forfaitaire. 
Sur proposition de la ministre de la Fonction publique, 
Mme Petra De Sutter (Ecolo-Groen), le gouvernement 
a adapté l’arrêté royal qui inclut l’indemnité kilométrique 
forfaitaire, afin de garantir une augmentation rétroac-
tive unique de l’indemnité kilométrique pour la période 
allant de mars à juin et une indexation trimestrielle de 
l’indemnité kilométrique forfaitaire à partir de juillet. Cela 
permettra de réagir plus rapidement aux fluctuations des 
prix des carburants.

Cette réforme de l’indemnité kilométrique forfaitaire 
s’accompagne également d’une mesure d’aide fis-
cale visant à compenser l’augmentation du coût pour 
l’employeur.

Enfin, le verdissement de la voiture de société a été 
un choix explicite de ce gouvernement pour prendre 
des mesures importantes dans la réduction de nos 
émissions de CO2. Le Bureau fédéral du Plan a claire-
ment montré que le gouvernement a mené une bonne 
politique dans ce domaine et que les décisions prises 
sont extrêmement importantes pour la transition écolo-
gique de notre mobilité.

En réponse aux questions de plusieurs membres de 
la commission, le vice-premier ministre indique qu’il a 
l’intention de présenter prochainement la réforme de la 
déduction pour investissement au gouvernement.

Son administration est en train de rationaliser et de 
mettre à jour le régime complexe de la déduction pour 
investissement actuellement en vigueur.

L’objectif est de parvenir à un système plus simple 
avec une approche en trois étapes:

— il est prévu d’instaurer une déduction pour inves-
tissement de base afin d’encourager les entreprises à 
investir dans de nouveaux actifs immobilisés. Un pour-
centage relativement limité sera fixé à cet effet;

— il est ensuite prévu d’instaurer une déduction pour 
investissement sensiblement majorée pour les investis-
sements ciblés pour lesquels il est socialement pertinent 
d’encourager ces investissements spécifiques;

— il est enfin prévu d’exclure explicitement un certain 
nombre d’investissements.
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Zoals dit ook vandaag geldt, zal een onderscheid 
worden gemaakt naargelang de investering wordt ver-
richt door een natuurlijke persoon of een kleine ven-
nootschap dan wel door een grote vennootschap. Grote 
vennootschappen zullen geen gebruik kunnen maken 
van de basisaftrek, en het tarief van de verhoogde in-
vesteringsaftrek zal voor hen ook beperkter zijn dan voor 
de natuurlijke personen en de kleine vennootschappen.

Wat betreft de invoering van de bijzondere belas-
tingregeling die werd ingevoerd voor de ingekomen 
belastingplichtigen en de ingekomen onderzoekers 
kan de vice-eersteminister aanstippen dat deze rege-
ling werd ingevoerd volgend op een uitvoerig overleg 
met stakeholders enerzijds en met een becijfering van 
verschillende scenario’s anderzijds.

De vice-eersteminister kan hem verzekeren dat bij de 
voorbereidingen van dit gloednieuwe stelsel ruim aan-
dacht werd besteed aan de stelsels in de omringende 
landen, elk met zijn eigen specifieke kenmerken. De 
vice-eersteminister heeft dat ook aangehaald tijdens 
de parlementaire besprekingen die de invoering van dit 
nieuwe stelsel zijn voorafgegaan.

Zoals de vice-eersteminister reeds antwoordde op 
de door heer Vandenbroucke gestelde mondelinge 
parlementaire vraag, bevat het recente arrest van het 
Grondwettelijke Hof inzake de effectentaks twee vernie-
tigingen waarvan de impact zeer beperkt is.

Het Hof vernietigde ten eerste de specifieke anti-
misbruikbepaling die splitsen en omzettingen beoogt 
te vermijden. De algemene antimisbruikbepaling treedt 
nu gewoon in de plaats.

Ten tweede vernietigde het Hof ook de retroactieve 
werking van de algemene antimisbruikbepaling voor 
de effectentaks. Dit betekent dat die bepaling zonder 
voorwerp blijft voor verrichtingen in de periode van 
30 oktober 2020 tot en met 24 februari 2021. Die vernie-
tiging heeft dus betrekking op een korte periode in het 
verleden en creëert geen nieuwe rechtsgevolgen meer.

Dankzij de effectentaks stroomt nu jaarlijks 428 mil-
joen euro naar de gezondheidszorg en met dit arrest 
blijft die geldstroom verzekerd.

De antwoorden op alle vragen inzake de vooropge-
stelde hervorming van auteursrechten zullen uitvoerig 
aan bod komen tijdens de bespreking van de program-
mawet in de commissie voor Financiën en Begroting.

Comme c’est le cas aujourd’hui, une distinction sera 
faite selon que l’investissement est réalisé par une 
personne physique, une petite société ou une grande 
société. Les grandes sociétés ne pourront pas utiliser 
la déduction de base, et le taux de la déduction pour 
investissement majorée sera également plus limité pour 
elles que pour les personnes physiques et les petites 
sociétés.

En ce qui concerne l’instauration du régime fiscal 
spécial applicable aux contribuables impatriés et aux 
chercheurs impatriés, le vice-premier ministre souligne 
que ce régime a été introduit à la suite de concertations 
approfondies avec les parties prenantes et d’une quan-
tification de différents scénarios.

Le vice-premier ministre certifie que lors de la pré-
paration de ce tout nouveau système, les régimes des 
pays voisins, qui présentent chacun des caractéristiques 
spécifiques, ont été largement pris en considération. Le 
vice-premier ministre a déjà évoqué cet élément lors des 
discussions parlementaires qui ont précédé l’introduction 
de ce nouveau système.

Ainsi que le vice-premier ministre l’a déjà indiqué dans 
sa réponse à la question orale de M. Vandenbroucke, 
le récent arrêt de la Cour constitutionnelle sur la taxe 
sur les comptes-titres comporte deux annulations dont 
l’impact est très limité.

Tout d’abord, la Cour a annulé la disposition anti-abus 
spécifique visant à éviter les scissions et les conversions. 
Cela signifie simplement que c’est la disposition anti-
abus générale qui s’appliquera.

Ensuite, la Cour a annulé l’effet rétroactif de la dis-
position générale anti-abus en ce qui concerne la taxe 
sur les comptes-titres. Cela signifie que cette dispo-
sition reste sans objet pour les opérations effectuées 
au cours de la période allant du 30 octobre 2020 au 
24 février 2021. Cette annulation porte donc sur le 
passé (sur une courte période) et elle ne génère pas 
de nouveaux effets juridiques.

Grâce à la taxe sur les comptes-titres, 428 millions d’eu-
ros sont à présent injectés chaque année dans le secteur 
des soins de santé et, à la suite de l’arrêt précité, ce flux 
d’argent reste assuré.

Les réponses à toutes les questions relatives à la 
réforme prévue des droit d’auteur seront examinées 
en détail lors de la discussion de la loi-programme en 
commission des Finances et du Budget.
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De vice-eersteminister nodigt alle leden van deze 
commissie dan ook uit om de gestelde vragen over dit 
thema in het kader van de beleidsnota te houden voor 
de bespreking van de programmawet, zodat de voorop-
gestelde hervorming in haar geheel aan bod kan komen 
in plaats van fragmentaire vraagstukken die nu op dit 
moment worden behandeld en anderen die op een later 
moment worden behandeld.

In antwoord op de vragen van de heren Van Hees, 
Piedboeuf, De Roover en Vandenbroucke in verband met 
de hervorming van de taks op de beursverrichtingen en 
de jaarlijkse taks op de collectieve beleggingsinstellingen 
kan de vice-eersteminister mededelen dat zijn adminis-
tratie in overleg met de stakeholders reeds geruime tijd 
aan een hervorming van de TOB en de JTCB werkt.

Het doel van deze hervorming is de modernisering 
en vereenvoudiging van beide belastingen, middels 
enkele gerichte ingrepen, binnen een budgetneutraal 
kader. Op dit ogenblik kan de vice-eersteminister hier-
over niet meer details verschaffen. Eén en ander wordt 
momenteel verder uitgewerkt en ten gepaste tijde aan 
de regering voorgelegd.

Wat betreft de vraag van de heer Vanbesien in verband 
met de hervorming van de erkennings-procedures voor 
de instellingen die giften mogen ontvangen kan de vice-
eersteminister hem mededelen dat de Gemeenschappen 
een tijd geleden bij monde van de Vlaams minister van 
Cultuur, de heer Jambon, gevraagd hebben om de er-
kenningsprocedure voor socio-culturele verenigingen 
te herzien. Om aan die vraag te kunnen voldoen, heeft 
de vice-eersteminister gevraagd naar al het mogelijke 
cijfermateriaal en bijkomend uitleg over de toepassing 
van hun subsidiedecreten, zodat we kunnen kijken in 
hoeverre we tegemoet kunnen komen aan hun vraag.

Er zal dan ook binnenkort een nota opgemaakt worden, 
die dan zal worden bezorgd aan de gemeenschappen 
om hun advies daarop in te winnen.

De vraag om alle erkenningsvoorwaarden te stroom-
lijnen en te verbeteren buiten dat van de socio-culturele 
verenigingen, zou een enorm werk zijn dat momenteel 
out of scope is. Er is ook niet direct een vraag om dat 
bij andere categorieën ook te gaan doen. De erken-
ningsprocedure van de socio-culturele verenigingen 
is momenteel de meest prangende die bekeken moet 
worden.

Fanfares en harmonieën, komen vandaag niet in 
aanmerking om fiscale giften te ontvangen, gezien 

Le vice-premier ministre invite donc les membres 
de cette commission à attendre la discussion de la 
loi-programme pour poser toutes les questions qu’ils 
souhaitent aborder sur ce thème dans le cadre de la 
note de politique générale. Cela permettra d’appréhen-
der la réforme proposée dans son intégralité plutôt que 
de fragmenter son examen en traitant certains thèmes 
aujourd’hui et d’autres plus tard.

En réponse aux questions de MM. Van Hees, 
Piedboeuf, De Roover et Vandenbroucke concernant la 
réforme de la taxe sur les opérations de bourse et de la 
taxe annuelle sur les organismes de placement collectif, 
le vice-premier ministre indique que son administration 
travaille depuis un certain temps à une réforme de la 
TOB et de la TOPC en concertation avec les parties 
prenantes.

L’objectif de cette réforme est de moderniser et de 
simplifier ces deux taxes grâce à certaines interven-
tions ciblées dans un cadre budgétairement neutre. Le 
vice-premier ministre n’est pas encore en mesure de 
fournir davantage de détails à cet égard. Tout cela est 
actuellement en cours d’élaboration et sera soumis au 
gouvernement en temps utile.

En ce qui concerne la question de M. Vanbesien 
relative à la réforme des procédures de reconnais-
sance des institutions autorisées à recevoir des dons, 
le vice-premier ministre indique qu’il y a quelque temps, 
les Communautés ont demandé par l’intermédiaire du 
ministre flamand de la Culture, M. Jambon, une révision 
de la procédure de reconnaissance des associations 
socioculturelles. Pour pouvoir répondre à cette requête, 
le vice-premier ministre a demandé que tous les chiffres 
disponibles lui soient communiqués et que des précisions 
lui soient fournies concernant l’application des décrets 
en matière de subventions, ce qui lui permettra d’exa-
miner dans quelle mesure il est possible de répondre 
à cette demande.

En conséquence, une note sera rédigée prochaine-
ment. Elle sera ensuite remise aux Communautés afin 
de recueillir leur avis.

La demande visant à rationaliser et améliorer toutes 
les conditions d’agrément au-delà de celles des asso-
ciations socioculturelles serait un travail énorme qui 
est actuellement irréalisable. Il n’y a pas d’ailleurs pas 
de demande immédiate pour accomplir ce travail pour 
d’autres catégories d’associations. À l’heure actuelle, la 
procédure d’agrément des associations socioculturelles 
est celle qu’il est le plus urgent d’examiner.

Aujourd’hui, les fanfares et les harmonies ne sont pas 
éligibles aux dons fiscaux car ce sont des associations 
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het lokale verenigingen betreffen. Sinds lang is de 
verplichting ingeschreven dat culturele verenigingen 
erkend moeten zijn door de bevoegde overheid (in 
casu de Gemeenschappen) en dat ze daarnaast met 
hun invloedgebied één van de Gemeenschappen of het 
gehele land bestrijken, zodat de instellingen, die slechts 
op lokaal vlak werkzaam zijn, worden uitgesloten.

Sinds de hervorming van 1983 is dit de norm en de 
vice-eersteminister is ook niet van plan om daarvan af 
te wijken.

Zoals aangekondigd in zijn beleidsnota werd recent 
de circulaire 2022/C/98 over de vergoedingen toegekend 
aan voetballers en voetbalmakelaars gepubliceerd. Dit 
is tot op heden een ietwat onderbelicht aspect, waar nu 
door de administratie duidelijkheid is in gebracht. De 
vice-eersteminister verwacht dan ook dat dit bij verdere 
controles zal worden meegenomen door de diensten.

Daarnaast zijn er momenteel nog steeds controles 
lopende van de BBI in navolging van Propere Handen. 
Deze onderzoeken worden niet beperkt tot louter ele-
menten van het gerechtsdossier. Ook andere aspecten 
worden gecontroleerd. Deze bevindingen van de BBI 
zullen natuurlijk ook een belangrijk leerproces zijn voor 
alle operationele diensten binnen zijn administratie, 
waarop ze kunnen voortbouwen.

Inzake de verdere plannen inzake de hervorming 
van de vrijstelling doorstorting bedrijfsvoorheffing voor 
de sportclubs kan de vice-eersteminister verwijzen 
naar eerder gegeven antwoorden. De regering heeft er 
hem mee belast om een hervorming op tafel te leggen 
die meer beleidsturend is binnen dezelfde budgettaire 
enveloppe in overleg met de betrokken stakeholders. 
Wat dus ook gaande is.

Deze regering heeft in het regeerakkoord een dui-
delijk engagement afgesproken om de koopkracht van 
de mensen te ondersteunen. Om de koopkracht van 
de werkenden te verhogen kunnen daarom fiscale en 
parafiscale maatregelen worden genomen om het net-
toloon te verhogen.

De regering wil dit bereiken door de bedrijfsvoorhef-
fing te hervormen en dichter bij de personenbelasting te 
brengen. Daardoor zal iedereen die werkt elke maand 
netto méér overhouden.

Daarom heeft de regering tijdens de begrotingsop-
maak van vorig jaar beslist dat teneinde het maandelijks 

locales. La condition, en vigueur depuis longtemps, est 
que les associations culturelles doivent être reconnues 
par l’autorité compétente (dans le cas présent, ce sont 
les Communautés) et que, en outre, leur zone d’influence 
doit couvrir soit l’une des Communautés, soit l’ensemble 
du pays, ce qui exclut d’emblée les associations qui ne 
sont actives qu’à l’échelon local.

C’est la norme depuis la réforme de 1983, et le vice-
premier ministre n’a pas l’intention d’y déroger.

Comme annoncé dans sa note de politique géné-
rale, la circulaire 2022/C/98 relative aux indemnités 
octroyées aux footballeurs et aux agents de football 
a été publiée récemment. Il s’agissait jusqu’à présent 
d’une zone d’ombre, qui a fait l’objet d’une mise au point 
par l’administration. Le vice-premier ministre s’attend 
donc à ce que les services en tiennent compte lors des 
prochains contrôles.

En outre, des audits de l’ISI sont actuellement en cours 
à la suite de l’opération Mains Propres. Ces enquêtes ne 
se limitent pas simplement à des éléments du dossier 
judiciaire. D’autres aspects sont également contrôlés. 
Le vice-premier ministre souligne que les conclusions de 
l’ISI constitueront naturellement une source importante 
d’enseignements sur lesquels pourront s’appuyer tous 
les services opérationnels de son administration.

Quant aux autres projets concernant la réforme de 
la dispense de versement du précompte professionnel 
pour les clubs sportifs, le vice-premier ministre renvoie 
aux réponses qu’il a déjà données précédemment. Il 
explique que le gouvernement l’a chargé de mettre sur 
la table une réforme plus en phase avec la politique que 
le gouvernement souhaite mener, dans le cadre de la 
même enveloppe budgétaire et en concertation avec 
les parties prenantes concernées. C’est ce qui se met 
en place actuellement.

Le vice-premier ministre explique que le gouvernement 
a pris l’engagement clair, dans l’accord de gouvernement, 
de soutenir le pouvoir d’achat. Et si l’on veut augmenter 
le pouvoir d’achat des travailleurs, il convient de prendre 
des mesures fiscales et parafiscales visant à augmenter 
le salaire net.

Le gouvernement veut y parvenir en réformant le 
précompte professionnel en le rapprochant de l’impôt 
réel sur les revenus des personnes physiques. Par 
conséquent, toute personne qui travaille disposera d’un 
revenu net plus élevé chaque mois.

C’est pourquoi, lors de la préparation du budget de 
l’année dernière, le gouvernement a décidé qu’afin 
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inkomen te verhogen en de terugbetalingen inzake 
personenbelasting te verminderen, de bedrijfsvoorhef-
fing over een periode van 3 jaar wordt afgestemd op de 
eindbelasting in de personenbelasting.

In concreto betekent dat doordat de bedrijfsvoorheffing 
meer zal toegroeien naar de schalen in de personen-
belasting, werkenden netto in de maand méér zullen 
overhouden. Dit zal er natuurlijk toe leiden dat mensen op 
het moment van de aangifte minder zullen terugkrijgen, 
omdat ze nu eenmaal gedurende het jaar elke maand 
netto méér hebben ontvangen.

Om ervoor te zorgen dat deze operatie niet te veel 
impact ineens teweegbrengt, is ervoor geopteerd om 
ze over 3 jaar uit te spreiden.

In het kader van zijn beleidsnota heeft de vice-eer-
steminister aangekondigd dat de bedrijfsvoorheffing 
voortaan ook glijdend berekend zal worden in plaats 
van via schalen.

In overleg met Nederland is overeengekomen om 
het grensoverschrijdend telewerk niet op te nemen in 
het nieuwe dubbelbelastingverdrag omdat de regering 
een meer globalere oplossing verkiest. We werken dan 
ook op dit moment binnen Benelux-context en vanaf 
begin 2023 binnen OESO-context naar een meer inter-
nationaal gedragen oplossing. De vice-eersteminister 
staat hier in nauw contact over met zijn-Benelux collega’s 
maar ook met het Benelux-secretariaat die hij onlangs 
nog op zijn kabinet mocht ontvangen. Met Luxemburg 
heeft België een uniek systeem waar ook compensaties 
van deel uitmaken. Nederland lijkt op dit moment niet 
voor een piste van compensaties te willen opteren.

Wat het probleem van de digital nomads betreft, is 
België in elk geval voorstander van een gecoördineerd 
antwoord door de lidstaten op de fiscale vragen opge-
worpen in het kader van telewerk (belastingheffing van 
verloning en aanwezigheid van een vaste inrichting). 
Indien de Europese Commissie met een voorstel zou 
komen in die zin, dan zal dit voorstel zeker een prioriteit 
vormen van het Belgische voorzitterschap van de Raad 
van de Europese Unie in 2024.

Het dichten van de btw-kloof beschouwt de vice-
eersteminister als een politieke prioriteit. Teneinde de 
omvang van de btw-kloof in te schatten en na te gaan 
of de genomen maatregelen een gunstig effect hebben 
op de evolutie ervan, is het van belang met correcte 
statistische modellen te werken. Daartoe werd dit jaar 
een project met het IMF opgestart. Die organisatie 

d’augmenter le revenu mensuel net et de réduire les 
remboursements d’impôts pour les personnes physiques, 
le précompte professionnel sera aligné sur l’imposition 
finale sur une période de 3 ans.

Concrètement, comme le précompte professionnel se 
rapprochera davantage des barèmes d’imposition des 
revenus à l’IPP, les travailleurs auront un revenu net plus 
élevé à la fin de chaque mois. Cela aura évidemment 
pour conséquence qu’ils recevront un remboursement 
moindre après avoir rentré leur déclaration, puisqu’ils 
auront reçu un montant net plus élevé chaque mois au 
cours de l’année.

Afin que cette opération n’ait pas un impact trop 
important ni trop soudain, il a été décidé de l’étaler sur 
trois ans.

Dans le cadre de sa note de politique générale, le vice-
premier ministre a en outre annoncé que le précompte 
professionnel serait dorénavant calculé de manière 
progressive et non plus sur la base de barèmes.

En concertation les Pays-Bas, il a été convenu de 
ne pas inclure le télétravail transfrontalier dans la nou-
velle convention préventive de la double imposition, 
le gouvernement préférant une solution plus globale. 
Il travaille donc actuellement, dans le contexte du 
Benelux et, à partir de début 2023, dans le contexte 
de l’OCDE, à l’élaboration d’une solution davantage 
soutenue au plan international. Le vice-premier ministre 
est en contact étroit à ce sujet avec ses collègues du 
Benelux, mais aussi avec le Secrétariat Benelux, qu’il 
a récemment eu le plaisir d’accueillir dans son cabinet. 
Avec le Luxembourg, la Belgique dispose d’un système 
unique incluant notamment des compensations. Pour le 
moment, les Pays-Bas ne semblent pas vouloir suivre 
la piste des compensations.

En ce qui concerne le problème des nomades numé-
riques, la Belgique est en tout cas favorable à une réponse 
coordonnée des États membres aux questions fiscales 
soulevées dans le cadre du télétravail (imposition de la 
rémunération et présence d’un établissement stable). Si 
la Commission européenne présente une proposition en 
ce sens, celle-ci constituera certainement une priorité 
lors de la présidence belge du Conseil de l’Union euro-
péenne en 2024.

La réduction de l’écart de TVA est une priorité politique 
pour le vice-premier ministre. Afin d’estimer l’ampleur 
de l’écart de TVA et de savoir si les mesures prises 
ont un effet favorable sur son évolution, il est important 
de travailler avec des modèles statistiques corrects. À 
cette fin, un projet a été lancé cette année avec le FMI, 
qui a nommé un expert qui, en coopération avec mon 
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heeft een deskundige aangesteld die in samenwerking 
met de diensten van de minister dergelijke modellen 
uitwerkt. Het verslag van dat project wordt in de loop 
van volgend jaar verwacht.

Met het oog op de verkleining van de btw-kloof werd 
een werkgroep rond fraude met douaneprocedure 
CP42 opgericht; daarin zijn de Algemene Administratie 
van de Fiscaliteit, de Bijzondere Belastinginspectie en 
de Algemene Administratie van de Douane en Accijnzen 
vertegenwoordigd. Het is de bedoeling de informatie-
uitwisseling te verbeteren en nauwer samen te werken. 
Daartoe worden doorgedreven inspanningen geleverd.

Bovendien werden ook binnen de Algemene 
Administratie van de Douane en Accijnzen interne ak-
koorden gesloten over de basisprincipes inzake de 
behandeling van douane-inbreuken met een btw-aspect, 
teneinde aangetoonde CP42-fraude correct aan te pakken.

Om te kunnen inschatten hoe groot de btw-kloof was, 
en of genomen maatregelen een gunstig effect hebben 
op de evolutie ervan, is het van belang om te werken 
met accurate statistische modellen. Hiervoor is er dit jaar 
een project opgestart met het IMF, dat een expert heeft 
aangesteld die in samenwerking met zijn administratie 
bezig is met dergelijke modellen op te stellen. Het rap-
port van dit project wordt in de loop van volgend jaar 
verwacht. De stakeholders die werden betrokken bij 
het project zijn onder meer het VBO, ITAA, Uwe, Voka, 
Comeos, Amcham, Febelfin, Agoria enzovoort. Ook werd 
intensief overleg gepleegd met FOD BOSA.

De vice-eersteminister wenst erop te wijzen dat het 
niet mogelijk, noch raadzaam is om de btw-kloof hele-
maal te dichten. Dit is ook wat de expert van het IMF 
aan België gecommuniceerd heeft: er is geen enkel land 
ter wereld waar de btw-kloof volledig gedicht is, omdat 
er voor de laatste procentpunten disproportioneel veel 
controlemiddelen van de administratie nodig zijn.

Op dit moment is er echter nog wel ruimte voor ver-
betering, en zijn administratie stelt dan ook alles in het 
werk om de btw-kloof zo snel en zo veel mogelijk te 
dichten. Onder meer via projecten inzake e-invoicing, 
e-reporting, de nieuwe btw-ketting, maar ook werden 
verschillende werkgroepen opgericht om verschillende 
problematieken aan te pakken.

Wat nu specifiek de e-reporting betreft, kan de vice-
eersteminister hem mededelen dat de regering bij de 
begrotingsopmaak van vorig jaar beslist heeft om in 

administration, travaille à l’établissement de tels modèles. 
Le rapport de ce projet est attendu dans le courant de 
l’année prochaine.

Dans le cadre de la réduction de l’écart de TVA, 
un groupe de travail “CP42 Fraude” a été établi, où 
l’AGFisc, l’ISI et l’AGD&A sont représentées. L’objectif 
est de parvenir à un meilleur échange d’information et 
une collaboration renforcée. Des efforts soutenus sont 
déployés à cet égard.

En outre, des accords internes à l’AGD&A ont égale-
ment été conclus sur les principes de base concernant 
le traitement des infractions douanières ayant un aspect 
TVA afin d’assurer le traitement correct de la fraude 
établie CP 42.

Afin de pouvoir évaluer l’ampleur de l’écart de TVA 
et savoir si les mesures prises ont un effet favorable 
sur son évolution, il est important de travailler avec des 
modèles statistiques précis. À cette fin, un projet a été 
lancé cette année avec le FMI, qui a désigné un expert 
chargé d’élaborer de tels modèles, et ce, en coopération 
avec l’administration. Le rapport de ce projet est attendu 
dans le courant de l’année prochaine. Les parties pre-
nantes associées à ce projet sont la FEB, l’ITAA, l’UWE, 
Voka, Comeos, Amcham, Febelfin, Agoria, etc. Il y a eu 
également une concertation intensive à ce sujet avec 
le SPF BOSA.

Le vice-premier ministre tient à souligner qu’il n’est ni 
possible ni souhaitable de combler totalement l’écart de 
TVA. C’est également ce que l’expert du FMI a indiqué 
à la Belgique: il n’y a aucun pays au monde où l’écart 
de TVA a été complètement comblé, étant donné que 
pour les derniers points de pourcentage, cela exigerait de 
l’administration des moyens de contrôle disproportionnés.

Ceci dit, il existe encore à l’heure actuelle une marge 
d’amélioration appréciable, et le vice-premier ministre 
indique que son administration met tout en œuvre pour 
combler l’écart de TVA autant que possible et le plus 
rapidement possible. Il s’agit notamment de projets en 
matière de facturation et de déclaration électroniques, 
de la mise en place de la nouvelle chaîne de TVA, mais 
aussi de la création de différents groupes de travail 
chargés de travailler sur des problématiques spécifiques.

En ce qui concerne spécifiquement l’e-reporting, 
c’est-à-dire la déclaration électronique, le vice-premier 
ministre explique que lors de l’élaboration du budget 
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het kader van de vermindering van de btw-kloof, B2B 
e-invoicing gespreid in de tijd te verplichten.

Er werd reeds intensief overleg met de stakeholders 
gepleegd en er werden wetgevende teksten opgesteld. 
Daarnaast werd contact opgenomen met de Europese 
Commissie, aangezien een lidstaat dergelijke verplichting 
enkel kan opleggen mits haar akkoord. De Europese 
Commissie heeft echter formeel bevestigd dat zij een 
dergelijk project, zonder luik e-reporting niet zal goed-
keuren. Het project B2B-invoicing kan dus enkel wor-
den gerealiseerd door het uit te breiden met een luik 
e-reporting. Bij de uitwerking van dit project zal onder 
meer worden gewaakt over de vertrouwelijkheid van 
de gegevens en de interoperabiliteit van de systemen.

De Europese commissie heeft aangekondigd dat ze 
op 7/12/2022 haar voorstel “VAT in the digital age” zal 
lanceren met betrekking tot IC-handelingen. Er zal over 
gewaakt worden dat het Belgische voorstel in lijn ligt met 
het voorstel van de Europese Commissie.

De bekendmaking van het voorstel inzake de digital 
reporting requirements (DRR) binnen het bredere initiatief 
betreffende btw in het digitale tijdperk zou aanvankelijk 
plaatsvinden op 16 november, maar werd uitgesteld 
tot 7 december. Na de bekendmaking en de grondige 
analyse van het voorstel van de Europese Commissie 
zullen de diensten in overleg met de strategische cel na-
gaan hoeveel ruimte de lidstaten krijgen en op die basis 
een actieplan uitwerken, alsook de nodige initiatieven 
nemen om dat omvangrijke totaalplan te verwezenlijken.

De crisismaatregel van de verlaagde btw voor afbraak 
en herbouw, werd reeds een eerste maal verlengd en 
die maatregel geldt nog tot eind 2023 voor heel België.

De vice-eersteminister onderhandelde vanaf de start 
van zijn ministerschap hard om de btw-verlaging voor 
sloop- en heropbouwprojecten mogelijk te maken en 
kreeg onder meer groen licht van de Europese Commissie 
voor de verlenging van de btw-verlaging voor sloop en 
heropbouw. De vice-eersteminister is zich zeer bewust 
van het feit dat veel bouwprojecten die nu of binnenkort 
worden opgestart, een duurtijd kennen tot na 2023. Zowel 
gezinnen, als projectontwikkelaars verdienen daarom 
snel duidelijkheid en rechtszekerheid.

de l’année dernière, le gouvernement a décidé, dans 
le cadre de la réduction de l’écart de TVA, de rendre 
obligatoire à terme la facturation électronique entre 
entreprises (B2B).

De nombreuses réunions de concertation ont déjà eu 
lieu à ce sujet avec les parties prenantes et des textes 
législatifs ont été rédigés. Par ailleurs, la Commission eu-
ropéenne a été contactée à ce sujet, étant donné qu’un 
État membre ne peut imposer une telle obligation sans 
son accord. La Commission européenne a cependant 
formellement confirmé qu’elle n’approuverait pas un 
tel projet s’il ne comportait pas un volet consacré à la 
déclaration électronique. Le projet B2B-invoicing ne 
pourra donc être réalisé qu’en le complétant par un 
volet e-reporting. Dans le cadre du développement de 
ce projet, il conviendra notamment de veiller à garantir 
la confidentialité des données et l’interopérabilité des 
systèmes.

La Commission européenne a annoncé qu’elle lancera 
sa proposition “TVA à l’ère du numérique” concernant 
les opérations intracommunautaires le 7 décembre 2022. 
Le vice-premier ministre indique qu’il veillera à ce que 
la proposition belge soit dans la ligne de celle de la 
Commission européenne.

La publication de la proposition concernant les “digital 
reporting requirements” (DRR) dans le cadre de l’initiative 
plus large “La TVA à l’ère du numérique”, était initiale-
ment prévue pour le 16 novembre mais a été reportée 
au 7 décembre. Après la publication et une lecture 
approfondie de la proposition de la Commission euro-
péenne, l’administration, en concertation avec la cellule 
stratégique, examinera quelle marge de manœuvre sera 
accordée aux États membres, élaborera sur cette base 
un plan d’action et prendra les initiatives nécessaires à 
la réalisation de ce projet vaste et complet.

La mesure de crise prévoyant un taux de TVA réduit 
pour la démolition et la reconstruction a déjà été prolon-
gée une première fois et restera en vigueur dans toute 
la Belgique jusque fin 2023.

Dès son entrée en fonction, le vice-premier ministre 
a négocié âprement afin de permettre la réduction de la 
TVA pour les projets de démolition et de reconstruction et 
a notamment obtenu le feu vert de la Commission euro-
péenne pour le prolongement du taux réduit de TVA 
dans ce domaine. Le vice-premier ministre est tout à fait 
conscient du fait que la durée de nombreux projets de 
construction qui démarrent maintenant ou prochainement 
ira au-delà de 2023. C’est pourquoi tant les ménages 
que les promoteurs de projets méritent d’être fixés 
rapidement et d’avoir la sécurité juridique nécessaire.



932932/021DOC 55

C H A M B R E   5 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2022 2023 K A M E R • 5 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

De komende jaren staat België voor een belangrijke 
uitdaging om het verouderd woningpatrimonium ver-
sneld te verduurzamen. Een verlenging zou het voor 
gezinnen ook de komende jaren betaalbaarder maken 
om een verouderde woning in te ruilen voor een nieuwe 
duurzame woning.

Een tariefwijziging inzake btw vereist het akkoord 
van de hele regering. Een minister van Financiën kan 
dit niet zelf beslissen. Het is evenwel geen geheim dat 
de vice-eersteminister grote voorstander is van een 
verlenging van deze maatregel.

In verband met de jobbonus+, kan de vice-eerste-
minister het volgende mededelen: hoewel de naam 
enkel verschilt wat betreft de “+” heeft die maatregel 
fiscaaltechnisch een ander karakter.

Er zijn in de andere gewesten ook maatregelen voor 
werklozen/ inactieven die als zelfstandige aan de slag 
gaan.

Het gaat dan concreet over de transitiepremie voor 
het Vlaams Gewest, de financiële incentive “Airbag” 
voor het Waals Gewest en de premie voor zelfstandigen 
voor het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. Die premies 
zijn belastbaar als beroepsinkomen.

Het feit dat er een expliciete anticumulbepaling is 
met de Vlaamse transitiepremie, wijst er ook op dat 
er belastingplichtigen zijn die in beginsel voor de twee 
stelsels in aanmerking komen.

Volledigheidshalve wil de vice-eersteminister nog 
meegeven dat het toenemend aantal vrijstellingen in de 
personenbelasting voor gewestelijke inkomensmaatre-
gelen, leidt tot een steeds meer vertekend beeld van het 
inkomen van de betrokken belastingplichtigen waarop 
verschillende federale en gewestelijke maatregelen voor 
lage (en midden) inkomens zijn gebaseerd.

Kortom, in eenzelfde vrijstelling voorzien voor de 
jobbonus+ is geen evidente zaak.

De heer Beke vroeg aandacht voor de vzw’s, meer 
bepaald een aantal vragen met betrekking tot digitali-
sering en vereenvoudiging van de aangifte.

De aangifteplicht inzake rechtspersonenbelasting 
wordt momenteel herbekeken. Uit een studie die werd 
uitgevoerd blijkt dat het mogelijk is om een voorstel van 
vereenvoudigde aangifte toe te zenden aan bepaalde 
categorieën belastingplichtigen.

Un défi de taille attend la Belgique dans les pro-
chaines années: accélérer le processus de durabilité 
du patrimoine résidentiel vétuste. Une prolongation de 
cette mesure permettrait financièrement aux ménages 
de remplacer, dans les années à venir également, un 
logement vétuste par un nouveau logement durable.

Un changement de taux de TVA nécessite l’accord de 
l’ensemble du gouvernement. Un ministre des Finances 
ne peut pas décider de cela tout seul. Cependant, ce 
n’est pas un secret que le vice-premier ministre est très 
favorable à la prolongation de cette mesure.

En ce qui concerne le bonus emploi plus, le vice-
premier ministre indique ce qui suit: bien que le nom ne 
diffère que par le “plus”, cette mesure a un caractère 
différent d’un point de vue fiscal.

Dans les autres régions également, il existe des 
mesures pour les chômeurs/inactifs qui se lancent 
comme indépendants.

Il s’agit plus précisément de la prime de transition en 
Région flamande, de l’incitant financier Airbag en Région 
wallonne et de la prime pour indépendant dans la Région 
de Bruxelles-Capitale. Ces primes sont imposables au 
titre de revenus professionnels.

Le fait qu’il existe une disposition anti-cumul explicite 
avec la prime de transition flamande indique également 
qu’il y a des contribuables qui sont, en principe, éligibles 
aux deux régimes.

Dans un souci d’exhaustivité, le vice-premier ministre 
souhaite ajouter que le nombre croissant d’exonérations 
de l’impôt des personnes physiques pour les mesures 
régionales prises au niveau des revenus, conduit à une 
image de plus en plus déformée du revenu des contri-
buables concernés sur laquelle se basent différentes 
mesures fédérales et régionales pour les faibles (et 
moyens) revenus.

En bref, prévoir une même exonération pour le bonus 
emploi plus n’est pas une évidence.

M. Beke a attiré l’attention sur les asbl, notamment 
sur plusieurs questions liées à la numérisation et à la 
simplification de la déclaration.

L’obligation de déclaration à l’impôt des personnes 
morales est en cours de réexamen. Une étude réalisée 
montre qu’il est possible d’envoyer une proposition 
de déclaration simplifiée à certaines catégories de 
contribuables.
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Op die manier zullen heel wat vzw’s niet langer een 
aangifte moeten indienen en wordt de administratieve 
last voor hen sterk verminderd.

Het wetgevend traject wordt momenteel volop uitge-
werkt, dit zou moeten worden gefinaliseerd in de loop 
van 2023. De datum van inwerkingtreding is voorzien 
voor aanslagjaar 2024 of aanslagjaar 2025.

De automatische invulling van het UBO-register met 
gegevens uit het Belgisch Staatsblad is momenteel niet 
mogelijk. Het Belgisch Staatsblad bevat benoemings-
besluiten zonder vaste structuur in een pdf-formaat. 
Er is geen onderliggende databank die kan ingelezen 
worden. Het is enkel mogelijk in een link te voorzien naar 
de pdf-documenten van het Staatsblad. De betrokken 
informatieplichtigen moeten steeds zelf alle gegevens 
in het UBO-register inbrengen.

De heer Vanbesien had ook een specifieke vraag 
rond de afbetalingsplannen.

Bij het toestaan van een afbetalingsplan op lange ter-
mijn, wat binnen de Algemene Administratie van de Inning 
en de Invordering een “Administratieve Schuldenregeling” 
(ASR) genoemd wordt, wordt steeds gekeken naar andere 
schulden. Deze worden, in de mate van het mogelijke, 
meegenomen in de afbetalingsregeling.

Deze Administratieve schuldenregeling kan zelfs 
verder gaan dan het louter toekennen van termijnen. 
Zij kan bijvoorbeeld gepaard gaan met een gehele of 
gedeeltelijke kwijtschelding van interesten of zelfs met 
het “in onbeperkt uitstel” plaatsen van een schuld (in 
hoofdsom).

De grote verschillen tussen de collectieve en de ad-
ministratieve schuldenregeling zijn de volgende:

— Ten eerste worden in de ASR enkel de door de 
AAII gekende schulden opgenomen terwijl de CSR alle 
schulden betreft;

— Ten tweede staat de ASR, in tegenstelling tot de 
CSR, niet onder toezicht van een rechter.

Wat de versnelde doorstorting van de ingekohierde 
personenbelasting betreft aan de gemeenten, is het zo 
dat er in 2023 eenmalig 14 in plaats van 12 maanden 
zullen toegekend worden aan alle steden en gemeenten. 
Door een wijziging in de federale boekhouding (teneinde 
de boekhoudwet van 22 mei 2003 toe te passen) worden 
de reeds voorafbetaalde bedragen doorgestort op het 
moment van de vaststelling van de rechten.

Ainsi, de nombreuses asbl ne devront plus introduire de 
déclaration et la charge administrative qui leur incombe 
sera considérablement réduite.

Le processus législatif est actuellement en cours 
et devrait être finalisé pendant l’année 2023. La date 
d’entrée en vigueur est prévue pour l’exercice d’impo-
sition 2024 ou l’exercice d’imposition 2025.

Il n’est actuellement pas possible de remplir auto-
matiquement le registre UBO avec les données du 
Moniteur belge. Le Moniteur belge contient les arrêtés 
de nomination sans structure fixe en format PDF. Il n’y 
a pas de base de données sous-jacente qui puisse être 
lue. Il est uniquement possible de fournir un lien vers les 
documents PDF du Moniteur. Les redevables d’informa-
tion concernés doivent toujours introduire eux-mêmes 
toutes les données dans le registre UBO.

M. Vanbesien avait également une question spécifique 
concernant les plans de paiement.

Lors de l’octroi d’un plan de paiement à long terme, 
appelé “Règlement administratif de dettes” (RAD) à l’Admi-
nistration générale de la perception et du recouvrement, 
les autres dettes sont toujours prises en compte. Ces 
dernières sont incluses, dans la mesure du possible, 
dans le plan de paiement.

Ce Règlement administratif de dettes peut même aller 
au-delà du simple octroi de délais. Par exemple, il peut 
s’accompagner d’une exonération totale ou partielle 
des intérêts ou même du placement d’une dette (en 
principal) “en surséance indéfinie”.

Les principales différences entre le règlement collectif 
de dettes et le règlement administratif de dettes sont 
les suivantes:

— Premièrement, le RAD ne comprend que les dettes 
connues par l’AGPR, alors que le RCD couvre toutes 
les dettes;

— Deuxièmement, contrairement au RCD, le RAD 
n’est pas supervisé par un juge.

En ce qui concerne le versement accéléré de l’impôt 
des personnes physiques enrôlé aux communes, 14 mois 
au lieu de 12 seront accordés une fois en 2023 à toutes 
les villes et communes. En raison d’un changement dans 
la comptabilité fédérale (afin d’appliquer la loi comptable 
du 22 mai 2003), les montants déjà payés d’avance 
seront versés au moment de la constatation des droits.
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Daardoor wordt aan de gemeenten dat deel van 
de rechten van de maanden november en decem-
ber 2023 reeds toegekend in 2023, terwijl dit volgens 
het huidige systeem pas in 2024 zou zijn.

Aangezien november en december meestal maanden 
zijn met veel inkohieringen, wegen deze dan ook zwaar 
door in de uiteindelijke berekening van de ontvangsten 
voor 2023.

Geraamd wordt dat in 2023 voor alle steden en ge-
meenten samen daardoor 930.131.932,03 euro meer (op 
een totaal geraamd bedrag van 4477.450.233,29 euro 
voor begrotingsjaar 2023) zal worden toegekend.

Dit brengt de vice-eersteminister naadloos bij het 
vierde hoofdstuk van de beleidsnota, de vragen rond 
financiën.

De omwisseling van hryvnia’s bij de commerciële 
banken, mijnheer Beke, liep af op maandag 14 no-
vember 2022. Bij de loketten van de NBB kunnen nog 
hryvnia’s omgewisseld worden tot 9 december 2022.

Er werden bij de NBB en de commerciële banken tot 
op 22 november laatsleden 30.744 biljetten omgewisseld, 
voor een bedrag van 10.543.700 Oekraïense hryvnia, 
wat neerkomt op een bedrag van 296.837,70 euro.

Meer dan 35 % van de biljetten werden omgewisseld 
aan de loketten van de NBB. De commerciële banken 
hebben de rest omgewisseld maar hebben die volumes 
op hun beurt bij de NBB omgewisseld. De NBB zorgt 
voor de afwikkeling met de Nationale Bank van Oekraïne.

Het kabinet van de vice-eersteminister heeft op zeer 
geregelde tijdstippen een overleg met het kabinetten van 
de ministers van Economie en Consumentenzaken om 
de toegang voor iedereen te verzekeren tot het bank- en 
financiewezen.

In dit kader werd onlangs het advies van de Belgische 
mededingingsautoriteit ontvangen over de door België 
geformuleerde voorstellen en over buitenlandse initia-
tieven die in dit verband werden genomen.

Vandaag wordt dit advies geanalyseerd om zo de 
komende dagen een overleg te plegen hierover met de 
NBB en daarna met de financiële sector, via Febelfin, 
Batopin en Jofico. Het is zijn bedoeling om tot een ge-
zamenlijke oplossing te komen om de toegankelijkheid 
van bankautomaten en bankdiensten te waarborgen. 
Bij de oplossingen wordt rekening gehouden met de 
dekkingsgraad van bankautomaten, de kosten van het 

Par conséquent, les communes se verront déjà 
attribuer cette partie des droits de novembre et dé-
cembre 2023 en 2023, alors que dans le système actuel, 
ce ne serait qu’en 2024.

Les mois de novembre et décembre étant générale-
ment des mois où les enrôlements sont nombreux, ils 
pèsent donc lourdement dans le calcul final des recettes 
pour 2023.

On estime qu’en 2023, toutes villes et communes 
confondues, cela se traduira par une augmentation 
de 930.131.932,03 euros (sur un montant total estimé 
à 4477.450.233,29 euros pour l’année budgétaire 2023).

Cela amène le vice-premier ministre sans transition au 
quatrième chapitre de la note de politique, les questions 
relatives aux finances.

Le vice-premier ministre répond à M. Beke que 
l’échange de hryvnias dans les banques commer-
ciales a pris fin le lundi 14 novembre 2022. Les hryvnias 
peuvent encore être échangés aux guichets de la BNB 
jusqu’au 9 décembre 2022.

Jusqu’au 22 novembre dernier, 30.744 billets ont été 
échangés à la BNB et dans les banques commerciales, 
pour un montant de 10.543.700 hryvnias ukrainiennes, 
soit l’équivalent de 296.837,70 euros.

Plus de 35 % des billets ont été échangés aux guichets 
de la BNB. Les banques commerciales ont échangé le 
reste mais ont à leur tour échangé ces volumes à la 
BNB. La BNB s’occupe du règlement avec la Banque 
nationale d’Ukraine.

Le cabinet du vice-premier ministre se concerte très 
régulièrement avec les cabinets des ministres en charge 
de l’Économie et de la Protection des consommateurs 
pour assurer l’accès de chacun au système bancaire 
et financier.

Dans ce contexte, on a récemment reçu l’avis de 
l’Autorité belge de la concurrence sur les propositions 
formulées par la Belgique et sur les initiatives étrangères 
prises à cet égard.

Aujourd’hui, cet avis est analysé afin d’organiser 
une concertation à ce sujet avec la BNB dans les pro-
chains jours, puis avec le secteur financier, par le biais de 
Febelfin, Batopin et Jofico. Son intention est de parvenir 
à une solution commune pour garantir l’accessibilité des 
distributeurs de billets et des services bancaires. Les 
solutions tiendront compte du taux de couverture des 
distributeurs de billets, du coût de leur utilisation pour les 
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gebruik ervan voor de consument en de informatieplicht 
ten aanzien van de consument.

Vandaag bestaat er geen Europese financiële regelge-
ving, met betrekking tot crypto-assets. Gezien het digitale 
en grensoverschrijdende karakter van cryptomunten dringt 
een meer diepgaande Europese regelgeving zich op. 
Over de MiCA-verordening (Markets in Crypto-Assets 
Regulation) werd eind juni 2022 een voorlopig politiek 
akkoord bereikt. De verwachting is dat de finale teksten 
in de lente van 2023 zullen worden gepubliceerd.

De belangrijkste doelstellingen van dit voorstel zijn 
het zorgen voor rechtszekerheid door een regelgevend 
kader voor alle crypto-assets te bieden en het niveau 
van de bescherming van consumenten en beleggers 
alsmede de marktintegriteit te verhogen. Deze verorde-
ning zal alle crypto activa reguleren met de nadruk op 
“stable coins”. Gezien de onmogelijkheid om een echt 
stabiele waarde te garanderen, verdeelt het voorstel van 
verordening deze “stable coins” in categorieën op basis 
van de onderliggende activa: elektronische geldtokens 
(EMT’s) en asset-referentietokens (ART’s).

Gemeenschappelijk voor al deze categorieën is de 
vereiste van het opstellen van een witboek over de 
cryptoactiva, waarin de zakelijke en technische details 
van het voorgestelde worden beschreven. Elke emittent 
zal aansprakelijk zijn voor eventuele verliezen als gevolg 
van onjuistheden in deze whitepapers, en zullen worden 
gehouden aan eerlijke en professionele normen om de 
bescherming van de consument te waarborgen.

Ook tijdens de debriefing van de Ecofin vorige week 
is de vice-eersteminister reeds ingegaan op een vraag 
van de heer Vanbesien omtrent Bazel III. Tijdens de 
Ecofin van 8 november werd een Raadsakkoord bereikt. 
Eens ook het Europees Parlement een akkoord vindt, 
kunnen de triloogonderhandelingen starten, waarschijnlijk 
begin 2023. Indien deze trilogen vlot verlopen zal deze 
wetgeving naar schatting in de tweede helft van 2023 wor-
den afgerond. De lidstaten zullen dan over een bepaalde 
termijn beschikken (doorgaans 18 maanden) om de 
richtlijn in nationaal recht om te zetten.

Het compromisvoorstel van het Tsjechisch voorzitter-
schap geeft getracht een evenwicht te willen houden tus-
sen de getrouwe implementatie van het Basel III-akkoord 
en de inachtneming van specifieke kenmerken van de 
Europese banksector, die afwijkingen rechtvaardigen.

Voor België was dit akkoord finaal aanvaardbaar 
omdat de host-belangen ook voldoende meegenomen 
werden. In het commissievoorstel werd de output floor 

consommateurs et de l’obligation d’information envers 
les consommateurs.

Il n’existe actuellement aucune réglementation finan-
cière européenne concernant les crypto-actifs. Une 
réglementation européenne plus approfondie s’impose, 
compte tenu du caractère numérique et transfrontalier 
des cryptomonnaies. Concernant le règlement MiCA 
(Markets in CryptoAssets Regulation), un accord politique 
provisoire a été trouvé en juin 2022. Selon les prévisions, 
les textes finaux seront publiés au printemps 2023.

Les principaux objectifs de cette initiative sont de 
garantir la sécurité juridique en fournissant un cadre 
réglementaire pour tous les crypto-actifs et d’accroître le 
niveau de protection des consommateurs et des inves-
tisseurs ainsi que l’intégrité du marché. Ce règlement 
régulera tous les crypto-actifs en mettant l’accent sur les 
“stable coins”, les jetons de valeur stable. Étant donné 
l’impossibilité de garantir une valeur réellement stable, 
la proposition de règlement répartit ces jetons de valeur 
stable en catégories sur la base des actifs sous-jacents: 
les jetons de monnaie électronique (EMT) et les jetons 
se référant à des actifs (ART).

L’exigence d’élaborer un livre blanc concernant les 
crypto-actifs décrivant les détails techniques et com-
merciaux de la proposition est commune à toutes ces 
catégories. Chaque émetteur sera responsable des pertes 
éventuelles résultant d’erreurs dans ces livres blancs et 
ils seront tenus de respecter des normes d’intégrité et 
de professionnalisme pour protéger le consommateur.

Le vice-premier ministre a déjà abordé une question de 
M. Vanbesien concernant Bâle III au cours du débriefing 
de l’Ecofin la semaine dernière. Un accord-cadre a été 
atteint au cours de l’Ecofin du 8 novembre. Dès que le 
Parlement européen aura également trouvé un accord, 
les négociations en trilogue pourront commencer, pro-
bablement début 2023. Si ces trilogues sont rondement 
menés, cette législation devrait être finalisée au cours 
de la deuxième moitié de 2023 selon les estimations. 
Les États membres disposeront alors d’un délai donné 
(généralement 18 mois) pour transposer la directive 
dans leur droit national.

La proposition de compromis de la Présidence tchèque 
a tenté de maintenir un équilibre entre la mise en œuvre 
fidèle de l’accord de Bâle III et la prise en compte des 
spécificités du secteur bancaire européen, qui justifient 
des dérogations.

Cet accord a finalement été acceptable pour la Belgique 
car les intérêts du pays “hôte” ont également été pris 
suffisamment en compte. Dans la proposition de la 



972932/021DOC 55

C H A M B R E   5 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2022 2023 K A M E R • 5 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

louter op geconsolideerd niveau toegepast. Dankzij de 
inspanningen van België, moet dit in de Raadstekst op 
het individueel niveau, dus ook op dat van een dochter-
onderneming/filiaal. Dit was een belangrijke overwinning 
voor de hostlanden.

België was daarentegen niet tevreden met de vele 
afwijkingen in de Europese implementatie, en de lange 
overgangsperioden. We hebben dit duidelijk aangege-
ven, ook aan de Europese Commissie en collega’s in 
het Europees Parlement. We hopen dat dit in triloogon-
derhandelingen dus beperkt blijft.

Zoals de vice-eersteminister ook reeds antwoordde 
op eerdere vragen van de heer Vanbesien over de 
bankierseed heeft hij naar aanleiding van de passage in 
het regeerakkoord een advies gevraagd aan de FSMA 
over de wettelijke regeling die in het Parlement werd 
goedgekeurd inzake de zogenaamde “bankierseed”.

De wet van 22 april 2019 voert in het Belgisch recht 
een regeling inzake tucht en deontologische regels in 
die berust op een gedeeltelijk geprivatiseerd zelfregu-
leringssysteem, dat bijna volledig onafhankelijk is van 
de klassieke toezichtstructuren van de financiële sector.

Omdat de huidige regeling in de Belgische wet sterk 
op het Nederlandse model is geënt, heeft de FSMA 
verschillende vergaderingen georganiseerd met de 
betrokken Nederlandse instellingen.

Ondertussen mocht de vice-eersteminister een voor-
ontwerp van wet en een voorontwerp van reglement van 
de FSMA ontvangen. De gesprekken hierover werden 
reeds opgestart op regeringsniveau en de vice-eerste-
minister zal de sector hieromtrent ook op korte termijn 
consulteren.

De vice-eersteminister kan hem dus geruststellen dat 
het geenszins de bedoeling is om de wet van 2019 af 
te schaffen maar wel om deze op enkele punten aan te 
passen zodat de regeling van de bankierseed effectief 
kan worden toegepast in de praktijk, inclusief een per-
formant toezicht op deze regeling.

Wat de wettelijke verankering van de universele bank-
dienst betreft, wil de vice-eersteminister er op wijzen 
dat het protocol in werking is sinds 1 januari 2022. Ten 
gepaste tijden zullen wij met zijn collega’s van Economie 
en Consumentenzaken de werking van de UBD evalueren. 

commission, le plancher (output floor) n’a été appliqué 
qu’au niveau consolidé. Grâce aux efforts de la Belgique, 
cette application doit avoir lieu au niveau individuel dans 
le texte du Conseil, c’est-à-dire également au niveau 
d’une filiale. Cela a été une importante victoire pour 
les pays “hôtes”.

La Belgique a en revanche déploré les nombreuses 
dérogations dans la mise en œuvre européenne et les 
longues périodes transitoires. Notre pays l’a clairement 
indiqué et ce, également à la Commission européenne 
et aux collègues du Parlement européen. Il faut espérer 
que ces points restent limités dans les négociations en 
trilogue.

Comme le vice-premier ministre l’a déjà indiqué en 
réponse à des questions précédentes de M. Vanbesien 
au sujet du serment des banquiers, il a demandé, en 
raison du passage y afférent dans l’accord de gouver-
nement, un avis à la FSMA concernant la législation qui 
a été approuvée au parlement au sujet de ce serment.

La loi du 22 avril 2019 instaure dans le droit belge une 
réglementation concernant les règles disciplinaires et 
déontologiques qui est fondée sur un système d’autoré-
gulation partiellement privatisé, système qui est presque 
totalement indépendant des structures de contrôle 
classiques du secteur financier.

Dès lors que la réglementation actuelle prévue dans 
la loi belge s’inspire fortement du modèle néerlandais, 
la FSMA a organisé différentes réunions avec les insti-
tutions néerlandaises concernées.

Dans l’intervalle, le vice-premier ministre a pu recevoir 
un avant-projet de loi et un avant-projet de règlement 
de la FSMA. Les discussions sur ceux-ci ont déjà com-
mencé au niveau du gouvernement et le vice-premier 
ministre consultera également le secteur à ce sujet 
prochainement.

Le vice-premier ministre est donc en mesure de 
rassurer M. Vanbiesen qu’il n’est nullement question 
de supprimer la loi de 2019 mais d’en adapter quelques 
points de manière à ce que la réglementation relative 
au serment des banquiers puisse être effectivement 
appliquée dans la pratique et que le respect de cette 
réglementation puisse être contrôlé efficacement.

S’agissant de l’ancrage légal du service bancaire 
universel, le vice-premier ministre souhaite souligner 
que le protocole est en vigueur depuis le 1er janvier 2022. 
Il évaluera en temps utile le fonctionnement du SBU 
avec ses collègues compétents pour l’Économie et 
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Op dat moment kan er desgevallend nagedacht worden 
over een eventuele wettelijke verankering.

De NBB heeft onvoldoende reserves in kas en er is 
een minderinkomst van dividenden van 268 miljoen euro. 
Deze minderontvangsten voor het dividend van de NBB 
worden voor 2023 en 2024 in de begroting ingeschreven.

Het Garantiefonds beschikt op heden over een inter-
ventiereserve ten belope van 6,684 miljard euro voor 
alle deelnemende instellingen samen (waaronder de 
kredietinstellingen naar Belgisch recht). Een segregatie 
kan neutraal zijn voor de deelnemende instellingen.

De  k red ie t i ns te l l i ngen  hebben  d i t  j aa r  
351.455 653,94 euro aan het Garantiefonds voor financiële 
diensten overgemaakt. De instellingen die niet bijdrage-
plichtig zijn aan het Gemeenschappelijk Afwikkelingsfonds 
moeten een bedrag van 149.961,33 euro betalen aan 
het Resolutiefonds. Beide bedragen worden aan de 
Schatkist gestort.

Daarnaast zijn er ook de bijdragen voor de jaar-
lijkse taks op de kredietinstellingen, deze bedraagt 
momenteel 877 miljoen euro.

Er werden ook heel wat vragen gesteld in verband 
met de FPIM. De vice-eersteminister heeft geprobeerd 
een gestructureerd antwoord te geven.

Wat de vragen van de heer Van Hees betreft, verwijst 
de vice-eersteminister naar de huidige beheersovereen-
komst. Daarin zijn al een aantal criteria opgenomen, 
onder meer aangaande de belastingparadijzen en de 
ambities van het regeerakkoord.

De FPIM heeft bovendien zelf bepaalde streefdoelen 
vastgelegd voor haar strategie en haar handvesten.

Al die documenten zijn beschikbaar voor het publiek.

De overheidsbedrijven zijn per definitie de ondernemin-
gen waarin de Staat of de FPIM al hebben geïnvesteerd. 
Aldus treedt de Staat op als regulator en heeft de FPIM 
bij wet de opdracht om de oprichting, herstructurering of 
uitbouw van privéondernemingen te bevorderen, in het 
belang van de Belgische economie en rekening houdend 
met het industriebeleid van de Staat.

Het FPIM-beheerscontract werd geëvalueerd, en 
maakte in september 2021 het voorwerp uit van een 
addendum.

la Protection des consommateurs. Le cas échéant, 
Un éventuel ancrage légal pourra être envisagé à ce 
moment-là.

La BNB ne dispose pas de réserves suffisantes en 
caisse et une perte de 268 millions d’euros est enre-
gistrée au niveau des recettes issues des dividendes. 
Cette baisse des recettes provenant des dividendes de 
la BNB pour 2023 et 2024 a été inscrite dans le budget.

Le Fonds de garantie dispose à ce jour d’une réserve 
d’intervention de 6,684 milliards d’euros pour l’ensemble 
des établissements participants (parmi lesquels les éta-
blissements de crédit de droit belge). Une ségrégation 
peut être neutre pour les établissements participants.

Les établissements de crédit ont transféré 
351.455.653,94 euros cette année au Fonds de garan-
tie pour les services financiers. Les établissements non 
assujettis au Fonds de résolution unique doivent payer 
un montant de 149.961,33 euros au Fonds de résolution. 
Les deux montants sont versés au Trésor.

Il y a en outre les contributions pour la taxe annuelle 
sur les établissements de crédit, laquelle s’élève actuel-
lement à 877 millions d’euros.

Une multitude de questions ont également été posées 
au sujet de la SFPI. Le vice-premier ministre a essayé 
de donner une réponse structurée.

Par rapport aux questions de M. Van Hees, le vice-
premier ministre renvoie vers le contrat de gestion actuel 
qui reprend déjà certains critères, notamment vis-à-vis 
des paradis fiscaux ou les ambitions de l’accord de 
gouvernement.

La SFPI a également elle-même fixée certaines 
ambitions dans sa stratégie et ses chartes.

L’ensemble de ces documents sont accessibles 
publiquement.

Par définition, les sociétés publiques sont des sociétés 
dans lesquels l’État ou la SFPI a déjà investi. À côté 
de ce rôle de l’État régulateur, la SFPI a pour mission 
légale de favoriser la création, la réorganisation ou 
l’extensions d’entreprises privées. Tout ça dans l’intérêt 
de l’économie belge, en tenant compte de la politique 
industrielle de l’État.

Le contrat de gestion de la SFPI a été évalué et a fait 
l’objet d’un addendum en septembre 2021.
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De vice-eersteminister is dan ook ingenomen met het 
CSR-Charter dat werd goedgekeurd in december 2021. 
Dit charter is in lijn met het beheerscontract en de am-
bities van het regeerakkoord.

De vice-eersteminister verwelkomt ook het lopende 
werk van de FPIM gericht op het definiëren van ESG-
KPI’s die transparante reporting over dit onderwerp 
mogelijk maken.

Deze vraag met betrekking tot de regels voor het 
transformatiefonds zijn ook reeds het voorwerp geweest 
van verschillende parlementaire vragen.

De regering heeft inderdaad haar instemming betuigd 
met een transformatiefonds met twee componenten:

— Een herstelcomponent van 500 miljoen euro, waar-
van de helft toegewezen is aan een solvabiliteitsgedeelte 
om op korte termijn ondersteuning te bieden aan bedrijven 
die getroffen zijn door de COVID-19-crisis en waarvan 
de andere helft toegewezen is aan een herstelgedeelte 
om op langere termijn te investeren in een duurzame 
economie;

— Een transitiecomponent van 250 miljoen euro, die 
zal focussen op de ecologische transitie van de Belgische 
economie en de strijd tegen de klimaatverandering.

De eerste component is op gang met de oprichting 
van de dochtervennootschap SFPIM Relaunch die de 
oprichting van het Belgian Recovery Fund met pri-
véinvesteerders ondersteunde. De investeringsscope 
van dit luik werd recent ook uitgebreid om nu ook te 
kunnen investeren in bedrijven die getroffen zijn door 
de energiecrisis.

De tweede component, gericht op de ecologische 
transitie, wordt binnenkort gelanceerd. De modaliteiten 
ervan worden momenteel besproken met de FPIM. Het 
is momenteel nog te vroeg om zich erover uit te spreken.

Er zijn momenteel geen plannen om de SFPIM zelf te 
privatiseren. Wat betreft de privatisering of de gedeeltelijke 
of volledige exit uit een bedrijf uit de portefeuille, volgt 
de SFPIM, zoals in alle dossiers, nauwkeurig de evolutie 
van haar participaties op. De raad van bestuur van de 
SFPIM beoordeelt derhalve, op basis van financiële 
maar ook strategische of maatschappelijke criteria, de 
exitmogelijkheden, desnoods in samenwerking met de 
overheid. Dit geldt uiteraard ook voor Belfius.

Le vice-premier ministre se félicite dès lors de la 
charte CSR qui a été approuvée en décembre 2021. 
Cette charte est conforme au contrat de gestion et aux 
ambitions de l’accord de gouvernement.

Le vice-premier ministre se félicite également du travail 
qu’effectue la SFPI au sujet de la définition des ESG-KPI 
qui permettent un rapportage transparent à ce sujet.

Cette question concernant les règles relatives au 
fonds de transformation a également déjà fait l’objet de 
plusieurs questions parlementaires.

Le gouvernement a en effet approuvé un fonds de 
transformation à deux composantes:

— un volet relance de 500 millions d’euros, dont une 
moitié est affectée à une partie solvabilité pour apporter 
un soutien à court terme aux entreprises touchées par la 
crise de COVID-19, et l’autre moitié à une partie relance 
pour faire des investissements à plus long terme dans 
une économie durable;

— un deuxième volet, le volet transition, de 250 mil-
lions d’euros, se focalisera sur la transition écologique 
de l’économie belge et la lutte contre les changements 
climatiques.

Le premier volet est opérationnel avec la création de 
la filiale SFPIM Relaunch, qui a soutenu la création du 
Fonds de relance belge” avec des investisseurs privés. 
Le champ d’investissement de ce volet a également été 
récemment élargi afin de pouvoir investir désormais aussi 
dans les entreprises touchées par la crise énergétique.

Le deuxième volet, axé sur la transition écologique, 
sera lancé prochainement. Ses modalités sont actuelle-
ment en cours de discussion avec la SFPI. Il est actuel-
lement trop tôt pour se prononcer à ce sujet.

Il n’existe actuellement aucun projet visant à privatiser 
la SFPI elle-même. En ce qui concerne la privatisation 
ou la sortie partielle ou complète d’une entreprise du 
portefeuille, la SFPI suit de près, comme dans tous les 
dossiers, l’évolution de ses participations. Par consé-
quent, le conseil d’administration de la SFPI évalue, en 
s’appuyant sur des critères financiers mais également 
stratégiques et sociétaux, les participations susceptibles 
d’être sorties, au besoin en coopération avec les pou-
voirs publics. Cette démarche vaut évidemment aussi 
pour Belfius.
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Voor het succes van de operaties en de naleving 
van bepaalde marktregels, moet bepaalde informatie 
vertrouwelijk blijven.

Het is ook een aanbeveling van de OESO aan de 
Staat om zijn holdings via een afzonderlijke publieke 
entiteit zoals SFPIM aan te houden.

De regionale of lokale investeringsmaatschap-
pijen, zoals LRM zijn een natuurlijke partner van de 
SFPIM. Publieke investeerders praten met elkaar als 
ze samen investeren of als ze gemeenschappelijke 
belangen nastreven. In het specifieke geval dat de 
heer Beke voor ogen heeft, heeft de SFPIM bijvoorbeeld 
met succes geïnvesteerd in het Industrya-fonds of het 
bedrijf Solithor samen met LRM.

Een volgend hoofdstuk uit de beleidsnota betreft de 
douane.

De algemene wet douane en accijnzen is inderdaad 
aan modernisering toe. Een eerste stap werd hiertoe al 
gezet. Aan een tweede stap, namelijk de modernisering 
van het sanctiebeleid, wordt momenteel gewerkt.

De AAD&A voorziet in de aankoop van mobiele 
cargo(container) scanners met drive-through functie, 
alsook in mobiele Backscatterscanners.

De doelstelling voor 2023 is momenteel op 43.000 ge-
scande containers gezet. De nieuwe scanners zullen pas 
vanaf eind 2023 operationeel zijn. Dit verklaart waarom 
het aantal gescande containers nog niet aanzienlijk kan 
worden verhoogd in 2023. De regering stelt alles in het 
werk, om ervoor te zorgen dat de douane de strijd tegen 
drugs kan voeren. De regering investeert dan ook volop 
in extra middelen en personeel.

Een volgend belangrijk onderdeel van de beleidsnota 
heeft betrekking op de strijd tegen de fraude. Ook hier 
werden heel wat uiteenlopende vragen gesteld.

De regering heeft conform het regeerakkoord in haar 
meerjarenbegroting een collectieve budgettaire doelstel-
ling bepaald voor fraudebestrijding en heeft gekozen om 
deze niet binnen specifieke takken van de inkomsten 
en uitgaven toe te wijzen. Het “Actieplan voor de Strijd 
tegen sociale en fiscale fraude” vormt daar een onder-
deel van. Dit actieplan beperkt zich niet tot puur fiscale 
of puur sociale maatregelen, maar bevat projecten met 
het oog op het verhogen en optimaliseren van de frau-
debestrijding in het algemeen. Dit reflecteert zich in de 
begrotingsdoelstellingen op basis van een omkaderend 

En vue de garantir le succès des opérations et le 
respect de certaines règles du marché, certaines infor-
mations doivent demeurer confidentielles.

L’OCDE recommande également aux États de détenir 
leurs holdings au travers d’une entité publique distincte, 
comme la SFPI.

Les sociétés d’investissement régionales ou locales, 
comme LRM, sont des partenaires naturels de la SFPI. 
Les investisseurs publics dialoguent lorsqu’ils investissent 
conjointement ou s’ils poursuivent des objectifs communs. 
Dans le cas spécifique visé par M. Beke, la SFPI a par 
exemple investi avec succès, de concert avec LRM, 
dans le fonds Industrya ou dans l’entreprise Solithor.

Le chapitre suivant de la note de politique concerne 
la douane.

La loi générale sur les douanes et accises doit effecti-
vement être modernisée. Une première étape a déjà été 
franchie dans ce sens. Le ministre s’attèle actuellement 
à la deuxième étape, qui vise à moderniser la politique 
de sanctions.

L’AGD&A prévoit l’achat de scanners de fret (conte-
neur) mobiles dotés d’une fonction drive-through (pas-
sage sans quitter le véhicule) ainsi que des scanners 
à rétrodiffusion.

L’objectif pour 2023 a actuellement été fixé à 43.000 
conteneurs scannés. Les nouveaux scanners ne seront 
opérationnels qu’à partir de fin 2023, ce qui explique 
l’impossibilité d’augmenter considérablement le nombre 
de conteneurs scannés en 2023. Le gouvernement 
met tout en œuvre pour veiller à ce que la douane 
puisse lutter contre la drogue. Le gouvernement investit 
dès lors pleinement dans des moyens et du personnel 
supplémentaires.

La prochaine partie importante de la note de politique 
concerne la lutte contre la fraude. Celle-ci a également 
soulevé un large éventail de questions.

Le gouvernement a fixé, en application de l’accord de 
gouvernement, un objectif budgétaire collectif pour la 
lutte contre la fraude dans son budget pluriannuel et il a 
choisi de ne pas en attribuer le produit à des branches 
spécifiques des recettes ou des dépenses. Le “Plan 
d’action de lutte contre la fraude sociale et fiscale” s’ins-
crit dans le cadre de la concrétisation de cet objectif. Ce 
plan d’action ne se borne pas à des mesures purement 
fiscales ou purement sociales, mais comprend aussi des 
projets visant à renforcer et à optimiser la lutte contre la 
fraude en général. Cette intention se reflétera dans les 
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beleid waarin onder andere het geactualiseerde College 
voor de bestrijding van de fiscale en sociale fraude, 
alsook het SIOD een centrale rol spelen.

De beleidsmaatregelen die hieruit voortvloeien worden 
opgevolgd en gemonitord door het College.

Zo heeft de regering tijdens deze begrotingsop-
maak 2023 beslist om extra budgetten vrij te maken 
om de één op één vervanging van controlefuncties te 
garanderen en deze diensten extra te versterken.

Het College is opgericht door middel van een koninklijk 
besluit en heeft dus reeds een wettelijk institutioneel ka-
der. Het is de voorzitter van het College die het initiatief 
moet nemen om het college samen te roepen.

Er kan voorgesteld worden om een bepaalde mini-
mumperiodiciteit van vergadering van het College in het 
koninklijk besluit in te schrijven zodat deze ook effectief 
plaatsvinden in een volgende regeerperiode.

Het College is in deze regeerperiode reeds 18 keer 
samengekomen en er volgen nog een aantal vergade-
ringen. Uit de ongeveer honderd gedane voorstellen 
door de leden, de departementen die bevoegd zijn voor 
de fraudebestrijding, zijn twee actieplannen ontwikkeld, 
een derde actieplan bevindt zich in de ontwerpfase en 
zal begin 2023 voorgelegd worden aan het Ministerieel 
Comité bevoegd voor de fraudebestrijding.

Met betrekking tot zijn vraag over het verbeteren van 
de werking kan de vice-eersteminister hem verzekeren 
dat de werking van de BBI-directies wordt gecontro-
leerd aan de hand van KPI’s. Er wordt in interne en 
externe opleidingen voorzien om de competenties van 
de teams voortdurend te verbeteren. Tijdens regelma-
tige vergaderingen worden thema’s besproken voor een 
gecoördineerde aanpak van zowel de opsporing als de 
bestrijding van fraude.

Zoals reeds uiteengezet tijdens de hoorzitting over 
belastingparadijzen, wordt gewacht op de invoering van 
pijler 2, waarbij de belastingparadijzen aangespoord wor-
den om een minimumtarief van 15 procent in te voeren.

Ter herinnering: sinds 1 januari 2021 heeft reeds 
een verstrenging plaatsgevonden, aangezien de lijst 
van belastingparadijzen die als referentie dient voor 
de verplichting om betalingen aan belastingparadijzen 
aan te geven (aangifte 275F) aanzienlijk is uitgebreid.

Naast de lijst van staten zonder of met een lage 
belasting, werd ook besloten de EU-lijst van niet-coö-
peratieve landen en rechtsgebieden op belastinggebied 

objectifs budgétaires au travers d’une politique-cadre où 
le nouveau Collège pour la lutte contre la fraude fiscale 
et sociale et le SIRS auront un rôle central à jouer.

Les politiques qui en résultent sont suivies et contrô-
lées par le Collège.

Ainsi, lors de la confection du budget 2023, le gou-
vernement a décidé de dégager des budgets supplé-
mentaires pour assurer le remplacement de tous les 
départs dans les fonctions de contrôle et pour renforcer 
davantage ces services.

Le Collège a été créé par arrêté royal et dispose 
donc déjà d’un cadre institutionnel légal. Il incombe au 
président du Collège de prendre l’initiative de convoquer 
le Collège.

Il peut être suggéré d’inscrire dans l’arrêté royal une 
certaine périodicité minimale des réunions du Collège, 
afin que celles-ci aient effectivement lieu lors d’une 
prochaine législature.

Le Collège s’est déjà réuni à 18 reprises au cours de 
cette législature, et plusieurs autres réunions suivront. À 
partir de la centaine de propositions formulées par ses 
membres, les services chargés de la lutte contre la fraude, 
deux plans d’action ont été élaborés. Un troisième plan 
d’action est à l’état de projet et sera soumis au Comité 
ministériel pour la lutte contre la fraude début 2023.

En réponse à sa question concernant l’amélioration 
du fonctionnement, le vice-premier ministre répond à 
l’intervenant que le fonctionnement des directions de 
l’ISI est suivi par des ICP. Des formations internes et 
externes sont prévues dans un objectif d’amélioration 
constante des compétences des équipes. Les théma-
tiques sont examinées au cours de réunions périodiques 
en vue d’une approche concertée tant de la détection 
que de la répression de la fraude.

Comme déjà expliqué lors de l’audition consacrée 
aux paradis fiscaux, le ministre attend l’introduction du 
pilier 2, qui encouragera les paradis fiscaux à introduire 
un taux minimum de 15 pour cent.

Pour rappel, un renforcement a déjà eu lieu depuis 
le 1er janvier 2021, puisque la liste des paradis fiscaux 
servant de référence à l’obligation de déclaration des 
paiements à destination de paradis fiscaux (déclara-
tion 275) s’est significativement allongée.

En effet, outre la liste des États à fiscalité inexistante 
ou peu élevée, il a également été décidé d’y inclure, 
d’une part, la liste de l’Union européenne des pays et 
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op te nemen, op basis van het verslag van de groep 
“Gedragscode” van de Raad ECOFIN, alsmede de 
landen en rechtsgebieden die door het OESO-Global 
Forum on Transparency and Exchange of Information 
for Tax Purposes als “deels conform” worden beschouwd 
in het kader van de peer review die erop gericht is na 
te gaan of een land de norm inzake uitwisseling van 
inlichtingen op verzoek daadwerkelijk heeft toegepast 
(voorheen werden alleen die landen opgenomen, die als 
“niet-conform” werden beoordeeld). Bovendien worden 
beide lijsten ten minste eenmaal per jaar bijgewerkt.

Tijdens deze uiteenzetting heeft de vice-eersteminister 
ook reeds aangekaart dat het CAF een fiche heeft 
ingediend voor het derde actieplan die voorziet in het 
remediëren van de opmerkingen voor de administratie 
en betreft concreet de zes actiepunten die de vice-
eersteminister reeds afdoende toelichtte tijdens de 
recente hoorzitting over de belastingparadijzen en waar 
hij dan ook naar verwijst.

Het CAF zal inderdaad versterkt worden maar de 
vice-eersteminister blijft herhalen dat het een centrale 
dienst is die bevoegd is voor informatieverzameling en 
risicoanalyse, maar dat de controles zelf door de opera-
tionele diensten van de AABBI en de AAFISC gebeuren.

Zoals ook reeds uiteengezet is de FOD Financiën 
bezig met de uitrol van een e-auditproject waarbij in de 
toekomst bij alle e-audits een controle zal gebeuren op 
betalingen naar belastingparadijzen. Echter bestaat er 
heel veel boekhoudsoftware en moet voor elk pakket 
een afzonderlijke controlesoftware worden ontwikkeld, 
hetgeen tijd vraagt.

Bovendien wordt er geëxperimenteerd met risico-
analyses op basis van diverse bronnen van gegevens 
verkregen uit internationale samenwerking.

Wat de CRS-uitwisseling betreft kan de vice-eerstemi-
nistermededelen dat het in eerste instantie de bedoeling 
is om deze gegevens te gebruiken om domiciliefraude 
op te sporen. Eens het rijksinwonerschap is bewezen, 
kunnen in een volgende stap de niet-aangegeven inkom-
sten worden belast. Voor zover de kapitalen uit verjaarde 
inkomsten bestaan, kan de fiscus geen belasting meer 
vestigen en is het aan het parket om te vervolgen voor 
een witwasmisdrijf.

De gegevens uit CRS-uitwisseling worden in verschil-
lende en zeer diverse fiscale onderzoeken aangewend. 
Het is echter niet mogelijk een exhaustief overzicht 

territoires non coopératifs à des fins fiscales établie 
à partir du rapport du groupe “Code de conduite” du 
Conseil ECOFIN et, d’autre part, d’y intégrer désormais 
les États et juridictions considérés comme “partiellement 
conformes” par le Forum mondial OCDE sur la transpa-
rence et l’échange de renseignements à des fins fiscales 
dans le cadre de l’examen par les pairs visant à vérifier 
qu’un État a mis effectivement en œuvre le standard sur 
l’échange de renseignements sur demande (auparavant, 
seuls ceux évalués comme “non conformes” étaient 
repris). De surcroît, ces deux listes sont actualisées au 
moins une fois par an.

Lors de cet exposé, le vice-premier ministre a éga-
lement indiqué que le CAF a soumis une fiche pour 
le troisième plan d’action qui donne suite aux obser-
vations formulées à l’égard de l’administration et qui 
porte concrètement sur les six points d’action que le 
vice-premier ministre a déjà longuement commentés 
au cours de la récente audition consacrée aux paradis 
fiscaux et à laquelle il renvoie donc.

Le CAF sera effectivement renforcé, mais le vice-pre-
mier ministre continue à répéter qu’il s’agit d’un service 
central compétent pour la collecte d’informations et 
l’analyse de risques. Par contre, les contrôles effectifs 
sont réalisés par les services opérationnels de l’AGISI 
et de l’AGFISC.

Comme déjà indiqué précédemment, le SPF Finances 
déploie actuellement un projet d’e-audit qui prévoit qu’à 
l’avenir, lors de chaque e-audit, tous les paiements des-
tinés aux paradis fiscaux feront l’objet d’un contrôle. Il 
existe toutefois de très nombreux logiciels comptables 
et il convient de développer, pour d’eux, un logiciel de 
contrôle distinct, ce qui prend du temps.

En outre, des analyses de risques qui s’appuient 
sur différentes sources de données obtenues au tra-
vers de la coopération internationale sont actuellement 
expérimentées.

En ce qui concerne l’échange CRS, le vice-premier 
ministre indique que l’objectif initial est d’utiliser ces 
données pour détecter la fraude au domicile. Une fois la 
qualité d’habitant du Royaume établie, l’étape suivante 
consiste à imposer les revenus non déclarés. Dans la 
mesure où les capitaux sont constitués de revenus pres-
crits, l’administration fiscale ne peut plus établir l’impôt 
et il appartient au parquet d’entamer des poursuites 
pour une infraction de blanchiment d’argent.

Les données provenant de l’échange CRS sont utilisées 
dans plusieurs enquêtes fiscales très variées. Il n’est 
toutefois pas possible de fournir un relevé exhaustif de 
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van alle opbrengsten, die zuiver uit de CRS-gegevens 
voortkomen, te bezorgen.

Betreffende de vraag van de heer Van Hees over 
de datamining, heeft de vice-eersteminister reeds her-
haaldelijke malen geantwoord dat zijn administratie 
bezig is met een analyse van een negatief advies van 
de gegevensbeschermingsautoriteit inzake het data-
minen op de gegevens van het UBO-register. En de 
vice-eersteminister verwijst dus naar de antwoorden 
die hij hem reeds in het verleden gaf.

Binnen de FOD Financiën wordt toezicht gehouden 
op de bescherming van de privacy door middel van 
verschillende organisatorische en technische omka-
derende maatregelen die gericht zijn op datamining en 
datamatchingtechnieken in zijn geheel. Deze verwer-
kingen worden gedocumenteerd om de risico’s en de 
conformiteit met betrekking tot de AVG en de veiligheid 
van de verwerking te kaderen, onder andere inzake 
de finaliteit, wettelijke basis, proportionaliteit, methode 
van verwerking, opslag van de gegevens, gebruikte 
gegevensbronnen en toegangsrechten.

Toegangen tot de gegevens worden ook beveiligd 
door de IAM-systemen en de toegangsrechten en log-
gingsystemen van de softwareproviders.

Een fiscaal adviseur die medeplichtig is aan fraude 
kan op vordering van het parket tot geldboetes en ge-
vangenissenstraffen worden veroordeeld. Wanneer deze 
tussenpersoon als dader of als medeplichtige van mis-
drijven bedoeld in de artikelen 449 tot 452 WIB92 wordt 
veroordeeld, is hij automatisch hoofdelijk gehouden tot 
betaling van de ontdoken belasting en de interesten 
verschuldigd door de belastingschuldige op wiens naam 
de belasting werd ingekohierd (art. 458 WIB92).

Het Rekenhof schat dat er in België 44 miljard euro 
aan zwart geld op rekeningen staat. Aangezien het 
fiscaal verjaarde kapitalen betreft, kan er enkel nog 
vervolging gebeuren op basis van een antiwitwasmisdrijf 
en de bevoegdheid van de strafrechtelijke vervolging ligt 
bij de minister van Justitie, met name de heer Vincent 
Van Quickenborne (Open Vld). De vice-eersteminister 
roept dus iedereen met dergelijke kapitalen uitdrukkelijk 
op om dit voor einde 2023 nog te laten regulariseren bij 
het Contactpunt om deze strafrechtelijke vervolging te 
vermijden.

Wanneer de diensten van zijn administratie gecon-
fronteerd worden met dergelijke vaststellingen doen zij 
ofwel een kennisgeving aan het parket op basis van 
art. 29, § 2 Wetboek van Strafvordering, ofwel vraagt 
de adviseur-generaal een una via-overleg op basis van 
art. 29, § 3 Wetboek van Strafvordering. Het is dan aan 

l’ensemble des recettes générées uniquement à partir 
des données CRS.

En réponse à la question de M. Van Hees à propos 
du datamining, le vice-premier ministre indique qu’il a 
déjà répondu à plusieurs reprises que son administration 
procède à l’analyse d’un avis négatif de l’Autorité de 
protection des données sur le datamining des données 
du registre UBO. Le vice-premier ministre se réfère donc 
aux réponses qu’il lui a déjà fournies par le passé.

Au sein du SPF Finances, la protection de la vie privée 
est contrôlée par le biais de diverses mesures d’enca-
drement organisationnelles et techniques qui sont axées 
sur les techniques de datamining et de datamatching 
dans leur ensemble. Ces traitements sont documentés 
pour encadrer les risques, vérifier la conformité avec le 
RGPD et la sécurité du traitement, notamment en ce qui 
concerne la finalité, la base juridique, la proportionnalité, 
la méthode de traitement, le stockage des données, 
les sources de données utilisées et les droits d’accès.

L’accès aux données est sécurisé par les systèmes 
IAM, ainsi que par les droits d’accès et les systèmes 
de journalisation des logs du fournisseur de logiciels.

Un conseiller fiscal complice d’une fraude peut être 
condamné à des amendes et à une peine d’emprison-
nement sur réquisition du parquet. Lorsque cet inter-
médiaire est condamné comme auteur ou complice des 
infractions visées aux articles 449 à 452 du CIR92, il 
est automatiquement et solidairement tenu au paiement 
de l’impôt éludé et des intérêts dus par le contribuable 
au nom duquel l’impôt a été enrôlé (art. 458 CIR92).

La Cour des comptes estime qu’il y a 44 milliards 
d’argent noir sur les comptes en Belgique. S’agissant 
de capitaux prescrits fiscalement, les poursuites ne 
peuvent avoir lieu que sur la base d’une infraction de 
blanchiment d’argent, et la compétence des poursuites 
pénales appartient au ministre de la Justice, M. Vincent 
Van Quickenborne (Open Vld) en l’occurrence. Le 
vice-premier ministre demande donc expressément à 
toute personne disposant de tels capitaux de les faire 
régulariser auprès du Point de contact avant la fin de 
l’année 2023 afin d’éviter ces poursuites pénales.

Lorsque les services de l’administration du vice-pre-
mier ministre sont confrontés à de telles constatations, 
soit ils font une notification au parquet sur la base de 
l’article 29, § 2, du Code d’instruction criminelle, soit le 
conseiller général demande une concertation una via 
sur la base de l’article 29, § 3, du Code d’instruction 



2932/021DOC 55104

C H A M B R E   5 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2022 2023 K A M E R • 5 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

de bevoegde procureur om te beslissen al dan niet iets 
met deze informatie te doen.

In het kader van het derde actieplan is een actie 
voorgesteld door de administratie die een volledige 
digitalisatie van de aangifte roerende voorheffing en 
de bijhorende verantwoordingsstukken voor vrijstel-
lingen en verzakingen beoogt. Het is de bedoeling dat 
het juiste tarief of vrijstelling onmiddellijk aan de bron 
wordt toegepast, en dat de administratie deze vrijstel-
lingen via dataminingtoepassingen kan controleren. 
Om de rechthebbenden op vrijstelling of verzaking 
voldoende tijd te geven hun verantwoordingsstukken 
aan de betrokken uitkerende instantie te bezorgen, zal 
ook de indienings- en betaaltermijn voor de roerende 
voorheffing worden verlengd.

Het centraal meldpunt voor fraude beoogt alle 
meldingen van fraude die nu bij alle diensten van de 
FOD Financiën via uiteenlopende kanalen terechtkomen, 
allemaal op eenzelfde efficiëntere manier centraal via 
dit meldpunt te behandelen. Dit vraagt uiteraard een 
aantal medewerkers, maar het betekent ook dat de ad-
ministratieve last van andere diensten wordt verminderd.

Gelet op de recente uitspraak van het Europees Hof 
van Justitie tot vernietiging van de open consultatie van 
de uiteindelijke genieters van ondernemingen werd dit 
UBO-register op 23 november 2022, minder dan 24u 
na het arrest, afgesloten voor het grote publiek. De re-
gelgeving over de toegang zal zo snel mogelijk worden 
geremedieerd conform het arrest.

De modernisering van de witte kassa, werd opge-
nomen in de projectenportfolio van de FOD Financiën. 
Het project is in volle ontwikkeling. De architectuur ligt 
vast. Op basis hiervan legt het team de laatste hand 
aan de technische teksten waarop de producenten van 
kassa’s en fiscale data modules zich in de toekomst 
dienen te baseren. Gelet op de EU economische re-
gelgeving dienen deze technische teksten eerst aan 
de EU gemeld worden. Na afloop kan de effectieve 
behandeling en publicatie gestart worden. In tussentijd 
werkt de administratie verder aan de ontwikkeling van 
het interne luik om de koppeling naar de nieuwe gere-
gistreerde kassa 2.0 mogelijk te maken. Er wordt naar 
gestreefd om de eerste geregistreerde kassa’s 2.0 te 
kunnen installeren vanaf december 2023.

Een laatste blok vragen heeft betrekking op de 
Europese en internationale samenwerking binnen fi-
nanciën en fiscaliteit.

criminelle. Il appartient alors au procureur compétent 
de décider s’il y a lieu ou non de donner suite à cette 
information.

Dans le cadre du troisième plan d’action, une action 
a été proposée par l’administration, qui vise à numériser 
totalement la déclaration au précompte mobilier et les 
pièces justificatives y relatives pour les exonérations et 
les renonciations. L’objectif est de s’assurer que l’exo-
nération ou le taux correct soit appliqué immédiatement 
à la source, et que l’administration puisse vérifier ces 
exonérations au moyen des applications de datamining. 
Afin de laisser suffisamment de temps aux ayants droit à 
l’exonération ou à la renonciation pour transmettre leurs 
pièces justificatives à l’organisme payeur compétent, le 
délai de dépôt et de paiement sera également prolongé 
pour le précompte mobilier.

Le point de contact central en matière de fraude vise 
à centraliser tous les signalements de fraude qui sont 
actuellement transmis par différents canaux à l’ensemble 
des services du SPF Finances afin de les traiter de 
manière identique et plus efficace. Cette mesure néces-
site évidemment le recours à des collaborateurs, mais 
elle implique également une diminution de la charge 
administrative qui pèse sur d’autres services.

Eu égard à l’arrêt récent de la Cour de justice euro-
péenne annulant la consultation ouverte des bénéficiaires 
effectifs des sociétés, ce registre UBO a été fermé au 
grand public le 23 novembre 2022, moins de 24 heures 
après l’arrêt. Les dispositions relatives à l’accès seront 
modifiées dès que possible afin d’être en conformité 
avec l’arrêt.

La modernisation de la caisse enregistreuse a été 
intégrée dans le portefeuille de projets du SPF Finances. 
Le projet est en plein développement. L’architecture 
a été définie. Sur cette base, l’équipe met la dernière 
main aux textes techniques sur lesquels les producteurs 
de caisses enregistreuses et de modules de données 
fiscales devront se baser à l’avenir. Compte tenu de la 
réglementation économique de l’Union européenne, 
ces textes techniques doivent d’abord être notifiés aux 
instances européennes, après quoi ils pourront être trai-
tés et publiés. Dans l’intervalle, l’administration poursuit 
le développement du volet interne afin de permettre le 
lien avec la nouvelle caisse enregistreuse 2.0. L’objectif 
est de pouvoir installer les premières caisses enregis-
treuses 2.0 à partir de décembre 2023.

Un dernier groupe de questions porte sur la coo-
pération européenne et internationale en matière de 
finances et de fiscalité.
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Wat de vragen inzake de voorstellen van de Europese 
Commissie rond de “Economic Governance Review” 
betreft, verwijst de vice-eersteminister in eerste instan-
tie ook naar de discussie vorige week in de betrokken 
commissie van de Kamer van volksvertegenwoordigers.

Betreffende de 3 % en 60 % drempels voor het tekort 
en de schuld: deze elementen blijven een belangrijke 
buffer vormen tegen onhoudbare overheidsfinanciën. 
Het probleem zit hem momenteel ook niet zozeer in 
die doelstellingen, maar in het traject hiernaartoe. De 
huidige 1/20e regel betekent voor veel lidstaten een 
onrealistisch tempo voor schuldafbouw. Er is dus nood 
aan meer realistische trajecten voor schuldreductie. 
Daarnaast hebben de debatten de afgelopen periode 
ook aangetoond dat het politiek momenteel niet haalbaar 
is deze drempels aan te passen.

De richting die door de Europese Commissie wordt 
uitgezet, houdt wel degelijk extra flexibiliteit in voor inves-
teringen. Zo zullen lidstaten hun traject voor schuldenaf-
bouw kunnen verlengen, als hier de nodige investeringen 
en hervormingen tegenover staan. lidstaten kunnen 
dus zélf een pakket investeringen en hervormingen 
voorstellen. Dit is dan onderdeel van een deal tussen 
de betreffende lidstaat en de Europese Commissie en 
de andere lidstaten.

Dus, deze voorstellen zijn een duidelijke shift weg van 
de huidige besparingsaanpak. De komende maanden 
worden cruciaal. Ofwel lukt het België de Europese 
begrotingsregels aan te passen, weg van deze bespa-
ringsaanpak, ofwel valt België begin 2024 terug op de 
oude regels.

Deze voorstellen zijn ook voorafgaand reeds intensief 
geconsulteerd door de Europese Commissie, via een 
publiek debat bij tal van stakeholders en lidstaten. Dit is 
dus een realistisch voorstel, waar mogelijks voldoende 
steun voor kan gevonden worden. De details moeten 
uiteraard verder besproken en onderhandeld worden. 
Maar in grote lijnen moeten we ons nu de vraag stellen: 
vinden we de voorstellen in grote lijn een verbetering (en 
zullen we dus constructief meewerken aan de verdere 
uitwerking), of willen we begin 2024 terugvallen op de 
oude regels?

De communicatie van de Europese Commissie rond 
de hervorming van het SGP, gaat uit van een duidelijk 
principe dat de vice-eersteminister ook eerder onder-
schreven heeft: ex ante krijgen lidstaten meer flexibiliteit, 

En ce qui concerne les questions relatives aux pro-
positions de la Commission européenne concernant 
l’’Economic Governance Review’, le réexamen de la 
gouvernance économique, le vice-premier ministre se 
réfère également, en premier lieu, à la discussion de la 
semaine dernière en commission de la Chambre.

Concernant les seuils de 3 % et de 60 % pour le 
déficit et la dette: ceux-ci restent un tampon important 
contre des finances publiques intenables. Le problème 
actuel ne réside pas non plus tant dans ces objectifs que 
dans la trajectoire à suivre pour les atteindre. La règle 
actuelle de 1/20e signifie un rythme de réduction de la 
dette irréaliste pour de nombreux États membres. Il est 
donc nécessaire de définir des trajectoires plus réalistes 
pour la réduction de la dette. En outre, les débats qui 
ont eu lieu au cours de la période écoulée ont égale-
ment montré qu’il n’est actuellement pas politiquement 
possible d’ajuster ces seuils.

L’orientation définie par la Commission européenne 
accorde bel et bien une flexibilité supplémentaire pour 
les investissements. Les États membres pourront ainsi 
prolonger leur trajectoire de réduction de la dette, si 
celle-ci s’accompagne des investissements et des 
réformes nécessaires. Les États membres peuvent donc 
proposer eux-mêmes un ensemble d’investissements et 
de réformes, qui s’inscrit alors dans le cadre d’un accord 
entre l’État membre concerné et la Commission euro-
péenne et les autres États membres.

Ces propositions constituent donc un changement clair 
par rapport à l’approche austéritaire actuelle. Les mois 
à venir seront cruciaux. Soit, la Belgique parviendra à 
adapter les règles budgétaires européennes pour nous 
écarter de cette approche austéritaire, soit, elle reviendra 
aux anciennes règles au début de 2024.

Ces propositions ont également fait l’objet d’une consul-
tation préalable intensive de la Commission européenne, 
par le biais d’un débat public entre de nombreuses 
parties prenantes et les États membres. Il s’agit donc 
d’une proposition réaliste, qui pourrait potentiellement 
trouver un soutien suffisant. Bien entendu, les détails 
doivent être discutés et négociés plus avant. Mais d’une 
manière générale, nous devrions maintenant nous poser 
la question suivante: pensons-nous que les propositions 
constituent une amélioration globale (et participerons-
nous donc de manière constructive à leur élaboration 
ultérieure), ou voulons-nous revenir aux anciennes règles 
au début de 2024?

La communication de la Commission européenne sur 
la réforme du PSC repose sur un principe clair que le 
vice-premier ministre a déjà approuvé précédemment: 
ex ante, les États membres bénéficient d’une plus grande 
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ex post moet dat gepaard gaan met striktere naleving 
van de regels. Hiervoor zijn dan natuurlijk ook meer 
realistische sancties nodig.

Betreffende het “sanctioneringsmechanisme” van het 
huidige RRF mechanisme, is het belangrijk dat dit strikt 
wordt toegepast. Zowel het gebruik van dit mechanisme 
in het toekomstige Europese begrotingskader, als de 
eventuele evolutie naar een “central fiscal capacity”, 
hangen af van de goede uitvoering hiervan.

Zoals de vice-eersteminister al een aantal keer aangaf 
ook in deze commissie, staat hij open voor een discussie 
rond het opheffen van de unanimiteitsregel voor fiscale 
regels, goed beseffende dat dit een complexe discussie is.

Hongarije houdt tot hiertoe zijn veto aan voor 
Pijler 2, en koppelt dit aan de RRF goedkeuring én de 
inhouding van zo een 7,5 miljard euro via het nieuwe 
conditionaliteitsmechanisme.

Vandaag zou de Europese Commissie haar analyse 
over het Hongaarse RRF en de Hongaarse hervormin-
gen onder het conditionaliteitsmechanisme publiceren. 
Op basis daarvan zal de Raad Ecofin dan mogelijks 
op 6 december hierover een beslissing nemen. Dit zou 
dan mogelijks ook tot een akkoord over pijler 2 kunnen 
leiden. Gezien de vele onzekerheden spreekt de vice-
eersteminister duidelijk nog in de voorwaardelijke wijs. 
En gezien deze onduidelijkheden, kijkt de Europese 
Commissie ondertussen ook richting de “versterkte 
samenwerking”, of richting “soft law” (zijnde aanbe-
velingen voor unilaterale implementatie). Deze pistes 
worden momenteel grondig onderzocht en voorbereid, 
al blijft een unanieme implementatie de voorkeur van 
België uitdragen.

Het is dus evident dat België, dat een zeer open eco-
nomie kent, niet overhaast en unilateraal zal overgaan 
tot een invoering van dergelijke minimumheffing en even 
evident dat de vooropgestelde opbrengsten die uit de 
invoering van deze maatregel zouden voortvloeien, niet 
kunnen ingeschreven worden in de begroting.

Evenwel werd tijdens de begrotingsbesprekingen door 
de regering beslist om, in afwachting van de omzetting 
van Europese richtlijn, het reeds bestaande stelsel van 
minimumbelasting aan te scherpen, met name de door 
de regering Michel ingevoerde korfbeperking waarnaar 
mijnheer Van Hees in zijn vraag ook verwijst.

Betreffende de Amerikaanse minimumbelasting 
(onderdeel van de “Inflation Reduction Act”), kan de 
vice-eersteminister meegeven dat deze “losser” is qua 

flexibilité, ex post, cette flexibilité doit s’accompagner 
d’une conformité plus stricte. Pour ce faire, il faut bien 
évidemment aussi des sanctions plus réalistes.

S’agissant du “mécanisme de sanction” du mécanisme 
actuel de la FRR, il est important qu’il soit strictement 
appliqué. Tant l’utilisation de ce mécanisme dans le futur 
cadre budgétaire européen que l’évolution possible vers 
une “capacité fiscale centrale” dépendent de sa mise 
en œuvre correcte.

Ainsi que le vice-premier ministre l’a indiqué à plu-
sieurs reprises y compris au sein de cette commission, 
il est ouvert à une discussion sur la levée de la règle de 
l’unanimité pour les règles fiscales, tout en étant bien 
conscient qu’il s’agit d’un débat complexe.

La Hongrie a jusqu’à présent maintenu son veto sur 
le deuxième pilier, en le liant à l’approbation de la FRR 
ET à la retenue de quelque 7,5 milliards d’euros par le 
biais du nouveau mécanisme de conditionnalité.

Aujourd’hui, la Commission européenne est cen-
sée publier son analyse de la FRR hongroise et des 
réformes hongroises dans le cadre du mécanisme de 
conditionnalité. Sur cette base, le Conseil Ecofin pourrait 
se prononcer sur cette question le 6 décembre, ce qui 
pourrait alors déboucher également sur un accord sur le 
deuxième pilier. Eu égard aux nombreuses incertitudes, 
il est clair que le vice-premier ministre parle encore au 
conditionnel. Et devant ce flou, la Commission européenne 
se tourne également dans l’intervalle en direction de la 
“coopération renforcée” ou d’un “droit souple” (soft law) 
(c’est-à-dire des recommandations à mettre en œuvre 
unilatéralement). Ces pistes sont actuellement exami-
nées et préparées en profondeur, même si la Belgique 
continue de privilégier une implémentation unanime.

Il est donc évident que la Belgique, qui dispose d’une 
économie très ouverte, n’instaurera pas de manière 
précipitée et unilatérale cette imposition minimum et il 
est tout aussi évident que les recettes escomptées qui 
devraient découler de l’instauration de cette imposition 
ne peuvent pas être inscrites dans le budget.

Le gouvernement a toutefois décidé, au cours des 
discussions budgétaires et dans l’attente de la trans-
position de la directive européenne, de renforcer le 
système d’impôt minimum existant, à savoir la limitation 
de la corbeille instaurée par le gouvernement Michel, 
à laquelle M. Van Hees a également renvoyé dans sa 
question.

En ce qui concerne l’impôt minimum américain (qui 
figure dans l’“Inflation Reduction Act”), le vice-premier 
ministre peut indiquer que cet impôt est, en termes de 
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basis, berekening en uitzonderingen, in vergelijking met 
de OESO pijler 2 standaard. Maar deze Amerikaanse 
afwijking van de standaard, betekent niet dat een globale 
minimumbelasting onmogelijk wordt (wel zou de adminis-
tratieve last voor bedrijven hoger kunnen worden). In een 
eerder overleg gaf Janet Yellen ook aan dat het voor de 
VS geen kwestie is van IF maar WHEN met betrekking 
tot de invoering van pijler 2. De uitslag van de recente 
verkiezingen zal hier geen grote impact op hebben.

Voor pijler 1 is de regering momenteel aan het wach-
ten op de Multilaterale Conventie van de OESO. Deze 
zou dan midden 2023 ondertekend moeten zijn door de 
deelnemende landen, met inwerkingtreding begin 2024. 
De Europese Commissie zal mogelijks een Europese 
richtlijn publiceren, ter implementatie van deze conventie.

Met betrekking tot de vragen van de heer Vanbesien, 
Loones en De Roover in verband met de eigen EU –
middelen kan de vice-eersteminister mededelen dat er 
momenteel enkele concrete voorstellen op tafel liggen 
voor nieuwe eigen middelen, zoals onder andere via 
CBAM, ETS, en Pijler 1.

België staat positief tegenover nieuwe eigen middelen, 
gezien ook het belang hiervan voor een tijdige terug-
betaling van de NextGeneration EU-middelen. Ook de 
Raad heeft er in haar Raadsconclusies van juli 2020 mee 
ingestemd dat de afbetaling van dit NGEU herstelfonds 
via nieuwe eigen middelen zal gebeuren. Dit is belangrijk, 
want indien er geen akkoord wordt gevonden, zal deze 
afbetaling moeten gebeuren via een verhoging van de 
nationale BNI-bijdragen aan het EU-budget.

Betreffende een Europese Financiële Transactietaks 
kan de vice-eersteminister meegeven dat eerdere po-
gingen om via versterkte samenwerking tot een akkoord 
te komen, tot hiertoe geen resultaat brachten. In het 
kader van de nieuwe eigen middelen ter afbetaling van 
het NGEU pakket, kondigde de Commissie reeds aan 
dat ze mogelijks in juni 2024 (in een 2e fase “nieuwe 
eigen middelen”) – een voorstel voor een FTT op tafel 
zal leggen.

Meneer Loones, betreffende uw vraag rond het ak-
koord voor de Europese begroting 2023, verwijst de 
vice-eersteminister graag naar de staatssecretaris voor 

base d’imposition, de calcul et d’exceptions, beaucoup 
plus “souple” que le modèle de règles du Pilier Deux 
de l’OCDE. Mais le fait que les Américains s’écartent 
du modèle précité ne rend pas impossible l’instauration 
d’un impôt minimum mondial (même si les charges 
administratives supportées par les entreprises pour-
raient être plus élevées). Lors d’un entretien précédent, 
Mme Janet Yellen a également déclaré que la question 
n’était pas de savoir si mais plutôt quand les États-Unis 
instaureraient le Pilier Deux. Les résultats des récentes 
élections n’auront pas une incidence majeure à cet égard.

En ce qui concerne le Pilier Un, le gouvernement 
attend la Convention multilatérale de l’OCDE. Cette 
dernière devrait être signée mi-2023 par tous les États 
participants, avec une entrée en vigueur prévue au début 
de l’année 2024. La Commission européenne pourrait 
publier une directive européenne en vue de mettre en 
œuvre cette Convention.

En ce qui concerne les questions de MM. Vanbesien, 
Loones et De Roover sur les ressources propres de 
l’Union européenne, le vice-premier ministre peut indi-
quer que certaines propositions concrètes relatives à de 
nouvelles ressources propres sont en cours d’examen 
et proviendraient entre autres du MACF, du SEQE-UE 
et du Pilier un.

La Belgique est favorable à de nouvelles ressources 
propres, compte tenu également de leur importance 
pour permettre un remboursement dans les temps 
des moyens prévus dans le plan de relance européen 
NextGeneration. Dans ses conclusions de juillet 2022, le 
Conseil avait aussi marqué son accord sur le rembour-
sement de ce plan de relance par le biais de nouvelles 
ressources propres. Il s’agit d’un point important, car en 
l’absence d’accord, ce remboursement devra se faire via 
une augmentation du montant des contributions versées 
par chaque pays au budget européen, calculées sur la 
base de leur RNB.

En ce qui concerne l’instauration d’une taxe euro-
péenne sur les transactions financières, le vice-premier 
ministre indique que de précédentes tentatives visant 
à parvenir à un accord au travers d’une coopération 
renforcée n’ont pas abouti jusqu’à présent. Dans le 
cadre de son projet de nouvelles ressources propres 
visant à rembourser les moyens du plan de relance, la 
Commission européenne a déjà annoncé qu’elle pourrait 
présenter une proposition de taxe sur les transactions 
financières en juin 2024 (au cours d’une deuxième phase 
relative à de nouvelles ressources propres).

S’agissant de la question de M. Loones à propos de 
l’accord sur le budget européen 2023, le vice-premier 
ministre renvoie le membre vers sa collègue secrétaire 
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Begroting, met name Alexia Bertrand (Open Vld). Zij 
volgt specifiek de Ecofin Raad begroting op. Over de 
Europese meerjarenbegroting kan hij meedelen dat deze 
inderdaad zeer beperkt is voor de verschillende crises 
waarmee de regering geconfronteerd wordt. Betreffende 
Oekraïne is er een akkoord dat in de nodige garanties 
voor steun aan Oekraïne voor 2023, via de headroom 
binnen het MFK voorzien zal worden. Maar het is duidelijk 
dat de omvang van het MFK zijn limieten bereikt, en dat 
nieuwe eigen middelen dus noodzakelijk zijn.

Mijnheer de Roover, wat uw vragen met betrekking 
tot de carbon border adjustement (CBAM) betreffen 
kan de vice-eersteminister hem mededelen dat er mo-
menteel de triloogonderhandelingen lopende zijn tus-
sen de Europese Commissie, het Europees Parlement 
en de lidstaten. Eens hier een finaal akkoord is, zal de 
omzetting in Belgisch recht kunnen gebeuren.

Graag wil de vice-eersteminister nog even herhalen 
waarom CBAM (carbon border adjustement mechanism) 
zo belangrijk is. De eigen Europese bedrijven worden 
onderworpen aan een mechanisme van koolstofbeprij-
zing (ETS). Wanneer bedrijven uit derde landen deze 
meerkosten voor uitstoot niet hoeven te betalen, erva-
ren zij natuurlijk een voordeel. Vandaar moet CBAM 
dit corrigeren, en zorgen dat de Belgische bedrijven 
geen concurrentienadeel ondervinden ten opzichte 
van bedrijven in derde landen met minder ambitieuze 
klimaatdoelstellingen. Uiteraard zijn niet alle derde 
landen laaiend enthousiast. Maar het is duidelijk dat de 
regering de eigen bedrijven moet beschermen tegen 
oneerlijke concurrentie.

Ten slotte zal de regering het Parlement zeker en vast 
betrekken bij het Europees voorzitterschap. Dit voorzit-
terschap is immers hét moment om de Europese Unie 
op een positieve manier aan het brede publiek te tonen, 
en ook om België Europees op de kaart te zetten. De 
regering zal hier dus iedereen voor nodig hebben, ook 
dit parlement. Zoals eerder aangegeven kan de vice-
eersteminister ten gepaste tijde in deze commissie ook 
een aparte briefing houden over dit voorzitterschap.

Om te besluiten zijn er ook nog een aantal vragen met 
betrekking tot de meest uiteenlopende aangelegenheden. 
De vice-eersteminister wil van de gelegenheid gebruik 
maken om deze hier te beantwoorden. Het Agentschap 
van de Schuld is een zelfstandige instelling en belast met 
het beheer van de Federale Staatsschuld. Haar voor-
naamste doelstelling is om de financiële kosten van de 
Federale Staatsschuld zo laag mogelijk te houden. Het 

d’État au Budget Alexia Bertrand (Open Vld). En effet, 
c’est elle qui suit spécifiquement le Conseil ECOFIN 
budget. En ce qui concerne le budget pluriannuel euro-
péen, le ministre indique que celui-ci est effectivement 
très limité à l’aune des différentes crises auxquelles 
le gouvernement est confronté. En ce qui concerne 
l’Ukraine, un accord a été trouvé pour que les garan-
ties nécessaires soient prévues pour l’aide qui sera 
apportée à l’Ukraine en 2023, au travers de la marge de 
manœuvre dans le budget pluriannuel. Mais il est clair 
que ce budget a atteint ses limites et que de nouvelles 
ressources propres seront donc nécessaires.

En réponse aux questions de M. De Roover sur le 
Mécanisme d’ajustement carbone aux frontières (MAFC), 
le vice-premier ministre indique que des négociations 
trilatérales sont en cours entre la Commission euro-
péenne, le Parlement européen et les États membres. 
La transposition de la directive dans le droit belge pourra 
avoir lieu dès qu’un accord final aura été trouvé.

Le vice-premier ministre souhaiterait rappeler une 
nouvelle fois pourquoi ce MAFC est si important. Les 
entreprises européennes sont soumises à un mécanisme 
de tarification du carbone (SEQE). Si les entreprises 
établies dans des pays tiers ne doivent pas payer ce 
surcoût lié à leurs émissions, elles bénéficient évidemment 
d’un avantage. L’objectif du MAFC est de corriger cette 
inégalité et de veiller à ce que les entreprises belges ne 
subissent aucun préjudice concurrentiel par rapport à des 
entreprises issues de pays tiers aux objectifs climatiques 
moins ambitieux. Il est évident que tous les pays tiers ne 
font pas preuve d’un enthousiasme débordant vis-à-vis 
de ce mécanisme. Mais il est clair qu’il faut protéger nos 
entreprises contre la concurrence déloyale.

Enfin, il est un fait certain que le gouvernement asso-
ciera le Parlement à la présidence belge de l’Union euro-
péenne. En effet, cette présidence est le moment pour 
présenter de manière positive l’action de l’Union euro-
péenne au grand public, et aussi pour mettre en avant 
la Belgique sur la scène européenne. Le gouvernement 
aura donc besoin de tout le monde, en ce compris le 
Parlement. Comme cela a été indiqué précédemment, 
le vice-premier ministre organisera aussi au moment 
opportun un briefing spécifique sur cette présidence au 
sein de cette commission.

Enfin, plusieurs questions ont également été posées 
sur un large éventail de thématiques. Le vice-premier 
ministre souhaite profiter de l’occasion pour y répondre. 
L’Agence de la dette est une institution indépendante 
chargée de la gestion de la dette publique fédérale. 
Son objectif principal est de réduire au maximum le 
coût financier de cette dette. Sa politique est fixe et 
constante. La soutenabilité de notre dette publique à 
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beleid ervan staat vast en is een constante. De houdbaar-
heid van de overheidsschuld op middellange termijn is 
een van de basiselementen binnen elk beleidsdomein. 
Dit is de reden waarom het Agentschap van de Schuld 
niet werd vermeld in de beleidsnota.

De organisatie van het hypothecair stelsel laat niet toe 
om getuigschriften op een andere datum af te leveren 
dan op datum van de aanvraag.

Gemiddeld zijn in 2022 92,45 % van de dringende 
hypothecaire getuigschriften binnen de acht werkdagen 
afgeleverd (zoals voorzien in het retributiebesluit).

De wachttijd is sedert 15/03/2021 zonder belang 
omdat de administratie een proces van onmiddellijke 
automatische aflevering is gestart voor aanvullende 
getuigschriften.

Dit houdt in dat wanneer reeds een oorspronkelijk 
getuigschrift heeft bekomen, de notaris op elk ogenblik 
(zelfs de week of de dag voor de aktedatum) gratis en 
automatisch een aanvullend getuigschrift kan bekomen.

Verder zijn er verschillende afspraken en suggesties 
gemaakt met de Federatie van het Notariaat om de 
getuigschriften nog vlotter te kunnen behandelen.

Wat het traject naar 0,7 % betreft, verwijst de vice-
eersteminister graag naar de collega verantwoordelijk 
voor ontwikkelingssamenwerking.

Binnen zijn bevoegdheden zet de vice-eersteminister 
alles in het werk om de beschikbare enveloppe zo doel-
gericht mogelijk in te zetten, in eerste instantie via de 
Internationale Financiële Instellingen. Sedert het begin 
van de regeerperiode zet de vice-eersteminister ook 
sterk in op een betere coördinatie tussen zijn adminis-
tratie en de DGD.

C. Replieken

De heer Sander Loones (N-VA) merkt op dat de frac-
tievoorzitter van Vooruit, met name Melissa Depraetere, 
tijdens de bespreking van de begroting gisterennamiddag 
zeer stellig poneerde dat de btw-verlaging tot 6 % op 
aardgas en elektriciteit zal verlengd worden zelfs indien 
de accijnshervorming per 1 april 2023 nog niet in voege 
zou zijn getreden. Is dat een correcte interpretatie van de 
afspraak die hierover binnen de regering bestaat? Kan 
de vice-eersteminister hierin duidelijkheid scheppen?

Met betrekking to de discussie over het verschil tus-
sen eenmalige en structurele inkomsten wil de spreker 

moyen terme est l’un des éléments fondamentaux de 
chaque domaine politique. C’est pourquoi l’Agence de 
la dette n’a pas été mentionnée dans la note de politique 
générale à l’examen.

L’organisation du régime hypothécaire ne permet pas 
de délivrer des certificats à une autre date que celle de 
la demande.

En 2022, en moyenne 92,45 % des certificats hypo-
thécaires urgents ont été délivrés dans les huit jours ou-
vrables (comme le prévoit l’arrêté relatif aux rétributions).

Depuis le 15 mars 2021, le délai d’attente n’a plus 
d’importance, dès lors que l’administration a lancé un 
processus de délivrance automatique immédiate pour 
les certificats complémentaires.

Cela signifie que lorsqu’un certificat originaire a déjà 
été obtenu, le notaire peut obtenir à tout moment (et 
même la semaine ou le jour précédant la date de l’acte) 
un certificat complémentaire gratuit et automatique.

Par ailleurs, différents accords et recommandations 
ont été formulés avec la Fédération du Notariat pour 
pouvoir traiter encore plus rapidement les certificats.

En ce qui concerne la trajectoire vers 0,7 %, le vice-
premier ministre renvoie à son collègue en charge de 
la Coopération au développement.

Dans le cadre de ses compétences, le vice-premier 
ministre met tout en œuvre pour utiliser l’enveloppe 
disponible de la manière la plus ciblée possible, en 
premier lieu au travers d’institutions financières interna-
tionales. Depuis le début de la législature, le vice-premier 
ministre mise également beaucoup sur l’amélioration de 
la coordination entre son administration et la Direction 
générale Coopération au développement et Aide huma-
nitaire (DGD).

C. Répliques

M. Sander Loones (N-VA) souligne que la chef du 
groupe Vooruit Melissa Depraetere a indiqué très fer-
mement au cours de la discussion budgétaire d’hier 
après-midi que la réduction à 6 % de la TVA sur le gaz et 
l’électricité sera prolongée même si la réforme des accises 
n’est pas encore entrée en vigueur au 1er avril 2023. 
S’agit-il d’une interprétation correcte de l’accord conclu 
à ce sujet au sein du gouvernement? Le vice-premier 
ministre pourrait-il fournir des précisions à ce propos?

En ce qui concerne la discussion sur la différence entre 
les recettes ponctuelles et structurelles, l’intervenant 
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van de vice-eersteminister vernemen of ook hij meent 
dat de inkomsten van dividenden van de NBB en de 
fiscale inkomsten van de minimumbelasting eenmalige 
maatregelen zijn.

Inzake de digitaks merkt de spreker op dat in navolging 
van de minimumbelasting ook dit dossier weinig tot niet 
beweegt op Europees niveau. In het recent verleden 
hebben partijen van de meerderheid, zoals bijvoorbeeld 
Vooruit, aangegeven dat er indien nodig unilateraal een 
Belgische digitaks zal ingevoerd worden. Aangezien er 
ook inkomsten aan verbonden zijn voor de begroting 2023, 
wenst de spreker van de vice-eersteminister te verne-
men of er alsnog een Belgisch initiatief zal genomen 
worden teneinde de nodige budgettaire middelen te 
kunnen genereren?

Met betrekking tot de btw-verlaging tot 6 % voor sloop 
en heropbouw die afloopt eind 2023 en niet opgenomen 
is in de meerjarenbegroting 2023-2024, wil de spreker 
graag meer duidelijkheid van de vice-eersteminister of 
deze btw-verlaging ook de komende jaren zal worden 
verlengd aangezien hij in zijn tussenkomst wees op de 
noodzaak om rechtszekerheid ter zake te creëren voor 
de komende jaren. Zal hierover reeds een beslissing 
vallen in de schoot van de regering bij de begrotings-
controle 2023 of is een eventuele verlenging na 31 de-
cember 2023 van deze btw-verlaging eigenlijk nu al 
dood en begraven?

Naarmate er minder besparingen gebeuren en er 
minder hervormingen worden doorgevoerd door deze 
regering, verschuift de druk naar de minister van Financiën 
om extra inkomsten aan te boren. De aanpassing van 
de fiscale regeling inzake de tweede woning is daarvan 
een treffend voorbeeld. Deze maatregel circuleerde aan-
vankelijk in het kader van de taxshift van deze regering 
maar is intussen in de tabellen geslopen zonder dat daar 
een verlaging van de lasten tegenover staat. Betreurt 
de vice-eersteminister deze werkwijze?

In het kader van de hervorming van het SGP, verwijst 
de spreker naar de tussenkomst van de heer Ahmed 
Laaouej (PS) tijdens de bespreking van de beleidsnota 
ten aanzien van de begrotingspolitiek die vanuit de 
Europese Commissie wordt voorgeschreven. Wat is nu 
eigenlijk het standpunt van deze regering ten aanzien van 
het Europees beleid ter zake? Is dat het standpunt van 
de heer Laaouej of zal de regering een meer respectvol 
standpunt hierover innemen?

Inzake het RRF loopt België het risico om een schijf 
van 850 miljoen euro te ontlopen omdat deze regering 
een aantal hervormingen, onder meer in de pensioenen, 

demande au vice-premier ministre s’il estime lui aussi 
que les recettes issues des dividendes versés par la 
BNB et les recettes fiscales de l’impôt minimum revêtent 
un caractère ponctuel.

En ce qui concerne la taxe sur les services numé-
riques, l’intervenant souligne qu’à l’instar du dossier 
de l’impôt minimum, ce dossier n’avance pas du tout 
ou que très peu au niveau européen. Dans un passé 
récent, plusieurs partis de la majorité, comme Vooruit, 
ont indiqué que notre pays instaurerait au besoin cette 
taxe unilatéralement. Dès lors que des recettes y sont 
également liées dans le cadre du budget 2023, l’inter-
venant demande au vice-premier ministre si une initia-
tive belge sera prise pour pouvoir générer les moyens 
budgétaires nécessaires.

En ce qui concerne la réduction à 6 % de la TVA sur 
les travaux de démolition et de reconstruction, qui ces-
sera de s’appliquer fin 2023 et qui n’a pas été inscrite 
dans le budget pluriannuel 2023-2024, l’intervenant 
demande au ministre de lui fournir plus de précisions 
quant à savoir si cette réduction de la TVA sera égale-
ment prolongée pour les années à venir, dès lors que le 
vice-premier ministre a souligné dans son intervention 
la nécessité de créer de la sécurité juridique à cet égard 
pour les années à venir. Une décision sera-t-elle déjà 
prise au sein du gouvernement dans le cadre du contrôle 
budgétaire 2023, ou bien une prolongation éventuelle 
de cette mesure au-delà du 31 décembre 2023 est-elle 
en réalité déjà morte et enterrée?

À mesure que le gouvernement actuel fait moins d’éco-
nomies et moins de réformes, la pression se déplace sur 
les épaules du ministre des Finances pour qu’il générer 
des recettes supplémentaires. L’adaptation du régime 
fiscal des résidences secondaires en est un exemple 
parlant. Cette mesure a d’abord circulé dans le cadre du 
tax shift de ce gouvernement, mais s’est depuis glissée 
dans les tableaux sans qu’aucune réduction des charges 
ne vienne la contrebalancer. Le vice-premier ministre 
regrette-t-il cette façon de faire?

Dans le contexte de la réforme du PSC, le membre 
se réfère à l’intervention de M. Ahmed Laaouej (PS), 
lors de la discussion de la note de politique générale, 
à propos de la politique budgétaire préconisée par la 
Commission européenne. Quelle est en fin de compte 
la position de ce gouvernement concernant la poli-
tique européenne en cette matière? Est-ce la position 
de M. Laaouej ou le gouvernement adoptera-t-il une 
position plus respectueuse à ce sujet?

En ce qui concerne le FRR, la Belgique risque de 
passer à côté d’une tranche de 850 millions d’euros car 
ce gouvernement ne met pas ou pas suffisamment en 
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niet of onvoldoende uitvoert en hierdoor haar afspraken 
met ten aanzien van de Europese Commissie niet na-
komt. Nu dreigt dus een sanctie. Hoe moet dit verlies 
van 850 miljoen euro budgettair geïnterpreteerd worden 
aangezien slechts 170 miljoen euro bestemd is voor de 
federale overheid? De spreker merkt op dat de overige 
deelstaten geld dreigen te verliezen omdat de federale 
overheid onvoldoende hervormt. Moet de federale over-
heid dan maar deze verliezen slikken zodat de deelstaten 
niet gestraft worden?

Daarnaast stipt de spreker aan dat deze regering 
meent dat de pensioenhervorming voldoende zal zijn 
voor de Europese Commissie van zodra deze hervorming 
budgetneutraal is zoals ook de begrotingsnotificaties 
laten uitschijnen. Dit lijkt volgens de spreker echter 
niet in lijn te zijn met de engagementen ten aanzien 
van de Europese Commissie die op haar beurt net een 
verbetering verwacht van de budgettaire impact van de 
pensioenen. Kan de vice-eersteminister hierover zijn 
indrukken en mening geven?

Inzake het dividend van de NBB, merkt de spreker op 
dat hierin in een knip is voorzien van 268 miljoen euro. 
Gezien de precaire situatie van de balans van de NBB 
omwille van de sterke stijging van de rente in 2022 meent 
de spreker dat het beter is voor de kapitaalspositie van 
de NBB om dit dividend tot nul te herleiden en helemaal 
niet uit te keren. Wat zijn de inzichten van de vice-
eersteminister hierover?

Met betrekking tot de fanfares en harmonieën, is de 
spreker ontgoocheld over het antwoord van de vice-
eersteminister. Zijn fractie zal het nodige doen om dit 
thema hoog op de agenda te blijven plaatsen.

Ten slotte haakt de spreker in op het Europees voorzit-
terschap van België dat plaatsvindt tijdens de eerste helft 
van 2024. Vindt de vice-eersteminister het een goed idee 
om in aanloop van dat voorzitterschap gezamenlijk, dus 
over de grenzen van meerderheid en oppositie heen, een 
resolutie op te stellen om de agenda en de prioriteiten 
van dat voorzitterschap inzake Financiën te bepalen?

De heer Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen) begrijpt niet 
dat de heer Loones nog steeds niet begrijpt hoe de re-
geling omtrent de btw-verlaging van gas en elektriciteit 
in elkaar zit. Hij vermoedt dat de heer Loones hierbij 
een toneeltje opvoert teneinde het debat te rekken tot 
het einde van dit jaar maar dat hij wel degelijk goed de 
regeling heeft gevat.

œuvre un certain nombre de réformes, y compris dans 
le domaine des pensions, et ne respecte donc pas ses 
accords avec la Commission européenne. La Belgique 
est donc sous la menace d’une sanction. Comment 
interpréter cette perte de 850 millions d’euros en termes 
budgétaires, étant donné que seuls 170 millions d’euros 
sont prévus pour les autorités fédérales? Le membre fait 
remarquer que les entités fédérées risquent de perdre de 
l’argent parce que les autorités fédérales ne réforment 
pas suffisamment. Les autorités fédérales doivent-elles 
alors prendre ces pertes à son compte afin que les entités 
fédérées ne soient pas sanctionnées?

Par ailleurs, l’intervenant note que ce gouvernement 
estime que la réforme des pensions sera suffisante pour 
la Commission européenne dès lors que cette réforme est 
budgétairement neutre comme le suggèrent également 
les notifications budgétaires. Toutefois, selon le membre, 
cela ne semble pas être conforme aux engagements 
pris envers la Commission européenne, qui escompte 
pour sa part une amélioration de l’impact budgétaire 
des pensions. Le vice-premier ministre peut-il donner 
ses impressions et son opinion à ce sujet?

En ce qui concerne le dividende de la BNB, le membre 
note qu’une réduction de 268 millions d’euros est prévue 
sur ce poste. Compte tenu de la situation précaire du 
bilan de la BNB en raison de la forte hausse des taux 
d’intérêt en 2022, l’intervenant estime qu’il serait préfé-
rable pour la position en capital de la BNB de réduire ce 
dividende à zéro et de ne pas le verser du tout. Qu’en 
pense le vice-premier ministre?

En ce qui concerne les fanfares et les harmonies, le 
membre est déçu de la réponse du vice-premier ministre. 
Son groupe fera le nécessaire pour que cette question 
reste une priorité.

Enfin, l’intervenant aborde la présidence européenne 
de la Belgique qui se déroulera au cours du premier 
semestre 2024. Le vice-premier ministre pense-t-il que 
ce serait une bonne idée, dans la perspective de cette 
présidence, d’élaborer une résolution commune, c’est-à-
dire dépassant les clivages entre majorité et opposition, 
pour fixer l’agenda et les priorités de cette présidence 
en matière de finances?

M. Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen) ne comprend pas 
que M. Loones ne comprenne toujours pas le dispositif 
de réduction de la TVA sur le gaz et l’électricité. Il soup-
çonne M. Loones de jouer la comédie afin de prolonger 
le débat jusqu’à la fin de l’année, mais il est certain qu’il 
a bien compris le dispositif.
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De heer Sander Loones (N-VA) meent dat hij de re-
geling goed begrijpt maar het blijft voor hem bijzonder 
uitzonderlijk dat een fractievoorzitter van een meerder-
heidspartij zelf de vraag stelt aan de staatssecretaris 
om haar te garanderen dat het btw-tarief op aardgas en 
elektriciteit ook na 31/03/2023 6 % zal bedragen, ook 
indien er op dat ogenblik geen accijnshervorming in voege 
zal getreden zijn. Volgens de begrotingsnotificaties is 
het antwoord neen aangezien de btw-verlaging op gas 
en elektriciteit pas definitief verworven is op het ogenblik 
dat er een accijnshervorming wordt geïmplementeerd.

De heer Wouter Vermeersch (VB) stipt aan dat het 
feit dat heel wat parlementsleden de regeling inzake de 
btw-verlaging van gas en elektriciteit niet goed begrijpen 
ook gelinkt is aan de complexe accijnshervorming die 
hieraan gekoppeld is. Bovendien is er ook nog heel 
wat onduidelijkheid over de budgettaire impact van 
deze accijnshervorming en in welke mate zij al dan niet 
budgettair neutraal zijn.

Daarnaast bevestigt de vraag van mevrouw Depraetere 
dat de vice-eersteminister en minister van Sociale 
Zaken en Volksgezondheid, met name heer Frank 
Vandenbroucke (Vooruit), in september jongstleden 
voor zijn beurt heeft gesproken toen hij verklaarde 
dat de btw-verlaging op gas en elektriciteit definitief 
verworven was.

Vervolgens stipt de spreker aan dat deze regering in 
december twee belangrijke elementen zal voorleggen 
aan het parlement, met name een accijnshervorming 
en de fiscale hervorming. Thans begrijpt de spreker 
dat er reeds een akkoord is over de accijnshervorming 
en dat het voorontwerp naar de Raad van State werd 
gezonden voor advies. De spreker vraagt zich af of de 
fiscale hervorming of de eerste aanzet daartoe zich in 
dezelfde fase bevindt. Bestaat hierover reeds een voor-
ontwerp? Is hierover reeds akkoord binnen de schoot 
van deze regering?

De spreker vraagt zich af of er opnieuw een akkoord 
betreffende de accijnshervorming moet gevonden wor-
den binnen de regering indien de Raad van State in 
haar advies brandhout zou maken van het voorontwerp 
dat thans voorligt. Indien de Raad van State tijdig een 
gunstig advies aflevert, zal het dan de bedoeling zijn 
van deze regering om het wetsontwerp ter zake nog 
voor 31 december 2022 aan te nemen in dit parlement?

Intussen blijkt overduidelijk dat de accijnshervorming 
die gekoppeld is aan de btw-verlaging niet budgetneutraal 
zal zijn. In hoeverre moet deze accijnshervorming bud-
getneutraal zijn rekening houdende met de houdbaarheid 
van de publieke financiën? Kan de vice-eersteminister 
hierin klare wijn schenken? Volgens het Rekenhof is er 

M. Sander Loones (N-VA) pense bien comprendre le 
dispositif, mais il trouve quand même extraordinaire qu’un 
président de groupe d’un parti de la majorité demande 
à la secrétaire d’État de lui garantir que le taux de TVA 
sur le gaz naturel et l’électricité restera à 6 % après 
le 31/03/2023, même si aucune réforme des accises 
n’est entrée en vigueur d’ici là. Selon les notifications 
budgétaires, la réponse est négative puisque la réduc-
tion de la TVA sur le gaz et l’électricité n’est acquise 
définitivement qu’après la mise en œuvre d’une réforme 
des accises.

M. Wouter Vermeersch (VB) souligne que le fait que 
de nombreux parlementaires n’aient pas bien compris le 
dispositif de réduction de la TVA sur le gaz et l’électricité 
est également lié à la réforme complexe des accises qui 
y est associée. De plus, il y a encore beaucoup d’incer-
titude quant à l’impact budgétaire de cette réforme des 
accises et dans quelle mesure elle est neutre ou non 
sur le plan budgétaire.

Par ailleurs, la question de Mme Depraetere confirme 
que le vice-premier ministre et ministre des Affaires 
sociales et de la Santé publique, notamment M. Frank 
Vandenbroucke (Forward), s’est exprimé à tort et à 
travers en septembre dernier lorsqu’il a déclaré que 
la réduction de la TVA sur le gaz et l’électricité était 
définitivement acquise.

L’intervenant indique ensuite que le gouvernement 
en place présentera deux éléments clés au Parlement 
en décembre, une réforme des accises et la réforme 
fiscale. Or, L’intervenant croit savoir qu’il existe déjà un 
accord sur la réforme des accises et que l’avant-projet 
a été envoyé au Conseil d’État pour avis. L’intervenant 
se demande si la réforme fiscale ou ses prémices en 
sont au même stade. Existe-t-il déjà un avant-projet? 
Un accord a-t-il déjà été trouvé à ce sujet au sein de ce 
gouvernement?

L’intervenant se demande si un nouvel accord sur la 
réforme des accises devra être trouvé au sein du gou-
vernement si le Conseil d’État retoquait dans son avis 
l’avant-projet actuellement sur la table. Si le Conseil d’État 
rend un avis favorable dans les délais, ce gouvernement 
a-t-il l’intention de faire adopter le projet de loi par ce 
parlement avant le 31 décembre 2022?

Entre-temps, il est tout à fait clair que la réforme 
des accises liée à la réduction de la TVA ne sera pas 
neutre sur le plan budgétaire. Dans quelle mesure cette 
réforme des accises doit-elle être neutre sur le plan 
budgétaire compte tenu de la soutenabilité des finances 
publiques? Le vice-premier ministre peut-il clarifier ce 
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thans nog onduidelijkheid over de eventuele opbrengst 
van deze accijnshervorming. Vandaar haar aanbeveling 
op een sensitiviteitsanalyse door te voeren teneinde 
mogelijke prijs- en volume veranderingen beter in kaart 
te kunnen brengen. Is de vice-eersteminister bereid om 
deze sensitiviteitsanalyse te laten opstellen?

De heer Benoît Piedboeuf (MR) dankt de vice-eer-
steminister voor de vele antwoorden. Hij heeft echter 
geen verdere vragen noch opmerkingen.

De heer Wouter Beke (cd&v) dankt evenzeer de 
vice-eersteminister voor de uitgebreide antwoorden. 
Daarnaast stipt de spreker aan dat er thans heel wat 
begrotingsvraagstukken aangesneden worden die vol-
gens hem beter volgende week woensdag plaatsvinden 
wanneer de algemene bespreking van de begroting 
verder wordt afgewerkt.

De heer Sander Loones (N-VA) heeft begrip voor de 
opmerking van de heer Beke maar hij wijst er wel op 
dat er sowieso in het kader van de bespreking van een 
beleidsnota steevast specifieke begrotingsvragen worden 
gesteld door de leden van de respectieve commissies.

De heer Marco Van Hees (PVDA-PTB) plaatst vraag-
tekens bij het beleid binnen de FOD Financiën om 
de toegankelijkheid voor de belastingplichtige verder 
in te perken. Dit is bijzonder problematisch voor elke 
belastingplichtige die bijvoorbeeld gevat is door een 
controleprocedure. Hij pleit hierbij voor een grondige 
evaluatie van deze beleidskeuze.

In het kader van de evolutie van de personeelsaan-
tallen binnen de FOD Financiën, heeft de spreker de 
aantallen ontvangen van het totale aantal ambtenaren 
en dit voor de periode tot en met eind 2023. Kan de 
vice-eersteminister echter ook het totale aantal fiscale 
controleurs meedelen aan de spreker?

Met betrekking tot de kilometervergoeding van 15 eu-
rocent in het kader van het woon-werkverkeer, een 
tussenkomst die de afgelopen 30 jaar niet gestegen 
is, antwoordt de vice-eersteminister dat de afronding 
van het bedrag van deze tussenkomst de tussenkomst 
as such tot nul zou herleiden. Bijgevolg volstaat het 
volgens de spreker dat in dit specifieke geval de vice-
eersteminister de regels inzake afronding aanpast zodat 
het bedrag niet tot nul wordt herleid. Bovendien bestaat 
er een principe dat de fiscale bedragen geïndexeerd 
worden. De vice-eersteminister treedt dit principe met 
de voeten omwille van het feit hij geen privaat autobezit 
wil stimuleren terwijl deze kilometervergoeding net wordt 
toegekend aan die personen die enkel en alleen dankzij 
de wagen op hun werk geraken.

point? Selon la Cour des comptes, il existe actuellement 
encore des incertitudes quant au rendement éventuel de 
cette réforme des accises. D’où sa recommandation de 
procéder à une analyse de sensibilité pour mieux iden-
tifier les changements possibles de prix et de volume. 
Le vice-premier ministre est-il prêt à commander cette 
analyse de sensibilité?

M. Benoît Piedboeuf (MR) remercie le vice-premier 
ministre pour les nombreuses réponses. Il n’a pas d’autres 
questions ou commentaires.

M. Wouter Beke (cd&v) remercie également le vice-
premier ministre pour ses réponses circonstanciées. En 
outre, l’intervenant fait remarquer que de nombreuses 
questions budgétaires sont soulevées maintenant, alors 
qu’il serait, selon lui, préférable de les poser mercredi 
prochain, lorsque la discussion générale du budget sera 
davantage finalisée.

M. Sander Loones (N-VA) comprend le commentaire de 
M. Beke, mais il souligne que des questions budgétaires 
spécifiques sont toujours posées par les membres des 
commissions respectives lors de la discussion d’une 
note de politique générale.

M. Marco Van Hees (PVDA-PTB) s’interroge sur la 
politique du SPF Finances visant à restreindre davantage 
l’accessibilité pour les contribuables. Cela est particu-
lièrement problématique pour tout contribuable faisant 
l’objet d’une procédure de contrôle, par exemple. Il appelle 
donc à une évaluation approfondie de ce choix politique.

Dans le cadre de l’évolution des effectifs au sein 
du SPF Finances, l’intervenant a reçu les chiffres du 
nombre total de fonctionnaires et ce pour la période 
allant jusqu’à fin 2023. Le vice-premier ministre peut-il 
toutefois également communiquer à l’intervenant le 
nombre total de contrôleurs fiscaux?

En ce qui concerne l’indemnité kilométrique de 15 cen-
times d’euro dans les déplacements domicile-travail, une 
intervention qui n’a pas augmenté au cours des 30 der-
nières années, le vice-premier ministre répond que le 
fait d’arrondir le montant de cette intervention réduirait 
l’intervention en tant que telle à zéro. Par conséquent, 
selon l’intervenant, dans ce cas particulier, il suffit que 
le vice-premier ministre adapte les règles d’arrondi pour 
que le montant ne soit pas réduit à zéro. En outre, il 
existe un principe d’indexation des montants fiscaux. Le 
vice-premier ministre bafoue ce principe du fait qu’il ne 
veut pas encourager la possession d’une voiture privée 
alors que cette indemnité kilométrique est accordée 
précisément aux personnes qui peuvent se rendre au 
travail uniquement grâce à la voiture.
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Inzake de hervorming van de bedrijfsvoorheffing ten-
einde de inhouding van de bedrijfsvoorheffing meer in lijn 
te laten lopen met de uiteindelijk fiscale aanslag, vraagt 
de spreker zich af hoe hij de termijn van drie jaar die de 
vice-eersteminister hiervoor uittrekt moet interpreteren.

Betreffende de btw-kloof heeft de vice-eersteminister 
de goede beleidsintenties opgelijst terwijl de spreker 
gevraagd had naar de btw-kloof bij de buurlanden. Op 
die manier zal de spreker beter de lichte vooruitgang van 
België op dat gebied kunnen inschatten ten opzichte van 
de prestaties van de buurlanden die reeds te kampen 
hebben met een veel kleinere btw-kloof.

Inzake de bankenwereld heeft de spreker uit het ant-
woord begrepen dat de andere betrokken bewindslui even 
verantwoordelijk zijn zoals de minister van Financiën. 
Indien er echter een duidelijke bevoegdheidsverdeling 
ter zake zou bestaan, dan wil de spreker hierover graag 
meer informatie van de vice-eersteminister.

Vervolgens haakt de spreker in op de problematiek 
van de sterke daling van het aantal geldautomaten. De 
overheid heeft het initiatief ter zake overgelaten aan 
de bankwereld die op haar beurt in ijl tempo het aantal 
kantoren maar evenzeer het aantal geldautomaten 
vermindert. Bijgevolg blijven heel wat mensen in de kou 
staan ondanks het feit dat er binnen de regering stemmen 
opgaan om een minimum aan geldautomaten wettelijk 
te verankeren. Heel recentelijk hebben Test-Aankoop 
en Financité een oproep gedaan om de daling van het 
aantal geldautomaten terug te dringen. Heeft de vice-
eersteminister deze oproep ook ontvangen en hoe kijkt 
hij hiertegen aan?

Met betrekking tot FPIM, meent de spreker dat het 
meer opportuun is dat de FPIM investeert in publieke 
ondernemingen waarbij de overheid mee in het bestuur 
zit in plaats van te investeren in private ondernemingen 
waarbij de overheid alle controle verliest over haar centen.

Betreffende het Europese begrotingsbeleid en het SGP, 
bevestigt de vice-eersteminister de Maastrichtnormen. 
De spreker vindt het opvallend dat de vice-eersteminister 
deze voorkeur niet motiveert. De spreker gaat ook niet 
akkoord met de stelling dat de nieuwe regels die op til 
zijn beter aangepast zijn want de Europese Commissie 
zal als begrotingscontroleur nog veel sneller sancties 
kunnen nemen tegen lidstaten die de Europese begro-
tingsregels niet respecteren.

En ce qui concerne la réforme du précompte pro-
fessionnel en vue de le faire coïncider davantage avec 
l’imposition finale, l’intervenant se demande comment 
interpréter le délai de trois ans fixé par le vice-premier 
ministre à cet effet.

En ce qui concerne l’écart de TVA, le vice-premier 
ministre a énuméré les bonnes intentions politiques, 
alors que l’intervenant lui demandait quel était l’écart 
de TVA dans les pays voisins. Cette information en lui 
permettrait de mieux évaluer les légers progrès de la 
Belgique dans ce domaine par rapport aux performances 
des pays voisins, qui sont déjà confrontés à un écart de 
TVA beaucoup plus faible.

En ce qui concerne le monde bancaire, l’intervenant 
déduit de la réponse que les autres ministres concernés 
sont aussi responsables que le ministre des Finances. 
Toutefois, s’il existe une répartition claire des compé-
tences à cet égard, l’intervenant souhaiterait que le 
vice-premier ministre lui fournisse davantage d’infor-
mations à ce sujet.

L’intervenant aborde ensuite la question de la forte 
baisse du nombre de distributeurs automatiques de bil-
lets. Dans ce domaine, les autorités ont laissé l’initiative 
au secteur bancaire qui, à son tour, réduit rapidement 
le nombre d’agences, mais également le nombre de 
distributeurs automatiques de billets. Par conséquent, 
beaucoup de personnes sont laissées pour compte, 
malgré le fait que des voix se sont élevées au sein du 
gouvernement pour ancrer dans la loi un nombre mini-
mum de guichets automatiques. Très récemment, Test-
Achats et Financité ont appelé à mettre fin à la réduction 
du nombre de guichets automatiques. Le vice-premier 
ministre a-t-il également entendu cet appel et quelle est 
son opinion à ce sujet?

En ce qui concerne la SFPI, l’intervenant considère 
qu’il est plus opportun que la SFPI investissent dans 
des entreprises publiques codirigées par les autorités 
plutôt que dans des entreprises privées, l’État perdant 
alors tout contrôle sur ses deniers.

Concernant la politique fiscale européenne et le 
PSC, le vice-premier ministre confirme les normes de 
Maastricht. L’intervenant s’étonne que le vice-premier 
ministre ne motive pas cette préférence. Il conteste par 
ailleurs l’affirmation selon laquelle les nouvelles règles 
en chantier sont mieux adaptées car la Commission eu-
ropéenne, en tant que contrôleur du budget, pourra 
prendre des sanctions beaucoup plus rapides contre 
les États membres qui ne respectent pas les règles 
budgétaires européennes.
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In het kader van de globale minimumbelasting, vraagt 
de spreker of de vice-eersteminister hieromtrent zijn 
standpunt kan herformuleren vooral met betrekking tot 
het feit dat België met zijn kleine, open economie niet 
staat te springen om een dergelijke minimumbelasting 
solo in te voeren.

Ten slotte haakt de spreker in op de ambitie van 
deze regering om 0,7 % van het bbp te besteden aan 
Ontwikkelingssamenwerking. In zijn antwoord verwijst 
de spreker naar zijn bevoegde collega in deze regering. 
De spreker meent echter dat de vice-eersteminister wel 
degelijk het antwoord kan geven op zijn vraag aange-
zien hij deze regeringsambitie had opgenomen in zijn 
beleidsnota. Kan de vice-eersteminister alsnog meer 
uitleg verschaffen betreffende het groeipad naar 0,7 % 
van het bbp inzake Ontwikkelingssamenwerking?

De heer Christian Leysen (Open Vld) heeft de indruk 
bij de opmerkingen van zijn collega-commissieleden 
dat het Parlement niet meer bestaat of geen rol meer te 
spelen heeft. Hij verwijst hierbij naar de discussie over 
de btw-verlaging op gas en elektriciteit die in zijn ogen 
eigenlijk een non-discussie is. Hij meent dat het beter is 
om deze discussie eenmaal ten gronde te voeren dan 
meerdere malen in verschillende commissies.

Daarnaast meent de spreker dat de vele oeverloze 
discussies, bijvoorbeeld rondom de btw-verlaging op gas 
en elektriciteit, vaak ingegeven door politieke profilering, 
de geloofwaardigheid van de politiek schaadt. De spreker 
apprecieert hierbij de voorzichtige houding van de vice-
eersteminister waarbij hij geen grote verklaringen aflegt. 
De houdbaarheid van de overheidsfinanciën is hierbij 
een belangrijke parameter en dit zeker in het licht van 
het feit dat er steeds meer en meer een beroep wordt 
gedaan op de overheid in tijden van crisis. Hij verwijst 
hierbij naar de toenemende verslaving van de burger 
ten aanzien van overheidssteun telkens er een grote 
crisis plaatsvindt.

De heer Wouter Vermeersch (VB) meent dat de het 
debat omtrent de btw-verlaging helemaal geen non-
discussie is aangezien dit debat de rechtstreeks aanlei-
ding was voor het ontslag van de vorige staatssecretaris 
van Begroting, met name Eva De Bleeker (Open Vld).

Bovendien meent de spreker dat vooral de fractie 
van de heer Leysen door haar houding in het ganse 
dossier de geloofwaardigheid van het land op het spel 
heeft gezet zowel nationaal als buiten de landsgrenzen.

Ten slotte wijst de spreker erop dat de fractie van 
de heer Leysen ook medeverantwoordelijk is voor de 

Dans le cadre de l’impôt minimum global, l’intervenant 
demande si le vice-premier ministre peut reformuler 
son point de vue, notamment en ce qui concerne le fait 
que la Belgique, avec sa petite économie ouverte, n’est 
pas désireuse de faire cavalier seul pour introduire cet 
impôt minimum.

Enfin, l’intervenant évoque l’ambition de ce gouver-
nement de consacrer 0,7 % du PIB à la Coopération au 
développement. Dans sa réponse, le ministre renvoie à 
son collègue compétent du gouvernement. Le membre 
estime toutefois que le vice-premier ministre est tout 
à fait capable de répondre dans la mesure où il avait 
inclus cette ambition gouvernementale dans sa note de 
politique générale. Le vice-premier ministre pourrait-il 
fournir plus d’explications concernant la trajectoire de 
croissance de 0,7 % du PIB pour la Coopération au 
développement?

M. Christian Leysen (Open Vld) a l’impression, à 
entendre les observations de ses collègues membres 
de la commission, que le Parlement n’existe plus ou n’a 
plus de rôle à jouer. Il renvoie à cet égard à la discussion 
sur la réduction de la TVA sur le gaz et l’électricité, qui, 
selon lui, était en fait une non-discussion. À son estime, 
il est préférable de mener cette discussion une seule 
fois en allant au fond des choses plutôt que plusieurs 
fois dans différentes commissions.

L’intervenant ajoute que les nombreuses discus-
sions sans fin, concernant par exemple la réduction 
de la TVA sur le gaz et l’électricité, souvent motivées 
par des ambitions politiques individuelles, nuisent à 
la crédibilité de la politique. À cet égard, l’intervenant 
apprécie l’attitude prudente du vice-premier ministre, 
qui ne fait pas de grandes déclarations. La viabilité des 
finances publiques est un paramètre important de ce 
dossier, d’autant que le gouvernement est de plus en 
plus sollicité en période de crise. Le membre renvoie 
à ce sujet à la dépendance croissante des citoyens à 
l’égard des aides du gouvernement à chaque fois qu’une 
crise majeure survient.

M. Wouter Vermeersch (VB) estime que le débat sur 
la réduction de la TVA n’est en aucun cas une non-dis-
cussion, car il est la cause directe de la démission de 
l’ex-secrétaire d’État au Budget, Mme Eva De Bleeker 
(Open Vld).

L’intervenant estime en outre que c’est surtout le 
groupe de M. Leysen qui a mis en jeu la crédibilité du 
pays, tant au niveau national qu’international, par son 
attitude dans l’ensemble du dossier.

Enfin, l’intervenant souligne que le groupe de M. Leysen 
est également en partie responsable de l’augmentation 
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stijging van de structurele uitgaven de afgelopen jaren 
waardoor de houdbaarheid van de publieke financiën 
risicovol is, dixit het Rekenhof.

De heer Christian Leysen (Open Vld) wil niet verder 
meestappen in het spelletje van politieke profilering. 
Hij wijst op de algehele verantwoordelijkheid van de 
politieke klasse over de grenzen van meerderheid en 
oppositie heen.

Hij roept de oppositie op om concrete voorstellen te 
formuleren om samen het hoofd te bieden aan de grote 
uitdagingen waarmee dit land de komende jaren zal 
geconfronteerd worden.

De heer Sander Loones (N-VA) is bereid om poli-
tieke verantwoordelijkheid op te nemen maar voor het 
ontslag van mevrouw De Bleeker is zijn fractie niet 
verantwoordelijke.

Daarnaast verbaast de spreker zich erover dat de 
heer Leysen zich opwindt want dankzij het actieve parle-
mentaire werk van de afgelopen weken staat de begroting 
terug bovenaan de politieke agenda en dat is de plaats 
waar zij, gezien de bijzonder nijpende situatie, ook hoort 
te staan. Het belang van de begroting is trouwens de 
afgelopen jaren meermaals terecht onderstreept door 
de heer Leysen. Bijgevolg zou hij net opgetogen moeten 
zijn over het hervonden elan ter zake.

Ten slotte wijst de spreker erop dat zijn fractie reeds 
meerdere wetsvoorstellen heeft neergelegd bijvoorbeeld 
inzake arbeidsmarktbeleid, energiebeleid, migratie 
en koopkrachtmaatregelen. Hij onderstreept dat deze 
wetsvoorstellen steevast worden weggestemd door de 
meerderheid.

De heer Christian Leysen (Open Vld) benadrukt dat 
de bespreking van de begroting een meer serieus debat 
verdient dan louter het spelen van politieke spelletjes 
in het kader van de huidige politieke marketingcultuur.

De heer Peter De Roover (N-VA) stelt vooreerst vast 
dat de vice-eersteminister in zijn antwoord geen woord 
heeft besteed aan de digitale euro die er op korte termijn 
zit aan te komen.

Inzake de wettelijke verankering van de aangifteter-
mijn, meent de spreker dat de vice-eersteminister heel 
handig om de problematiek waarmee de cijferberoepen 
worden geconfronteerd heen heeft gefietst. De vice-
eersteminister heeft niets gezegd over de datum waarop 
de aangifte van de vennootschapsbelasting beschikbaar 
zal worden gesteld. Dat aangifteformulier is doorgaans 
nogal laat beschikbaar waardoor accountants eigen-
lijk twee keer hun dossier moeten behandelen. Een 

des dépenses structurelles au cours des dernières an-
nées, au point, selon la Cour des comptes, de compro-
mettre la viabilité des finances publiques.

M. Christian Leysen (Open Vld) ne compte pas se 
laisser entraîner dans un jeu de profilage politique. Il 
dénonce la responsabilité globale de la classe politique, 
au-delà des clivages entre majorité et opposition.

Il appelle l’opposition à formuler des propositions 
concrètes pour faire face ensemble aux grands défis 
auxquels ce pays sera confronté dans les années à venir.

M. Sander Loones (N-VA) est prêt à assumer une 
certaine responsabilité politique, mais en ce qui concerne 
la démission de Mme De Bleeker, son groupe n’a rien 
à se reprocher.

L’intervenant s’étonne en outre de l’emportement de 
M. Leysen car, grâce au travail parlementaire actif de 
ces dernières semaines, le budget figure de nouveau 
en tête de l’agenda politique et c’est là qu’il doit être, 
étant donné la situation particulièrement grave que 
nous traversons. M. Leysen a d’ailleurs très justement 
souligné l’importance du budget à plusieurs reprises ces 
dernières années. Par conséquent, il devrait simplement 
se réjouir du nouvel élan donné à ce sujet.

Enfin, l’intervenant rappelle que son groupe a déjà 
déposé plusieurs propositions de loi, concernant par 
exemple la politique du marché du travail, la politique 
énergétique, la migration et les mesures visant à soutenir 
le pouvoir d’achat. Il souligne que ces propositions de 
loi sont invariablement rejetées par la majorité.

M. Christian Leysen (Open Vld) souligne que la dis-
cussion du budget mérite un débat plus sérieux que 
de simples jeux politiques dans le cadre de la culture 
actuelle de marketing politique.

M. Peter De Roover (N-VA) constate tout d’abord 
que le vice-premier ministre n’a pas dit un mot dans sa 
réponse sur l’euro numérique, dont l’arrivée est imminente.

En ce qui concerne l’ancrage légal du délai de décla-
ration, l’intervenant estime que le vice-premier ministre 
a très habilement contourné les problèmes auxquels 
sont confrontées les métiers du chiffre. Le vice-premier 
ministre n’a rien dit sur la date à laquelle la déclaration 
de l’impôt des sociétés sera disponible. Ce formulaire 
de déclaration est généralement envoyé assez tard, 
si bien que les comptables doivent en fait traiter leur 
dossier deux fois. Une fois pour préparer et soumettre 
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keer om de jaarrekening op te maken en bij de NBB in 
te dienen en daarna nog eens bij de aangifte van de 
vennootschapsbelastingen.

Daarnaast stelt de spreker vast dat de vice-eerstemi-
nister geen antwoord heeft gegeven op de vraag hoeveel 
de overheid zal innen aan fiscale inkomsten door de 
bedrijfsvoorheffing niet langer te berekenen in trappen 
van 15 euro. Kan de vice-eersteminister hier alsnog 
cijfermatig meer duidelijkheid verschaffen?

Vervolgens haakt de spreker in op de uitlatingen van 
de heer Leysen. Hij stelt vast dat er in feite bijzonder wei-
nig verschil is tussen het standpunt van de heer Leysen 
en de oppositie. Het verschil tussen de oppositie en 
de heer Leysen zit besloten in het stemgedrag niet in 
de standpunten. De heer Leysen neemt hier echter de 
consequenties niet voor.

Daarnaast onderstreept de spreker dat er een beleids-
brief wordt besproken voor het jaar 2023 en bijgevolg 
bespreken deze commissieleden wat er mogelijks zal 
gebeuren vanaf het tweede trimester van 2023.

Tot slot benadrukt de spreker dat de begroting einde-
lijk de aandacht en het belang heeft gekregen dat het 
onderwerp verdient en dat zij sinds de vorming van deze 
regering nooit heeft gekregen. Bovendien meent hij dat 
deze bevoegdheid thuishoort in de portefeuille van een 
minister of een vice-eersteminister en gezien de ernst 
van de budgettaire situatie zelfs in de portefeuille van 
de eerste minister.

D. Bijkomende antwoorden van de vice-eerste 
minister

De heer Vincent Van Peteghem, vice-eersteminister 
en minister van Financiën, belast met de Coördinatie 
van de fraudebestrijding en de Nationale Loterij, meent 
dat er een aantal elementen eerder thuishoren in het 
debat over de begroting waardoor hij deze elementen 
zal meenemen in het debat over de begroting.

Inzake de btw-verlaging en de accijnshervorming 
verwijst de vice-eersteminister naar twee elementen die 
hierbij van belang zijn met name de beslissing van de 
regering om een tijdelijke verlaging van de btw op gas 
en elektriciteit toe te passen tot en met 31 maart 2023 en 
de hervorming van de accijnzen die de regering moet 
toelaten om in tijden van hoge energieprijzen meer 
dynamisch te interveniëren. In eerste lezing is het voor-
ontwerp ter zake goedgekeurd binnen de regering. Na 
het advies van de Raad van State vindt er in de schoot 
van de regering een tweede lezing plaats. Van zodra 
er dan een akkoord is zal het wetsontwerp ingediend 

les comptes annuels à la BNB et une autre fois lors du 
dépôt de la déclaration de l’impôt des sociétés.

L’intervenant constate par ailleurs que le vice-premier 
ministre n’a pas répondu à la question relative à la 
hauteur des recettes fiscales dès lors que le précompte 
professionnel n’est plus calculé en tranches de 15 euros. 
Le vice-premier ministre pourrait-il communiquer des 
chiffres clairs à ce sujet?

L’intervenant réagit ensuite aux observations de 
M. Leysen. Il note qu’en fait, il y a très peu de différence 
entre la position de M. Leysen et celle de l’opposition. La 
différence entre l’opposition et M. Leysen réside dans 
le comportement de vote et non dans les points de vue. 
M. Leysen n’en assume toutefois pas les conséquences.

L’intervenant ajoute que la note de politique générale 
en cours de discussion concerne l’année 2023 et que, 
par conséquent, les membres de la commission dis-
cutent de ce qui pourrait se passer à partir du deuxième 
trimestre de 2023.

Pour conclure, le membre souligne que le budget a 
enfin reçu l’attention et l’importance qu’il mérite et qu’il 
n’a jamais reçu depuis la formation de ce gouvernement. 
Il considère de surcroît que cette compétence ressortit au 
portefeuille d’un ministre ou d’un vice-premier ministre et 
même, étant donné la gravité de la situation budgétaire, 
au portefeuille du premier ministre.

D. Réponses complémentaires du vice-premier 
ministre

M. Vincent Van Peteghem, vice-premier ministre et 
ministre des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie nationale, estime 
qu’un certain nombre d’éléments relèvent plutôt du 
débat sur le budget, raison pour laquelle il prendra ces 
éléments en compte dans ce débat.

En ce qui concerne la réduction de la TVA et la réforme 
des accises, le vice-premier ministre pointe deux élé-
ments importants à cet égard, à savoir la décision du 
gouvernement d’appliquer une réduction temporaire de 
la TVA sur le gaz et l’électricité jusqu’au 31 mars 2023 et 
la réforme des accises, qui doit permettre au gouverne-
ment d’intervenir de manière plus dynamique lorsque 
les prix de l’énergie sont élevés. L’avant-projet en la 
matière a été approuvé en première lecture au sein du 
gouvernement. Après réception de l’avis du Conseil 
d’État, une deuxième lecture aura lieu au sein du gou-
vernement. Dès qu’un accord sera dégagé, le projet de 
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worden in het parlement. De vice-eersteminister geeft 
aan dat gezien de stand van het proces het thans veel te 
voorbarig is om definitieve uitspraken ter zake af te leg-
gen. De accijnshervorming moet evenwel goedgekeurd 
worden alvorens zij kan toegepast worden.

Met betrekking tot de digitaks, stipt de vice-eerstemi-
nister aan dat de digitaks valt onder het pijler 1-project 
van de OESO. Zoals de vice-eersteminister daarnet zei 
tijdens zijn antwoorden op de eerste vragen, wacht de 
regering de Multilaterale Conventie van de OESO af. 
Deze conventie wordt verwacht tegen midden 2023 met 
de bedoeling om deze digitaks dan ook vanaf 1 janu-
ari 2024 in te voeren.

Betreffende de verlenging van het verlaagde btw-tarief 
voor afbraak en heropbouw, stipt de vice-eersteminister 
aan dat hij voorstander is van een verlenging van het 
verlaagde btw-tarief voor afbraak en heropbouw en dat 
hij hiervoor verder zal blijven ijveren. Omtrent de ver-
lenging ervan na 2023 werd tot op vandaag nog geen 
beslissing genomen door de regering, in afwachting van 
een evaluatie die voorzien is begin 2023.

Wat de houding van de regering betreft ten opzichte 
van de begrotingspolitiek van Europa wijst de vice-
eersteminister erop dat de regeringslijn inzake Europees 
beleid bepaald wordt binnen de DGE. Van zodra er 
concrete voorstellen op tafel zullen worden gelegd, zal 
dan ook een discussie kunnen plaatsvinden.

Daarnaast geeft de vice-eersteminister aan dat hij 
bereid is om in debat te gaan over de prioriteiten van 
het Belgisch voorzitterschap. Deze prioriteiten worden 
ook vastgelegd tussen een groep van drie landen, in 
casu Spanje, Hongarije en België. Van zodra dat deze 
prioriteiten zullen vastgelegd worden vindt de vice-
eersteminister het niet onredelijk om ook binnen deze 
commissie hierover het debat te voeren. Hij is echter 
voorzichtig om uitgesproken standpunten in te nemen 
gezien de rol van België als voorzitter.

Vervolgens geeft de vice-eersteminister aan dat hij 
de uitvoering van de eerste fase van de bredere fiscale 
hervorming ten gepaste tijden zal voorleggen aan de 
regering waarover trouwens afspraken zijn gemaakt die 
zullen nageleefd worden.

Inzake de evolutie van het aantal fiscale controleurs, 
merkt de vice-eersteminister op dat de heer Van Hees 
hem deze vraag reeds schriftelijk heeft gesteld op 14 no-
vember en hij kan hem bevestigen dat het antwoord in 
opmaak is. Hij zal deze gegevens schriftelijk aan de 
voorzitter van de Commissie bezorgen. Tabellen afle-
zen in een mondeling debat heeft weinig zin aldus de 
vice-eersteminister.

loi sera déposé au Parlement. Le vice-premier ministre 
précise qu’en l’état actuel du processus, il est beaucoup 
trop tôt pour faire des déclarations définitives à ce sujet. 
La réforme des accises devra toutefois être approuvée 
avant de pouvoir être appliquée.

En ce qui concerne la digitaxe, le vice-premier ministre 
indique que cette taxe s’inscrit dans le cadre du projet 
relatif au pilier 1 de l’OCDE. Comme le vice-premier 
ministre l’a indiqué tout à l’heure lors de ses réponses à 
la première salve de questions, le gouvernement attend 
la Convention multilatérale de l’OCDE. Cette conven-
tion est attendue pour la mi-2023, le but étant dès lors 
d’introduire cette digitaxe à partir du 1er janvier 2024.

En ce qui concerne la prolongation du taux réduit de 
TVA pour la démolition et la reconstruction, le vice-premier 
ministre souligne qu’il est favorable à cette prolongation 
et qu’il continuera à œuvrer en ce sens. À ce jour, le 
gouvernement n’a encore pris aucune décision quant à 
la prolongation de cette mesure après 2023, et ce dans 
l’attente d’une évaluation prévue début 2023.

En ce qui concerne la position du gouvernement à 
l’égard de la politique budgétaire de l’Europe, le vice-
premier ministre précise que la ligne du gouvernement 
concernant la politique européenne est fixée au sein de 
la DGE. Un débat pourra donc avoir lieu dès que des 
propositions concrètes seront mises sur la table.

En outre, le vice-premier ministre indique qu’il est 
disposé à débattre des priorités de la présidence belge. 
Ces priorités sont également fixées au sein d’un groupe 
de trois pays, en l’occurrence l’Espagne, la Hongrie et la 
Belgique. Dès que ces priorités seront établies, le vice-
premier ministre estime qu’il ne serait pas déraisonnable 
d’en débattre également au sein de cette commission. Il 
se montre toutefois prudent quant à la prise de positions 
tranchées, compte tenu du rôle de la Belgique en tant 
que présidente.

Le vice-premier ministre indique ensuite qu’il soumet-
tra, en temps utile, au gouvernement la mise en œuvre 
de la première phase de la réforme fiscale élargie, qui 
a d’ailleurs fait l’objet d’accords qui seront respectés.

Concernant l’évolution du nombre de contrôleurs fis-
caux, le vice-premier ministre souligne que M. Van Hees 
lui a déjà posé cette question par écrit le 14 novembre 
et qu’il peut lui confirmer que la réponse est en cours 
d’élaboration. Il fournira ces données par écrit au pré-
sident de la commission. Le vice-premier ministre estime 
que la lecture de tableaux n’a guère de sens dans le 
cadre d’un débat oral.
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Met betrekking tot de btw-kloof, stipt de vice-eerste-
minister aan dat hij de heer Van Hees kan meedelen dat 
een studie onder leiding van het IMF bijna is afgerond 
waardoor hij een beter zicht zal krijgen op de trend. Een 
uitspraak hierover op dit moment is dan ook weinig zinvol. 
Wat de buurlanden betreft, kan de vice-eersteminister 
zich enkel baseren op de berekeningen in de studies 
uitgevoerd in opdracht van de Europese Commissie. Het 
percentage van de btw-kloof van de lidstaten kan online 
door iedereen worden geraadpleegd. Hierbij moet wel 
de kanttekening worden gemaakt dat deze Europese 
berekeningen gebeuren op basis van door de lidstaten 
aangeleverde gegevens.

Betreffende de geldautomaten, geeft de vice-eer-
steminister aan dat in het kader van de betalingsdien-
sten zijn collega-minister van Economie, met name de 
heer Pierre-Yves Dermagne (PS), bevoegd is voor de 
contractuele relatie tussen de banken en klanten. Zijn 
collega-staatssecretaris voor Consumentenbescherming, 
met name mevrouw Alexia Bertrand (Open Vld), is ver-
antwoordelijk voor de bescherming van de consument. 
In het kader van de goede werking van het financieel 
stelsel, werkt de vice-eersteminister uiteraard constructief 
samen met zijn collega’s. Ze nemen wel degelijk initia-
tieven om aan deze problematiek tegemoet te komen 
doch een oplossing in deze is niet zo evident gelet op 
het feit dat dit private ondernemingen zijn.

Inzake het investeringsfonds van de FPIM, stipt de 
vice-eersteminister aan dat de FPIM een investerings-
fonds is met als primaire doelen een reëel rendement 
te realiseren, de Belgische economie te ondersteunen 
en werkgelegenheid te creëren via investeringen in 
Belgische bedrijven. Daarvoor heeft zij een aantal sec-
toren gedefinieerd die zij strategisch acht en die publiek 
van aard zijn. De FPIM investeert dus uitsluitend in 
private of publieke bedrijven die het algemeen belang 
ondersteunen.

Met betrekking tot de vragen over de schuldgraad, 
meent de vice-eersteminister dat hij deze reeds al meer-
dere malen beantwoord heeft. Meer flexibiliteit in de 
opmaak van programma’s betekent ook meer controle 
op de uitvoering. Dat lijkt de vice-eersteminister trou-
wens niet zo onlogisch. En over een aanpassing van 
de bestaande regels moet er een politiek akkoord zijn. 
Indien niet valt men terug op het bestaande kader.

Betreffende de globale minimumbelasting, wil de 
vice-eersteminister onderstrepen dat hij steeds een 
voorstander is geweest van de pijler 2 van de OESO. 
De voorkeur gaat uit naar een unanieme implementatie 
van deze pijler 2. In een tweede fase, indien Hongarije 
het been stijf houdt, zal er zal versterkte samenwerking 

En ce qui concerne l’écart de TVA, le vice-premier 
ministre peut indiquer à M. Van Hees qu’une étude 
conduite par le FMI est pratiquement terminée et que 
cette étude lui permettra d’avoir une meilleure idée de 
la tendance. Il ne serait dès lors guère utile de s’expri-
mer à ce sujet. En ce qui concerne les pays voisins, 
le vice-premier ministre ne peut se baser que sur les 
calculs figurant dans les études réalisées à la demande 
de la Commission européenne. Chacun peut consulter 
en ligne le pourcentage de l’écart de TVA des États 
membres. À cet égard, il convient toutefois de noter que 
ces calculs européens sont effectués sur la base des 
données fournies par les États membres.

En ce qui concerne les distributeurs de billets, le vice-
premier ministre indique que son collègue ministre de 
l’Économie, M. Pierre-Yves Dermagne (PS), est com-
pétent, dans le cadre des services de paiement, pour la 
relation contractuelle entre les banques et les clients. Sa 
collègue secrétaire d’État à la Protection des consomma-
teurs, Mme Alexia Bertrand (Open Vld), est quant à elle 
responsable de la protection des consommateurs. Dans 
le cadre du bon fonctionnement du système financier, le 
vice-premier ministre coopère évidemment de manière 
constructive avec ses collègues. Si celles-ci prennent 
des initiatives pour résoudre cette problématique, la 
solution n’est toutefois pas si évidente, étant donné qu’il 
s’agit d’entreprises privées.

En ce qui concerne le fonds d’investissement de la 
SFPI, le vice-premier ministre précise que la SFPI est un 
fonds d’investissement dont les objectifs principaux sont 
de réaliser un rendement réel, de soutenir l’économie 
belge et de créer de l’emploi au travers d’investisse-
ments dans des entreprises belges. À cet effet, elle a 
défini un certain nombre de secteurs qu’elle considère 
comme stratégiques et qui sont de nature publique. La 
SFPI investit donc exclusivement dans des entreprises 
privées ou publiques qui soutiennent l’intérêt général.

En ce qui concerne les questions portant sur le taux 
d’endettement, le vice-premier ministre estime y avoir 
déjà répondu maintes fois. Une plus grande flexibilité 
dans l’élaboration des programmes entraîne également un 
meilleur contrôle de la mise en œuvre, ce qui ne semble 
d’ailleurs pas si illogique au vice-premier ministre. Toute 
modification des règles existantes nécessite toutefois 
un accord politique. À défaut d’accord, il convient de 
s’en remettre au cadre existant.

En ce qui concerne l’impôt minimum global, le vice-
premier ministre tient à souligner qu’il a toujours été 
favorable au pilier 2 de l’OCDE. La préférence est ac-
cordée à une mise en œuvre unanime de ce pilier 2. 
Dans une deuxième phase, si la Hongrie ne cède pas, 
une coopération renforcée sera recherchée au niveau 
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op het niveau van de Europese Unie gezocht worden. 
Binnen dat Europese kader moet er wel echter vermeden 
worden dat België, omwille van haar kleine, open econo-
mie, unilateraal een dergelijke belasting gaat invoeren. 
Thans is het echter belangrijk dat het Tsjechisch voor-
zitterschap alsnog een ultieme poging onderneemt om 
een akkoord tussen de 27 lidstaten te bewerkstelligen.

De vice-eersteminister geeft aan dat hij het luik in zijn 
antwoorden over de digitale euro heeft overgeslagen om-
wille van de afwezigheid van de heer De Roover tijdens 
de antwoordensessie van de vice-eersteminister. Bij deze 
zal hij de vragen hieromtrent beantwoorden. De vice-
eersteminister bedankt vooreerst de heer De Roover voor 
zijn interesse in de digitale euro. Het betreft een uiterst 
technisch debat, dat niet alleen de vice-eersteminister 
maar ook toekomstige ministers van Financiën zal bezig-
houden. De grote vraag is natuurlijk de volgende: welk 
probleem gaan we hiermee oplossen? Het is duidelijk 
géén acuut probleem, maar het gaat om potentiële 
toekomstige problemen, wanneer we naar een quasi 
cashloze samenleving zouden evolueren. Een digitale 
munt moet ervoor zorgen dat we in het steeds meer 
digitale tijdperk toegang blijven hebben tot de veiligste 
vorm van geld, zijnde cashgeld = het centralebankgeld.

Momenteel loopt de onderzoeksfase naar een digi-
tale euro, waarbij onder andere ook de financiële stabi-
liteit en de impact op de private sector wordt bekeken. 
De ECB brengt geregeld verslag uit aan de Eurogroep, 
en begin 2023 volgt het finale rapport. Op basis hiervan 
zal de ECB Governing Council een beslissing nemen tot 
opstart van de uitvoeringsfase (waarschijnlijk najaar 2023).

Hoewel de regering vandaag nog geen zekerheid 
heeft over hoe dit project er zou uitzien, en aldus moei-
lijk een oordeel kan verschaffen, steunt de regering de 
uitgangspunten van dit project. Zijnde het bewaren van 
de Europese strategische autonomie, de afhankelijkheid 
van buitenlandse aanbieders te verminderen, het dalend 
gebruik van cash opvangen, de concurrentie binnen de 
Europese betaalmarkt verbeteren, en het mogelijk ma-
ken om een pan-Europese betaaloplossing te lanceren.

Voor de bredere economie is de impact vermoedelijk 
beperkt. In de positieve zin zou een digitale euro de 
digitalisering van de economie kunnen bevorderen, met 
een uniform betaalmiddel doorheen de Europese Unie.

Met betrekking tot de vraag van de heer De Roover 
over de hervorming van de bedrijfsvoorheffing, stelt hij 
voor dat de heer De Roover hieromtrent een schriftelijke 

de l’Union européenne. Dans ce cadre européen, il 
conviendra toutefois d’éviter que la Belgique, en raison 
de sa petite économie ouverte, instaure unilatéralement 
un tel impôt. À présent, il est toutefois important que la 
présidence tchèque tente encore une ultime fois d’obtenir 
un accord entre les 27 États membres.

Le vice-premier ministre précise qu’il a sauté le volet 
relatif à l’euro numérique dans ses réponses en raison 
de l’absence de M. De Roover lors de la session de 
réponses. Il va donc maintenant répondre aux ques-
tions à ce sujet. Le vice-premier ministre remercie tout 
d’abord M. De Roover pour son intérêt pour l’euro numé-
rique. Il s’agit d’un débat très technique, qui occupera 
non seulement le vice-premier ministre mais aussi les 
futurs ministres des Finances. La grande question est 
évidemment la suivante: quel problème allons-nous 
résoudre grâce à cet euro numérique? Il est clair qu’il 
ne s’agit pas d’un problème aigu, mais de problèmes 
qui pourraient se poser dans le futur, si nous évoluons 
vers une société quasiment sans cash. Une monnaie 
numérique doit garantir que, à l’ère de plus en plus 
numérique, nous ayons toujours accès à la forme de 
monnaie la plus sûre, à savoir les espèces = la monnaie 
de banque centrale.

Actuellement, l’euro numérique est dans sa phase de 
recherche, étant entendu que la stabilité financière et 
l’impact sur le secteur privé sont également examinés. 
La BCE fait régulièrement rapport à l’Eurogroupe, le 
rapport final devant suivre au début de 2023. Sur la 
base de ce rapport, le Conseil des gouverneurs de la 
BCE prendra la décision de lancer la phase de mise en 
œuvre (probablement à l’automne 2023).

Bien que le gouvernement n’ait aujourd’hui encore 
aucune certitude quant à la forme que prendrait ce projet, 
et peut donc difficilement se prononcer, il soutient les 
principes de ce projet. Il s’agit de préserver l’autonomie 
stratégique européenne, de réduire la dépendance 
à l’égard des prestataires étrangers, de compenser 
le déclin de l’utilisation des espèces, de renforcer la 
concurrence sur le marché européen des paiements et 
de permettre le lancement d’une solution de paiement 
paneuropéenne.

Pour l’économie au sens large, l’impact sera pro-
bablement limité. Du côté positif, un euro numérique 
pourrait favoriser la numérisation de l’économie, en 
offrant un moyen de paiement uniforme dans toute 
l’Union européenne.

En ce qui concerne la question de M. De Roover sur 
la réforme du précompte professionnel, le vice-pre-
mier ministre propose que M. De Roover soumette une 
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vraag indient zodat zijn diensten op een degelijke wijze 
een goed onderbouwd antwoord kunnen formuleren.

Inzake de wettelijke verankering van de aangifteter-
mijn, stipt de vice-eersteminister aan dat de aangifte 
door de dienst vennootschapsbelasting van de AAFISC 
opgesteld wordt na de stemming over de eindejaarwet-
ten. Vervolgens wordt het intern traject opgestart om 
deze aangifte digitaal ter beschikking te stellen. Zijn 
administratie heeft de applicatie BizTax in 2022 geopend 
op 17 mei 2022 en beoogt deze openingsdatum naar 
de toekomst toe te vervroegen in de mate dat nieuwe 
wetswijzigingen geen fundamentele impact hebben op 
de opmaak van de aangifte.

E. Bijkomende vragen van de leden en antwoorden 
van de vice-eersteminister

De heer Sander Loones (N-VA) merkt op dat de vice-
eersteminister betreffende de btw-verlaging bevestigt 
wat er in de begrotingsnotificaties staat maar hij heeft 
de facto ook gezegd dat er op geen enkele manier reeds 
een garantie is dat de btw-verlaging permanent is en 
dus ook na 31 maart 2023 6 % zal bedragen. De vraag 
van mevrouw Depraetere moet dus negatief beantwoord 
worden. Zij poneert dus stellingen in dit parlement die 
niet afgeklopt zijn binnen de regering.

De heer Wouter Vermeersch (VB) kan de heer Loones 
alleen maar bijtreden. Er is dus echter alleen maar een 
akkoord om de btw te verlagen tot en met 31 maart 2023. 
Bijgevolg hengelde mevrouw Depraetere naar een 
mogelijke verlenging van de tijdelijke verlenging van 
de btw-verlaging op gas en elektriciteit indien er geen 
akkoord zou gevonden worden inzake de accijnshervor-
ming voor 31 maart 2023. Dit staat echter heel ver van 
de belofte van een permanente btw-verlaging.

De heer Peter De Roover (N-VA) merkt op dat zijn 
vraag over de data van de aangiftetermijnen niet on-
schuldig is. Hij krijgt namelijk heel wat opmerkingen uit 
de sector van de cijferberoepen. Zo wordt er hem op 
gewezen dat de deadlines voor de aangifte effectief op 
een onwerkbare datum werden gezet met name voor de 
vennootschapsbelasting op 9 oktober en voor de perso-
nenbelasting op 18 oktober. Aangezien de btw-aangiften 
tegen 20 oktober klaar moeten zijn komen de andere 
data de facto neer op 30 september. Gezien de meeste 
boekhoudkantoren dit niet gedaan kregen in 2022 en in 
voorgaande jaren, gaat dat dus hoogstwaarschijnlijk ook 
niet lukken in 2023. De bekommernis over data binnen 
het werkveld heeft wel degelijk een legitieme grond.

question écrite à ce sujet afin que ses services puissent 
formuler une réponse argumentée.

En ce qui concerne l’ancrage légal du délai de décla-
ration, le vice-premier ministre précise que le service de 
l’impôt sur les sociétés de l’AGFISC établira la déclara-
tion après le vote des lois de fin d’année. Le processus 
interne sera ensuite lancé pour mettre cette déclaration 
à disposition sous forme numérique. En 2022, son admi-
nistration a ouvert l’application BizTax le 17 mai 2022 et 
elle projette d’avancer cette date d’ouverture à l’avenir, 
dans la mesure où les nouvelles modifications législatives 
n’auront pas d’impact fondamental sur l’établissement 
de la déclaration.

E. Questions supplémentaires des membres et 
réponses du vice-premier ministre

M. Sander Loones (N-VA) fait observer, concernant 
la réduction de la TVA, que le vice-premier ministre 
a confirmé ce qui figurait dans les notifications bud-
gétaires mais qu’il a également déclaré de facto qu’il 
n’y avait aucune garantie que la réduction de la TVA 
serait permanente et qu’elle resterait donc à 6 % après 
le 31 mars 2023. Il convient donc de répondre par la 
négative à la question de Mme Depraetere, qui fait 
donc, au Parlement, des déclarations qui n’ont pas été 
convenues au sein du gouvernement.

M. Wouter Vermeersch (VB) ne peut qu’être d’accord 
avec M. Loones. L’accord prévoit seulement de réduire 
la TVA jusqu’au 31 mars 2023. Mme Depraetere militait 
donc pour une éventuelle prolongation de la prorogation 
temporaire de la réduction de la TVA sur le gaz et l’élec-
tricité au cas où aucun accord ne serait trouvé à propos 
de la réforme des accises avant le 31 mars 2023. On 
est cependant très loin de la promesse d’une réduction 
permanente de la TVA.

M. Peter De Roover (N-VA) fait observer que sa 
question sur les dates limites de déclaration n’était pas 
anodine. En effet, il reçoit beaucoup d’observations du 
secteur des professionnels du chiffre. Par exemple, il lui 
a été signalé que les délais de déclaration n’étaient pas 
réalistes, les dates ayant été fixées au 9 octobre pour 
l’impôt sur les sociétés, et au 18 octobre pour l’impôt 
sur le revenu des personnes physiques. Étant donné 
que les déclarations de TVA doivent être prêtes pour 
le 20 octobre, cela revient de facto à fixer ces autres 
dates au 30 septembre. Sachant que la plupart des 
cabinets d’experts-comptables n’ont atteint ces objec-
tifs ni en 2022, ni au cours des années précédentes, il 
est très probable qu’ils n’y parviendront pas non plus 
en 2023. Les préoccupations exprimées sur le terrain 
à propos des dates sont donc légitimes.
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De heer Vincent Van Peteghem, vice-eersteminister 
en minister van Financiën, belast met de Coördinatie 
van de fraudebestrijding en de Nationale Loterij, stipt 
aan dat de data waarnaar de heer De Roover verwijst 
in onderling overleg met de beroepsvereniging werden 
overeengekomen.

De vice-eersteminister onderstreept dat het belangrijk 
is dat een deadline behouden blijft. Dit gebeurde de 
afgelopen jaren echter niet en men ging er maar al te 
vaak vanuit dat de deadline zou opschuiven. Indien men 
verwacht dat de FOD financiën voorziet in een snelle en 
tijdige afhandeling van de belastingaangifte, dan moet 
er ook een datum worden vastgelegd die deze ambitie 
ten volle kan realiseren. Dit betekent ook dat er vanuit 
de overheid de nodige inspanningen worden geleverd 
zodat de applicaties, zoals BizTax, tijdig beschikbaar is.

Hij heeft begrip voor de vragen van de heer De Roover 
maar via overleg met onder meer ITAA tracht de regering 
hierop een adequaat antwoord te formuleren.

De rapporteurs,

Hugues Bayet 
Christian Leysen

M. Vincent Van Peteghem, vice-premier ministre et 
ministre des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude et de la Loterie nationale, indique 
que les dates évoquées par M. De Roover ont été conve-
nues en concertation avec l’association professionnelle.

Le vice-premier ministre souligne l’importance de fixer 
des délais. Ce n’a pas été le cas ces dernières années 
et on a trop souvent supposé que la date limite serait 
reportée. Si l’on attend du SPF Finances qu’il traite les 
déclarations fiscales rapidement et dans les délais, il 
convient aussi de fixer des délais qui permettent de 
concrétiser pleinement cette ambition. Cela signifie 
également que les pouvoirs publics doivent faire les 
efforts nécessaires pour que les applications telles que 
BizTax soient disponibles à temps.

Il comprend les questions de M. De Roover mais le 
gouvernement tente de répondre adéquatement à ces 
questions en concertation, entre autres, avec l’ITAA.

Les rapporteurs,

Hugues Bayet 
Christian Leysen
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